
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 4431
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 88ο Δηµοτικό Σχολείο Αθήνας, το Γυµνάσιο
Λουτρακίου, το Ιδιωτικό Δηµοτικό Σχολείο “Αυγουλέα Λιναρ-
δάτου”, το 41ο Γυµνάσιο Αθηνών και το 2ο Γενικό Λύκειο
Άρτας, σελ. 4453, 4458, 4459, 4463, 4471, 4478, 4501, 4503

3. Αναφορά στη νέα δανειακή σύµβαση και στη στάση των
κοµµάτων που συµµετέχουν στην Κυβέρνηση, σελ. 4467,
4470, 4471, 4473, 4475, 4483, 4496, 4498, 4499, 4500, 4501,
4502, 4504, 4505, 4506

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 4475, 4476
5. Επί του Κανονισµού, σελ. 4476, 4477, 4478
6. Ανακοινώνεται ότι η Γενική Οµοσπονδία Προσωπικού

Δ.Ε.Η.-Κλάδου Ηλεκτρικής Ενέργειας κατέθεσε ψήφισµα µε
το οποίο εκφράζει την αντίθεσή της στην κατάργηση της πα-
ραγράφου 5 του άρθρου 97 του ν.4001/2011, σελ. 4479 -
4481

7. Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Γεώρ-
γιος Παπανδρέου και εκατόν δέκα Βουλευτές της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κατέθεσαν πρόταση σύστασης εξεταστικής επιτροπής για το
έλλειµµα του 2009 και τους παράγοντες που οδήγησαν στην
αµφισβήτηση των ελληνικών στατιστικών στοιχείων, κατά το
άρθρο 68 παρ. 2 του Συντάγµατος και τα άρθρα 144 επ. του
Κανονισµού της Βουλής, σελ. 4487 - 4495

8. Αναφορά στη κατάθεση της πρότασης για σύσταση Εξε-
ταστικής  Επιτροπής, σελ. 4499, 4504

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 4431 - 4433
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4433 - 4451
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 10 Φεβρουαρίου 2012, σελ. 4478
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,

σχετικά µε την αποµάκρυνση της έδρας του Ευρωπαϊκού Ορ-
γανισµού Ασφαλείας δικτύων και πληροφοριών ENISA από
το Ηράκλειο, σελ. 4452

β) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την άµεση
καταβολή των αποζηµιώσεων στους πληγέντες από τις πρό-
σφατες πληµµύρες στο Νοµό Ηλείας, σελ. 4454

γ) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων
στην "Ενωµένη Κλωστοϋφαντουργία Α.Ε.", σελ. 4455

δ) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την απόδοση ευθυνών για την κατάχρηση του ορ-
θοπεδικού υλικού στο νοσοκοµείο της  Έδεσσας, σελ. 4457

ε) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την ανακήρυξη του 2012 ως " Έτους Νικηφόρου Βρεττά-
κου" και τη χρηµατοδότηση των επετειακών εκδηλώσεων των
εκατό χρόνων από τη γέννησή του, σελ. 4460

στ) Προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων:

i) σχετικά µε την ανάγκη άµεσης καταβολής των δεδουλευ-
µένων στις καθαρίστριες των σχολείων της χώρας, σελ. 4461

ii) σχετικά µε την επαναλειτουργία Ειδικού Εξεταστικού
Κέντρου στην Κρήτη για τους µαθητές µε µαθησιακές δυσκο-
λίες των Επαγγελµατικών Λυκείων, σελ. 4463

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων, των τροπολογιών

και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονο-
µικών: "Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου "Κα-
τεπείγοντα µέτρα εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου
Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015 και του Κρατικού
Προϋπολογισµού έτους 2011" και της Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου "Ρυθµίσεις κατεπειγόντων θεµάτων εφαρµο-
γής του ν. 4024/2011 "Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις, ενιαίο µι-
σθολόγιο-βαθµολόγιο, εργασιακή εφεδρεία και άλλες διατά-
ξεις εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονο-
µικής Στρατηγικής 2012-2015" και των Υπουργείων Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
Εσωτερικών, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής και Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων που αφορούν την εφαρµογή του Μεσοπρό-
θεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015"
και άλλες διατάξεις", σελ. 4466

2. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:
Η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης

και Δικαιοσύνης καταθέτει την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονι-
κής Διακυβέρνησης "Ρυθµιστική Διακυβέρνηση: Αρχές, Δια-
δικασίες και Μέσα Καλής Νοµοθέτησης", σελ. 4473

3. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών και οι Υπουργοί

Εξωτερικών, Προστασίας του Πολίτη και Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: "Κύρωση της διεθνούς σύµβασης για την ίδρυση του
Κέντρου Επιβολής του Νόµου στη Νοτιοανατολική Ευρώπη-
Southeast European Law Enforcement Center (Selec)", σελ.
4478

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 4461 - 4473
ΑΡΓΥΡΗΣ Ε., σελ. 4487 - 4509
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α., σελ. 4431 - 4461
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β., σελ. 4473 - 4487

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στη νέα δανειακή σύµβαση και στη
στάση των κοµµάτων που συµµετέχουν στην Κυβέρνηση:

ΑΡΓΥΡΗΣ Ε. , σελ. 4500
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 4475
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 4470, 4471
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ. , σελ. 4467
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 4496
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 4502
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 4483
ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ Μ. , σελ. 4505
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 4473, 4475, 4504
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 4498, 4499
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ Φ. , σελ. 4496, 4506
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ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 4500
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 4501

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 4475, 4476
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 4476

Γ. Επί του Κανονισµού:
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ. , σελ. 4476, 4477
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 4476, 4477, 4478

Δ. Επί της αναφοράς στη κατάθεση της πρότασης για
σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής:

ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 4504
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 4499

Ε. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , σελ. 4455, 4456, 4457
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 4452, 4453
ΔΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 4460
ΘΕΟΔΩΡΙΔΗΣ Η. , σελ. 4457, 4458
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 4454, 4455
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε. , σελ. 4452, 4453
ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 4454, 4455
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 4463, 4464
ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 4460, 4461

ΞΥΝΙΔΗΣ Σ. , σελ. 4456, 4457
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α. , σελ. 4461, 4462
ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ Μ. , σελ. 4458, 4459
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 4462, 4463, 4465

ΣΤ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµι-
κών:

ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ. , σελ. 4477
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 4475, 4476
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 4470
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ. , σελ. 4467, 4469, 4503
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 4496, 4503
ΚΙΛΤΙΔΗΣ Κ. , σελ. 4478
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Α. , σελ. 4502, 4503, 4508
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 4483, 4484, 4486
ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ Α. , σελ. 4482
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π. , σελ. 4471
ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ Μ. , σελ. 4466, 4505
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 4474, 4504
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 4498, 4499
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ Φ. , σελ. 4496, 4506, 4507, 

4508
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε. , σελ. 4486
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 4500, 4505, 4507
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 4501



Αθήνα, σήµερα στις 9 Φεβρουαρίου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.54’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΚΟΥ-
ΡΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 8.2.2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά των ΟΗ’ και ΟΘ’ συνεδριάσεών του, της Τρί-
της 7 Φεβρουαρίου 2012 και της Τετάρτης 8 Φεβρουαρίου 2012,
σε ό,τι αφορά τη συζήτηση και ψήφιση του Απολογισµού και Ισο-
λογισµού του Κράτους οικονοµικού έτους 2010).

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Νικόλαο Καραθα-
νασόπουλο, Βουλευτή Αχαΐας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στο πολυήµερο µπλακ-
άουτ στην οδό Κανελλοπούλου στην Πάτρα.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Φυλακής Αλι-
καρνασσού Ηρακλείου αιτείται την προώθηση οικονοµικών
θεµάτων του κλάδου, καθώς και τη διασφάλιση της οµαλής λει-
τουργίας της υπηρεσίας.

3) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Συλλόγων Γονέων και Κη-
δεµόνων Μαθητών του Δήµου Παιανίας εκφράζει τη δυσα-
ρέσκειά της για την προτεινόµενη συγχώνευση του 2ου Γυµνα-
σίου Παιανίας µε το 1ο Γυµνάσιο Παιανίας.

4) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και Α’
Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Διοίκηση του Εργατοϋπαλληλικού Κέντρου Χίου εκφρά-
ζει τη διαµαρτυρία της για αδράνεια και υπολειτουργία των ελεγ-
κτικών µηχανισµών του Υπουργείου Εργασίας.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Αγώνα Φο-
ρέων για τον ΕΟΠΥΥ και το Νοσοκοµείο στο Ρέθυµνο αιτείται τη
λειτουργία του ΕΟΠΥΥ στα πρότυπα του παλιού ΟΠΑΔ για όλους

τους ασφαλισµένους και συνταξιούχους, καθώς και την επίλυση
θεµάτων που αφορούν στην εύρυθµη λειτουργία του Νοµαρχια-
κού Νοσοκοµείου Ρεθύµνης.

6) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Κατσιδωνίου
Σητείας αιτείται να εξακολουθήσουν οι Αγροτικοί Συνεταιρισµοί
να απαλλάσσονται της υποχρέωσης εγγραφής τους στα Εµπο-
ρικά Επιµελητήρια της Περιφέρειάς τους και στο µητρώο εµπό-
ρων αγροτικών προϊόντων, εφοδίων εισροών.

7) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Κρήτης αιτείται να
συνεχίσει η λειτουργία της Κτηµατικής Υπηρεσίας του Δηµοσίου
(ΚΥΔ) Λασιθίου ως έχει.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτικός και Κοινωνικός Σύν-
δεσµος «ο Νικόλαος Ζορµπάς» αιτείται τη διεκδίκηση των
πολεµικών επανορθώσεων, καθώς και την επιστροφή του αναγ-
καστικού δανείου της Γερµανίας προς την Ελλάδα.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Οικοπεδούχων Ανώ-
πολης αιτείται την υιοθέτηση εναλλακτικών προτάσεών του για
την πολεοδοµική διάταξη.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι πρόεδροι Ανατολικής Κρήτης,
Δυτικής Κρήτης και Λασιθίου εκφράζουν τη δυσαρέσκειά τους
για τις προτάσεις που αφορούν τη διοικητική διάρθρωση του ΙΚΑ
ΕΤΑΜ.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία τα Εργατικά Κέντρα Κρήτης εκ-
φράζουν την έντονη δυσαρέσκειά τους για τα οικονοµικά µέτρα
και αιτούνται την αποτροπή τους, µέσω της δυναµικής παρέµβα-
σης των αρµοδίων.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Επιχειρηµατιών Ενοικια-
ζόµενων Διαµερισµάτων - Δωµατίων Νοµού Ηρακλείου αιτείται
την οικονοµική στήριξη του κλάδου τους µε ελαφρυντικά µέτρα.

13) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Περιφερειακοί Σύµβουλοι 14 Πε-
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ριφερειακών Ενοτήτων Νησιών Αιγαίου και Ιονίου καταθέτουν
την εισήγησή τους για την αυτοτελή λειτουργία των Νησιωτικών
Περιφερειακών Ενοτήτων (πρώην Επαρχεία).

14) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μήλου, Νοµού Κυκλάδων αι-
τείται την προστασία των νεώσοικων ή συρµάτων της Μήλου, δη-
λαδή υπόσκαφων για τη φύλαξη των ψαροκάϊκων, ως παραδο-
σιακών οικισµών.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Γεωργία Θεοδωροπούλου αιτείται την
ασφαλιστική της τακτοποίηση και την αναγνώριση σχέσης εργα-
σίας µε την ‘Ενωση Ελλήνων Χηµικών.

16) Η Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΑΡΙΑ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οικολογική Κίνηση Πάτρας αιτείται την
παρέµβαση για την φύλαξη του Εθνικού Πάρκου Κοτυχίου -
Στροφυλιάς, καθώς και την αποτροπή παράνοµης υλοποίησης.

17) Η Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΑΡΙΑ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Δυτικής Αχαΐας, αιτείται τη
χρηµατοδότηση της ανέγερσης ενός καινούργιου Δηµαρχείου.

18) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων του Νοµού
Χανίων αιτούνται τη στελέχωση των επαρχιακών αστυνοµικών
τµηµάτων του Νοµού Χανίων για την εξασφάλιση της ασφάλειας
των πολιτών και την αποτελεσµατικότητα των σωµάτων ασφα-
λείας.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
του Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη στελέχωση της αστυνοµικής δι-
ευθύνσεως του Νοµού Ηρακλείου προς κάλυψη των κενών ορ-
γανικών θέσεων λόγω αυξηµένων αναγκών.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον πα-
γετό που πλήττει τους αγρότες της Μεσαράς.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αντι-
δράσεις των επιχειρηµατιών της Κρήτης στη στάση της ΔΕΗ.

22) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συν-
δρόµου Down Ελλάδος εκθέτει τις απόψεις του σχετικά µε την
επικείµενη αναθεώρηση του Κανονισµού Εκτίµησης Βαθµού Ανα-
πηρίας (ΚΕΒΑ).

23) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι υπάλληλοι του Τοπικού Υποκαταστή-
µατος ΙΚΑ Μύρινας Λήµνου εκφράζουν την αντίθεσή τους στην
προτεινόµενη αποδυνάµωση του τοπικού υποκαταστήµατος σε
γραφείο κοινωνικής ασφάλισης µε συνέπεια αξεπέραστα προ-
βλήµατα στις συναλλαγές των ασφαλισµένων.

24) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Παιονίας του Νοµού
Κιλκίς αιτείται την αποδοχή από το ΙΚΑ του χώρου τον οποίο ο
Δήµος Παιονίας παραχωρεί δωρεάν στο ΙΚΑ Αξιούπολης µέχρι
την κατασκευή του ιδιόκτητου χώρου του, προκειµένου να αρθεί
η ταλαιπωρία των ασφαλισµένων.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα που
αντιµετωπίζουν τα άτοµα µε κινητικές αναπηρίες, καθώς δεν λει-
τουργεί η πλατφόρµα - αναβατόριο των αστικών λεοφωρείων µε
αποτέλεσµα να µην µπορούν να µετακινηθούν στο κέντρο και τα
προάστια.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε παράταση της πε-
ριόδου χάριτος των πυρόπληκτων δανείων κατά δύο επιπλέον
έτη, ώστε η πρώτη δόση να είναι καταβλητέα την 30/06/2014,
χωρίς αντίστοιχη επιµήκυνση της αποπληρωµής τους.

27) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Τοπικού Συµβου-
λίου Αρχαγγέλου του Δήµου Αλµωπίας του Νοµού Πέλλης
αιτείται την επίλυση των θεµάτων που αντιµετωπίζουν οι Έλληνες
παραγωγοί πατάτας της περιοχής λόγω εισαγωγών από το εξω-
τερικό.

28) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο κ. Άρης Πουλιανός, Πρόεδρος της Ανθρωπολογικής
Εταιρείας Ελλάδος αιτείται την αιτιολόγηση της πράξης αποτοί-
χισης του θεµέλιου λίθου από το Ανθρωπολογικό Μουσείο Πε-
τραλώνων.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µε-
γάλη φοροδιαφυγή που προέκυψε από έρευνα του ΣΔΟΕ σε
συναυλίες στο Θέατρο Βράχων, καθώς και σε στοιχεία που είχαν
αποκρυφθεί.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους πι-
θανούς λόγους οι οποίοι οδήγησαν τον Πρόεδρο του «Ερυθρού
Σταυρού» και του νοσοκοµείου «Ερρίκος Ντυνάν» να αποσυρθεί
από τη θέση πολιτικής αγωγής του στην υπόθεση κατά του Αν-
δρέα Βγενόπουλου.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο σο-
βαρό πρόβληµα που δηµιουργούν στη λειτουργία του προα-
στιακού οι µπάρες που δεν ακολουθούν την πορεία του τρένου
αλλά ανεβοκατεβαίνουν ανεξάρτητα από την κίνηση.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις τρά-
πεζες, την εφαρµογή των νόµων και τα παραθυράκια τους.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε παραχώρηση ορι-
σµένων ακινήτων που ανήκουν στον ΕΤΑΑ, στους Δήµους,
µεταξύ των οποίων και το κάµπινγκ της Αγυιάς.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αµφισβή-
τηση της στατικότητας του κτηρίου της πρώην καπνοβιο-
µηχανίας «Κεράνης» στην οδό Θηβών, παρά την πρόσφατη ανα-
κατασκευή του.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην εξάπλωση
του παραεµπορίου στα Ψηλά Αλώνια της Πάτρας, µε την ανοχή
των αρµόδιων αρχών.

36) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος
του Δήµου Κυθήρων εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για τη µη εκ-
πλήρωση των συµβατικών υποχρεώσεων του αεροµεταφορέα
Olympic Air.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη δέσµευση
πίστωσης 50.000 ευρώ για τον καθαρισµό του Εφετείου Πατρών.

38) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Θεοχάρης Ι. Θεοχαρίδης, φιλό-
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λογος - αρχαιολόγος, Διευθυντής του Γυµνασίου Λιµένος Θάσου
αιτείται την ένταξη της Θάσου στις περιοχές οι οποίες δικαιούν-
ται το επίδοµα των παραµεθόριων και αποµακρυσµένων περιο-
χών.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο µη εµβο-
λιασµό του παιδικού πληθυσµού λόγω έλλειψης χρηµάτων για
την προµήθεια εµβολίων, µε απρόβλεπτες συνέπειες.

40) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ζαγοράς - Μουρεσίου αιτεί-
ται την άµεση στελέχωση µε ιατρούς του Κέντρου Υγείας Ζαγο-
ράς για την εύρυθµη λειτουργία των αγροτικών ιατρειών του
Δήµου.

41) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος του Δήµου Νεµέας εκ-
φράζει τη δυσαρέσκειά του για την επιβολή ειδικού φόρου
κατανάλωσης στο κρασί. 

42) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην απαξίωση και αποδυνά-
µωση του µοναδικού Ερευνητικού Ιδρύµατος µε αντικείµενο τον
πρωτογενή τοµέα στη Δυτική Κρήτη, του Ινστιτούτου Ελιάς και
Υποτροπικών Φυτών Χανίων.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Επιχειρηµατιών Ενοικια-
ζόµενων Διαµερισµάτων - Δωµατίων Νοµού Ηρακλείου αιτείται
την τροποποίηση της ρύθµισης για το φόρο ηλεκτροδοτούµενων
δοµηµένων επιφανειών ενοικιαζόµενων διαµερισµάτων και δω-
µατίων.

44) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αγίου Νικολάου Νοµού Λα-
σιθίου αιτείται την εξασφάλιση των αναγκαίων πιστώσεων για την
αποπεράτωση του έργου «Κλειστό Γυµναστήριο τύπου Τ10Β».

45) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού
Σώµατος Ανατολικής Κρήτης εκφράζει την απογοήτευσή της για
τη συρρίκνωση των µηνιαίων αποδοχών τους σε τέτοιο βαθµό
που οι εργαζόµενοί της αναγκάζονται να καταφεύγουν στα εκ-
πτωτικά προνόµια ιδιωτικών εταιρειών για την κάλυψη των αναγ-
κών τους.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 18/03-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρχιµάκη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΔΕΥ 10051 ΕΞ 2012
ΕΜΠ/4-01-2012 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονο-
µικών η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 905/21-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κασαπίδη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1000997 ΕΞ

2012 / 479 /4-01-2012 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1618/16-11-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Ιωαννίδη Ιωάννη, Καριπίδη Αναστασίου, Τζαβάρα Κων-
σταντίνου, Καρασµάνη Γεωργίου, Λεονταρίδη Θεόφιλου, Καµµέ-
νου Παναγιώτη (Πάνου), Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζας), Κόλλια
- Τσαρουχά Μαρίας, Κόλλια Κωνσταντίνου, Χαλκίδη Μιχαήλ,
Μουσουρούλη Κωνσταντίνου, Δερµεντζόπουλου Αλέξανδρου,

Καράογλου Θεοδώρου, Τσιάρα Κωνσταντίνου, Γιαννάκη Μιχαήλ,
Τζίµα Μαργαρίτη, Κωνσταντινίδη Ευσταθίου, Καλαφάτη Σταύ-
ρου, Κουκοδήµου Κωνσταντίνου, Σταµάτη Δηµητρίου και Ανα-
στασιάδη Σάββα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1000921 ΕΞ 2012
/ 538 /4-01-2012 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικο-
νοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 2427/07-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 69 /4-01-2012 έγ-

γραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 2617/12-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βουδούρη Οδυσσέα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/32003/

6357/4-01-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 2702/13-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ασπραδάκη Παντελεήµωνος (Παντελή) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

6863 B /04-01-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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7. Στην µε αριθµό 3013/19-12-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6901 B /4-01-

2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4452 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 482/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Αθανάσιου Οικονόµου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την καταβολή των δεδουλευµέ-
νων στους πρώην εργαζοµένους της βιοµηχανίας «ΣΒΕΚΗ», δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 491/6-2-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµ-
µανουήλ Κεφαλογιάννη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε την αποµάκρυνση της έδρας του Ευ-
ρωπαϊκού Οργανισµού Ασφαλείας δικτύων και πληροφοριών
ENISA από το Ηράκλειο.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, κ. Μαυρουδής Βορίδης.

Το λόγο έχει ο κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης, προκειµένου να
µας αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Πραγµατικά σήµερα ερχόµουν στη Βουλή, πιστεύοντας ότι ο
αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Βορίδης, δεν θα ερχόταν να µου απαν-
τήσει στην επίκαιρη ερώτηση, µετά από τις χθεσινοβραδινές δη-
λώσεις του Αρχηγού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, του κ.
Καρατζαφέρη.

Εγώ θέλω να κάνω µια δήλωση, µε βάση αυτά τα συγκεκριµένα
θέµατα. 

Βεβαίως, κύριοι συνάδελφοι, ζούµε ιστορικές εποχές. Αυτές
όµως, οι ιστορικές εποχές δεν µπορούν να προχωρήσουν, εάν
δεν ξεκαθαρίσουµε κάποια πράγµατα στο λαό: Τα κόµµατα πρέ-
πει να µατώσουν. Για το µεγάλο ναι ή το µεγάλο όχι -κατά τον
Καβάφη- πρέπει να κάνουµε αυτό που είναι αυτονόητο, να προ-
χωρήσουµε σε εκλογές στις 4 του Μάρτη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Η χώρα µας –πέρα από αυτά τα οποία συζητούµε- χρειάζεται
µια θεσµική κοινοβουλευτική επανάσταση, χρειάζεται να επανα-
προσδιορίσει το πολιτικό της σύστηµα από µηδενική βάση, χρει-
άζεται να ανατρέψει όλη την άρρωστη κατάσταση που δηµιουρ-
γήθηκε τα τελευταία χρόνια. 

Και επειδή αναφέρθηκε στο µεγάλο ναι και στο µεγάλο όχι ο
κ. Καρατζαφέρης, εγώ πιστεύω ότι στη σηµερινή περίσταση, πε-
ρισσότερο ταιριάζει η «Θεία Κωµωδία» του Δάντη και ιδιαίτερα,
το τρίτο άσµα. 

Γιατί, κύριοι συνάδελφοι, όπως λέει ο Δάντης για τους αρνητές
της ιστορίας, «Το τσούρµο των τιποτένιων, που αποστρέφεται
και ο Θεός και οι εχθροί τους, αυτοί οι κακόµοιροι που ποτέ τους
δεν ήταν ζωντανοί» . Τρίτο άσµα του Δάντη, κύριε συνάδελφε,
ήταν η «Κόλαση».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το σοβαρό θέµα, για το οποίο ερωτώ τον κύριο Υπουργό, τον
ENISA, θα το αναπτύξω στη δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Κεφαλογιάννη.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεφαλογιάννη θα απαντήσει ο

Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Μάκης Βορί-
δης.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Αλήθεια, θα µιλήσουµε επί του ENISA ή θα θέσουµε το γενι-
κότερο πολιτικό ζήτηµα; Αυτό είναι ένα ερώτηµα, το οποίο προ-
κύπτει από την πρωτολογία τού κυρίου συναδέλφου. Να πω,
λοιπόν, το εξής για τα ζητήµατα που ετέθησαν: Νοµίζω ότι είναι
ξεκάθαρο ότι θα πρέπει να παρθούν συγκεκριµένες αποφάσεις. 

Εγώ θεωρώ εξαιρετικά θετικό το ότι αυτήν τη στιγµή, υπάρχει

µια Κυβέρνηση, η οποία εκφράζει σε ένα πρώτο επίπεδο, µια µε-
γάλη κοινοβουλευτική πλειοψηφία και σε ένα δεύτερο επίπεδο,
µια επίσης µεγάλη κοινωνική πλειοψηφία, η οποία συζητά και δια-
πραγµατεύεται εν ονόµατι του ελληνικού λαού και εν ονόµατι του
έθνους για το πώς µπορεί η χώρα µας να βρει λύσεις.

Είναι προφανές ότι αυτή η συζήτηση και αυτή η διαπραγµά-
τευση είναι δύσκολη ακριβώς γιατί το παραδοσιακό πολιτικό σύ-
στηµα έχει σωρεύσει τεράστιες ανεπάρκειες, τεράστια δοµικά
ελαττώµατα στην ελληνική οικονοµία αλλά και στο ελληνικό κρά-
τος.

Είναι, λοιπόν, σαφές ότι θα κληθούν οι πολιτικοί Αρχηγοί, θα
κληθεί η Κυβέρνηση, θα κληθεί το ελληνικό Κοινοβούλιο να λά-
βουν δύσκολες αποφάσεις. Σ’ αυτές τις δύσκολες αποφάσεις,
είµαι βέβαιος ότι η ποίηση και δη η ελληνική ποίηση µάς βοηθά,
γιατί εκφράζει –αν θέλετε- σε πολύ µεγάλο βαθµό και τον συναι-
σθητικό πλούτο, αλλά και τη συναισθηµατική φόρτιση της στιγ-
µής. Βέβαια εκτιµώ ότι περισσότερο θα µας βοηθήσει η ορθο-
λογική προσέγγιση των πραγµάτων. 

Κύριε συνάδελφε, εδώ θα κλείσω την πρώτη µου τοποθέτηση,
διότι δεν θέσατε στην επίκαιρη ερώτησή σας τα θέµατα του
ENISA. Εποµένως θέλω να δω αν θα τα θέσετε στη δευτερολογία
σας, ώστε εν συνεχεία να σας απαντήσω. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το λόγο έχει ο κ.
Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης για τη δευτερολογία του.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Βέβαια δεν διαφωτίστηκα –και νοµίζω και άλλοι συνάδελφοι
στην Αίθουσα- για το αν ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός θα
ψηφίσει τα µέτρα, τα οποία συζητήθηκαν χθες και γι’ αυτό έθεσα
και το θέµα της παραµονής ή όχι του κυρίου Υπουργού στην Κυ-
βέρνηση.

Όσον αφορά το άλλο σοβαρό θέµα, το θέµα του ENISA, είναι
άλλη µια από τις ανεπάρκειες του πολιτικού µας συστήµατος.
Ένας οργανισµός, ο οποίος ήταν τιµή που ήρθε στην Ελλάδα και
ιδιαίτερα στην Κρήτη, ένας πολύ σπουδαίος οργανισµός της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης για την ασφάλεια των δικτύων, ουσιαστικά,
τεµαχίζεται, απαξιώνεται και ακολουθεί το δρόµο της φυγής από
την Ελλάδα και οι ευθύνες είναι τεράστιες. 

Στις Βρυξέλλες πάρθηκε µια απόφαση µε πολύ µεγάλη πλει-
οψηφία, σε βάρος των συµφερόντων της χώρας, διότι το να
φύγει ο ENISA από το Ηράκλειο, να έρθει στην Αθήνα και να δη-
µιουργηθούν γραφεία σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες, ουσια-
στικά, είναι το πρώτο βήµα, για να φύγει η έδρα του από την
Αθήνα.

Εµείς, λοιπόν, θέλουµε και αυτό είναι αίτηµα όλων των τοπικών
φορέων, αλλά και όλων των Ευρωβουλευτών –λυπούµαι που η κ.
Τζαβέλλα δεν υπέγραψε αυτό που υπέγραψαν όλοι οι άλλοι Ευ-
ρωβουλευτές, τουλάχιστον των δύο µεγάλων κοµµάτων- να
ασκηθεί µια θεµιτή πίεση σε εσάς, που έχετε τον πρώτο και τον
τελευταίο λόγο, κυρίως στο Συµβούλιο Υπουργών, που παραπέµ-
πει η απόφαση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, να υπάρξει και να
µείνει το status quo, το οποίο υπάρχει για τον ENISA και µε τον
πιο κατηγορηµατικό τρόπο, να αντισταθείτε στην απόφαση που
λέει ότι θα επανεξετάσουν το θέµα του ENISA, αυτού του µεγά-
λου ευρωπαϊκού οργανισµού που βρίσκεται στην Ελλάδα, σε
επτά χρόνια. 

Αυτό είναι το θέµα, το οποίο πρέπει να θέσετε. Νοµίζω ότι η
ολιγωρία τού Υπουργείου και στις τελευταίες συζητήσεις που
έγιναν, έχουν οδηγήσει σε αυτήν την κατάσταση που βρίσκεται
η θέση του Οργανισµού µέσα στον ελληνικό χώρο και κυρίως,
στην Κρήτη. Περιµένω µια σαφή απάντηση από τον αρµόδιο
Υπουργό.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κεφαλογιάννη.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων

κ. Μάκης Βορίδης για τη δευτερολογία του.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, η κυβερνοασφάλεια, η ασφάλεια στον κυ-

βερνοχώρο αναδεικνύεται σε µια πάρα πολύ κρίσιµη παράµετρο
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πλέον της ευρωπαϊκής πολιτικής. Εγώ θα σας έλεγα ότι είναι ένα
µεγάλο διεθνές ζήτηµα. Ο ENISA λοιπόν, είναι ένας οργανισµός,
ο οποίος ασχολείται ακριβώς µε αυτό το ζήτηµα. Πράγµατι, από
την ίδρυσή του ENISA έχει οριστεί ότι η έδρα του είναι η Ελλάδα. 

Ας βάλουµε όµως τα πράγµατα στη σειρά, για να ξέρουµε
ακριβώς για τι πράγµα µιλάµε και θα σας πω ποια είναι η θέση
της ελληνικής Κυβέρνησης, αλλά θα δούµε και ποιο είναι το διε-
θνές περιβάλλον. 

Πρώτον, ο ENISA έχει οριστεί µε απόφαση του Συµβουλίου
των Αρχηγών της Συνόδου Κορυφής ότι θα έχει έδρα του την Ελ-
λάδα. Δεύτερον, υπάρχει ένας Κανονισµός ο οποίος οµοίως, ορί-
ζει σήµερα, ότι έδρα του θα έχει την Ελλάδα. Τρίτον, µε ελληνική
υπουργική απόφαση, ορίστηκε ότι η έδρα του θα είναι το Ηρά-
κλειο. Τέταρτον, µε ρηµατική διακοίνωση ορίστηκε ότι θα διατη-
ρεί υποκατάστηµα στην Αθήνα. Αυτά έχουν συµβεί. Δεν τα έκανα
εγώ. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όχι υποκατάστηµα, αλλά
χώρο συνεδριάσεων. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Επιτρέψτε µου, ξέρω πολύ καλά τι λέει η ρηµατική
διακοίνωση. Η ρηµατική διακοίνωση είναι συντεταγµένη στην αγ-
γλική και χρησιµοποιεί τον όρο branch office. Η µετάφρασή του
είναι υποκατάστηµα. Εκείνο στο οποίο αναφέρεσθε είναι µια από-
φαση του ENISA, που αναφέρεται στον τρόπο χρήσης τού υπο-
καταστήµατος στην Αθήνα και ορίζει ότι θα είναι bureau de
passage, δηλαδή χώρος –ας το πω- συγκεντρώσεως, χώρος δια-
µονής, χώρος συνεδριάσεως. Η απόφαση αυτή είναι του ENISA.
Δεν είναι της ελληνικής Κυβερνήσεως. Αυτή η απόφαση είναι,
που καθορίζει τον τρόπο χρήσης. Αυτή είναι η κατάσταση. 

Ποια είναι η θέση της ελληνικής Κυβερνήσεως; Η θέση της ελ-
ληνικής Κυβερνήσεως είναι ξεκάθαρη και σαφής και δεν υπάρχει
ούτε ολιγωρία ούτε ανεπάρκεια. Η ελληνική Κυβέρνηση λέει:
Έδρα στο Ηράκλειο, διατηρείται όλο το υπόλοιπο ως ακριβώς
έχει, δεν θέλουµε να αλλάξει τίποτα. Θέλουµε, όµως, έναν
ENISA, ο οποίος θα είναι πιο ισχυρός και εποµένως, θέλουµε
έναν ENISA µε αυξηµένο προϋπολογισµό και θέλουµε έναν
ENISA µε περισσότερο προσωπικό. 

Γιατί τα θέλουµε όλα αυτά; Ακριβώς, γιατί πρέπει να ενισχυθεί
ο ρόλος του ENISA, ακριβώς γιατί θέλουµε τον ισχυρό ENISA,
ακριβώς γιατί είναι κρίσιµο το ζήτηµα της κυβερνοασφάλειας. Αν
δεν πράξουµε αυτά που πρέπει να πράξουµε –εγώ δεν θα µπω
σε αυτήν την κουβέντα και πολλώ δε µάλλον δεν θα πω από το
Βήµα για το τι έχει γίνει και τι δεν έχει γίνει- τότε είναι προφανές
ότι η πολιτική πίεση θα είναι πάρα πολύ µεγάλη, γιατί οι πραγ-
µατικές ανάγκες για την κυβερνοασφάλεια, είναι πολύ µεγάλες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θέλω ακόµη λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε. 
Θέλω να κάνω µια ερώτηση, για να είµαστε σαφείς και ξεκά-

θαροι. Αυτή είναι µια συζήτηση που την κάνουµε εσείς και εγώ;
Είναι µια συζήτηση που την κάνει το ελληνικό Κοινοβούλιο, πα-
ραδείγµατος χάριν µε την ελληνική Κυβέρνηση; Είναι µια συζή-
τηση που την κάνει η Περιφέρεια της Κρήτης µε τους Βουλευτές
Ηρακλείου; Αυτή είναι µια συζήτηση η οποία διεξάγεται στο ανώ-
τερο δυνατό επίπεδο. Διεξάγεται στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, διε-
ξάγεται στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, διεξάγεται στο Ευρωπαϊκό
Συµβούλιο. Η θέση της Ελλάδας είναι σαφής. 

Είναι άραγε ταυτόσηµη η θέση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής µε
τη θέση της Ελλάδος; Μα, εάν ήταν ταυτόσηµη, δεν θα είχαµε
να συζητήσουµε τίποτα. Είναι άραγε ταυτόσηµη η θέση του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου µε τη θέση της Ελλάδας; Εάν ήταν ταυ-
τόσηµη, δεν θα είχαµε να συζητήσουµε τίποτα. Είναι άραγε
ταυτόσηµη η θέση του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου µε τη θέση της
Ελλάδας; Δεν είναι. 

Εδώ, λοιπόν, έχουµε στο αµέσως επόµενο διάστηµα, να αντι-
µετωπίσουµε ένα πρόβληµα. Ο ENISA, όχι επειδή το έκανα εγώ,
έχει ορισµένη χρονική διάρκεια ζωής. Η εντολή του, το mandate
του, είναι συγκεκριµένο, είναι πενταετές και λήγει το Σεπτέµβριο
του 2013. 

Έχω, λοιπόν, να κάνω µια ερώτηση για το θεµιτό προβληµατι-
σµό που θέτουν και οι συνάδελφοι Ευρωβουλευτές, που θέτετε

και εσείς, που θέτουν και οι συνάδελφοι Βουλευτές του Ηρα-
κλείου, για το θεµιτό προβληµατισµό που, εγώ τονίζω ότι τον
εκλαµβάνω ως µια δηµιουργική συµβολή σε αυτήν την εσωτερική
συζήτηση, για το ποια πρέπει να είναι η στάση µας.

Οφείλουµε να αναγνωρίσουµε ότι, παραδείγµατος χάριν, του
Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα και ο εκπρόσωπός του, αυτός που έχει
τη µεγαλύτερη οµάδα στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, έχουν πάρει
µια θέση που λένε: «Γραφείο στις Βρυξέλλες», να ιδρύονται παν-
τού υποκαταστήµατα, µε απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου
του Οργανισµού.

Πρέπει να πάρω µία θέση; Η θέση της ελληνικής Κυβέρνησης
για τη διάρκεια της εντολής είναι, ότι θέλουµε αόριστη διάρκεια.
Αυτή είναι η θέση της ελληνικής Κυβέρνησης. Η θέση της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής για τη διάρκεια είναι αυτή ή είναι πενταετής;
Η θέση που παίρνει εδώ το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο είναι αόρι-
στης διάρκειας ή είναι επταετής, µε έλεγχο, ανά τακτά χρονικά
διαστήµατα; Εδώ λέει ανά πέντε έτη.

Εγώ συµφωνώ απόλυτα µαζί σας. Η µεγάλη και απόλυτη προ-
τεραιότητα της Κυβέρνησης και αυτή πρέπει να είναι και του Κοι-
νοβουλίου και αυτή νοµίζω ότι είναι και η δική σας, είναι ο ENISA
να βρίσκεται στην Ελλάδα.

Άρα θα µπούµε σε µία συζήτηση ή θα κλείσουµε τα µάτια ανα-
γνωρίζοντας ότι υπάρχουν συµφέροντα που, πράγµατι, θέλουν
να πάρουν τον ENISA και που θα πατήσουν στην ολιγωρία τη
δική µας, στην αδυναµία να δώσουµε απαντήσεις -αυτές που
πρέπει- για να εξασφαλίσουµε τη βιωσιµότητα του ENISA; Μπαί-
νουµε σε µία διαπραγµάτευση µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
µε το Ευρωπαϊκό Συµβούλιο; Ναι ή όχι;

Εγώ λέω ότι µπαίνουµε. Εγώ λέω ότι συζητάµε. Κι εγώ λέω ότι
οφείλουµε, από τη στιγµή που µπαίνουµε, να µην µπαίνουµε µε
µία θέση, στην οποία να λέµε ότι δεν πρόκειται να αλλάξει τίποτε,
διότι τότε, αν µπαίνουµε µε µία θέση στην οποία δεν θα αλλάξει
τίποτα, δεν υπάρχει διαπραγµάτευση. Τι διαπραγµάτευση υπάρ-
χει;

Όταν, λοιπόν, ξέρουµε ότι υπάρχουν συµφέροντα που θέλουν
να πάρουν τον ENISA από την Ελλάδα και ξέρουµε ότι υπάρχει
και χρονική διάρκεια η οποία τελειώνει σε λίγο, το ερώτηµα που
έχουµε να αντιµετωπίσουµε είναι αν θα δώσουµε συγκεκριµένες
απαντήσεις σε αυτά τα ζητήµατα ή θα κρατήσουµε µία θέση, που
την έχουµε, σας λέω ξανά. Η θέση της Ελλάδας είναι ξεκάθαρη,
είναι αυτή που σας περιέγραψα: Ηράκλειο, αόριστη διάρκεια.
Αυτή είναι η θέση της Ελλάδας.

Όµως, ας µην καταλήξουµε να είµαστε ολοµόναχοι µέσα σ’
αυτήν τη συζήτηση µε το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα να λέει «Βρυ-
ξέλλες και πενταετία», µε τους σοσιαλιστές να λένε «υποκατά-
στηµα στην Αθήνα, που θα έχει λειτουργία στην Αθήνα» και εµείς
µόνοι µας πια, αποξενωµένοι από οποιαδήποτε συµµαχία µέσα
στο ευρωπαϊκό επίπεδο, να υπερασπιζόµαστε κάτι που θα οδη-
γήσει στο να απολέσουµε την έδρα από την Ελλάδα.

Άρα είναι σαφής η θέση της ελληνικής Κυβέρνησης. Εγώ κοι-
τάω τα θετικά στην απόφαση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Το
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο λέει «έδρα στην Ελλάδα, έδρα στο Ηρά-
κλειο». Αυτά λέει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Υπάρχουν προβλήµατα στην απόφαση αυτή και θα τα παλέ-
ψουµε. Αλλά ξεκάθαρα σας λέω ότι είµαστε σε διαπραγµάτευση
και πρέπει η Ελλάδα εδώ σ’ αυτήν τη διαπραγµάτευση, µε την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή και µε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, να
δώσει απαντήσεις που θα διασφαλίσουν το µεγαλύτερο χρονικό
διάστηµα παραµονής και την ενίσχυση του οργανισµού. Γι’ αυτό
παλεύει η ελληνική Κυβέρνηση. Είναι ξεκάθαρη η θέση. Την έχω
εξηγήσει στους Ευρωβουλευτές. Έχω ταξιδέψει τρεις φορές
στις Βρυξέλλες σε δύο µήνες, για το ζήτηµα αυτό και δεν έχω
δει άλλον Υπουργό, µέσα σε δύο µήνες, να δίνει τόση σηµασία
στο συγκεκριµένο οργανισµό και στο συγκεκριµένο θέµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Μάκη Βορίδη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
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δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευ-
τικοί συνοδοί από το 88ο Δηµοτικό Σχολείο Αθήνας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό 486/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τους Υπουργούς
Εσωτερικών και Οικονοµικών, σχετικά µε την άµεση καταβολή
των αποζηµιώσεων στους πληγέντες από τις πρόσφατες πληµ-
µύρες στο Νοµό Ηλείας.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εσωτε-
ρικών, κ. Πάρης Κουκουλόπουλος.

Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε το λόγο για να αναπτύξετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Η επίκαιρη αυτή ερώτηση, κύριε Υπουργέ, κατατέθηκε τη Δευ-
τέρα το πρωί, καταγράφοντας τις ζηµιές από τις πληµµύρες στο
Νοµό Ηλείας. Τη Δευτέρα, όµως, είχαµε νέες πληµµύρες και στο
Νοµό Αχαΐας, αλλά και σε άλλους νοµούς, διευρύνοντας και µε-
γεθύνοντας ακόµα περισσότερο το πρόβληµα.

Στην επίκαιρη ερώτηση αναφέρουµε, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρ-
χουν εγκληµατικές ευθύνες και στην Κυβέρνηση -στη σηµερινή
και στις προηγούµενες- και στην τοπική και περιφερειακή διοί-
κηση. Αυτό το λέµε µε όλη τη σηµασία της λέξης, γιατί δεν µπο-
ρείτε σήµερα, να ισχυριστείτε ότι δεν ξέρατε, ότι δεν µπορού-
σατε ή ότι δεν φταίτε. Δεν µπορείτε να δηλώσετε τη συµπόνια
σας στους πληµµυροπαθείς, όταν το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας πάρα πολύ έγκαιρα, καλούσε τις κυβερνήσεις -και όχι
µόνο τις κυβερνήσεις- στην πολιτική δράση, στη Βουλή, στην το-
πική και περιφερειακή διοίκηση, για την ανάγκη άµεσων µέτρων
συνολικής αντιµετώπισης του προβλήµατος της αντιπληµµυρικής
προστασίας και της αντισεισµικής θωράκισης, ιδιαίτερα µετά τις
µεγάλες πυρκαγιές στην περιοχή αυτή και το 2007, αλλά και στο
σεισµό του 2008.

Εσείς, όµως, είχατε άλλες προτεραιότητες. Αντιµετωπίσατε
αποσπασµατικά και µε ελλείψεις -άρα αναποτελεσµατικά, τε-
λείως- τα όποια τέτοιου είδους ζητήµατα. 

Από αυτήν την άποψη, εµείς λέµε καθαρά ότι πρέπει να πλη-
ρώσουν οι υπεύθυνοι. Και υπεύθυνο είναι και το κράτος, αλλά
είναι και οι κατασκευάστριες εταιρείες. Για παράδειγµα, είναι
υπεύθυνοι και για τα έργα της «ΕΡΓΟΣΕ» που τα είχαν παρατήσει
στη µέση, µε αποτέλεσµα να πνιγεί η ανατολική Αιγιάλεια και για
τα έργα της Ολυµπίας Οδού, µε αποτέλεσµα να κλείσει η νέα
Εθνική Οδός –αν είναι νέα Εθνική Οδός- η Πατρών-Κορίνθου. 

Έτσι, λοιπόν, τρία είναι τα βασικά ζητήµατα: αν θα δώσετε
άµεση αποζηµίωση για το σύνολο των πραγµατικών ζηµιών που
έπαθαν οι πληµµυροπαθείς, αν θα πάρετε µέτρα προστασίας
τους, µέχρι να αποκατασταθούν οι ζηµιές και βεβαίως, το κύριο
πρόβληµα είναι η άµεση επαναλειτουργία τού Νοσοκοµείου του
Πύργου και η προστασία των υποδοµών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Καραθανασόπουλο. 

Ο Υφυπουργός Εσωτερικών κ. Παρασκευάς Κουκουλόπουλος
θα απαντήσει στην επίκαιρη ερώτηση. 

Ορίστε, κύριε Κουκουλόπουλε, έχετε το λόγο. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θέλω να ξεκινήσω µε µία διαπίστωση. Τα σοβαρά ζητήµατα

που τέθηκαν κατά την ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησης, εν αν-
τιθέσει µε το ζήτηµα των αποζηµιώσεων, στο οποίο εστιάζει το
γραπτό κείµενο που είχα υπ’ όψιν µου, έρχονται σε µία αντίφαση
µε τον επείγοντα χαρακτήρα, κύριε συνάδελφε. Σπεύδω να πω
ότι θέσατε πολύ σοβαρά θέµατα στην ερώτησή σας, τα οποία και
εγώ πιστεύω ότι πρέπει να βρούµε ένα τρόπο να τα συζητήσουµε
µέσα στο Κοινοβούλιο, έχοντας όλα τα απαραίτητα στοιχεία, όχι
σε ένα χρόνο άγνωστο, αλλά σχετικά σύντοµα. Εγώ θα ήθελα να
αξιοποιήσουµε την ερώτηση, που σε άλλα αναφέρεται, αλλά δια-
φορετικά αναπτύχθηκε. 

Πραγµατικά, πρέπει να υπάρξει σοβαρή διερεύνηση για το αν
υπάρχουν αστοχίες, ευθύνες που έχουν σχέση είτε µε ελλιπή
µέτρα, µετά τις πυρκαγιές που είχαν συγκλονίσει όλη τη χώρα,
πριν από τεσσεράµισι χρόνια, το καλοκαίρι του 2007, στην Ηλεία
είτε µε αβελτηρίες, αβλεψίες, ολιγωρίες, αδιαφορία και όλα αυτά
που έχουν σχέση µε εγκαταστηµένες εργολαβίες, για τα έργα
στο βόρειο µέρος της Πελοποννήσου. Από µία πρώτη εκτίµηση,
φαίνεται ότι υπάρχουν τέτοια ζητήµατα. Πιστεύω όµως ότι συµ-
φωνείτε και εσείς µαζί µου ότι είναι πάρα πολύ νωρίς, για να κά-
νουµε ορθή και ακριβοδίκαιη κατανοµή ευθυνών, αν υπάρχουν
τέτοιες. Αυτήν τη στιγµή, δεν µπορούµε να το κάνουµε. 

Εγώ θέλω να απαντήσω µε σαφήνεια ότι δεν υπήρξε ολιγωρία
από την πλευρά της Κυβέρνησης. Η Κυβέρνηση βρέθηκε αµέσως
κοντά και µε τα όργανα της αποκεντρωµένης διοίκησης. Ο Υφυ-
πουργός Υγείας πήγε αµέσως, ακριβώς γιατί το θέµα του Νοσο-
κοµείου του Πύργου είναι ένα θέµα αιχµής και θα µπορούσε
καλύτερα από εµένα να απαντήσει για το χρονοδιάγραµµα της
επαναλειτουργίας. Επίσης, είχαµε την κινητοποίηση όλων των
τοπικών και περιφερειακών αρχών από την πρώτη µέρα. Λόγω
ιδιότητας και αρµοδιότητας ήµουν από την αρχή διαρκώς ενη-
µερωµένος και προσπαθούσαµε να συντονιστούµε όλοι µαζί. Πι-
στεύω ότι στην πρώτη φάση, αυτό που έπρεπε να γίνει µε την
κήρυξη της κατάστασης έκτακτης ανάγκης συγκεκριµένων πε-
ριοχών, έγινε έτσι, ώστε να έχουν ανοικτές και ελεύθερες τις δια-
δικασίες που χρειάζονται οι τοπικές και περιφερειακές αρχές,
για να προβούν στα µέτρα άµεσης αντιµετώπισης. 

Θα επανέρθω στο δεύτερο σκέλος, στο σοβαρό κοµµάτι της
επίκαιρης ερώτησης, όπως την αναπτύξατε. Περιορίζοµαι, πάν-
τως, να πω ότι γενικά σε φυσικές καταστροφές υπάρχει µία αλ-
ληλουχία, όπου στο τέλος υπάρχουν οι αποζηµιώσεις: δηλαδή,
άµεση αντιµετώπιση, οριοθέτηση µετά από αυτοψίες της περιο-
χής που έχει πληγεί και στη συνέχεια, βάζει κανείς σε λειτουργία
τα διαθέσιµα εργαλεία, για να δώσει αποζηµίωση ή οτιδήποτε
άλλο. 

Όµως εσείς θέσατε και ένα σοβαρότερο θέµα, το οποίο παρ’
ότι δεν εµπίπτει επακριβώς, στην αρµοδιότητα του Υπουργείου
Εσωτερικών, εγώ το θεωρώ σοβαρό και θέλω να το σχολιάσουµε
και κάπου να καταλήξουµε σε αυτό, ίσως και στο δεύτερο σκέλος
της απάντησής µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
Κύριε Καραθανασόπουλε, ορίστε, έχετε το λόγο για τη δευτε-

ρολογία σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, γνω-

ρίζω πολύ καλά την κατάσταση που έχει διαµορφωθεί µε τις
πληµµύρες. Ήµασταν και εµείς εκεί, από την πρώτη στιγµή και
είδαµε και τις τεράστιες αδυναµίες του κρατικού µηχανισµού,
όπως για παράδειγµα, το ότι δεν υπήρχε σχέδιο έκτακτης άµε-
σης εκκένωσης του νοσοκοµείου. Τέτοιο σχέδιο δεν υπήρξε που-
θενά. Το αποτέλεσµα ήταν να µπουν δυνητικά σε κίνδυνο και
ανθρώπινες ζωές. Λέω ένα παράδειγµα της κατάστασης που δια-
µορφώθηκε εκεί πέρα και της εικόνας που παρουσίαζε η κρατική
µηχανή, παρά τις προσωπικές επισκέψεις των στελεχών του κρά-
τους και της περιφερειακής και τοπικής διοίκησης. Δεν το αµφι-
σβητώ αυτό, αλλά υπάρχουν σοβαρά προβλήµατα.

Δεύτερο έλλειµµα είναι, ότι δεν αναφερθήκατε καθόλου, παρ’
ότι ήταν και στο γραπτό, στα ζητήµατα των αποζηµιώσεων. 

Το τρίτο ζήτηµα είναι το εξής: Θίξατε στην παρέµβασή σας ότι
είναι σοβαρό το ζήτηµα και πρέπει να το κουβεντιάσουµε. Να
σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι τουλάχιστον από το 2007, βά-
ζαµε αυτό το ζήτηµα µε επίταση και στη Βουλή και στην περιφέ-
ρεια, στους δήµους της περιοχής εκεί και στις νοµαρχίες, πριν
υποκατασταθούν από την περιφερειακή διοίκηση. Όµως εσείς
µέχρι σήµερα, άλλα πράγµατα κάνατε. Και µην ισχυριστείτε ότι
δεν υπάρχουν χρήµατα. Για παράδειγµα, υπάρχουν ακόµα χρή-
µατα στο ταµείο Μολυβιάτη, τα οποία, ενώ προορίζονταν για να
αποκατασταθούν οι ζηµιές και να αποζηµιωθούν οι πληγέντες,
θέλετε να τα διαθέσετε στο πρόγραµµα ανασυγκρότησης της
περιοχής. Θέλετε, δηλαδή, να χρηµατοδοτήσετε επενδυτικά σχέ-
δια, υποβαθµίζοντας το ζήτηµα.
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Επίσης, όταν σας είπαµε ότι είχατε άλλες προτεραιότητες, κυ-
ριολεκτούµε σ’ αυτό. Θα θυµάστε και εσείς πόσες φορές έχουµε
εκφράσει το χλευασµό µας –ας το πούµε έτσι, όχι ότι δεν έχει
αξία- για το λεγόµενο Πιστοποιητικό Ενεργητικής Επάρκειας των
Κτηρίων, όταν ένα κτήριο µπορεί να έχει τέτοιο πιστοποιητικό,
αλλά µπορεί να πληµµυρίσει, γιατί δεν υπάρχουν µέτρα αντι-
πληµµυρικής προστασίας ή µπορεί να γκρεµιστεί από το σεισµό,
γιατί δεν έχει θωρακιστεί αντισεισµικά.

Ποιο είναι, λοιπόν, το πρωτεύον; Απλώς, δεν έχετε τέτοιου εί-
δους προτεραιότητα, γιατί ακριβώς είναι άλλη η στόχευση, την
οποία έχετε. Δεν θέλετε να εξυπηρετήσετε τα συµφέροντα και
τις ανάγκες των λαϊκών στρωµάτων, αλλά τις προτεραιότητες
που σας θέτει το κεφάλαιο κάθε φορά, κύριε Υπουργέ. Και θυ-
µάστε και εσείς πολύ καλά –και το έχετε παραδεχθεί προσωπικά-
ότι στο ΕΣΠΑ δεν εντάσσονται τέτοια προγράµµατα, γιατί δεν
είναι επιλέξιµα, διότι η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν θέλει µέτρα τα
οποία βελτιώνουν τις συνθήκες διαβίωσης του λαού και προστα-
τεύουν τη ζωή του ανθρώπου, αποδεικνύοντας για άλλη µία
φορά, τον απάνθρωπο και τυχοδιωκτικό της χαρακτήρα. Θέλει
έργα κερδοφορίας για το µεγάλο κεφάλαιο, δείχνοντας για
ακόµα µία φορά τα ιστορικά όρια. 

Ενώ υπάρχει η τεχνολογία ή οι δυνατότητες της επιστήµης να
προστατεύσουµε αυτά τα ζητήµατα, παρ’ όλα αυτά, χάνονται
ζωές, υπάρχουν καταστροφές! Και κοστίζουν πολύ περισσότερο,
κύριε Υπουργέ, να αποκαταστήσουµε τις ζηµιές που ορισµένες
φορές, οι επιπτώσεις τους είναι και ανυπολόγιστες, όταν έχουµε
απώλεια ανθρώπινων ζωών, παρά να τα προλάβουµε, να πά-
ρουµε δηλαδή µέτρα πρόληψης. Ακόµα και µ’ αυτήν τη διαχειρι-
στική λογική δεν µπορείτε να πείτε κάτι διαφορετικό, σ’ αυτό το
θέµα τουλάχιστον!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Καραθανασόπουλο.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εσωτερικών κ. Κουκουλόπουλος
για τη δευτερολογία του.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, θα ξεκινήσω από το ζήτηµα των αποζη-
µιώσεων, γιατί µάλλον κάτι δεν έγινε κατανοητό στην πρωτο-
λογία µου.

Κύριε συνάδελφε, είπα ότι οι αποζηµιώσεις είναι ένα στάδιο
που έπεται. Δηλαδή, όταν συµβεί οποιαδήποτε καταστροφή –
συγκεκριµένα, οι πληµµύρες που είχαµε- ανεξαρτήτως της αιτίας
που την έχει προκαλέσει, αν υπάρχει δηλαδή και ανθρώπινη ευ-
θύνη, αβλεψία, όπως είπα, µε παραλείψεις ή οφείλεται στην έν-
ταση των καιρικών φαινοµένων, πρώτα απ’ όλα, σύµφωνα µε την
κείµενη νοµοθεσία αλλά και µε την κοινή λογική, πρέπει να κη-
ρυχθεί η περιοχή σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης έτσι, ώστε να
είναι ανοικτές οι διαδικασίες, για να υπάρξει ακόµα και επίταξη
µηχανηµάτων, ανθρώπων και οτιδήποτε άλλο, ανάλογα µε την
ένταση του φαινοµένου. 

Στη συνέχεια, µε πρόταση του οικείου ΟΤΑ Α’ Βαθµού –δη-
λαδή, του δήµου- και αυτοψία των υπηρεσιών της αιρετής περι-
φέρειας, όπως ορίστηκαν οι αρµοδιότητες στον «Καλλικράτη»
οριοθετείται η περιοχή ως πληµµυροπαθής.

Μετά πάει ως πρόταση εισήγησης στον Υπουργό Μεταφορών
και Δικτύων, ο οποίος κάνει και την κήρυξη της περιοχής, ως
πληµµυροπαθούς, µε κοινή υπουργική απόφαση µε συναρµόδια
Υπουργεία Γεωργίας, Υγείας, Εσωτερικών και Οικονοµικών, προ-
κειµένου να προσδιοριστούν οι αποζηµιώσεις και οι ενέργειες
από καθ’ έκαστο Υπουργείο. 

Άρα είναι επόµενο στάδιο. Γι’ αυτό και σας είπα ότι όποιος έχει
και µία στοιχειώδη εµπειρία από φυσικές καταστροφές, θα ξέρει
ότι προηγείται η άµεση αντιµετώπιση των προβληµάτων και των
αναγκών που έχει δηµιουργήσει το φαινόµενο και έπονται όλα
τα υπόλοιπα. 

Σε άµεση επαφή µε τους δήµους και την περιφέρεια, πιστεύω
ότι δεν θα υπάρξει καµµία ολιγωρία, όπως δεν υπήρξε καµµία
ολιγωρία. Είναι εδώ κι ο παριστάµενος Υφυπουργός Υγείας κ. Τι-
µοσίδης, που βρέθηκε εκεί, ήδη το πρώτο εικοσιτετράωρο.
Εµένα µου ζήτησαν οι δήµαρχοι και ο περιφερειάρχης να βρεθώ
εκεί, την άλλη εβδοµάδα, ακριβώς, για να έχουν κάνει ήρεµα την

αποτίµηση και την εισήγηση για την περιοχή, για να συζητήσουµε
σοβαρά για τα µέτρα που πρέπει να υπάρξουν για τους πληγέν-
τες.

Σε ό,τι αφορά το άλλο ζήτηµα –που συµφώνησα ήδη από την
αρχή, ότι είναι ιδιαίτερα σοβαρό- θέλω να πω το εξής: Εγώ αυτήν
τη στιγµή, για να είµαι υπεύθυνος, πρέπει να πω «δεν γνωρίζω».
Δεν γνωρίζω πραγµατικά αν υπάρχει ανθρώπινη ευθύνη στην έν-
ταση της πληµµύρας, γιατί ανάλογα φαινόµενα υπήρξαν και στη
Θράκη. Υπήρξαν και στη Θεσσαλία µεγάλες καταστροφές. Ήταν
πολύ έντονα τα καιρικά φαινόµενα κι όχι βέβαια µόνο στην Ελ-
λάδα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Γνωρίζουν όµως οι υφι-
στάµενοί σας, κύριε Υπουργέ, για τις ανθρώπινες ευθύνες. Το
έχουν δηλώσει. Έχει παρέµβει και ο εσαγγελέας για ανθρώπινες
ευθύνες. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Άλλο θέλω να σας πω, κύριε συνάδελφε. Οι 200.000 για το
ξενοδοχείο και τις οικοσκευές έχουν ήδη δοθεί, γιατί είναι µία
πάγια διαδικασία –θα έλεγα, σχεδόν ρουτίνας- για τέτοιες κατα-
στροφές. Όµως δεν είναι αυτό το ζήτηµα. 

Εγώ προσπαθώ να απαντήσω σε κάτι πολύ σοβαρό που εί-
πατε: το αν υπάρχουν ευθύνες διαχρονικά, ιδιαίτερα σε σχέση
µε την Ηλεία. Και θέλω να κλείσω µε το εξής: Στην Ηλεία, ακρι-
βώς επειδή υπάρχει εκκρεµότητα µε το λεγόµενο ταµείο Μολυ-
βιάτη κι αν έγιναν ή δεν έγιναν τα έργα, πιστεύω –όχι ότι η Ηλεία
έχει κάτι περισσότερο από τη Θράκη ή τη Θεσσαλία, όπου κι εκεί
είχαµε ανάλογα φαινόµενα- ότι όλοι µας θα πρέπει ειδικά για
αυτήν την περιοχή, να δείξουµε µία ιδιαίτερη προσοχή και ευαι-
σθησία, γιατί δεν µπορούµε να προκαλέσουµε την οργή των πο-
λιτών της Ηλείας, δεδοµένου ότι πριν τεσσεράµισι χρόνια, µε τις
πυρκαγιές, πολλά άκουσαν και πολύ λιγότερα είδαν. 

Ακριβώς σε αυτό το κλίµα, όπως σας είπα, υπήρξε και η επί-
σκεψη του Υφυπουργού Υγείας και θα υπάρξει και η δική µου την
επόµενη εβδοµάδα, σε συνεργασία µε τις τοπικές και περιφερει-
ακές αρχές για να δοθεί απάντηση σ’ αυτό το σοβαρό ζήτηµα.
Σε ό,τι αφορά στα άµεσα µέτρα, µην έχετε καµµία αµφιβολία ότι
όλα όσα πρέπει να γίνουν, θα γίνουν. Άλλο είναι όµως το ζήτηµα
και αυτό θέσατε. Το θεωρώ σοβαρό γι’ αυτό πρέπει να το δούµε. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Εσωτερικών κ. Πάρη Κουκουλόπουλο. 
Η τέταρτη µε αριθµό 494/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου της Βουλευτού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Ουρανίας Παπανδρέου-Παπαδάκη προς τους Υπουργούς Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, σχετικά µε την απάλειψη της πάθησης του Συνδρόµου
Down από τους πίνακες του Κανονισµού Εκτίµησης Βαθµού Ανα-
πηρίας (ΚΕΒΑ), δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

Προχωρούµε στην πέµπτη µε αριθµό 489/6-2-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου
προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων στην «Ενωµένη Κλωστοϋφαντουργία Α.Ε.».

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πα-
σχαλίδου θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης. 

Το λόγο έχει η κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου για την
ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησής της. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Άλλη µία επίκαιρη ερώτηση για τον πρώην όµιλο Λαναρά,
κύριε Υπουργέ. Εδώ και πάνω από µία τριετία, οι εργαζόµενοι
στα δεκατέσσερα εργοστάσια της «Ενωµένη Κλωστοϋφαντουρ-
γία Α.Ε.», του πρώην οµίλου Λαναρά και οι οικογένειές τους βρί-
σκονται σε οικονοµικό αδιέξοδο, λόγω της οµηρίας, που
προέρχεται από τις πολιτικές τής εταιρείας και των κυβερνήσεων
ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας.

Τα χρέη της εταιρείας προς τις τράπεζες, προµηθευτές, ασφα-
λιστικά ταµεία, αλλά και τους εργαζόµενους, οδήγησαν τους τε-
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λευταίους, στην επίσχεση εργασίας. 
Είναι γνωστό πως το πλειοψηφικό πακέτο της «ΕΝΚΛΩ» είχε

περιέλθει στις τράπεζες-πιστωτές της άλλοτε ισχυρής εταιρείας
και από το Μάρτιο του 2010, ανέλαβε νέο ΔΣ, µετά από µια πε-
ρίοδο ανυπαρξίας διοίκησης, ώστε να διαχειριστεί την αναδιάρ-
θρωσή της και µέσα από τη σύνταξη επιχειρησιακού σχεδίου, να
διασώσει την εταιρεία. 

Στις 30 Ιούνη του 2010, συντάχθηκε το επιχειρησιακό σχέδιο
που εγκρίθηκε από τα εµπλεκόµενα µέρη –δηλαδή τα συναρµό-
δια Υπουργεία, τράπεζες, µετόχους και εργαζόµενους- και εκδό-
θηκε εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, όπως απαιτούσαν οι
τράπεζες. Δύο από τις τράπεζες ζήτησαν την έγκριση συµβατό-
τητας προς το Κοινοτικό Δίκαιο, από την αρµόδια Διεύθυνση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, σχετικά µε την εγγύηση του ελληνικού δη-
µοσίου, µε αποτέλεσµα να µη χρηµατοδοτηθεί το πολυσυζητη-
µένο επιχειρησιακό σχέδιο και η νέα διοίκηση αναζήτησε επενδυ-
τή. 

Και ενώ υπήρξε ενδιαφέρον, όπως αναφέρει το ΔΣ της εται-
ρείας, µετά από επτά µήνες διαπραγµατεύσεων µε τις τράπεζες,
ο επενδυτής στις 19 του Γενάρη, απέσυρε την επενδυτική του
πρόταση, λόγω καθυστερήσεων των διαπραγµατεύσεων και δια-
φοροποιήσεων στις απαιτήσεις των πιστωτριών τραπεζών και
εταιρειών leasing. 

Πριν από µία εβδοµάδα, παραιτήθηκαν όλα τα µέλη του ΔΣ µε
το αιτιολογικό, πως εξαντλήθηκαν όλες οι δυνατότητες εξεύρε-
σης βιώσιµης λύσης της εταιρείας «ΕΝΚΛΩ». 

Επειδή αυτοί που είναι για µια ακόµα φορά σε απόγνωση, είναι
οι εργαζόµενοι, οι οποίοι µέσα στην ασφυξία της γενικευµένης
ανεργίας, θεωρούσαν πως το εν λόγω επιχειρησιακό σχέδιο αρ-
χικά και ο επενδυτής κατόπιν, θα ήταν µια λύση µετά και από τις
απανωτές κυβερνητικές δεσµεύσεις, για επαναλειτουργία των
εργοστασίων, καλείστε να µου απαντήσετε τι σκοπεύετε να κά-
νετε και πώς θα παρέµβετε µετά και από τις τελευταίες εξελίξεις
στην «Ενωµένη Κλωστοϋφαντουργία Α.Ε.», ώστε να δοθεί ορι-
στική λύση στην οµηρία των εργαζοµένων της Εταιρείας «Ενω-
µένη Κλωστοϋφαντουργία Α.Ε.».

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Σωκράτης Ξυνίδης. 
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κυρία συνάδελφε, στην πα-
ράθεση της πορείας της υπόθεσης της «ΕΝΚΛΩ», δεν θα έχουµε
σηµαντικές διαφωνίες. 

Η προηγούµενη κυβέρνηση έκανε µια πολύ σηµαντική προ-
σπάθεια, που ξεκίνησε από το να αποκτήσει διοίκηση η εταιρεία
και να µπορέσει να εκπονήσει ένα επιχειρησιακό σχέδιο, που θα
της επέτρεπε να βγει από το αδιέξοδο στο οποίο είχε περιέλθει.
Η πολιτεία έκανε το καθήκον της, χορηγώντας σ’ αυτό το επιχει-
ρησιακό σχέδιο, την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, σε µια πε-
ρίοδο -όπως ξέραµε και τότε, αλλά και πολύ περισσότερο απο-
δείχθηκε στη συνέχεια- ιδιαίτερα δύσκολη και για τη χώρα, αλλά
και για τη χορήγηση εγγυήσεων προς τις επιχειρήσεις. 

Όπως ήδη αναφέρετε και εσείς στην επίκαιρη ερώτησή σας,
οι τράπεζες πλέον, είναι εκτός από πιστωτές και µέτοχοι της εται-
ρείας. Θεωρητικά, λοιπόν, αυτές οι τράπεζες θα εξασφάλιζαν και
το συµφέρον της επιχείρησης, που θα ήταν η λειτουργία της. 

Δύο από αυτές τις τράπεζες, εξέφρασαν επιφυλάξεις ως προς
τη νοµιµότητα της παρασχεθείσας εγγύησης. Ήταν αυτό πρό-
σχηµα ή ήταν επί της ουσίας µια επιφύλαξή τους; Όσον αφορά
αυτήν τη θέση, χωράει πολλή κουβέντα.

Όµως, όσον αφορά την Κυβέρνηση -παρά το γεγονός ότι έγι-
ναν συνεχείς συσκέψεις τριών Υπουργών, παρουσία και της δι-
οίκησης της εταιρείας και των τραπεζών- έγινε µια µεγάλη
προσπάθεια να οδηγηθούµε τότε σε λύση και σε ενεργοποίηση
του επιχειρησιακού σχεδίου, αλλά τελικά οι τράπεζες δεν προ-
χώρησαν στη δεύτερη φάση, που θα έπρεπε να εκπληρώσουν,
προκειµένου να ενεργοποιηθεί και η χορήγηση της εγγύησης του
ελληνικού δηµοσίου.

Υπό την αίρεση, λοιπόν, αυτή της συµβατότητας της χορηγη-

θείσας εγγύησης, προς το Κοινοτικό Δίκαιο, η Κυβέρνηση από
εκεί και µετά, επιχειρηµατολόγησε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή,
σε σχέση µε τη νοµιµότητα αυτής της εγγύησης και ακόµα δεν
έχουµε επίσηµη απάντηση από την πλευρά της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 

Πολύ σωστά, λοιπόν, η διοίκηση της εταιρείας αναζήτησε και
µια παράλληλη διαδικασία εύρεσης ιδιώτη επενδυτή, αφού
έβλεπε πλέον, ότι οι τράπεζες-µέτοχοι δεν έδειχναν διατεθειµέ-
νες να υλοποιήσουν το επιχειρησιακό σχέδιο, που έφερνε την
εταιρεία να λειτουργήσει υπό το παρόν ιδιοκτησιακό καθεστώς.

Εµείς παρακολουθήσαµε, ως οφείλαµε, µε την απόσταση που
επιβάλλει ο ρόλος της ελληνικής πολιτείας, την προσπάθεια
αυτής της διοίκησης, σε σχέση µε την πώληση σε αµερικάνικο
κεφάλαιο της εταιρείας. Διαβάζουµε και µαθαίνουµε ότι αυτή η
διαπραγµάτευση τελικά δεν ευοδώθηκε.

Η θέση της Κυβέρνησης είναι, ότι οφείλει να κάνει ό,τι µπορεί,
προκειµένου να δώσει λύση στην εταιρεία, ακόµη και κάνοντας
επιλογές που φέρνουν και τη θέση µας απολογούµενη στην Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή, όπως η χορήγηση τής εγγύησης. Όµως, από
εκεί και µετά, όπως αντιλαµβάνεστε, δεν είµαστε εµείς εκείνοι οι
οποίοι µπορούν να κάνουν αυτό το παραπάνω βήµα, το οποίο
οφείλει η διοίκηση της εταιρείας, µε όλους τους ενδιαφερόµε-
νους επενδυτές, να πράξει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης κ. Σωκράτη Ξυνίδη.

Το λόγο έχει τώρα η κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου,
για την ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησής της.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κύριε Υφυπουργέ, δυ-
στυχώς δεν πήρα απάντηση και σίγουρα, οι εργαζόµενοι δεν
έχουν πάρει καµµία απάντηση. Η αντεργατική και αντικοινωνική
πολιτική των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας όλα
αυτά τα χρόνια, οδήγησε στο θάνατο, τον ισχυρό κλάδο της κλω-
στοϋφαντουργίας και βέβαια, στις απολύσεις χιλιάδων εργαζο-
µένων.

Στη συνέχεια, ήρθε αυτή η µνηµονιακή πολιτική και µετά και
τα τραγικά χθεσινά, τι έχουµε; Έχουµε τελικά µία συµφωνία
ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας και η µόνη τους διαφωνία ξέρετε
ποια είναι; Ξέρετε ποια είναι, διότι είστε µέλος αυτής της Κυβέρ-
νησης. Είναι, αν θα κοπούν οι επικουρικές ή οι κύριες συντάξεις
και αυτό είναι τραγικό.

Επανέρχοµαι, όµως. Δεκάδες εργοστάσια είναι κλειστά και µε-
ταφέρονται στα Βαλκάνια, αφού πρώτα πολλοί απ’ αυτούς τους
επιχειρηµατίες, έχουν τσεπώσει διάφορες κρατικές επιχορηγή-
σεις και χρηµατοδοτήσεις. Η υπόθεση της «ΕΝΚΛΩ», του πρώην
οµίλου Λαναρά, είναι µία τραγωδία και µάλιστα, µία τραγωδία για
τους χιλιάδες εργαζόµενους των εργοστασίων. Πάνω από δυό-
µισι χιλιάδες ήταν πριν από το 2004. Στην Ελλάδα ήταν χίλιοι
επτακόσιοι και οι υπόλοιποι ήταν στα Βαλκάνια, οι οποίοι έζησαν
στο πετσί τους τη διαβόητη «φούσκα» του Χρηµατιστηρίου, την
οποία ο ελληνικός λαός πληρώνει ακόµα, ενώ όσοι θησαύρισαν
από το colpo grosso και όσοι –πολιτικά και οικονοµικά, βεβαίως,
πρόσωπα- εξύφαιναν την απάτη, γλεντούν ανενόχλητοι σήµερα,
ακόµη τα κέρδη τους.

Οι εργαζόµενοι της «ΕΝΚΛΩ», θύµατα των επιχειρηµατικών
σχεδίων του οµίλου Λαναρά και θύµατα της αδιέξοδης πολιτικής
που επέλεξαν να εφαρµόσουν οι κυβερνήσεις για τη συγκεκρι-
µένη επιχείρηση, βρίσκονται σήµερα στο απόλυτο αδιέξοδο. Να
σας θυµίσω ότι την «ΕΝΚΛΩ» την έχουν «σώσει» -εντός εισαγω-
γικών η λέξη- ήδη τρεις φορές, οι κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας
Δηµοκρατίας. Για νέες θέσεις εργασίας έκανε λόγο ο τέως Πρω-
θυπουργός κ. Παπανδρέου και για το «µεγάλο θαύµα», η κ. Κα-
τσέλη, ως Υπουργός.

Ποιο είναι το αποτέλεσµα; Με το πρώτο σώσιµο το 2004 και
την εκπόνηση του επιχειρησιακού σχεδίου αναδιάρθρωσης, µε
εγγύηση δηµοσίου, απολύθηκαν χιλιάδες εργαζόµενοι. Σήµερα,
η «ΕΝΚΛΩ» αριθµεί µόλις εξακόσιους πενήντα.

Με το δεύτερο σώσιµο και τη συµφωνία χρηµατοοικονοµικής
αναδιάρθρωσης, για το οποίο εγγυήθηκε το ελληνικό δηµόσιο το
80%, 63,6 εκατοµµύρια ευρώ που θα έδιναν δάνειο οι τράπεζες
–αν και η εταιρεία πήρε 36 εκατοµµύρια ευρώ- οι εργαζόµενοι,
αλλά και πολλοί από τους απολυµένους έµειναν απλήρωτοι, ενώ
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ούτε η επιχείρηση εξυγιάνθηκε ούτε το χρέος βεβαίως, µει-
ώθηκε. Το αντίθετο: Το σχέδιο ναυάγησε, σκαλώνοντας στην Επι-
τροπή Ανταγωνιστικότητας της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Έρχοµαι στο τρίτο σώσιµο: Αναζητήθηκε επενδυτής και βρέ-
θηκε µε την υπόσχεση, όµως, όχι να αυξηθούν οι θέσεις εργα-
σίας ή να διατηρηθούν, όπως είχατε τάξει, αλλά µε τη δέσµευση,
να διατηρηθούν µόλις διακόσιες πενήντα θέσεις εργασίας. Λύση
δηλαδή, για τις τράπεζες και τους πιστωτές, όχι όµως πραγµα-
τική λύση για τους εργαζόµενους, που παίρνουν κανονικά τα
χαρτιά της µισθοδοσίας, πηγαίνουν στην εφορία, πληρώνουν
εφορία, καλούνται να πληρώσουν και χαράτσια και είναι απλή-
ρωτοι.

Εµείς είχαµε δηλώσει σε όλους τους τόνους ήδη, από τις
αρχές του 2009, ότι το ελληνικό δηµόσιο έπρεπε να αναλάβει το
28% των µετοχών του Λαναρά και να συµµετέχει στη διοίκηση,
µε στόχο την εξυπηρέτηση των συµφερόντων των εργαζοµένων
και της πραγµατικής οικονοµίας.

Οι κυβερνήσεις όµως και της Νέας Δηµοκρατίας και κατόπιν
του ΠΑΣΟΚ, προτίµησαν να κάνουν πλάτες στις τράπεζες και
στους µεγαλοµετόχους, δίνοντας εγγύηση του ελληνικού δηµο-
σίου και αφήνοντας τις τράπεζες επί της ουσίας, να κάνουν κου-
µάντο για όλα τα υπόλοιπα. Το αποτέλεσµα είναι το «θαύµα
Λαναρά» να έχει µετατραπεί, κύριε Υπουργέ, σε Τιτανικό.

Οι εργαζόµενοι είναι απλήρωτοι εδώ και τρεισήµισι χρόνια,
ενώ οφείλονται και αποζηµιώσεις πολλών απολυµένων. Αυτοί οι
άνθρωποι είναι σε τραγικό αδιέξοδο. Δεν υπάρχουν άλλα περι-
θώρια. 

Τι σκοπεύει να κάνει η Κυβέρνηση για την πληρωµή αυτών των
ανθρώπων, δεδοµένου ότι και η τρίτη προσπάθεια σωσίµατος
απέτυχε; Τι θα γίνει µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου; Η
περίοδος χάριτος έληξε στις 31-12-2011 και οι τράπεζες θα αρ-
χίσουν να ζητάνε τις εγγυήσεις. Το ελληνικό δηµόσιο θα κληθεί
να πληρώσει το 80%. Με ποια λογική διαχειριστήκατε έτσι αυτήν
την κατάσταση; 

Ο όµιλος χρωστούσε 300 εκατοµµύρια ευρώ. Υπάρχει µια µη-
νιαία αύξηση 1,8 εκατοµµυρίου ευρώ κάθε µήνα. Στους εργαζό-
µενους το 2011, χρωστούσε ο όµιλος 18 εκατοµµύρια και στους
απολυµένους 1,8 εκατοµµύριο ευρώ. Τελικά, πόσο είναι το χρέος
της «ΕΝΚΛΩ» και πόσο θα πληρώσει το ελληνικό δηµόσιο µε όλη
αυτή την διαχείριση που έγινε; 

Είχατε κάνει στις 2 Φλεβάρη 2011, πριν ακριβώς από ένα
χρόνο, δηλώσεις. Η τελευταία σας δήλωση έλεγε «συµµεριζόµα-
στε την αγωνία και τον αγώνα των εργαζοµένων, όµως οι όποιες
ενέργειές τους, που έχουν ως αποδέκτη την κυβέρνηση, δεν µπο-
ρούν να διαµορφώσουν εξελίξεις». Τι εννοούσατε, κύριε
Υπουργέ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου. 

Το λόγο έχετε εσείς, κύριε Υπουργέ, για να απαντήσετε.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Πεντέµισι λεπτά βέβαια, θα
µπορούσε να είναι τοποθέτηση Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
και ως προς το περιεχόµενο.

Εν πάση περιπτώσει, εκείνο που θέλω να πω είναι, ότι η µόνη
σύγκλιση που βλέπω µέσα στην Αίθουσα, δεν είναι ΠΑΣΟΚ και
Νέας Δηµοκρατίας. Είναι η σύγκλιση του κ. Κεφαλογιάννη πριν
από λίγο, µε τον κ. Τσίπρα, που ζήτησε εκλογές, τις πρώτες
µέρες του Μαρτίου. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Αυτό έχετε να µου
απαντήσετε; 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κυρία Αµµανατίδου, µιλή-
σατε πεντέµισι λεπτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μη διακόπτετε.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ξέρετε πάρα πολύ καλά,
κυρία Αµµανατίδου και καλό είναι να µην κάνετε πως δεν ξέρετε,
ότι η οµηρία των εργαζόµενων έγκειται στο ότι πράγµατι, αυτοί
οι άνθρωποι φαίνονται εργαζόµενοι στην εταιρεία. Δεν έχουν
απολυθεί και ως εκ τούτου, δεν µπορούν να τύχουν και της βοή-
θειας της πολιτείας που προβλέπεται για τους απολυµένους και

τους άνεργους. Εκεί πράγµατι, είναι το πολύ λεπτό και δύσκολο
σηµείο που έχουµε να αντιµετωπίσουµε σε σχέση µε τους εργα-
ζόµενους του Λαναρά. Αλλά από εκεί και πέρα, νοµίζω ότι η πολύ
δύσκολη κατάσταση, την οποία µε πολλή ευαισθησία και προ-
σοχή εµείς, ως Κυβέρνηση, παρακολουθούµε, δεν µπορεί, δεν
σας δίνει το δικαίωµα, για αυτού του είδους την προσέγγιση που
κάνατε, µηδενίζοντας όλες τις προσπάθειες που έχουν γίνει. 

Όµως από την τοποθέτηση σας ακριβώς, φαίνεται ότι εσείς οι
ίδιοι έχετε εµπεδώσει µέσα σας, ότι η κυβέρνηση έκανε ό,τι µπο-
ρούσε από τη δική της µεριά, σε σχέση µε το θέµα της «ΕΝΚΛΩ»,
τουλάχιστον η προηγούµενη κυβέρνηση. Γιατί το κατηγορώ σας
αφορούσε τη λειτουργία του οµίλου Λαναρά, την περίοδο του
Χρηµατιστηρίου και αν, εν πάση περιπτώσει, απ’ όλη αυτήν τη
διαδικασία, κάποιοι πλούτισαν ή δεν πλούτισαν. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Με πλάτες κυβερνητι-
κές.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Εκείνο που θέλω να πω, για
να κλείσω, είναι το τελευταίο σηµείο, που δεν έχει απαντηθεί από
την πρωτοµιλία µου, σ’ αυτά που θέσατε στην τοποθέτησή σας.
Βάλατε ένα ζήτηµα για το τι θα γίνει µε τις εγγυήσεις των τραπε-
ζών, οι οποίες µετά την παρέλευση σχετικών ηµεροµηνιών, θα
αρχίσουν να ζητούν την καταβολή των εγγυήσεων από το ελλη-
νικό δηµόσιο. 

Το ξέρετε ότι αυτό που εκφράσατε, είναι η άποψη των τραπε-
ζών. Αυτό που λέτε -και καλά θα κάνετε να µην το επαναλάβετε-
είναι η άποψη των τραπεζών. Η θέση του ελληνικού δηµοσίου
λέει ότι οι τράπεζες ουδέποτε τήρησαν τους όρους της χορηγη-
θείσας εγγύησης και ως εκ τούτου, δεν δικαιούνται εκπτώσεις.
Το ότι εσείς προεξοφλείτε ότι υπάρχει έκπτωση, σηµαίνει ακρι-
βώς ότι υιοθετείτε σήµερα, στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου την
πρόταση των τραπεζών. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Εσείς το κάνετε. Δεν
το κάνω εγώ. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Και γι’ αυτόν το λόγο, καλά
θα κάνετε να είστε ιδιαίτερα, προσεκτικοί, στον τρόπο µε τον
οποίο προσεγγίζετε ορισµένα ζητήµατα. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Αφήστε τις εντυπώ-
σεις, κύριε Υπουργέ. Οι κυβερνήσεις στηρίζουν τις τράπεζες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μη διακόπτετε, πα-
ρακαλώ.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Εµείς παρακολουθούµε το
θέµα. Θα είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί και ευαίσθητοι στα ζη-
τήµατα των εργαζοµένων, όπως κάναµε όλα αυτά τα δυόµισι
χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Ξυνίδη.

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 484/6-2-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Ηλία Θεοδωρίδη προς τον Υπουργό Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την απόδοση ευθυνών
για την κατάχρηση του ορθοπεδικού υλικού στο νοσοκοµείο της
Έδεσσας.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός κ. Μιχάλης Τιµοσίδης.

Κύριε Θεοδωρίδη, έχετε το λόγο, για να αναπτύξετε την επί-
καιρη ερώτησή σας.

ΗΛΙΑΣ ΘΕΟΔΩΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η επίκαιρη ερώτησή µου αφορά την έκθεση µιας υπόθεσης, η

οποία είναι άκρως διδακτική και αποκαλυπτική. Εκκρεµεί µια υπό-
θεση κατάχρησης ορθοπεδικού υλικού από τους γιατρούς, σε
συνεργασία µε τις εταιρείες προµηθειών στο νοσοκοµείο της
Έδεσσας, από το 2006 έως σήµερα. 

Ο τότε διοικητής του νοσοκοµείου το 2006, διέταξε ένορκη
εξέταση από γραφείο ορκωτών ελεγκτών, γιατί διαπίστωσε κα-
τάχρηση αυτού του υλικού στο νοσοκοµείο του. Μετά την επιβα-
ρυντική έκθεση του γραφείου των ορκωτών ελεγκτών, η καταγ-
γελία έγινε από το διοικητή του νοσοκοµείου προς το ΣΕΥΥΠ, το
Σώµα Επιθεωρητών Υγείας. Το ΣΕΥΥΠ δεν προέβη σε καµµία
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απολύτως ενέργεια για τη διαλεύκανση αυτού του σκανδάλου.
Η κατάχρηση αυτού του υλικού έγινε παρά την άρνηση του ελεγ-
κτή του ΙΚΑ να εγκρίνει αυτές τις δαπάνες, ως µη έχουσες σχέση
µε τον κανονισµό που ενέκρινε το ασφαλιστικό ταµείο του ΙΚΑ.
Τις θεώρησε δαπάνες, χωρίς ένδειξη και αφορούσαν υλικό αρ-
θροσκοπήσεων κυρίως, αιµοστατικές γάζες, αιµοστατικό υλικό
µε µεγάλη υπερτιµολόγηση, εµφυτεύµατα και µοσχεύµατα, τα
οποία τοποθετούνταν σε τραυµατιολογικά περιστατικά, δηλαδή
κατάγµατα µετατραυµατικά. Αυτό είχε ως αποτέλεσµα, το κό-
στος κάθε επέµβασης να είναι διπλάσιο από το µέσο κόστος της
επέµβασης, στα λοιπά νοσοκοµεία της χώρας και στις ορθοπε-
δικές κλινικές. 

Το 2008, ενώ έχουν µεσολαβήσει περίπου δύο χρόνια, γίνεται
µια δεύτερη καταγγελία, για την οποία διατάσσεται ένορκη διοι-
κητική εξέταση. Η καταγγελία αυτή κάνει πέντε µήνες να πρωτο-
κολληθεί από τον οργανισµό του ΣΕΥΥΠ. Δεκαοκτώ µήνες µετά
τη δεύτερη καταγγελία, το ΣΕΥΥΠ αποφασίζει να πάρει τις πρώ-
τες καταθέσεις των ενδιαφεροµένων, των εµπλεκοµένων.

Έτσι φτάνουµε στο Μάιο του 2010, όταν είχαν διοριστεί οι νέες
διοικήσεις των νοσοκοµείων. Το Σεπτέµβριο του 2010 και επειδή
το ΣΕΥΥΠ δεν προχωρά, ο διοικητής της τρίτης υγειονοµικής πε-
ριφέρειας διατάσσει ένορκη διοικητική εξέταση, η οποία προ-
χωρά και αποδίδει τα ίδια ακριβώς χαρακτηριστικά, τις ίδιες
ευθύνες µ’ αυτές που απέδωσαν οι ορκωτοί ελεγκτές το 2006.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε. Θα πείτε τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας.

ΗΛΙΑΣ ΘΕΟΔΩΡΙΔΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
Μέχρι και σήµερα που είναι Φεβρουάριος του 2012, δεν έχει

κατατεθεί από το ΣΕΥΥΠ το πόρισµα της ένορκης διοικητικής
εξέτασης, η οποία αφορά σκάνδαλο δύο εκατοµµυρίων ευρώ,
µόνο για τη διετία 2008-2009, ενώ αυτή η δουλειά γινόταν από
το 2006 και συνεχίστηκε και µετά το 2009. Υπάρχουν λοιπόν τε-
ράστιες ευθύνες στον ελεγκτικό µηχανισµό του ΣΕΥΥΠ. 

Ερωτάται ο Υπουργός τι έχει σκοπό να κάνει για την κατάθεση
επιτέλους, του πορίσµατος του ΣΕΥΥΠ. Ξέρω ότι το πόρισµα
αυτό έχει ολοκληρωθεί και είναι καταπέλτης και αποδίδει ευθύ-
νες. Τι έχει σκοπό να κάνει; Εµπιστεύεται τον κ. Σαµπατακάκη,
τον Γενικό Διευθυντή του ΣΕΥΥΠ; Η θητεία του έληξε. Είναι διο-
ρισµένος από το 2005 και έχει λήξει η θητεία του εδώ και ένα
χρόνο, από πέρσι. Έχει εµπιστοσύνη στον τρόπο µε τον οποίο
κινείται ο επιθεωρητής; Σκοπεύει να τον αντικαταστήσει;

Η υπόθεση αυτή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μην επεκτείνεστε,

σας παρακαλώ. Τα ερωτήµατα τα θέσατε. Θα απαντήσει ο
Υπουργός και θα επανέρθετε µετά.

ΗΛΙΑΣ ΘΕΟΔΩΡΙΔΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Η υπόθεση αυτή οδήγησε στην παραίτηση δύο διοικητών των

νοσοκοµείων κι ενός διοικητή της 3ης ΥΠΕ. Ο κ. Κούκος, όµως,
ο Διευθυντής της Ορθοπεδικής Κλινικής της Έδεσσας, είναι
ακόµα λειτουργών γιατρός σε αυτήν την κλινική.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Ηλία Θεοδωρίδη, για την ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησης.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Μιχάλης Τιµοσίδης, για να απαν-

τήσει στον κύριο Βουλευτή.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Θεοδωρίδης έχει θέσει ένα πολύ σοβαρό θέµα. Το αντι-

κείµενο της επίκαιρης ερώτησής του είναι κάτι που το συναν-
τούµε, δυστυχώς, γιατί έχουµε θέµατα κατάχρησης, προκλητής
ζήτησης, τεχνητής ζήτησης. Πολλές υποθέσεις, µε εντολή του
Υπουργού, αλλά και µετά από καταγγελίες που γίνονται, ελέγ-
χονται κι έχουν προχωρήσει.

Μπορώ να αναφέρω µία περίπτωση που έκανε κι αίσθηση στο
πανελλήνιο. Ήταν η υπόθεση του Ιπποκρατείου Νοσοκοµείου
Θεσσαλονίκης, όπου είχαν τεθεί σε διαθεσιµότητα επτά γιατροί
κι έξι πανεπιστηµιακοί. Η υπόθεση βρίσκεται ακόµη σε διαδικα-
σία, γιατί υπάρχει διαφορετικός τρόπος ελέγχου των πανεπιστη-
µιακών γιατρών.

Μάλιστα, για την υπόθεση του Ιπποκρατείου, συνέβη κάτι πολύ
σηµαντικό, κάτι που ελάχιστες φορές συµβαίνει στη Δηµόσια Δι-

οίκηση. Οι γιατροί οι οποίοι εµπλέκονταν και οι εταιρείες που
προµήθευαν αναλώσιµα υλικά –κυρίως ορθοπεδικά και µοσχεύ-
µατα- έδωσαν χρήµατα πίσω στο νοσοκοµείο. Ένα εκατοµµύριο
έδωσε η εταιρεία ορθοπεδικού υλικού και 3.000.000 οι εµπλεκό-
µενοι γιατροί. Βεβαίως η υπόθεση αυτή είναι στη δικαιοσύνη.

Ας έρθουµε στην επίµαχη υπόθεση του Νοσοκοµείου Έδεσ-
σας.

Πράγµατι, κύριε συνάδελφε, η υπόθεση αυτή ήρθε στο φως
από το 2006. Και υπάρχει όντως µία σιωπή δύο και πλέον χρό-
νων. Είναι έτσι όπως τα λέτε. Μάλιστα, το γραφείο ορκωτών λο-
γιστών βεβαιώνει και κάνει λόγο για αλόγιστη κατασπατάληση
δηµοσίου χρήµατος προς όφελος των ιατρικών εταιρειών και
όσων έχουν συµφέρον να καθορίζουν τις αγορές νοσοκοµειακού
υλικού προς ίδιον όφελος.

Αυτό πήγε πράγµατι στη διοίκηση. Παραιτήθηκε µετά από
καιρό, ο διοικητής του Νοσοκοµείου και από το 2008 και µετά,
ξεκινάει και πάλι ο έλεγχος.

Υπάρχει όντως µία περίεργη κωλυσιεργία. Εγώ θα µείνω σε
αυτά τα οποία αφορούν τη δική µας περίοδο, χωρίς να σηµαίνει
ότι παραβλέπουµε τα προηγούµενα γεγονότα. 

Θέλω, όµως, να ξέρετε ότι από την πλευρά τη δική µας και από
την πλευρά της Γ’ Υγειονοµικής Περιφέρειας, γίνονται προσπά-
θειες. Ήταν ο κ. Ζηλίδης εκεί. Παραιτήθηκε, όµως, πριν από λίγο
καιρό. Και δεν είναι ο λόγος αυτός που παραιτήθηκε, κύριε συ-
νάδελφε. Ο ίδιος επικαλέστηκε δικούς του, προσωπικούς λό-
γους. Εµείς θέλαµε να παραµείνει εκεί και να συνεργαστούµε,
αλλά επικαλέστηκε δικούς του, προσωπικούς λόγους, τους οποί-
ους κάναµε σεβαστούς.

Οφείλω, λοιπόν, να απαντήσω και στα δύο ερωτήµατα που θέ-
τετε:

Τι γίνεται µε την ΕΔΕ που είχε αναθέσει η Γ’ Υγειονοµική Πε-
ριφέρεια; Αυτή παραδόθηκε το Σεπτέµβριο του 2011 και είναι
στη διάθεση και των δικαστικών αρχών, γιατί η υπόθεση αυτή
έχει πάει και στον εισαγγελέα.

Υπάρχει όµως, µία περίεργη καθυστέρηση στις ενέργειες του
Σώµατος Επιθεωρητών, παρ’ ότι ο επιθεωρητής Μακεδονίας και
Θράκης –δεν θέλω να αναφέρω το όνοµά του δηµόσια, µπορώ
να σας το πω µετά- έκανε πολύ καλά τη δουλειά του κι εκεί και
στο Ιπποκράτειο και στη Λάρισα και σε όλες τις περιφέρειες ευ-
θύνης του. Κατεγράφησαν όλα αυτά. Υπήρχε όµως πράγµατι, κα-
θυστέρηση από την πλευρά του ΣΕΥΥΠ κι ελέγχονται γι’ αυτό.
Μάλιστα, η εισαγγελέας, µε προφορικές οχλήσεις, πίεζε το
ΣΕΥΥΠ να φέρει το πόρισµα, για να µπορέσει κι αυτή να αποφαν-
θεί επί του πρακτέου.

Έτσι το Δεκέµβριο του 2011, παραδόθηκε το πόρισµα. Υπάρ-
χει όµως αυτές τις ηµέρες -από το Δεκέµβριο του 2011 µέχρι σή-
µερα- σε εξέλιξη κρίση νέων τµηµαταρχών και νέων επιθεωρητών
του Σώµατος Επιθεωρητών Υγείας, η οποία δεν έχει ολοκληρω-
θεί έτσι, ώστε και από την πλευρά του ΣΕΥΥΠ, να έχουµε την τε-
λική τους άποψη.

Πάντως όλα αυτά τα στοιχεία έχουν ολοκληρωθεί και έχουν
σταλεί και στη δικαιοσύνη. Θα πω περισσότερα στη δευτερολο-
γία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής τριάντα
πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 1ο
τµήµα του Γυµνασίου Λουτρακίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Θεοδωρίδη, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΗΛΙΑΣ ΘΕΟΔΩΡΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, η επίκαιρη ερώτησή

µου απευθύνεται στον Υπουργό, στον κ. Λοβέρδο, ο οποίος έχει
την κύρια ευθύνη. 

Γνωρίζω ότι ο τελευταίος ελεγκτής επιθεωρητής έκανε πολύ
καλά τη δουλειά του. Γνωρίζω ότι ο ελεγκτής γιατρός του ΙΚΑ
έκανε πολύ καλά τη δουλειά του. Είναι οι δύο ήρωες αυτής της
υπόθεσης, ενώ ολόκληροι οργανισµοί, ο τοπικός του ΙΚΑ και ο
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ελεγκτικός µηχανισµός του ΣΕΥΥΠ, έκαναν ό,τι µπορούσαν, για
να µη φτάσει αυτή η υπόθεση στον έλεγχο και την ανάδειξή της.

Υπάρχει η υπόθεση διορισµού επιθεωρητή στο ΣΕΥΥΠ, ο
οποίος είναι ο κ. Κώττας Σωτήριος, ελεγχόµενος νευροχειρουρ-
γός γιατρός, ο οποίος κατηγγέλθη από το Διοικητικό Συµβούλιο
του Ιπποκράτειου Νοσοκοµείου και τον οποίο εσείς διορίσατε
Επιθεωρητή Υγείας στη Θεσσαλονίκη. Αυτό έγινε στις
23/11/2011. Στις 08/12/2011 σε συνέντευξη Τύπου που έδωσε ο
Υπουργός, είπε ότι δεν γνώριζε το φάκελο που εκκρεµεί, για το
συγκεκριµένο γιατρό. Μέχρι σήµερα ακόµα, δεν έχει παρθεί από-
φαση παύσης αυτού του ελεγκτή υγείας στη Θεσσαλονίκη. Γι’
αυτόν, το Διοικητικό Συµβούλιο του νοσοκοµείου είχε ζητήσει µό-
νιµη αργία, διότι υπήρχε κίνδυνος συνέχισης της ζηµίας προς το
νοσοκοµείο.

Θα αναφερθώ τώρα, στις διοικητικές ευθύνες και στα πειθαρ-
χικά όργανα του ΣΕΥΥΠ. Τα πειθαρχικά όργανα του ΣΕΥΥΠ, µετά
από κάθε καταγγελία, συνέρχονται µε οκτώ έως δώδεκα µήνες
καθυστέρηση στο κάθε αίτηµα. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι αυτοί
οι καταγγελλόµενοι στη διάρκεια ενός έτους, µπορούν να παραι-
τηθούν ή να βγουν σε σύνταξη. Δεν µπορεί να τους το αρνηθεί
το δηµόσιο, µετά την παρέλευση του ενός έτους. Έτσι πολλοί
από αυτούς, µένουν ατιµώρητοι.

Σε ό,τι αφορά τις δωροδοκίες γιατρών, γνωρίζετε καλά ότι
προχθές ήδη, από την Αµερική επεβλήθη ένα πρόστιµο 22 εκα-
τοµµυρίων ευρώ σε µια θυγατρική εταιρεία, η οποία διανέµει ορ-
θοπεδικό υλικό στην Ελλάδα. Σε παλαιότερη ερώτησή µου είχα
πει και είχα ζητήσει µόνιµη διαδικασία ελέγχου προς τις εταιρείες
προµηθειών και φαρµάκων στη χώρα, για να δούµε πού πήγαν
εκείνα τα 6 δισεκατοµµύρια ευρώ που από το 2004 έως το 2009,
πλήρωσε ο ελληνικός λαός για δαπάνες ιατρικού και φαρµακευ-
τικού υλικού. Ακούστε τι απαντάει ο διανοµέας του υλικού στην
Ελλάδα, λέει: «Αυτές οι πρακτικές δικαιολογούνται ως αναπό-
φευκτο δεδοµένο της ελληνικής ζωής -οι µίζες δηλαδή- µε την
επισήµανση ότι ανταγωνίστριες εταιρείες πλήρωναν 30% και 40%
µεγαλύτερες µίζες».

Και κλείνω µε το εξής: Υπάρχει ένα πρόβληµα ΣΕΥΥΠ και γε-
νικού επιθεωρητή. Αυτό δεν µπορείτε να το αποφύγετε. Πρέπει
να δράσετε απέναντι σε αυτό. Σας είπα ότι η θητεία του έληξε.
Θα πρέπει όµως να µας πείτε για τέτοια φαινόµενα, όπως αυτό
της Ορθοπεδικής κλινικής της Έδεσσας, που δεν είναι καθόλου
µεµονωµένα, τι έχετε σκοπό να κάνετε για να επιταχυνθούν, να
ενεργοποιηθούν οι διαδικασίες ελέγχου προς όλα τα νοσοκοµεία
της χώρας, γιατί παρόµοιες υποθέσεις υπάρχουν και λιµνάζουν
σε όλο το σύστηµα υγείας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Ηλία Θεοδωρίδη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης, κ. Μιχάλης Τιµοσίδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, προσυπογράφω όλα όσα έχει πει ο κύριος

συνάδελφος, γιατί πράγµατι οι διαπιστώσεις του και όλα τα στοι-
χεία, τα οποία ανέφερε, είναι πραγµατικά. Όντως, είχαµε αυτά
τα τεράστια ποσά, τα οποία οδήγησαν στην κατάρρευση των
ασφαλιστικών ταµείων.

Κύριε Θεοδωρίδη, όµως θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι στη
διάρκεια που ήµασταν κυβέρνηση ως ΠΑΣΟΚ -πρέπει και εσείς
να το αναγνωρίσετε- δεν µείναµε άπραγοι και έχουµε κάνει ό,τι
περνούσε από το χέρι µας, µε εκείνη τη γραφειοκρατία που
υπάρχει στη χώρα, µε αυτά τα οποία προβλέπονται είτε από τη
νοµοθεσία είτε από τους κανονισµούς και ότι έχουµε καταφέρει
πολύ σηµαντικά αποτελέσµατα. 

Και εσείς γνωρίζετε πολύ καλά ότι είχαµε µια µείωση
1.750.000.000 ευρώ, λιγότερο κόστος στα φάρµακα, από τα
ασφαλιστικά ταµεία και τα νοσοκοµεία, στα δυο χρόνια τουλάχι-
στον. 

Επίσης έχουµε πετύχει µειώσεις τιµών σε όλα τα αναλώσιµα
υλικά είτε µε την εφαρµογή είτε µε τη διενέργεια διαγωνισµών
που γίνονται. Επίσης είµαστε έτοιµοι τις επόµενες ηµέρες, να κά-
νουµε τον πρώτο ηλεκτρονικό διαγωνισµό για αναλώσιµα υλικά.

Συνεπώς γίνεται µια τεράστια προσπάθεια. 
Πρέπει όµως και εσείς να αναγνωρίσετε ότι υπήρχε ένα σύ-

στηµα, το οποίο είχε καταφέρει µε τους δικούς του τρόπους, να
βάζει εµπόδια και να ξεφεύγει πάντα από τον έλεγχο της πολι-
τείας. Βεβαίως αυτός ο έλεγχος πρέπει να είναι συστηµατικός
και καθηµερινός. Ακόµη, πρέπει να καλυφθούν και εκείνοι οι άν-
θρωποι που ασχολούνται µε τον τοµέα του ελέγχου και της επι-
θεώρησης. Να σας θυµίσω ότι είχαµε φέρει νοµοθετική διάταξη,
αυτοί οι άνθρωποι να έχουν το ακαταδίωκτο, για να µην έχουν το
φόβο της ποινικής τους δίωξης. Και βεβαίως είναι αλήθεια ότι γί-
νονται προσπάθειες από πολλούς που έχουν συµφέροντα, να
µην προχωρούν αυτές οι διαδικασίες. Βεβαιώνω ότι υπήρχαν
αυτές οι καθυστερήσεις. 

Πρέπει όµως να σας πω ότι για τη συγκεκριµένη περίπτωση
του γιατρού, του νευροχειρουργού, που αναφερθήκατε, ότι
πράγµατι, από τον πρώτο έλεγχο της κατάθεσης των δικαιολο-
γητικών, ξέφυγε το γεγονός ότι ήταν υπόλογος. Η αντίδραση του
Υπουργείου και του Υπουργού συγκεκριµένα, ήταν άµεση. Και
αυτό ισχύει, κύριε Θεοδωρίδη. Απλώς δεν έχει ολοκληρωθεί για
γραφειοκρατικούς λόγους, η κρίση των νέων επιθεωρητών. Εκεί
λοιπόν να είστε βέβαιος ότι δεν θα υπάρχει ο αναφερόµενος για-
τρός στο Σώµα των Επιθεωρητών. Δεν µπορούµε να βάλουµε το
λύκο να φυλάει τα πρόβατα. Αυτό είναι γεγονός και συµφωνούµε
µαζί σας. 

Όσον δε αφορά το θέµα της ολοκλήρωσης αυτής της έρευ-
νας, έχει παραδοθεί ΕΔΕ και είναι στη διάθεσή µας. Παραδόθηκε
και από τον αρµόδιο επιθεωρητή ελεγκτή το πόρισµα και είναι
στη διάθεση του ΣΕΥΥΠ και του Υπουργείου. Βεβαίως και η δι-
καιοσύνη ζητούσε αυτά τα στοιχεία από το ΣΕΥΥΠ, το οποίο δεν
τα έδινε και καθυστερούσε. 

Και πρέπει να επαινέσουµε την ενέργεια της εισαγγελέως της
Εδέσσης, που µε προφορικές οχλήσεις και απανωτά τηλεφωνή-
µατα, πίεζε προς την πλευρά και του Υπουργείου και του ΣΕΥΥΠ,
για να δοθούν τα στοιχεία, για να µπορεί να ολοκληρώσει την
έρευνά της. Αυτή είναι µια υπόθεση απ’ αυτές που δεν τιµούν
ούτε το ιατρικό σώµα, αλλά ούτε και την ελληνική πολιτεία. Εί-
µαστε αποφασισµένοι να παλέψουµε µε αυτό και θα νικήσει το
δίκαιο.

Και εσείς όµως πρέπει να αναγνωρίσετε, κύριε συνάδελφε, ότι
όταν ανοίγεις ένα θέµα, βγαίνουν άλλα τόσα. Είµαστε όµως εδώ,
για να µην αφήσουµε τίποτε που να µην ξεκαθαριστεί και να απο-
δοθούν οι ευθύνες σε όσους την έχουν. Και όπως αναφέρατε και
εσείς, ευθύνες φαίνεται ότι υπάρχουν. Αυτός όµως που πρέπει
να τις αποδώσει, είναι η δικαιοσύνη και τα όργανα, τα οποία είναι
εντεταλµένα να φέρουν εις πέρας αυτήν την υπόθεση. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα βρεθεί άκρη σε αυτήν την
υπόθεση, που είναι –όπως είπατε και εσείς- από το 2006 γνωστή.
Έχουν γίνει καταγγελίες. Ποιος ξέρει τι γινόταν και πριν; Βεβαίως
µπορεί να υπάρχουν και σήµερα, τέτοιες πρακτικές. Δεν αφή-
νουµε όµως καµµία υπόθεση που να µη τη στείλουµε αµέσως
στο Σώµα Επιθεωρητών Υγείας. 

Να είστε βέβαιος ότι µαζί –ζητώ τη δική σας και όλων των συ-
ναδέλφων τη συνδροµή- αυτά τα φαινόµενα πρέπει να τα πατά-
ξουµε, γιατί αυτά µας οδήγησαν στο να πάρουµε οριζόντιες
αποφάσεις, οι οποίες είναι άδικες, κόβοντας συντάξεις ανθρώ-
πων, που είναι στα όρια της φτώχειας και ίσως και πιο κάτω και
υποχρεωνόµαστε και τώρα, να πάρουµε τέτοιες σκληρές απο-
φάσεις. 

Πρέπει να είµαστε αµείλικτοι. Και θα παραµείνουµε αµείλικτοι
σε αυτό το θέµα. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μιχαήλ Τιµο-
σίδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα
«Εργαστήρι Δηµοκρατίας», που οργανώνει το Ίδρυµα της Βου-
λής, δεκαεννέα µαθητές και µια εκπαιδευτικός από το ιδιωτικό
δηµοτικό σχολείο «Αυγουλέα Λιναρδάτου». 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει
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(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Προχωρούµε στη δεύτερη µε αριθµό 492/6-2-2012 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Αθανασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρι-
σµού, σχετικά µε την ανακήρυξη του 2012 ως «Έτους Νικηφόρου
Βρεττάκου» και τη χρηµατοδότηση των επετειακών εκδηλώσεων
των εκατό χρόνων από τη γέννησή του.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Δαβάκη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Γιώργος Νικητιάδης.

Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Δαβάκης, για να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το 2012 τελικά, δεν είναι µόνον έτος πόνου, δακρύων και µε-

γάλων θυσιών του ελληνικού λαού, αλλά έχει ανακηρυχθεί εκ µέ-
ρους του Υπουργείου Πολιτισµού και έτος αφιερωµένο στο
Νικηφόρο Βρεττάκο, ένα µεγάλο Νεοέλληνα ποιητή, ένα Λάκωνα
ποιητή. Πρόκειται για µια πρωτοβουλία, η οποία προήλθε µετά
από αρκετή προσπάθεια, µε αρχικό έναυσµα της Δηµόσιας Κεν-
τρικής Βιβλιοθήκης της Σπάρτης, η οποία µε έγγραφό της, τον
Ιούνιο του 2010, ζητούσε από το Υπουργείο Πολιτισµού την ανα-
κήρυξη του συγκεκριµένου έτους που διανύουµε σήµερα, του
2012 δηλαδή, σε «Έτος Νικηφόρου Βρεττάκου», έτος αφιερω-
µένο στη µνήµη του ποιητή και στα εκατόχρονα από τη γέννησή
του.

Κύριε Υπουργέ, έχω ασχοληθεί µε το θέµα µε αρκετές ερωτή-
σεις και επίκαιρες ερωτήσεις µου. Πραγµατικά, µετά από την
ανάληψη αυτής της πρωτοβουλίας, καλό θα είναι, επειδή ήδη
διανύουµε το 2012, να διευκρινιστούν οι όροι, οι προϋποθέσεις
και κυρίως η οικονοµική στήριξη όλων αυτών των εκδηλώσεων
οι οποίες έχουν αναφερθεί, αλλά δεν έχουν ανακοινωθεί επισή-
µως, προκειµένου να υπάρξει η κατάλληλη αντιµετώπιση αυτής
της πρωτοβουλίας εκ µέρους της επίσηµης πολιτείας, προκειµέ-
νου το «Έτος Νικηφόρου Βρεττάκου» να µην είναι µόνον έτος
αφιερωµένο τιµητικά σε αυτόν, αλλά να υποστηριχθεί η όλη προ-
σπάθεια από συγκεκριµένες εκδηλώσεις και κινήσεις, οι οποίες
θα τιµήσουν ουσιαστικά τη µνήµη του ποιητή αφενός και αφετέ-
ρου θα διδάξουν στις νεότερες γενεές και τα µηνύµατα της ποί-
ησής του και τα διδάγµατά του και τον τρόπο της ζωής του και
τον αγωνιστικό, εάν θέλετε, χαρακτήρα αυτής της ζωής, µιας
ζωής που στις ηµέρες που περνάµε είναι ιδιαίτερα επίκαιρη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Αθανάσιο Δαβάκη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γε-

ώργιος Νικητιάδης, για να πρωτολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θα συµφωνήσω µαζί σας ότι σε αυτές τις

κρίσιµες ώρες που περνάει η χώρα, ο λαός µας, όχι µόνο είναι
επίκαιρη µία συζήτηση για το Νικηφόρο Βρεττάκο και τα εκατό
χρόνια από τη γέννησή του, αλλά ίσα-ίσα επιβάλλεται για ένα µε-
γάλο ποιητή που αφιέρωσε το σύνολο σχεδόν του έργου του, για
να αναδείξει τον πόνο του ανθρώπου, τα ανθρωπιστικά ιδεώδη,
τις ανθρωπιστικές αξίες, οι οποίες είναι διάσπαρτες στο σύνολο
των είκοσι µεγάλων ποιητικών συλλογών που έχουν εκδοθεί, µε
το έργο του Νικηφόρου Βρεττάκου. Θα επανέρθω, στη συνέχεια,
σ’ αυτό το θέµα και για το πώς ακριβώς, αυτές τις δύσκολες
ώρες, χρειάζονται ο πολιτισµός, η µεγάλη τέχνη, η ποίηση, γιατί
αποτελούν στην κυριολεξία, ένα σωσίβιο που βοηθά στο να ισορ-
ροπήσουµε και να µπορέσουµε να συνεχίσουµε την πορεία µας,
ως έθνος, ως λαός.

Ο θεσµός των επετείων ανά τον κόσµο, για να τιµηθεί η µνήµη
µεγάλων ποιητών, µε αφορµή συµπλήρωσης εκατό ή διακοσίων
ετών από τη γέννηση ή το θάνατό τους, έχει και στην Ελλάδα κα-
ταλάβει τεράστια έκταση. Φροντίζουµε, το Υπουργείο Πολιτι-
σµού και η πολιτεία συνολικώς, να τιµούµε όλους τους µεγάλους
ποιητές. Πέρυσι είχαµε το «Έτος Οδυσσέα Ελύτη» και φέτος
αποφασίστηκε να αφιερωθεί το έτος 2012, για τα εκατό χρόνια
από τη γέννηση τού µεγάλου ποιητή µας, του Νικηφόρου Βρετ-
τάκου.

Το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου, το ΕΚΕΒΙ, είναι ο αρµόδιος φορέας,

που σε συνεννόηση µε το Υπουργείο Πολιτισµού, έχει την ευθύνη
-αυτό ορίζεται από το Υπουργείο Πολιτισµού- για να σχεδιάσει
και να υλοποιήσει τη σειρά των δράσεων για το έτος 2012, «Έτος
Νικηφόρου Βρεττάκου», όπως πια µπορούµε να το λέµε.

Ο εορτασµός θα πραγµατοποιηθεί σε συνεργασία µε τη Δη-
µόσια Βιβλιοθήκη της Σπάρτης, όπως αναφέρατε, που είχε και
την πρωτοβουλία να θέσει το ερώτηµα, ανεξαρτήτως τού ότι σε
κάθε περίπτωση, δεν µπορούσαµε να µην τιµήσουµε, αλλά συγ-
χαίρουµε τη δηµόσια βιβλιοθήκη, για την πρωτοβουλία της. Άλ-
λωστε εκεί, βρίσκεται και το αρχείο του Νικηφόρου Βρεττάκου
και οποιαδήποτε εκδήλωση θα γίνει σε απόλυτη συνεργασία µε
τη βιβλιοθήκη, αλλά και µε το Μουσείο Μπενάκη, γιατί στον προ-
γραµµατισµό προβλέπουµε και τη διοργάνωση διεθνούς συνε-
δρίου και το Μουσείο Μπενάκη είναι αυτό που µπορεί να
διασφαλίσει καλύτερα, την όσο το δυνατόν µεγαλύτερη συµµε-
τοχή έτσι, ώστε πραγµατικά, να αποδοθεί η τιµή στη µνήµη του
µεγάλη ποιητή.

Παραλλήλως, βεβαίως, είµαστε σε επαφή και µε τον κληρο-
νόµο του Νικηφόρου Βρεττάκου, τον Κώστα Βρεττάκο, ο οποίος
θα δώσει και τις δικές του απόψεις. 

Στη δευτερολογία µου, θα σας πω πιο εξειδικευµένα, όλες τις
προβλεφθείσες δράσεις για το «Έτος Νικηφόρου Βρεττάκου».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό.

Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Δαβάκης για την περαιτέρω ανά-
πτυξη της επίκαιρης ερώτησής του.

Ορίστε, κύριε Δαβάκη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Υφυπουρ-

γός στην απάντησή του στην αρχική µου τοποθέτηση, σκιαγρά-
φησε, περιέγραψε τις διάφορες εκδηλώσεις οι οποίες θα γίνουν.
Αντικείµενο λοιπόν αυτής της επίκαιρης ερώτησης είναι να ανα-
φερθούν λεπτοµερώς, αν θέλετε, ή εν πάση περιπτώσει πιο ευ-
κρινώς, οι πρωτοβουλίες αυτές, οι εκδηλώσεις αυτές και κυρίως,
σε αυτούς τους δύσκολους καιρούς που ζούµε, της οικονοµικής
δυσπραγίας και της οικονοµικής στενότητας, να αναφερθούν
όµως κυρίως και οι οικονοµικές δυνατότητες και οι πιστώσεις, οι
οποίες θα διατεθούν, προκειµένου να υποστηριχτούν οι διάφο-
ρες ενέργειες που είµαι βέβαιος ότι θα αναφέρει στη δευτερο-
µιλία του ο κύριος Υπουργός.

Το λέω αυτό, γιατί µέχρι στιγµής, πέραν της επισήµου ανακοι-
νώσεως τού Υπουργείου Πολιτισµού, περί κηρύξεως του 2012
σε «Έτος Νικηφόρου Βρεττάκου» και του ΕΚΕΒΙ που αναλαµβά-
νει, αν θέλετε, τον κεντρικό σχεδιασµό της όλης υπόθεσης, δεν
υπάρχει κάτι πιο συγκεκριµένο, διότι φοβάµαι µήπως αφεθεί η
όλη υπόθεση να υποστηριχθεί και να στηριχθεί στις πλάτες της
Δηµόσιας Κεντρικής Βιβλιοθήκης, η οποία δυστυχώς αυτήν τη
στιγµή, κύριε Υπουργέ, δεν διαθέτει ούτε ιστοσελίδα. 

Η ιστοσελίδα της Δηµόσιας Κεντρικής Βιβλιοθήκης της Σπάρ-
της είναι κλειστή, εξαιτίας οικονοµικών δυσχερειών. Ας ανοί-
ξουµε τουλάχιστον, την ιστοσελίδα και ας αποδεχτούµε -και θα
το καταθέσω αυτό στα Πρακτικά της Βουλής- τον κορµό των
προτεινοµένων δράσεων από την Κεντρική Βιβλιοθήκη της Σπάρ-
της -θα σας το δώσω κι εσάς να το δείτε- που νοµίζω ότι είναι
µια πολύ σηµαντική πρόταση, που λαµβάνει υπ’ όψιν και τις επο-
χές και τις δυσκολίες και είναι συµβατή µε την πραγµατικότητα.
Μιλάει για εκπαιδευτικά προγράµµατα. Μιλάει για µετατροπή εκ-
παιδευτικών προγραµµάτων σε διαδραστικά προγράµµατα, για
να συµµετάσχουν και σχολεία. Οµιλεί για εκτύπωση ενηµερωτι-
κού υλικού. Δεν βλέπω µεγάλα κόστη, κύριε Υπουργέ. Μιλάει για
µία κινητή έκθεση και εν πάση περιπτώσει, να ανοίξει η προσω-
ρινά κλειστή ιστοσελίδα της Βιβλιοθήκης της Σπάρτης. 

Δεν µπορεί να διανύουµε το χρόνο του «Έτους Νικηφόρου
Βρεττάκου» και να θέλει ένας να ενηµερωθεί για το αρχείο του
Νικηφόρου Βρεττάκου, το οποίο φυλάσσεται στη Δηµόσια Κεν-
τρική Βιβλιοθήκη της Σπάρτης και να µην µπορεί να το δει διαδι-
κτυακά.

Αυτήν τη στιγµή, σας το ξαναλέω, ας ανοίξουµε τουλάχιστον
την ιστοσελίδα της Βιβλιοθήκης της Σπάρτης. Επίσης χρειάζεται
και να προχωρήσει η ψηφιοποίηση του υλικού τού αρχείου, η
οποία είχε ενταχθεί στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και δυστυ-
χώς δεν προχώρησε, απεντάχθηκε το έργο και τώρα, γίνεται µια
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νέα προσπάθεια να ενταχθεί, σε κάποιο πρόγραµµα της Περιφέ-
ρειας Πελοποννήσου. Είναι σηµαντικά αυτά τα δύο θέµατα. Ας
λύσουµε αυτά τα δύο απλά ζητήµατα και ας προχωρήσουµε
µετά, στα πιο σύνθετα.

Εν πάση περιπτώσει, είµαι βέβαιος ότι η απάντησή σας δεν θα
αρκεστεί στην περιγραφή γεγονότων. Αρκεστήκατε στην περι-
γραφή κάποιων γεγονότων εξαιτίας της δοµής της κοινοβουλευ-
τικής διαδικασίας. Είµαι βέβαιος ότι θα κάνετε πιο λεπτοµερείς
αναφορές, κυρίως στα δύο αυτά ζητήµατα, να ανοίξει η ιστοσε-
λίδας της Κεντρικής Βιβλιοθήκης Σπάρτης και να γίνουν αποδε-
κτές ορισµένες από τις δράσεις. Σας δείχνει έναν οδηγό πορείας
η Δηµόσια Κεντρική Βιβλιοθήκη της Σπάρτης µε τις δράσεις που
έχει αναφέρει και τις οποίες θα σας εγχειρήσω σε λίγο. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Δαβάκης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γιώργος Νικητιάδης για
τη δευτερολογία του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, κατά ευτυχή συγκυρία παρευρίσκεται εδώ
η Υφυπουργός Παιδείας κ. Χριστοφιλοπούλου, η οποία ακούγον-
τας για τα θέµατα των βιβλιοθηκών και για τα σχολεία, µου δή-
λωσε ότι είναι έτοιµο το Υπουργείο Παιδείας να συνεργαστεί,
προκειµένου να επιτευχθεί η µεγαλύτερη δυνατή προβολή. Συ-
νεπώς µπορώ να πω ότι εσείς «µε έναν σµπάρο πιάσατε δυο τρυ-
γόνια» από την ευτυχή σύµπτωση να είναι εδώ η κ. Χριστοφι-
λοπούλου.

Θα σας πω τώρα πιο εξειδικευµένα. 
Το ΕΚΕΒΙ έχει προβλέψει ένα διεθνές επιστηµονικό συµπόσιο

το Νοέµβριο µαζί µε το Μουσείο Μπενάκη για τον Νικηφόρο
Βρεττάκο. Την παγκόσµια ηµέρα ποίησης, 21 Μαρτίου, θα υπάρ-
χει ειδική καµπάνια αφιερωµένη στον ποιητή µε αφίσες στα Μέσα
Μαζικής Ενηµέρωσης, όπως έγινε πέρυσι µε ιδιαίτερη επιτυχία,
όταν είχαµε το έτος του Οδυσσέα Ελύτη, µε ανάθεση ηλεκτρο-
νικών πάνελ στο µετρό της Αθήνας, που θα υπάρχουν στίχοι του
ποιητή, έτσι ώστε να αναδεικνύεται το έργο του. Αντιλαµβάνεσθε
ότι οι εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι που µεταφέρονται θα µπο-
ρούν να βλέπουν τους στίχους του ποιητή και αυτό είναι βέβαιο
ότι πραγµατικά αναδεικνύει το µέγεθος του έργου του. 

Στις εκθέσεις που οργανώνει το ΕΚΕΒΙ θα υπάρχει ένα θεµα-
τικό περίπτερο στο οποίο θα γίνονται παρουσιάσεις των εκδό-
σεων, θα υπάρχει οπτικοακουστικό υλικό, συζητήσεις, έκθεση
χειρογράφων των βιβλίων του Νικηφόρου Βρεττάκου. 

Επίσης, προβλέπεται η κατασκευή και λειτουργία µιας αφιε-
ρωµατικής ιστοσελίδας για τον ποιητή µε χρονολόγιο, αποσπά-
σµατα, εργογραφίες, κριτικά σηµειώµατα, φωτογραφίες,  ηχο-
γραφήσεις από το έργο του, µία κινητή εργογραφική έκθεση
αφιερωµένη στον ποιητή που θα ταξιδέψει στα σχολεία, στα πο-
λιτιστικά κέντρα, στις βιβλιοθήκες, στα βιβλιοπωλεία, στις λέσχες
ανάγνωσης, σε πανεπιστηµιακές λέσχες, σε ολόκληρη την ελλη-
νική επικράτεια. 

Επίσης, προβλέπεται η δηµιουργία λεσχών ανάγνωσης αφιε-
ρωµένων στον ποιητή σε συνεργασία µε τη Δηµόσια Βιβλιοθήκη
της Σπάρτης και την εταιρεία συγγραφέων που χρειαζόµαστε.

Θα ενισχυθεί η µετάφραση έργων του Νικηφόρου Βρεττάκου
και σε άλλες γλώσσες. Πέρυσι είχαµε διαθέσει 60.000 ευρώ για
το έτος του Οδυσσέα Ελύτη. Θα δούµε πώς θα εξοικονοµηθεί
κάποιο ποσό. 

Ο Νικηφόρος Βρεττάκος θα περάσει στον διαδικτυακό τύπο
«Μικρός Αναγνώστης» του ΕΚΕΒΙ, όπου µικρά παιδιά µπαίνουν,
παρακολουθούν και διαβάζουν και θα έχουν τη δυνατότητα να
δουν το σύνολο του έργου του Νικηφόρου Βρεττάκου. 

Θα υπάρξει η λειτουργία ηµερολογίου εκδηλώσεων στον
κόµβο του ΕΚΕΒΙ, όπου µπαίνουν χιλιάδες επισκέπτες και παρα-
κολουθούν.

Τέλος, αναµένεται να γίνουν αντίστοιχες εκδηλώσεις µε αυτές
που έγιναν για τον Οδυσσέα Ελύτη.

Κλείνοντας την απάντησή µου, θα επανέλθω στην αναφορά

που κι εσείς κάνατε αρχικώς, ότι πράγµατι περνάµε δύσκολες
στιγµές ως χώρα, ειδικώς αυτές τις µέρες. Έχουν γίνει αναφορές
και σε άλλους ποιητές από Αρχηγούς κοµµάτων. Επειδή, όµως,
η χώρα µας δέχεται και πολλές επιθέσεις και επειδή η Ελλάδα
όσες επιθέσεις και αν δέχεται είναι µία σταθερή δύναµη και αξία
και αυτό αναδεικνύεται και µέσα από τη γλώσσα µας, την οποία
ο ίδιος ο ποιητής εξύµνησε, θα µου επιτρέψει το Προεδρείο να
διαβάσω ένα µικρό απόσπασµα από το Νικηφόρο Βρεττάκο,
αφιερωµένο στην ελληνική γλώσσα, που καταδεικνύει πως ό,τι
και αν γίνεται, η Ελλάδα, το έθνος µας, η γλώσσα µας πορεύον-
ται στην ιστορία της ανθρωπότητας αταλάντευτα, χωρίς να µπο-
ρεί καµµία επίθεση να προκαλέσει οποιαδήποτε ζηµιά. Διαβάζω
από το έργο του ποιητή: «Όταν κάποτε φύγω από το φως, θα
ελιχθώ προς τα πάνω όπως ένα ρυάκι που µουρµουρίζει. 

Και αν τυχόν ανάµεσα στους γαλάζιους διαδρόµους συναν-
τήσω αγγέλους, θα τους µιλήσω ελληνικά. Επειδή δεν ξέρουν
γλώσσες, µιλάνε µεταξύ τους µόνο µε µουσική».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Αυτός ήταν ο Νικηφόρος Βρεττάκος, αυτή είναι η ελληνική
γλώσσα και πιστεύω ότι το Υπουργείο Πολιτισµού, η ελληνική πο-
λιτεία θα ανταποκριθεί στο έργο του µεγάλου αυτού ποιητή, στη
µνήµη του και θα κάνει αυτό που πρέπει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Αυτός ήταν ο Γεώργιος Νικητιάδης, ο Υπουργός µας, που µας

διάβασε στίχους του Νικηφόρου Βρεττάκου, που τόσο έχουµε
ανάγκη αυτήν την ώρα να θυµόµαστε ότι µιλάµε γλώσσα αγγέ-
λων.

Ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό 487/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου προς τους Υπουργούς Παι-
δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων και Οικονοµικών,
σχετικά µε την ανάγκη άµεσης καταβολής των δεδουλευµένων
στις καθαρίστριες των σχολείων της χώρας.

Θα απαντήσει η Υφυπουργός κ. Εύη Χριστοφιλοπούλου, αφού
ο κ. Σκυλλάκος µάς αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του για δύο
λεπτά.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει ένα σοβαρό

ζήτηµα µε χιλιάδες εργαζόµενες στα σχολεία, τις έκτακτες, τις
συµβασιούχες καθαρίστριες. Είναι απλήρωτες όχι από το Σε-
πτέµβριο, όπως γράφουµε στην ερώτηση. Δεν έχει επικαιροποι-
ηθεί η ερώτησή µας, γιατί κατατέθηκε αρκετές φορές. Τότε δεν
ήταν πληρωµένες από το Σεπτέµβριο. Πληρώθηκαν εν τω µεταξύ
Σεπτέµβριο –Οκτώβριο - Νοέµβριο και παραµένουν απλήρωτες
το Δεκέµβριο, το Γενάρη και τον τρέχοντα µήνα, το Φεβρουάριο.
Υπάρχει ένα τεράστιο ζήτηµα από τη συµπεριφορά της πολιτείας
και του Υπουργείου στους φτωχότερα αµειβόµενους εργαζόµε-
νους της χώρας. Δεν ξέρω εάν στο δηµόσιο υπάρχει κάποιος
άλλος µόνιµος ή έκτακτος που να πληρώνεται µε 200 ή µε 300
ευρώ το µήνα. Θα έπρεπε και µόνο γι’ αυτόν το λόγο να υπάρχει
ιδιαίτερη µέριµνα, ώστε να αντιµετωπίζεται στην ώρα του αυτό
το πρόβληµα.

Ταυτόχρονα έχουν και άλλα τεράστια προβλήµατα, που είναι
ευκαιρία να τα αναφέρω και εάν µπορούσε η κυρία Υπουργός,
να µας πει και γι’ αυτά κάτι. Συνεχίζουν να αµείβονται σαν συµ-
βασιούχοι έργου. Χάνουν δώρα, χάνουν επιδόµατα ανεργίας,
όταν χρειαστεί, χάνουν ένα σωρό δικαιώµατα, ενώ στην πραγµα-
τικότητα -και όλοι το γνωρίζουµε- δεν πρόκειται για σύµβαση
έργου, πρόκειται για σύµβαση εργασίας. Και δεν µπορεί το δη-
µόσιο να παρακάµπτει έτσι τη νοµοθεσία και την πραγµατικό-
τητα. 

Την ερχόµενη χρονιά φεύγει από το Υπουργείο Παιδείας η
χρηµατοδότηση, εκτός εάν παραταθεί η ισχύουσα διάταξη.
Απαντήστε µας: Θα φύγει; Θα µείνει; Εάν φύγει, υπάρχουν δύο
τεράστια προβλήµατα. Πρώτον, θα χρηµατοδοτηθούν οι δήµοι ή
µέσα στα λειτουργικά έξοδα θα πρέπει να τα βγάλουν πέρα και
µε την πληρωµή των συµβασιούχων καθαριστριών; Και όχι τώρα
µόνο. Ρωτάω αν θα µετατεθεί το καθήκον αυτό µε τα ανάλογα
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ποσά και όχι µέσα από τα λειτουργικά έξοδα που είναι πετσο-
κοµµένα και αυτά φέτος, είναι πολύ περιορισµένα.

Το τελευταίο είναι πώς θα εξασφαλιστεί η επαναπρόσληψή
τους από τους δήµους που πιέζονται για χαµήλωµα του κόστους
και θα καραδοκούν τα συνεργεία ή προσφερόµενοι άλλοι άνερ-
γοι να πουν «εγώ θα έρθω µε 100 ευρώ». Πού θα πάει αυτή η
υπόθεση; Πώς θα εξασφαλιστεί η συνέχεια, τουλάχιστον να παίρ-
νουν έστω και αυτό το πενιχρό εισόδηµα, που βεβαίως πρέπει να
αυξηθεί; Η δική µας θέση είναι: µόνιµη και σταθερή εργασία για
όλους τους εργαζόµενους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Σκυλλάκο. 

Το λόγο έχει η Υφυπουργός κ. Χριστοφιλοπούλου για τρία
λεπτά. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Πράγµατι τα δύο τελευταία χρόνια το Υπουργείο Παιδείας, µε
βάση τη ρύθµιση που αναφέρατε, έχει την υποχρέωση –όπως και
γίνεται- να διαβιβάζει ποσό για την πληρωµή των καθαριστριών
στο Εθνικό Ίδρυµα Νεότητας και το Εθνικό Ίδρυµα Νεότητας να
επιχορηγεί τους δήµους, οι οποίοι πληρώνουν τις καθαρίστριες. 

Αυτό το σύστηµα τέθηκε σε εφαρµογή, ούτως ώστε να µη µεί-
νουν ακάλυπτες οι απασχολούµενες καθαρίστριες και στο πα-
ρελθόν έτος, το Υπουργείο διαβίβασε δύο φορές το χρόνο, ως
οφείλει, το ποσό των 33.000.192 ευρώ µε δύο υπουργικές απο-
φάσεις. Τις αποφάσεις αυτές τις έχω και µπορώ να σας δώσω
και τους αριθµούς τους. Η µία είναι του Ιουλίου και η άλλη του
Δεκεµβρίου. Το έκανε δύο φορές το χρόνο, ως οφείλει.

Μιλώ κατ’ αρχάς για την τρέχουσα πραγµατικότητα. Το 90%
των δήµων ανταποκρίθηκε άµεσα στην πρόσκληση του Εθνικού
Ιδρύµατος Νεότητας και έστειλε τις συµβάσεις για πληρωµή.
Αυτές έχουν πληρωθεί. Υπάρχει ένα µέρος αυτών των συµβά-
σεων που έστειλαν κάποιοι δήµοι καθυστερηµένα, που είναι προς
ενταλµατοποίηση και πληρωµή. 

Πρέπει να σας πω ότι, δυστυχώς, υπάρχουν και ελάχιστοι µεν
–αλλά υπάρχουν ακόµα κάποιοι- δήµοι που δεν έχουν στείλει
πίσω τις συµβάσεις στο Εθνικό Ίδρυµα Νεότητας για να ενταλ-
µατοποιηθούν και να γίνει η πληρωµή. Για αυτούς µάλιστα τους
δήµους το Υπουργείο Παιδείας µίλησε µε τον πρόεδρο του ΕΙΝ,
ο οποίος όχι απλώς ανταποκρίθηκε, αλλά συνεχώς οχλεί τους
δήµους, ώστε να λήξει και από τη πλευρά τους η υποχρέωση για
να µπορέσουν να πληρωθούν οι συµβάσεις. 

Ενδεικτικά µπορώ να σας αναφέρω ένα µεγάλο δήµο, το Δήµο
Πειραιά. Έχει ολοκληρωθεί όλη η διαδικασία από τις 20 Ιανουα-
ρίου, µετά και από τη δεύτερη πληρωµή του Δεκεµβρίου. Υπάρ-
χει δήµος που έστειλε τη σύµβαση µόλις την 1η Φεβρουαρίου. Η
ενταλµατοποίηση έγινε στις 6 Φεβρουαρίου. Δεν χάνει δηλαδή
χρόνο το Εθνικό Ίδρυµα Νεότητας, ακριβώς γιατί γνωρίζουµε
πάρα πολύ καλά ότι υπάρχουν άνθρωποι που δεν έχουν πληρω-
θεί εξαιτίας αυτής της διαδικασίας µε τα εντάλµατα και τη σύµ-
βαση. 

Υπήρξε µια θεσµική λύση, κύριε συνάδελφε, η οποία εξυπηρέ-
τησε τη διαδικασία αυτήν τη διετία. Από πλευράς του Υπουρ-
γείου µας µπορώ να σας πω ότι υπερβαίνουµε και τις αρµοδιό-
τητές µας, ενοχλώντας τους δήµους για να ανταποκριθούν. Χαί-
ροµαι που είναι ελάχιστοι πια εκείνοι οι δήµοι. Ωστόσο, δεν παύει
να υπάρχει σε ελάχιστες σχολικές επιτροπές πρόβληµα µε την
πληρωµή των καθαριστριών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Πιστεύω ότι και σε αυτές τις περιπτώσεις οι δήµοι θα ανταπο-
κριθούν µέσα στις επόµενες µέρες και θα πληρωθούν άµεσα οι
καθαρίστριες σε αυτούς τους λίγους δήµους. Για λόγους τάξεως
δεν θα ήθελα να πω αυτήν τη στιγµή ποιοι είναι οι δήµοι. Αν θέ-
λετε να σας τους καταθέσω γραπτώς, πολύ ευχαρίστως. 

Ο κ. Σκυλλάκος έθεσε και άλλα ερωτήµατα, αλλά θα απαν-
τήσω, κύριε Πρόεδρε, στη δευτερολογία µου στο µέτρο που
µπορώ, αφού τώρα δεν έχω άλλο χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,
κυρία Υφυπουργέ. 

Ο κ. Σκυλλάκος έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Ακόµα και έτσι να είναι τα πράγµατα,

όπως τα εµφάνισε η κυρία Υπουργός, ότι ένα 10% των δήµων
δεν έχει πληρώσει τις καθαρίστριες, υπάρχει ένα ερωτηµατικό. 

Τουλάχιστον µπορείτε να µου το πείτε για το Δήµο Λάρισας;
Γιατί η ερώτηση αφορούσε το Δήµο Λάρισας, αλλά επεκτάθηκε
και στις άλλες περιπτώσεις. Ένας µεγάλος δήµος δεν έχει στεί-
λει τις συµβάσεις; Ή όλη την ευθύνη την µεταθέτετε στους δή-
µους; Λέτε ότι το Υπουργείο έχει τα λεφτά και δεν τα δίνει, γιατί
δεν ήρθαν τα εντάλµατα. 

Στις επανειληµµένες διαµαρτυρίες των σωµατείων, γιατί δεν
εξηγείτε να ζητήσουν τα λεφτά από το δήµαρχο και τα ζητάνε
από το Υπουργείο Παιδείας και διαµαρτύρονται; Αν έχουν την
ευθύνη -ή έχουν και την ευθύνη- οι δήµαρχοι, τότε είναι σωστά
αυτά που λέτε. Έχουµε όµως τις επιφυλάξεις µας ότι είναι έτσι
τα πράγµατα. 

Ζητώ και την εξής διευκρίνιση. Όταν λέτε ότι πληρώνουν δύο
φορές το χρόνο, αυτή η πληρωµή φτάνει για να πληρώνονται στο
µήνα που πρέπει ή περνούν οι µήνες και µετά έρχονται τα εντάλ-
µατα λόγω εξαµήνου; Δηλαδή το εξάµηνο είναι κατόπιν εορτής,
κατόπιν της ηµεροµηνίας που θα έπρεπε να πληρωθούν. Ή
µήπως προηγούνται τα λεφτά, µπαίνουν στα ταµείο του δήµου
και πρέπει να τους πληρώνει κάθε µήνα; 

Θέλουµε µια διευκρίνιση, για το πώς γίνεται αυτό πρακτικά. Τα
λεφτά έρχονται νωρίτερα από την παροχή εργασιών του εξαµή-
νου ή έρχονται στο τέλος, οπότε πάντα θα υπάρχει καθυστέρηση
στις πληρωµές; Παρακαλώ να µας το εξηγήσετε κι αυτό. 

Επιµένουµε όµως και στα άλλα ζητήµατα, για τα οποία είπατε
ότι θα µιλήσετε στη δευτερολογία σας. Πώς θα εξασφαλίσουν
εργασία; Πώς θα διασφαλιστεί ότι δεν θα αναγκαστούν οι δήµοι
και δεν θα πέσουν στον πειρασµό να πάνε σε συνεργεία καθα-
ριότητας, να τις απολύσουν και να πάρουν άλλους άνεργους µε
ακόµη χαµηλότερο µισθό; 

Και, δεύτερον, θα µετατεθεί η χρηµατοδότηση –και µιλώ για
επαρκή χρηµατοδότηση- στους δήµους, ώστε να εκπληρώνουν
αυτό το καθήκον, πέρα βέβαια και από το ζήτηµα του ότι θα
έπρεπε να είναι µόνιµο το προσωπικό και όχι συµβασιούχοι, όπως
γίνεται σήµερα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Σκυλλάκο. 

Το λόγο έχει η Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων κ. Χριστοφιλοπούλου. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, νο-
µίζω ότι ήµουν σαφής. Να το ξεκαθαρίσω όµως για άλλη µία
φορά. Θα µιλήσω για το παρόν. Για να συναφθεί η σύµβαση, µε
το ισχύον καθεστώς, -θα πάω στο µέλλον µετά, όσο µπορώ, γιατί
µε αιφνιδιάσατε και δεν έχω τα στοιχεία µαζί µου- η ευθύνη είναι
στη σχολική επιτροπή η οποία λαµβάνει δύο φορές το έτος την
επιχορήγηση και από εκεί και πέρα η σχολική επιτροπή του
δήµου είναι αυτή η οποία έχει τη σύµβαση µε το ΕΙΝ, λαµβάνει
τα χρήµατα και κάθε µήνα πληρώνει τις καθαρίστριες. 

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Είναι χωριστή η επιχορήγηση για τις
καθαρίστριες. Λέτε ότι κάθε εξάµηνο…

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Βεβαίως, είναι αυτή η
χωριστή επιχορήγηση για τις καθαρίστριες. Και σας λέω ότι τον
Ιούλιο, δηλαδή πριν αρχίσει το σχολικό έτος, εδόθησαν
21.600.000 ευρώ, άρα τα περισσότερα χρήµατα,…

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Για να πληρωθούν τα προηγούµενα
που χρωστούσατε. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Όχι. Σας λέω ότι έγινε
πριν αρχίσει το σχολικό έτος. Και το ποσό των 11.592.000 ευρώ
εδόθη το Δεκέµβριο. 

Αυτήν τη στιγµή σας ξαναλέω µετά λόγου γνώσεως ότι από τα
στοιχεία που έχω στη διάθεσή µου από το ΕΙΝ προκύπτει ότι όλοι
οι δήµοι ανταποκρίθηκαν -διότι πρέπει να δώσουν αριθµό αιθου-
σών και την κατάσταση των συµβασιούχων- πλην ελαχίστων. Δεν
γνωρίζω και δεν είναι η ώρα να πω αν κι η Λάρισα είναι µεταξύ
αυτών. Αν όµως χρειάζεται επιπλέον βοήθεια είτε ο Δήµος της
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Λάρισας είτε όποιος άλλος δήµος, σας διαβεβαιώ ότι αυτή πα-
ρέχεται. Διότι µίλησα επιπλέον και µε τον πρόεδρο του ΕΙΝ σή-
µερα το πρωί, πριν έρθω να σας απαντήσω, και µου είπε συγκε-
κριµένα ότι ο ίδιος, αλλά και το προσωπικό, όχι µόνο οχλούν τους
δήµους που έχουν καθυστερήσει, αλλά συγχρόνως διευκρινίζουν
και βοηθούν ως προς το τι στοιχεία πρέπει να σταλούν άµεσα,
για να υπάρξει ενταλµατοποίηση και λύση του προβλήµατος. 

Άρα, σε σχέση µε το άµεσο θέµα των ελαχίστων δήµων που
δεν έχουν ανταποκριθεί, θεωρώ ότι αυτό θα λυθεί εντός των επο-
µένων ηµερών.

Από εκεί και πέρα, κύριε συνάδελφε, θέσατε ένα ζήτηµα το
οποίο είναι ουσιαστικό για µας στο Υπουργείο Παιδείας. Παρ’ ότι
µη αρµόδιοι για την καθαριότητα των σχολείων, ως Υπουργείο,
που έχουµε την ευθύνη για την οµαλή λειτουργία της εκπαίδευ-
σης, συµβάλλουµε, ενδιαφερόµαστε και συµµετέχουµε στη δια-
βούλευση µεταξύ του Υπουργείου Εσωτερικών και των δήµων,
για το πώς θα υπάρξει ένα νέο καθεστώς που αφορά όχι µόνο
την καθαριότητα, αν θέλετε, αλλά βεβαίως και τη φύλαξη των
σχολείων και τη συντήρηση και πολλά άλλα ζητήµατα που αφο-
ρούν τα σχολεία. 

Πρέπει δε να σας πω ότι εµείς ως Υπουργείο Παιδείας δεν θε-
ωρούµε απαραίτητα ότι αυτό το ισχύον καθεστώς είναι το πλέον
λειτουργικό. Έδωσε µία λύση τη συγκεκριµένη χρονική περίοδο
µετάβασης από τη µία µορφή δήµων στην άλλη. Το «τρέξαµε»,
το στηρίξαµε όσο µπορούσαµε, για να διευκολύνουµε. Από εκεί
και πέρα βεβαίως δεν θεωρούµε ότι αυτό είναι το καλύτερο σύ-
στηµα και πρέπει να ισχύσει. Είµαστε σε συνεργασία µε τα αρ-
µόδια Υπουργεία και κυρίως µε το Υπουργείο Εσωτερικών
-βεβαίως και µε το Υπουργείο Οικονοµικών- µε τον κ. Κουκουλό-
πουλο και τον Υπουργό κ. Γιαννίτση, για να δούµε πώς θα επα-
νασχεδιάσουµε ενδεχοµένως ένα σύστηµα πιο λειτουργικό για
τους δήµους και κυρίως πιο ουσιαστικό για την καθαριότητα των
σχολείων και θεωρώ ότι αυτή η συζήτηση µπορεί να επιφέρει και
βελτιώσεις στον τρόπο συνεργασίας µας µε το ανθρώπινο δυνα-
µικό, µε τις καθαρίστριες, γενικότερα µε τους ανθρώπους οι
οποίοι εργάζονται στα σχολεία. 

Δεν µπορώ, κύριε Πρόεδρε, αυτήν τη στιγµή να έχω πιο συγ-
κεκριµένα στοιχεία γι’ αυτό. Είµαι στη διάθεση σας και του κυ-
ρίου συναδέλφου να απαντήσω σε επόµενη ερώτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πάρα πολύ, κυρία Υπουργέ.

Η τέταρτη µε αριθµό 495/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε τα δηµοσιεύµατα περί φοροδιαφυγής και µη καταβολής
του ΦΠΑ από επιχειρηµατίες της χώρας, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι πριν προχωρήσουµε στην τελευ-
ταία επίκαιρη ερώτηση, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων,
τριάντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί τους
από το 41ο Γυµνάσιο Αθηνών, 1ο Τµήµα. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τελευταία είναι η πέµπτη µε αριθµό 490/6-2-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς την Υ-
πουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά
µε την επαναλειτουργία Ειδικού Εξεταστικού Κέντρου στην
Κρήτη για τους µαθητές µε µαθησιακές δυσκολίες των Επαγγελ-
µατικών Λυκείων.

Και σ’ αυτήν την ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Παι-
δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Παρασκευή Χρι-
στοφιλοπούλου. 

Ορίστε, κύριε Κριτσωτάκη, έχετε δύο λεπτά προκειµένου να
µας αναπτύξετε το θέµα της επίκαιρης ερώτησής σας. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, καταθέτουµε την
επίκαιρη ερώτηση, διότι είναι µεγάλη ανάγκη να υπάρξει επανα-
λειτουργία του ειδικού εξεταστικού κέντρου στην Κρήτη –άλλα

όχι µόνο στην Κρήτη και αλλού, όπως θα πω παρακάτω- για τους
µαθητές µε µαθησιακές δυσκολίες των ΕΠΑΛ. 

Θα πω ότι µέχρι το 2010 λειτουργούσε ειδικό εξεταστικό κέν-
τρο στην Κρήτη, όπως και σε άλλες περιοχές της χώρας, χωρίς
να τίθεται εκ των πραγµάτων κανένα πρόβληµα αντικειµενικότη-
τας. Το έτος 2011 εφευρίσκοντας διάφορες προφάσεις το
Υπουργείο Παιδείας αποφάσισε να παραβιάσει την κατοχυρω-
µένη συνταγµατικά αρχή της ισονοµίας και ίσων ευκαιριών για
όλους τους µαθητές. Οι µαθητές µε µαθησιακές δυσκολίες των
ΕΠΑΛ από την επαρχία, προκειµένου να λάβουν µέρος στις πα-
νελλαδικές εξετάσεις, πρέπει να ταξιδέψουν σε Αθήνα, Πειραιά
ή Θεσσαλονίκη µαζί µε τους συνοδούς τους.

Εδώ θέλω να παρατηρήσω κάτι. Σωστά βάζετε τώρα τα συσ-
σίτια, διότι βλέπετε τι γίνεται µε τον κόσµο λόγω της κρίσης που
υπάρχει, αλλά και λόγω του µνηµονίου που επιτείνει την κρίση,
κατά τη γνώµη µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Από την άλλη µεριά, όµως, τους λέτε «πηγαίνετε να πληρώ-
σετε» όταν το κόστος –κι είναι εδώ υπολογισµένο και έχω εδώ
δεκατέσσερις σελίδες προς απόδειξη, τις οποίες θα καταθέσω-
είναι 9.457,49 ευρώ σύµφωνα µε στοιχεία από το αντίστοιχο γρα-
φείο της εκπαίδευσης και από την άλλη µεριά τα έξοδα που γί-
νονται από τις οικογένειες των µαθητών είναι τεράστια.

Και ερωτώ: Μέσα σε αυτήν την κρίση, πώς µπορεί να γίνει
αυτό; Επειδή η παιδεία είναι δηµόσιο αγαθό και επειδή η χώρα
µας είναι νησιωτική –και καταλαβαίνετε ότι απ’ όλα τα νησιά
υπάρχει µια πολλή µεγάλη επιβάρυνση και ένα κόστος, το οποίο
είναι και από την άποψη των χρηµάτων αλλά και από την άποψη
του ότι υπάρχει κι ένα θέµα ψυχολογικό, ακόµα και κούραση και
όλα τα υπόλοιπα- αποκλείονται έτσι ορισµένα παιδιά και επιβα-
ρύνονται οι οικογένειες τους εάν αυτό που σας ζητάµε δεν γίνει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν τίθεται θέµα αντικειµενικότητας, διασφάλισης του αδια-
βλήτου και αριθµητικής επάρκειας για καθηγητές και εξεταστές,
διότι θα σας καταθέσω όλα τα απαραίτητα στοιχεία –όχι µόνο
πόσοι είναι, αλλά και ποιοι είναι οι εκπαιδευτικοί εκείνοι και ότι
υπάρχουν όλες οι ειδικότητες πλην µιας- που µπορεί να µετα-
φερθούν από τα Χανιά προς το Ηράκλειο και όλα να γίνουν µια
χαρά.

Θα σας πω επίσης ότι είναι έτοιµα αυτά που θα σας καταθέσω
και αφού τα διασταυρώσετε ότι είναι πράγµατι σωστά, να προ-
χωρήσετε χωρίς να χρειάζεται να σκεφτείτε το κόστος. Για εννέα,
δέκα χιλιάδες ευρώ, δεν υπάρχει θέµα.

Θα σας πω ακόµα ότι αυτό που ζητάνε είναι να δείτε το πώς
θα αποκατασταθεί η αδικία σε βάρος των υποψηφίων µαθητών
µε µαθησιακές δυσκολίες µε την επαναλειτουργία ενός τουλάχι-
στον εξεταστικού κέντρου στην Κρήτη, καθώς και στις λοιπές πε-
ριοχές της χώρας, ώστε να εξετάζονται υπό καθεστώς ισονοµίας
και ίσων ευκαιριών όλοι οι υποψήφιοι. 

Για τους µαθητές που θα εξεταστούν ούτως ή άλλως µακριά
από τα σπίτια τους, προβλέπεται να καλυφθούν τα έξοδα µετα-
κίνησης και διατροφής αυτών και των συνοδών τους στα πρό-
τυπα της αντίστοιχης απόφασης 2/35527/0022/20.6.2007 – ΦΕΚ
1163/Β/2007 που ισχύει και για τους µαθητές των γενικών λυ-
κείων; Αυτό είναι το δεύτερο σκέλος της ερώτησής µου. 

Σας παρακαλούµε, κυρία Υπουργέ, να δώσετε µια λύση. Μπο-
ρείτε να τη δώσετε. Δεν κοστίζει. Πρόκειται για µια έξυπνη και
άµεση λύση και αυτό ισχύει όχι µόνο για την Κρήτη αλλά και για
άλλα νησιά που σας αναφέρω στην ερώτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ. 

Η Υφυπουργός κ. Χριστοφιλοπούλου έχει το λόγο για τρία
λεπτά. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε συνάδελφε, πράγµατι το ζήτηµα είναι λεπτό και αφορά
πάρα πολλούς µαθητές µε ειδικές µαθησιακές δυσκολίες αλλά
και δυνατότητες. Είµαι σε θέση να γνωρίζω ότι πολλά από τα παι-
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διά που έχουν µαθησιακές δυσκολίες έχουν υψηλό IQ και πολλές
δυνατότητες όχι µόνο να επιτύχουν στις εξετάσεις αλλά και αρ-
γότερα στη ζωή τους ως ενεργοί και δηµιουργικοί πολίτες.

Θέλω να σας πω ότι αναλαµβάνοντας φέτος την αρµοδιότητα
για τις γενικές εξετάσεις ζήτησα εξαρχής από τη Διεύθυνση Εξε-
τάσεων του Υπουργείου Παιδείας να έχω τα στοιχεία, µε βάση
τα οποία υπήρξε αυτή η συγχώνευση των εξεταστικών κέντρων.
Είµαι σε θέση να γνωρίζω ότι πράγµατι υπάρχουν περιπτώσεις –
όµως δεν είναι πολλές- όπου θα υπήρχε πρόβληµα διαβλητότη-
τας –και εξηγούµαι- αφού για ορισµένες ειδικότητες ο καθηγη-
τής ή η καθηγήτρια που θα εξέταζε τα παιδιά θα ήταν και εκείνος
που τους δίδασκε το µάθηµα.

Είναι γεγονός αδιαπραγµάτευτο ότι οι πανελλαδικές εξετάσεις
στη χώρα µας έχουν για καιρό κατοχυρωθεί στη συνείδηση των
Ελλήνων πολιτών ότι είναι αδιάβλητες. Αυτό το κατοχυρώνουµε,
το υπερασπιζόµαστε και σε καµµία περίπτωση δεν πιστεύω πως
ούτε εσείς ούτε κανένας άλλος θέλει να τεθεί σε κίνδυνο. 

Ωστόσο, πράγµατι, αυτό δεν συµβαίνει για όλα τα µαθήµατα.
Αυτό δεν συµβαίνει για όλες τις ειδικότητες των ΕΠΑΛ, όπου οι
µαθητές καλούνται να εξεταστούν. Γι’ αυτό και ζήτησα να έχω
επακριβώς τα στοιχεία, έτσι ώστε στο άµεσο διάστηµα να λάβω
αποφάσεις αντίστοιχες µε τις ανάγκες των µαθητών. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι –επειδή και εσείς θίξατε το
θέµα του κόστους- πράγµατι η περυσινή απόφαση δεν είχε να
κάνει µε κόστος, διότι απ’ ό,τι είδα από τα στοιχεία που µου έφε-
ραν, δεν υπήρξε εξοικονόµηση ούτε καν ήταν στο στόχο µας η
εξοικονόµηση χρηµάτων. Οι εξετάσεις έγιναν στον Πειραιά και
κόστος υπήρξε. Μάλιστα, µπορώ να σας πω ότι υπήρχε και µια
επιβάρυνση, εν προκειµένω, του εξεταστικού κέντρου του Πει-
ραιά που πήρε περισσότερους µαθητές. 

Φέτος, λοιπόν, θα επανεξεταστεί όλο αυτό το σύστηµα, µε
γνώµονα την εξυπηρέτηση των µαθητών και το αδιάβλητο των
εξετάσεων. Θέλω δε να σας πω ότι πράγµατι και από εσάς και
από πολλούς Βουλευτές συντοπίτες σας, απ’ όλη την Κρήτη, από
συναδέλφους µου στο ΠΑΣΟΚ, από πάρα πολύ κόσµο, από απλό
κόσµο που έρχεται στο Υπουργείο, υπάρχει αυτό το αίτηµα. 

Δεν θέλω να πω ότι θα ανταποκριθώ στο αίτηµα. Θέλω να πω
ότι θα γίνει κάθε τι το δυνατόν, ώστε να εξυπηρετηθούν οι µαθη-
τές και να εξυπηρετηθεί και το αδιάβλητο των εξετάσεων. Πράγ-
µατι, υπάρχουν και νησιά, υπάρχει και το εξεταστικό στην Πάτρα,
όλα µαζί θα τα δούµε και εν καιρώ θα απαντήσουµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, µια φράση ακόµα και θα απαντήσω στο δεύ-
τερο σκέλος της ερώτησης του κυρίου συναδέλφου µετά. 

Νοµίζω ότι υπάρχει η δυνατότητα για την πλειονότητα των µα-
θηµάτων να υπάρξει επιτόπια λύση, αλλά θα ήθελα, κύριε Κρι-
τσωτάκη, να σεβαστούµε την κοινοβουλευτική διαδικασία και
εσείς και εγώ –νοµίζω ότι το κάνουµε- και όταν απαντάµε οι
Υπουργοί να έχουµε και όλα τα στοιχεία εδώ. Σε λίγο διάστηµα
θα µπορώ να σας απαντήσω και γραπτώς για το τι ακριβώς θα
γίνει. Προς το παρόν, µένω σε αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κ. Χριστοφιλοπούλου. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά, για να δευτε-
ρολογήσετε. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έκανα την ερώτηση
αυτήν ακριβώς την περίοδο, διότι τώρα είναι ο καιρός που µπορεί
να προετοιµαστεί, ώστε να µην πιαστεί εξ απήνης το Υπουργείο
και να πει «δεν προλαβαίνω». Τώρα προλαβαίνει. 

Είναι θετικό που η κυρία Υπουργός µας λέει ότι θα το επανε-
ξετάσει. Όµως, είναι αρνητικό το ότι δεν δεσµεύεται ότι θα το
εξετάσει προς συγκεκριµένη κατεύθυνση. Δηλαδή, αυτήν τη
στιγµή δεν θέλαµε να πείτε «θα το εξετάσω», αλλά να δεσµευ-
θείτε µε βάση τα στοιχεία που και εγώ θα σας δώσω, αλλά που
και εσείς έχετε.

Έχω να σας πω αρκετά πράγµατα. Πρώτον, είναι άκαρπες οι
µέχρι στιγµής προσπάθειες όλων των φορέων είτε είναι εκπαι-
δευτικοί είτε είναι γονείς είτε είναι η τοπική κοινωνία είτε είναι οι
Βουλευτές συµπολιτευόµενοι ή αντιπολιτευόµενοι. Ποιος σας
λέει ότι έχετε δίκιο; Κανείς. Άρα να ένα στοιχείο. 

Εγώ, βέβαια, δεν λέω ότι εντάξει, αφού το λένε όλοι, κάντε το.
Εγώ λέω ότι δεν έχετε ένα επιχείρηµα που να λέει ότι αυτό απέ-
δωσε.

Θα σας πω, λοιπόν, δύο πράγµατα. Είναι απαράδεκτο να υπάρ-
χουν εξεταστικά κέντρα µόνο στην Αθήνα, τον Πειραιά και τη
Θεσσαλονίκη για τους ακόλουθους λόγους. Πρώτον, υπάρχουν
εγγενείς δυσκολίες που επιβαρύνουν την απόδοση των παιδιών:
άγχος, ψυχολογικές συνέπειες κ.λπ.. Δεύτερον, λόγω των δυσκο-
λιών της µετακίνησης. Θα σας πω ότι στις προηγούµενες εκλο-
γές, κύριε Πρόεδρε, υπήρχε κακοκαιρία και απαγορευτικό,
υπήρχαν απεργίες και αποκλεισµός των λιµανιών. Συνέβη στην
Κρήτη και υπάρχουν δηµοσιεύµατα. Τα έχω φέρει για να τα δείτε.
Πώς θα τα πάρει υπ’ όψιν αυτά µία µελέτη; Δεν τα παίρνει.

Το άλλο που θα σας πω είναι ότι παραβιάζεται το συνταγµα-
τικό τους δικαίωµα για ισονοµία και ίση µεταχείριση. Έχω εδώ
την απάντηση της κ. Ρέντινγκ, της αρµόδιας επιτρόπου, προς τον
Ευρωβουλευτή Νίκο Χουντή. Του λέει ότι έχουν δίκιο οι άνθρω-
ποι αυτοί και εξηγεί το γιατί και πώς. Δεν µε παίρνει ο χρόνος,
αλλά θα ήταν συγκινητικό αν σας το έλεγα. 

Επίσης, θα σας καταθέσω δύο από τις είκοσι επιστολές των
παιδιών που λένε γιατί επιβαρύνονται. Εδώ, λοιπόν, δεν υπάρχει
µία τεχνοκρατική έκθεση, αλλά υπάρχει µία φωνή διαµαρτυρίας
και µία κατάθεση ψυχής των παιδιών.

Επίσης, θα σας δώσω τον κατάλογο µε όλους τους εκπαιδευ-
τικούς που είναι διαθέσιµοι. Αυτά είναι στοιχεία από τη δική σας
διεύθυνση, που την έχει ορίσει το Υπουργείο. Άρα είναι αξιόπιστα
στοιχεία. 

Θα σας δώσω ακόµα και την απάντηση που δίνει στον κ.
Χουντή η αρµόδια Επίτροπος, όπου επισηµαίνει την αρχή της
ίσης µεταχείρισης, ανεξαρτήτως φύλου κ.λπ. και µας ψέγει έµ-
µεσα, αλλά σαφέστατα. Θα σας πω εδώ ότι παραβιάζουµε και
τέτοιου είδους οδηγίες από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Θα σας πω, λοιπόν, ότι µε βάση όλα αυτά και µε βάση και κάτι
άλλο που θα σας δώσω, που είναι δεκαπέντε σελίδες µε στοιχεία
από τις υπηρεσίες αλλά και από τους εκπαιδευτικούς και τους
γονείς, το κόστος είναι µικρότερο και το αρνητικό κόστος, όχι
πια σε χρήµατα αλλά στα παιδιά και εν τέλει στη διαβλητότητα,
η οποία συµβαίνει απ’ όλο αυτό το γεγονός, όπως το έκανε το
Υπουργείο –δεν ξέρω ποιος σοφός το έκανε- είναι τεράστιο. Πρέ-
πει άµεσα να γίνει αυτό. 

Θα δεχθώ ότι δεν µπορείτε να το πείτε σήµερα. Θα µου αρ-
κούσε µία δέσµευση ότι θα µελετήσετε αυτά τα στοιχεία, ότι θα
δείτε τι κακό έχει γίνει τον προηγούµενο χρόνο, θα δείτε ότι και
ο καιρός δεν µπορεί να συµπεριληφθεί στις µελέτες και να προ-
βλεφθεί ότι θα είναι καλός, ότι είµαστε νησιωτική χώρα και τέλος,
ότι το άρθρο 101 στο Σύνταγµά µας λέει ότι πρέπει να λαµβά-
νονται µέριµνες. Εδώ όµως, πρόκειται περί αρνητικής πρόνοιας
–εάν υπάρχει αρνητική πρόνοια- και µέριµνας και αυτό πρέπει να
διορθωθεί. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση να κινηθείτε, κυρία Υπουργέ, και
πρέπει να το κάνετε άµεσα. Μην το κάνετε την παραµονή, διότι
πρέπει να ξέρουν µε τι όρους θα παίξουν. Υπάρχουν παιδιά που
λένε ότι δεν θα πάω, διότι εγώ δεν µπορώ να πάω στην Αθήνα,
δεν έχει να µε στείλει ο πατέρας µου. Αυτό όµως, πρέπει να προ-
ετοιµαστεί, ώστε να ξέρει αυτό το παιδί ότι πρέπει να προετοι-
µάζεται. Μην τους κόψετε τα φτερά και ειδικά σ’ αυτήν την
περίοδο της κρίσης. Έτσι όπως είναι τα πράγµατα τουλάχιστον
δεσµευθείτε γι’ αυτό, σας παρακαλώ πολύ. 

Θα µπορούσα να πω και άλλα πολλά. Υπάρχουν στοιχεία για
τα οποία θα χρειαζόταν ένα πεντάωρο για να τα ανοίξουµε. Δεν
χρειάζεται, όµως. Υπάρχει και το άλλο που λέει: Έχω χίλιους λό-
γους που δεν µπορούµε να κάνουµε εορταστικούς κανονιοβολι-
σµούς. Ο εξής ένας –παραλείπει όλους τους άλλους αναγκα-
στικά- ότι δεν έχουµε µπαρούτι. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη.

Στην Ελλάδα των ειδικών αναγκών και στην ερώτηση του κ.
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Κριτσωτάκη θα απαντήσει δευτερολογώντας, η Υφυπουργός
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Εύη Χριστο-
φιλοπούλου, από την οποία κρατάµε αυτό που είπατε: ότι αυτά
τα παιδιά είναι και ειδικών δυνατοτήτων. Το τονίζω γιατί είναι το
πιο σηµαντικό απ’ όσα έχουν ειπωθεί µέχρι τώρα γι’ αυτό το τε-
ράστιο, ευαίσθητο, ειδικό θέµα. 

Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σε αυτές τις ειδικές και
ιδιαίτερα δύσκολες συνθήκες, κύριε Πρόεδρε, για τη χώρα θα
κάνουµε καθετί για να διευκολύνουµε τη ζωή όλων των µαθητών
αλλά και ιδιαίτερα αυτών των µαθητών. 

Αυτή η θετική φράση, κύριε Κριτσωτάκη, είναι το πνεύµα µε
το οποίο αντιµετωπίζουµε το όλο ζήτηµα των εξετάσεων. Επειδή
αναφέρατε τη λέξη «άµεσα», θα σας πω ότι φέτος στα τέλη Ια-
νουαρίου για πρώτη φορά –είναι µικρό, αλλά ίσως στα µικρά
υπάρχει ουσία- ανακοινώθηκε το πλήρες πρόγραµµα των εξετά-
σεων. Άλλες χρονιές µας έπιανε Μάρτης και Απρίλης. 

Δεν ήξεραν λίγες εβδοµάδες πριν τις εξετάσεις τα παιδιά πότε
δίνουν, πότε αρχίζουν, πότε κλείνουν.

Φέτος, επίσης, γίνεται προσπάθεια τα λύκεια και τα γυµνάσια
-τηρουµένων όλων των διαδικασιών αυτής της µακράς, µακρό-
τατης εξεταστικής περιόδου που έχουµε στη χώρα εδώ και χρό-
νια- να κλείσουν όσο το δυνατόν αργότερα, να αξιοποιήσουν
κάθε διδακτική ώρα που είναι δυνατόν να αξιοποιήσουν και να
µην έχουµε το φαινόµενο που είχαµε άλλες χρονιές, λίγο µετά
το Πάσχα να διαλύεται κατ’ ουσίαν συνολικά η δευτεροβάθµια
εκπαίδευση.

Η ίδια µέριµνα έγκαιρα έχει υπάρξει. Και δεν είναι µόνο οι δικές
σας επισηµάνσεις και των άλλων συναδέλφων -στην Αίθουσα βρί-
σκεται ο κ. Στρατάκης από την Κρήτη- αλλά και των άλλων Βου-
λευτών της Κρήτης. Πολλοί Βουλευτές της Κρήτης έχουν στείλει
υποµνήµατα.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι τόσο τα δικά σας και τα δικά
τους υποµνήµατα, αλλά και όσα σήµερα µας καταθέσατε θα τα
δούµε και αυτά. Είµαστε στο τέλος µιας εξονυχιστικής εξέτασης
του όλου ζητήµατος και θέλω να σας πω ότι την τελική συζήτηση

για να οδεύσουµε σε αποφάσεις την είχα µε τους περιφερει-
ακούς διευθυντές, από τους οποίους εζήτησα και τα τελικά το-
πικά στοιχεία, για να µπορέσω να δεσµευτώ δι’ υπουργικής
αποφάσεως.

Αυτήν τη δέσµευση θα την κάνω, όταν είναι η ώρα να την κάνω.
Καταλαβαίνετε, όµως, ότι το πνεύµα είναι να εξυπηρετηθούν οι
ανάγκες των µαθητών και ιδιαίτερα οι ανάγκες των µαθητών που
αντιµετωπίζουν δυσκολίες. Αναγνωρίζω, µάλιστα, ότι υπάρχει και
κόστος στις οικογένειες και αυτός είναι ένας επιπλέον λόγος για
να εξεταστεί το θέµα µε κάθε δυνατή ευαισθησία. Επειδή θεωρώ
ότι τη στιγµή που ζούµε έχει σηµασία ότι όσοι είµαστε στα δη-
µόσια πράγµατα και στα κοινά να µιλούµε διά πράξεων, σας δια-
βεβαιώ ότι πολύ σύντοµα θα δείτε την πράξη και όχι το λόγο.

Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω για ένα άλλο θέµα, ότι
υπάρχει µια συνεννόηση µε το Υπουργείο Οικονοµικών. Όµως,
ως προς το δεύτερο θέµα που βάζετε, που αφορά την κάλυψη
των εξόδων µετακινήσεων, πράγµατι, εδώ δεν υπάρχει ισότητα
δικαίου µεταξύ των µαθητών των ΓΕΛ και των µαθητών των ΕΠΑΛ
και επειδή δροµολογείται το τεχνολογικό λύκειο µετά από αρ-
κετή συναίνεση και συζήτηση που είχαµε στην Επιτροπή Μορ-
φωτικών Υποθέσεων, υπάρχει η δυνατότητα να νοµοθετήσουµε
πάνω σε αυτό.

Ωστόσο, επειδή αναγνωρίζω τις εξαιρετικά δεινές οικονοµικές
συνθήκες στις οποίες βρίσκεται η χώρα, δεν µπορώ να δεσµευθώ
ότι θα φέρουµε τη διάταξη. Θα υπάρξει προεργασία µε το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών, γιατί είναι ένα θέµα το οποίο θα επιβαρύνει τον
κρατικό προϋπολογισµό και κάθε θέµα που επιβαρύνει τον κρα-
τικό προϋπολογισµό πρέπει να το συζητούµε, να το επεξεργαζό-
µαστε και εµείς και το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους πάρα πολύ
καλά. Είναι εδώ και ο αρµόδιος Υπουργός κ. Σαχινίδης.

Νοµίζω ότι θα σταµατήσω, κύριε Πρόεδρε, µε αυτό και θα
ακούσετε σύντοµα από εµένα την τελική µας απόφαση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πάρα πολύ, κυρία Χριστοφιλοπούλου.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κατεπείγοντα µέτρα εφαρ-
µογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής Στρατη-
γικής 2012-2015 και του Κρατικού Προϋπολογισµού έτους 2011»
και της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις κατεπει-
γόντων θεµάτων εφαρµογής του ν. 4024/2011 «Συνταξιοδοτικές
ρυθµίσεις, ενιαίο µισθολόγιο - βαθµολόγιο, εργασιακή εφεδρεία
και άλλες διατάξεις εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου
Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015» και των Υπουργείων Δι-
οικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
Εσωτερικών, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής και Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των που αφορούν την εφαρµογή του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου
Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015» και άλλες διατάξεις».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίαση της 2-
2-2012 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνεδρίαση.

Θα συζητηθούν η αρχή, τα άρθρα και οι τροπολογίες µαζί. 
Από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµα-

τος Ελλάδας, κατά τη συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου αρµο-
διότητας Υπουργείου Οικονοµικών, ορίστηκε ως ειδικός αγορη-
τής ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος.

Από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό ορίστηκε γι’ αυτήν τη συ-
ζήτηση ως ειδικός αγορητής ο Βουλευτής κ. Παύλος Μαρκάκης
και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής κ. Ηλίας Πο-
λατίδης.

Επίσης, από τον ΣΥΡΙΖΑ ορίστηκε για το ίδιο σχέδιο νόµου ως
ειδικός αγορητής ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Παπαδηµούλης.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Μιχαήλ Παντού-
λας.

Ορίστε, κύριε Παντούλα, έχετε το λόγο για δεκαπέντε λεπτά
από του Βήµατος και µε ιδιαίτερη προσοχή θα σας ακούσουµε.

ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σύµφωνα µε το άρθρο 44 του

Συντάγµατος οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου υποβάλλον-
ται στη Βουλή για κύρωση µέσα σε σαράντα ηµέρες από την έκ-
δοσή τους ή µέσα σε σαράντα ηµέρες από τη σύγκληση της
Βουλής σε σύνοδο. Αν δεν υποβληθούν στη Βουλή µέσα στις
προαναφερόµενες προθεσµίες ή αν δεν εγκριθούν από αυτήν
µέσα σε τρεις µήνες από την υποβολή τους παύουν να ισχύουν
στο εξής.

Αυτή την κοινοβουλευτική διαδικασία και συνταγµατική τάξη
υλοποιούµε σήµερα. Το νοµοσχέδιο το οποίο κυρώνει τις δύο
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, όπως τις προανέφερε ο κύ-
ριος Πρόεδρος, συµπεριλαµβάνει τέσσερα άρθρα.

Με το πρώτο άρθρο του παρόντος νοµοσχεδίου κυρώνεται η
από 16 Δεκεµβρίου 2011 πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου «Κα-
τεπείγοντα µέτρα εφαρµογής του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δη-
µοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015 και του κρατικού προϋπο-
λογισµού έτους 2011» για να αντιµετωπιστούν επείγοντα θέµατα
που είναι τα εξής:

Πρώτον, να παραταθεί για ένα έτος η ισχύς της απαγόρευσης
των πλειστηριασµών από τα πιστωτικά ιδρύµατα, προκειµένου
να προστατευθούν, εν όψει της συνεχιζόµενης κρίσης και της
ύφεσης της οικονοµίας, οι δανειολήπτες που δεν δύνανται να αν-
τιµετωπίσουν τις δανειακές τους υποχρεώσεις.

Δεύτερον, να διευκρινιστούν τα θέµατα που αφορούν στην
εφαρµογή του έκτακτου ειδικού τέλους ηλεκτροδοτούµενων δο-
µηµένων επιφανειών του ν. 4021� 2011 και να προστατευθούν οι
πολίτες, για τους οποίους συντρέχουν ειδικοί λόγοι υγείας ή οι
πολίτες που διαβιούν υπό µειονεκτικές κοινωνικά συνθήκες.

Τρίτον, να ρυθµιστούν θέµατα που αφορούν στην αυτοδίκαιη
απόλυση των πολιτικών δηµοσίων υπαλλήλων, καθώς και των
υπαλλήλων Νοµικών Προσώπων Δηµοσίου Δικαίου και ΟΤΑ Α’
και Β’ Βαθµού, που συµπληρώνουν τριάντα πέντε έτη υπηρεσίας
και το πεντηκοστό πέµπτο έτος της ηλικίας τους και υπάγονται

στο συνταξιοδοτικό καθεστώς του δηµοσίου, να συµπληρωθούν
άµεσα οι διατάξεις των παραγράφων 3, 4 και 7 του άρθρου 34
του 4024� 2011, σχετικά µε τη θέση σε εφεδρεία των εργαζοµέ-
νων σε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου.

Τέταρτον, να αντιµετωπιστούν άµεσα τα προβλήµατα στην
εκτέλεση του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων και να δια-
σφαλιστεί η οµαλή εκτέλεσή του, χωρίς υπέρβαση του ορίου των
αιτήσεων συνολικών πιστώσεων του Προγράµµατος Δηµοσίων
Επενδύσεων, καθώς από την πορεία του εξαρτάται και η απορ-
ρόφηση πόρων από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Πέµπτον, να διασφαλιστεί ο οµαλή και απρόσκοπτη καταβολή
των αποδοχών τόσο στο µόνιµο και µε σχέση εργασίας ιδιωτικού
δικαίου αορίστου χρόνου προσωπικό, που υπηρετεί στις περιφέ-
ρειες, όσο επίσης, και στο αντίστοιχο προσωπικό που µετατάχ-
θηκε σε δήµους µε τη δαπάνη αυτή να βαρύνει υπό όρους τον
κρατικό προϋπολογισµό. Να υπάρξει, επίσης, πρόβλεψη στην τή-
ρηση των απαραίτητων βιβλίων και στοιχείων των φορολογουµέ-
νων και µετά την 1-1-2012, που ορίζεται στη διάταξη της περί-
πτωσης α’ της παραγράφου 5 του άρθρου 15 του ν. 3828�2010
µέχρι την ολοκλήρωση της νοµοθετικής διαδικασίας ενσωµάτω-
σης των αναγκαίων διατάξεων του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων
στις διατάξεις της φορολογίας εισοδήµατος ή σε άλλο φορολο-
γικό νόµο.

Επίσης, πρέπει να παραταθεί η ισχύς για ένα έτος του ισχύον-
τος καθεστώτος, σχετικά µε τις δαπάνες λειτουργίας της ΕΛ-
ΣΤΑΤ, να θεσπιστεί άµεσα η δυνατότητα σε επείγουσες περι-
πτώσεις µετάβασης περιουσιακών στοιχείων πιστωτικών ιδρυµά-
των προς άλλα πιστωτικά ιδρύµατα οι σχετικές διαδικασίες -η
υποβολή προσφορών, ο καθορισµός του ανταλλάγµατος στη µε-
ταβίβαση- να προχωρούν µε βάση προσωρινή αποτίµηση από την
Τράπεζα της Ελλάδος. 

Έκτον, πρέπει να αντιµετωπιστούν άµεσα τα προβλήµατα που
µπορεί να προκύψουν κατά το στάδιο της πρώτης λειτουργίας
του νέου φορέα ΕΟΠΥΥ για τη διασφάλιση της συνέχειας των
παροχών ασθενείας προς τους ασφαλισµένους και συνταξιού-
χους των κλάδων ασθενείας ΙΚΑ, ΕΤΑΜ, ΟΑΕΕ, ΟΓΑ και ΟΠΑΔ,
της οµαλής καταβολής των αποδοχών του συνόλου του προσω-
πικού που µεταφέρεται στον ΕΟΠΥΥ, καθώς και της ιατρικής πε-
ρίθαλψης των ασφαλισµένων στους κλάδους ασθένειας του
ΟΑΕΕ και του ΟΠΑΔ. 

Επίσης, πρέπει να ρυθµιστούν θέµατα που αφορούν απαιτή-
σεις ασφαλιστικών φορέων έναντι των φαρµακευτικών εταιρειών
ή κατόχων άδειας κυκλοφορίας φαρµακευτικών σκευασµάτων µε
συµψηφιστική εξόφληση απαιτήσεων και υποχρεώσεων µεταξύ
φορέων κοινωνικής ασφάλισης, δηµοσίων νοσοκοµείων του Εθνι-
κού Συστήµατος Υγείας και φαρµακευτικών εταιρειών. 

Έβδοµον, πρέπει να ρυθµιστούν περαιτέρω θέµατα της απε-
λευθέρωσης της αγοράς φυσικού αερίου, που αποσκοπούν αφ’
ενός στην καλύτερη ρύθµιση της αγοράς µε τη θέσπιση ευρύτε-
ρων κανόνων εύρυθµης λειτουργίας και αφ’ ετέρου στην ταχύ-
τερη και αποτελεσµατικότερη υλοποίηση της διαδικασίας απο-
κρατικοποίησης της εταιρείας «Δηµόσια Επιχείρηση Αερίου ΑΕ»,
µε σκοπό τη µεγιστοποίηση του οφέλους για το δηµόσιο κατά
τον πλέον συµφέροντα για την ανάπτυξη της οικονοµίας της
χώρας τρόπο. 

Με το δεύτερο άρθρο του παρόντος σχεδίου νόµου κυρώνεται
η από 31 Δεκεµβρίου 2011 πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
«Ρυθµίσεις κατεπειγόντων θεµάτων εφαρµογής του ν. 4024/2011
«Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις, ενιαίο µισθολόγιο-βαθµολόγιο, ερ-
γασιακή εφεδρεία και άλλες διατάξεις εφαρµογής του µεσοπρό-
θεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015» και
των Υπουργείων Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης, Εσωτερικών, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Παιδείας, Διά Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων, που αφορούν την εφαρµογή του µεσο-
πρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015»,
προκειµένου, πρώτον, να προωθηθούν οι άµεσα αναγκαίες τρο-
ποποιήσεις στο θεσµικό πλαίσιο του ν. 2024/2011, µε σκοπό να
αποσαφηνιστούν θέµατα που αφορούν στην εφαρµογή του. Δεύ-
τερον, να βελτιωθεί το θεσµικό πλαίσιο εξυγίανσης των δήµων
µε τη δυνατότητα συµψηφισµού οφειλών τους προς το δηµόσιο
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και τα ασφαλιστικά ταµεία και να διασφαλιστεί η απρόσκοπτη συ-
νέχιση του προγράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι» µέχρι τις
30/6/2012. Τρίτον, να ρυθµιστούν επείγοντα φορολογικά θέµατα,
καθώς και θέµατα του Ταµείου Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιου-
σίας του Δηµοσίου που έχουν προκύψει από τη µέχρι σήµερα
λειτουργία του και αποσκοπούν στην ταχύτερη και αποτελεσµα-
τικότερη εκτέλεση του έργου του. Τέταρτον, να ρυθµιστούν κα-
τεπείγοντα θέµατα αρµοδιότητας των Υπουργείων Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, µεταξύ των οποίων και θέµατα
εφαρµογής του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρα-
τηγικής 2012-2015. 

Με το τρίτο άρθρο γίνεται αναρρύθµιση του άρθρου 5 της από
31/12/2011 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου. 

Με το τέταρτο άρθρο τροποποιούνται, συµπληρώνονται δια-
τάξεις της παραγράφου 10 του άρθρου 80 του ν. 3929/2011, ανα-
φορικά µε το είδος των παραβατικών συµπεριφορών ιατρών
έναντι των κανονισµών λειτουργίας του ΕΟΠΥΥ. 

Ειδικότερα, επιχειρείται αφ’ ενός µεν να οριοθετηθούν µε σα-
φήνεια και πληρότητα οι ενδεχόµενες παραβατικές συµπεριφο-
ρές των ιατρών σε βάρος τόσο των ασφαλισµένων όσο και των
οργανισµών κοινωνικής ασφάλισης και αφ’ ετέρου να νοµιµοποι-
ηθούν οι άµεσες ενέργειες των φορέων κοινωνικής ασφάλισης,
προκειµένου αυτοί να περιορίσουν την οικονοµική ζηµιά που υφί-
στανται από παραβατικές συµπεριφορές ιατρών, αφού αυτοί
οφείλουν να συµµορφώνονται στους κανόνες του ΕΟΠΥΥ που
έχουν σχέση µε τη συνταγογράφηση ιδίως των γενοσήµων φαρ-
µάκων. 

Έχει κατατεθεί, κύριε Αναπληρωτά Υπουργέ, και µία τροπολο-
γία, η οποία έρχεται ως τροπολογία του Υπουργείου Οικονοµι-
κών, για να συζητηθεί και να ενσωµατωθεί –εάν ψηφιστεί- ως
άρθρο πέµπτο. 

Με τις διατάξεις της τροπολογίας που έχει κατατεθεί, η οποία
όµως δεν συζητήθηκε στην Επιτροπή Οικονοµικών, προβλέπον-
ται τα ακόλουθα. Τροποποιούνται ή συµπληρώνονται οι διατάξεις
του άρθρου 53 του ν. 4021/2011 αναφορικά µε την επιβολή εκτά-
κτου ειδικού τέλους ηλεκτροδοτούµενων δοµηµένων επιφανειών
στα εξής σηµεία. Πρώτον, η βεβαίωση του εκτάκτου ειδικού τέ-
λους πραγµατοποιείται στο όνοµα του κυρίου ή επικαρπωτή µε
το µεγαλύτερο ποσοστό συνιδιοκτησίας ή άλλως στο όνοµα ενός
οποιουδήποτε εξ αυτών, ο οποίος δικαιούται να απαιτήσει από
τους λοιπούς συνιδιοκτήτες την απόδοση σ’ αυτόν του ποσοστού
που τους αναλογεί.

Δεύτερον, απαλλάσσεται από το έκτακτο ειδικό τέλος το 17%
της συνολικής επιφάνειας των επιχειρήσεων ενοικιαζοµένων δω-
µατίων και ενοικιαζοµένων επιπλωµένων διαµερισµάτων, τα
οποία διαθέτουν ειδικό σήµα λειτουργίας του ΕΟΤ σε ισχύ.

Τρίτον, σε περίπτωση που δεν καταβληθεί το τέλος, η ΔΕΗ και
οι εναλλακτικοί προµηθευτές ηλεκτρικού ρεύµατος, µετά την πα-
ρέλευση τεσσάρων µηνών από την ηµεροµηνία λήξης πληρωµής
της πρώτης δόσης του έκτακτου ειδικού τέλους, διαγράφουν
τους υπόχρεους καταναλωτές ως προς το εν λόγω τέλος και
αποστέλλουν κατάσταση στη Γενική Γραµµατεία Πληροφορικών
Συστηµάτων, µέσω της οποίας βεβαιώνεται το οφειλόµενο τέλος.

Τέταρτον, προβλέπεται ότι κατά της απόφασης του προϊστα-
µένου της ΔΟΥ σχετικά µε τη συνδροµή των προϋποθέσεων για
την έκδοση και εκτέλεση εντολής του ηλεκτρικού ρεύµατος, µπο-
ρεί ο ενδιαφερόµενος να ασκήσει ένσταση µέσα σε προθεσµία
δύο µηνών, η οποία εξετάζεται από τριµελή επιτροπή που συνι-
στάται στο Υπουργείο Οικονοµικών.

Ειδικά για το έτος 2011, οι αποφάσεις υπερωριακής απασχό-
λησης δεν εµπίπτουν στους περιορισµούς της παραγράφου 2
του άρθρου 20 του ν. 4024/2011, σχετικά µε την αναδροµικότητα
ισχύος τους και το ύψος της εγγεγραµµένης δαπάνης. Αυτή η
διάταξη έχει ως σκοπό να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα που ανέ-
κυψε για δαπάνες υπερωριακής απασχόλησης έτους 2011, για
τις οποίες δεν κατέστη δυνατό να εκδοθεί έγκαιρα απόφαση ανά-
ληψης υποχρέωσης, που είναι προαπαιτούµενη για την ενταλµα-
τοποίηση οποιασδήποτε δαπάνης, σύµφωνα µε τις διατάξεις του
δηµοσίου λογιστικού. Βεβαίως, γι’ αυτήν την εξέλιξη δεν ευθύ-
νονταν οι εργαζόµενοι.

Επίσης, µε την τροπολογία συµπληρώνονται κείµενες διατά-
ξεις, αναφορικά µε τη διαδικασία ρύθµισης ληξιπρόθεσµων οφει-
λών προς το δηµόσιο, καθώς και υπέρ τρίτων, βεβαιούµενες στις
ΔΟΥ ή στα τελωνεία του κράτους. Ειδικότερα διευκρινίζεται ότι
στις ευνοϊκές ρυθµίσεις µπορούν να υπαχθούν ληξιπρόθεσµες
υποχρεώσεις που δεν υπερβαίνουν τις 10.000 ευρώ για φυσικά
πρόσωπα και τις 75.000 ευρώ για τα νοµικά πρόσωπα.

Η αδυναµία για την πληρωµή πρέπει να αποδεικνύεται, εφόσον
ζητείται η καταβολή ληξιπρόθεσµης οφειλής σε πάνω από είκοσι
τέσσερις δόσεις. Προβλέπεται κατά τη διάρκεια της ρύθµισης
ληξιπρόθεσµων οφειλών και εφόσον τηρούνται οι όροι αυτής,
παραµένει σε ισχύ τυχόν ποινική δίωξη σε βάρος υπευθύνων
κατά τις οριζόµενες διατάξεις, κ.λπ..

Θα ήθελα σ’ αυτό το σηµείο να πω, κύριε Αναπληρωτά
Υπουργέ, ότι µε την παρέµβαση αυτή οι ρυθµίσεις, οι οποίες
προβλέπονταν ως τώρα, γίνονται λιγότερο ευνοϊκές. Εκτιµώ ότι
θα πρέπει να καταβληθεί κάθε προσπάθεια να επιστρέψουµε στο
παλαιό καθεστώς.

Επίσης, µε την τροπολογία διευκρινίζεται ότι το «Παρατηρη-
τήριο για την Ψηφιακή Ελλάδα», το οποίο καταργήθηκε και συγ-
χωνεύτηκε µε την ΕΛΣΤΑΤ –άρθρο 61, παράγραφος 1 του ν.
4002/2011- αναβιώνει και συγχωνεύεται στην «Κοινωνία της Πλη-
ροφορίας Α.Ε.».

Τέλος, ενοποιούνται σε νέα Διεύθυνση µε την ονοµασία «Διεύ-
θυνση Προϋπολογισµού Γενικής Κυβέρνησης» η «20η Διεύθυνση
Προϋπολογισµού» και η «39η Διεύθυνση Φορέων Γενικής Κυβέρ-
νησης της Γενικής Διεύθυνσης Θησαυροφυλακίου και Προϋπο-
λογισµού» του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. Συστήνεται
στην ανωτέρω Γενική Διεύθυνση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους, µία Διεύθυνση µε την ονοµασία «Διεύθυνση Προγραµ-
µατισµού Δηµοσιονοµικών Στοιχείων και Μεθοδολογίας».

Επίσης, καθορίζονται οι αρµοδιότητες λειτουργίας της και η
οργανωτική της διάρθρωση. Αποτελείται από τρία τµήµατα. Με
κοινή υπουργική απόφαση µπορεί να ανακαθορίζεται η διάρ-
θρωση των προαναφερόµενων διευθύνσεων σε τµήµατα. Εξειδι-
κεύονται και κατανέµονται µεταξύ αυτών οι αρµοδιότητές τους,
κ.λπ.. Τέλος, καταργείται η συσταθείσα µε το άρθρο 50 του ν.
3871/2010 «Διεύθυνση Δηµοσιονοµικής Διαχείρισης».

Από το κείµενο της οµιλίας µου καθίσταται φανερό ότι γίνονται
απέλπιδες και µερικές φορές αλληλοσυγκρουόµενες προσπά-
θειες µέσα σε λίγο χρονικό διάστηµα για να ρυθµιστούν θέµατα
τα οποία προκύπτουν κάθε στιγµή. Αυτό το οποίο έχω να κατα-
θέσω ως άποψη είναι το γεγονός ότι ακόµα και στις δύσκολες
συνθήκες τις οποίες περνούµε ως χώρα, η νοµοθετική µας πα-
ρέµβαση πρέπει να έχει σοβαρότητα και συνέχεια και να είναι
ολοκληρωµένη, για να µην παρουσιάζεται το φαινόµενο κάθε
τρεις και λίγο να έχουµε αναίρεση προηγούµενων διατάξεων,
ανατροπές άλλων διατάξεων, που δεν έχει καν αρχίσει η εφαρ-
µογή τους.

Κύριε Αναπληρωτά Υπουργέ, υπό τις προϋποθέσεις τις οποίες
ανέφερα και υπό το γεγονός ότι πολλές από αυτές τις διατάξεις
ενισχύουν αδύναµες κοινωνικές οµάδες ή επιχειρούν να µει-
ώσουν άδικες πράξεις, τις οποίες υφίστανται σε µία δύσκολη πε-
ρίοδο, ζητώ από το Σώµα την κατανόηση και την υπερψήφιση
του σχετικού σχεδίου νόµου. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε κι
εµείς τον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ κ. Μιχαήλ Παντούλα.

Ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Θεόδωρος Καράογλου
έχει το λόγο για δεκαπέντε λεπτά. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σί-
γουρα η χρονική συγκυρία κάτω από την οποία γίνεται η συζή-
τηση του παρόντος νοµοσχεδίου, είναι µία συγκυρία που
πραγµατικά βρίσκει τον ελληνικό λαό προβληµατισµένο, µε µε-
γάλες αγωνίες, µε ανασφάλεια. 

Είναι σίγουρο ότι οι Έλληνες πολίτες προβληµατίζονται για το
τι µέλλει γενέσθαι, ποια θα είναι η πορεία της χώρας από εδώ
και πέρα, µε δεδοµένη τη διαπραγµάτευση που χθες όλη τη
νύχτα αλλά και σήµερα ακόµα συνεχίζεται, για τη χώρα, το δη-
µόσιο χρέος, το κούρεµα του δηµόσιου χρέους και βεβαίως για
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τη νέα δανειακή σύµβαση. 
Στο κρίσιµο αυτό χρονικό διάστηµα, στην κρίσιµη αυτή χρονική

συγκυρία που γίνεται αυτή η διαπραγµάτευση, θεωρώ ότι αυτό
που χρειάζεται περισσότερο απ’ όλα είναι η σύνεση, είναι η ψυ-
χραιµία, είναι η νηφαλιότητα και βεβαίως πριν κάποιος πει το µε-
γάλο ναι ή το µεγάλο όχι, να έχει µελετήσει υπεύθυνα και
τεκµηριωµένα την τελική απόφαση και να µην παρασύρεται από
διάφορους καλοθελητές, οι οποίοι µπορεί να εκπροσωπούν ή να
έχουν τα δικά τους συµφέροντα. 

Άρα, λοιπόν, καλό θα ήταν στη φάση αυτή να περιµένουµε να
δούµε ποια θα είναι η κατάληξη αυτών των διαπραγµατεύσεων,
που δυστυχώς για πρώτη φορά γίνονται. Κι από εκεί και πέρα να
παίρνουµε τις αποφάσεις µας µε σύνεση και µε µετριοπάθεια κι
όχι παρορµητικά.

Πριν µπω στο νοµοσχέδιο θα ήθελα να κάνω δύο παρατηρή-
σεις. Η πρώτη παρατήρηση έχει να κάνει µε την αντίθεση υπευ-
θυνότητα-ανευθυνότητα, αξιοπιστία - αναξιοπιστία. Θα διαφω-
νήσω µ’ αυτούς που έχουν την άποψη ότι υπάρχει η θεωρία της
συλλογικής ευθύνης, ότι ο ελληνικός λαός είναι αναξιόπιστος ή
οτιδήποτε άλλο. Αυτό είναι µία φασιστική αντίληψη, η οποία δεν
ταιριάζει σε µία δηµοκρατική χώρα. Είναι προφανές ότι υπάρ-
χουν υπεύθυνα και ανεύθυνα πρόσωπα, είναι προφανές ότι
υπάρχουν αξιόπιστα και αναξιόπιστα πολιτικά πρόσωπα και είναι
προφανές ότι υπάρχουν ευθύνες µικρές ή µεγάλες για την πο-
ρεία της χώρας και για το πώς φτάσαµε ως εδώ.

Είµαι ξεκάθαρος και λέω ότι η χώρα µας είναι και αξιόπιστη
και σοβαρή και δεν είναι στο DNA των Ελλήνων η αναξιοπιστία
και η ανευθυνότητα. Υπάρχουν συγκεκριµένες πολιτικές ευθύνες
για το ότι φτάσαµε ως εδώ που φτάσαµε. Και, δυστυχώς, η πλει-
ονότητα των ευθυνών αυτών ανήκουν στο κυβερνών κόµµα, το
κόµµα του ΠΑΣΟΚ και στον πρώην Πρωθυπουργό κ. Γιώργο Πα-
πανδρέου. 

Η δεύτερη παρατήρησή µου έχει σχέση µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση και την πορεία της. Είναι ξεκάθαρο ότι όταν οι εµπνευ-
στές της τότε Ένωσης, του Άνθρακα και Χάλυβα που µετεξελίχ-
θηκε σε Ευρωπαϊκή Οικονοµική Κοινότητα και στη συνέχεια σε
Ευρωπαϊκή Ένωση, οραµατίζονταν και προσπαθούσαν να στή-
σουν την Ευρώπη των λαών -και αυτοί ήταν ο Σουµάν, ο Χέλµουτ
Σµιτ, ο Μιτεράν, ο Κολ, ο Ζισκάρ Ντ’ Εστέν και µία σειρά άλλων
µεγάλων πολιτικών ηγετών της Ευρώπης- δεν οραµατίστηκαν µία
Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως αυτή που έχουµε σήµερα, µία Ευρώπη
των τραπεζών, µία Ευρώπη των κερδοσκόπων, µία Ευρώπη των
χρηµατοπιστωτικών οίκων. Οραµατίστηκαν µία Ευρώπη δηµο-
κρατίας, µία Ευρώπη αλληλεγγύης, µία Ευρώπη ανάπτυξης και
ευηµερίας για τους πολίτες των χωρών αυτών. 

Δυστυχώς, στην πράξη, άλλα συνέβησαν. Άρα, λοιπόν, προ-
βάλλει επιτακτική η ανάγκη της ανάδειξης εκείνων των ηγεσιών
που θα επαναφέρουν την Ευρώπη στο σωστό δρόµο, γιατί έχει
πάρει έναν λάθος δρόµο. Και, βεβαίως, πρέπει να δώσουµε τη
µάχη όλοι µας γι’ αυτό το πράγµα, ώστε να πετύχουµε να έχουµε
µία Ευρώπη για τους λαούς, για τους πολίτες κι όχι για τις τρά-
πεζες ή τους χρηµατοοικονοµικούς οίκους. 

Μπαίνοντας τώρα στο σχέδιο νόµου και µε αφορµή το νοµο-
σχέδιο που αφορά την κύρωση των δύο πράξεων νοµοθετικού
περιεχοµένου, την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου της 16ης
Δεκεµβρίου του 2011 και την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
της 31ης Δεκεµβρίου 2011, θα ήθελα να κάνω µια αρχική εισα-
γωγή σε σχέση γενικώς µε τα ζητήµατα περί των πράξεων νοµο-
θετικού περιεχοµένου, όπως για τις προϋποθέσεις έκδοσης
αυτών των πράξεων, αλλά βεβαίως και για τις προθεσµίες κύρω-
σης αυτών των πράξεων. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να επισηµάνω ότι η πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου είναι µια διαδικασία που προβλέπεται από το Σύν-
ταγµα στο άρθρο 44 παράγραφος 1, το οποίο λέει ότι ο
Πρόεδρος της Δηµοκρατίας εκδίδει µετά από πρόταση του
Υπουργικού Συµβουλίου πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου σε
περιπτώσεις εξαιρετικώς επείγουσας και απρόβλεπτης ανάγκης.
Επίσης, θα ήθελα να πω ότι υπάρχουν συγκεκριµένες προϋπο-
θέσεις για την έκδοση τέτοιων πράξεων, που επίσης προβλέπον-
ται συνταγµατικά και καλύπτονται από το άρθρο 41 παράγραφος
1 του Συντάγµατος. Βεβαίως υπάρχουν και οι ανάλογες συνταγ-

µατικές προθεσµίες για την κύρωση αυτών των πράξεων, ενώ
σύµφωνα µε το άρθρο 44, είµαστε εµπρόθεσµοι, είµαστε εντός
των προβλεποµένων διαδικασιών. 

Όµως, το ζήτηµα δεν είναι αυτό. Το ζήτηµα είναι ότι σήµερα
συζητάµε στην Ολοµέλεια της Βουλής ένα ακόµα πολυνοµοσχέ-
διο της Κυβέρνησης Παπαδήµου για δύο πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου που είχαν εκδοθεί τον προηγούµενο µήνα. Πρό-
κειται για ένα ακόµα πολυθεµατικό νοµοθέτηµα, µε πλήθος ρυθ-
µίσεων διαφορετικού περιεχοµένου, το οποίο στην κυριολεξία
δηµιουργεί ένα νοµικό χάος. Είναι µια τακτική που είχε ξεκινήσει
και καθιερωθεί από την προηγούµενη κυβέρνηση, την κυβέρνηση
ΠΑΣΟΚ, την κυβέρνηση Γιώργου Παπανδρέου και που δυστυχώς
και η νέα Κυβέρνηση δείχνει δέσµιά της. Πρόκειται για ένα νο-
µοσχέδιο που περιέχει µια σειρά από διαφορετικές ρυθµίσεις,
που θα έπρεπε να έχουν έρθει στη Βουλή για αναλυτική συζή-
τηση. Αντ’ αυτού, µε τη συνηθισµένη πλέον διαδικασία, µια δια-
δικασία που θυµίζει το «αποφασίζουµε και διατάσσουµε»,
περνάει µέσα από πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου µια σειρά
διαφορετικών ζητηµάτων. Δυστυχώς η Βουλή πλέον έχει το ρόλο
του «νοµικού πλυντηρίου» της Κυβέρνησης και όχι του ανώτερου
νοµοθετικού οργάνου. 

Με αφορµή, λοιπόν, και πάλι την ανάγκη τακτοποίησης των δε-
σµεύσεών µας προς την τρόικα αφ’ ενός και αφ’ ετέρου τη διόρ-
θωση ρυθµίσεων που συντάχθηκαν στο πόδι από προηγού-
µενους νόµους, βλέπουµε ένα σχέδιο νόµου, που αν το διαβάσει
ακόµα και ένας ενηµερωµένος, ένας µορφωµένος, ένας σχετικός
πολίτης, αδυνατεί να βγάλει άκρη για το τι είναι αυτό που έχει
µπροστά του. Πρόκειται για µια σωρεία παραποµπών και ερµη-
νειών που µόνο σε έναν πλήρη και ξεκάθαρο νόµο δεν παραπέµ-
πουν. 

Παρ’ όλα αυτά, η Νέα Δηµοκρατία θα υπερψηφίσει αυτό το
σχέδιο νόµου, χωρίς όµως αυτό να σηµαίνει ότι δίνει συγχωρο-
χάρτι σε όσα έχουν γίνει µέχρι σήµερα στους τοµείς στους οποί-
ους αναφέρεται αυτό το σχέδιο νόµου και, βεβαίως, χωρίς να
ξεχνούµε τα εγκληµατικά λάθη που έχουν γίνει τα προηγούµενα
δυόµισι χρόνια. 

Ευθύς εξαρχής πρέπει να παρατηρήσουµε ότι υπάρχουν κά-
ποιες θετικές ρυθµίσεις, που όµως εµπεριέχονται σε συνολικά
λάθος πολιτικές. Για παράδειγµα, είναι θετικό να εξαιρούνται κά-
ποιες ευπαθείς κοινωνικές οµάδες από το ειδικό τέλος ακινήτων
-το χαράτσι δηλαδή µέσω του λογαριασµού της ΔΕΗ- αλλά είναι
λάθος και ληστρική όλη η πολιτική µε την επιβολή αυτού του τέ-
λους, του χαρατσιού µέσω των λογαριασµών της ΔΕΗ. 

Επίσης, είναι θετική η εξαίρεση κάποιων κλάδων, κάποιων ανα-
γκαίων για εξαίρεση περιπτώσεων από την εργασιακή εφεδρεία,
αλλά είναι λάθος όλη αυτή η τραγελαφική ιστορία µε την εργα-
σιακή εφεδρεία, όπως την εφήρµοσε το ΠΑΣΟΚ και που βεβαίως
δεν έχει καµµιά σχέση µε την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας
περί εργασιακής εφεδρείας. 

Τώρα, βλέποντας αναλυτικά τι περιέχει το παρόν σχέδιο
νόµου, στο πρώτο άρθρο, που είναι και η πρώτη πράξη νοµοθε-
τικού περιεχοµένου, θα έλεγα ότι κατ’ αρχάς είναι θετικό το γε-
γονός ότι παρατείνεται για ένα έτος ακόµα η ισχύς της απαγό-
ρευσης των πλειστηριασµών για ποσά έως 200.000 ευρώ από τα
πιστωτικά ιδρύµατα, προκειµένου να προστατευθούν εν όψει της
συνεχιζόµενης κρίσης και ύφεσης της οικονοµίας οι δανειολή-
πτες που όλο και σε µεγαλύτερο βαθµό δεν µπορούν να ανταπο-
κριθούν στις υποχρεώσεις τους. Το όλο θέµα των δανειακών
υποχρεώσεων των νοικοκυριών είναι φλέγον και αποτελεί µια
βραδυφλεγή βόµβα στα θεµέλια της κοινωνικής ζωής και της
βιωσιµότητας του τραπεζικού συστήµατος. 

Είναι, λοιπόν, αναµφισβήτητα θετικό µέτρο η αναστολή των
πλειστηριασµών, αλλά το ζητούµενο είναι να µπορέσουν τα νοι-
κοκυριά να έχουν επαρκή εισοδήµατα στο µέλλον, για να καλύ-
ψουν τις υποχρεώσεις τους και αυτό, αν συνεχιστεί η παρούσα
πολιτική, µοιάζει αµφίβολο. 

Στις επόµενες παραγράφους διευκρινίζονται θέµατα που αφο-
ρούν την εφαρµογή του έκτακτου ειδικού τέλους ηλεκτροδοτη-
µένων-δοµηµένων επιφανειών του ν. 4021, δηλαδή του γνωστού
«χαρατσιού» των ακινήτων που η διαδικασία είσπραξής του γίνε-
ται µέσω της ΔΕΗ. Γίνεται µία προσπάθεια είτε να εξευµενιστεί
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η ζηµιά που έχουν υποστεί πολλοί πολίτες και ιδίως αυτοί για
τους οποίους συντρέχουν ειδικοί λόγοι υγείας, είτε οι πολίτες
που διαβιούν κάτω από µειονεκτικές κοινωνικά συνθήκες να δουν
κάποια ελάφρυνση, είτε να διορθωθούν πολλά και σοβαρά λάθη
που παρουσιάστηκαν κατά τον υπολογισµό του «χαρατσιού». 

Δεν θα κουραστούµε να επαναλαµβάνουµε ότι αυτό το ειδικό
τέλος το έχει καθιερώσει η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, δηλαδή του
κόµµατος εκείνου που καλούσε τους πολίτες το 2009 να µην πλη-
ρώσουν το ΕΤΑΚ, το ενιαίο τέλος ακινήτων, ένα σαφώς µικρό-
τερο και κοινωνικά πιο δίκαιο φόρο γιατί αφορούσε µόνο
ιδιοκτήτες ακινήτων αντικειµενικής αξίας µεγαλύτερης των
200.000 ευρώ και που ως σκοπό είχε τη συγκράτηση του ελλείµ-
µατος τότε, ένα σκοπό που αν τον είχαµε πετύχει το 2009, τότε
ίσως σήµερα να είχαµε αποφύγει τη «δίνη» στην οποία ζούµε.

Εµείς ως κόµµα έχουµε ξεκαθαρίσει, έχουµε δεσµευτεί ότι
µόλις γίνουν εκλογές και αναλάβουµε την ευθύνη του τόπου,
αυτό το «χαράτσι» των ακινήτων θα το καταργήσουµε.

Επίσης στο σηµείο αυτό και µε αφορµή το «χαράτσι» των ακι-
νήτων θα ήθελα να καλέσω την Κυβέρνηση να ξανασκεφτεί µε
πολύ µεγάλη προσοχή το ενδεχόµενο αύξησης των αντικειµενι-
κών αξιών και, αν αυτή γίνει –κάτι που δεν πρέπει να γίνει- να
είναι συγκεκριµένη, στοχευµένη, περιορισµένης κλίµακας και σε
επιλεκτικές περιοχές, ειδάλλως η ήδη «σε κωµατώδη κατά-
σταση» αγορά ακινήτων θα «νεκρωθεί» παντελώς και θα έχει µη-
δενικό οικονοµικό αποτέλεσµα.

Επίσης ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν την αυτοδίκαια από-
λυση των πολιτικών δηµοσίων υπαλλήλων καθώς και των υπαλ-
λήλων των νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου και των
Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α’ και Β’ Βαθµού που συµ-
πληρώνουν τριάντα πέντε έτη υπηρεσίας και το πεντηκοστό πέµ-
πτο έτος ηλικίας τους και υπάγονται στο συνταξιοδοτικό
καθεστώς του δηµοσίου.

Με την πολιτική που ακολούθησε η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και
τη µετατροπή της εφεδρείας σ’ ένα µέσο µαζικών απολύσεων,
το δηµόσιο δυστυχώς πέρα από χρήµατα στο τέλος θα χάσει και
σηµαντικότατα και έµπειρα στελέχη που έχει.

Πέραν τούτου, σαν κράτος είµαστε για πολλοστή φορά µη σο-
βαροί, καθώς µέχρι πριν από λίγα χρόνια δίναµε κίνητρα σ’ ένα
πεπειραµένο, σ’ ένα σοβαρό, σ’ ένα υπεύθυνο στέλεχος για να
παραµένει στη δουλειά και σήµερα τον βγάζουµε άρον-άρον στη
σύνταξη και µάλιστα µία σύνταξη η οποία θα είναι έως και 60%
µειωµένη και ο µέλλων συνταξιούχος καλείται να ζήσει για το
υπόλοιπο της ζωής του στην εξαθλίωση. Σε κάθε περίπτωση εί-
µαστε κάθετα αντίθετοι στην εργασιακή εφεδρεία τύπου ΠΑΣΟΚ,
µία εργασιακή εφεδρεία που οδηγεί σε απόλυση των εργαζοµέ-
νων. 

Συµφωνούµε µε τη ρύθµιση εκτέλεσης του Προγράµµατος Δη-
µοσίων Επενδύσεων που έχει σαν στόχο την ταχύτερη απορρό-
φηση πόρων από την Ευρωπαϊκή Ένωση, πόρων που έχουµε
καθυστερήσει εγκληµατικά να εισπράξουµε τα δύο τελευταία
χρόνια.

Συµφωνούµε µε την προσπάθεια οµαλής καταβολής των απο-
δοχών τόσο στο µόνιµο όσο και στο προσωπικό µε σχέσεις ερ-
γασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου που υπηρετεί στις
περιφέρειες, όσο επίσης και στο αντίστοιχο προσωπικό που µε-
τατάχθηκε σε δήµους µε τις φορολογικές ρυθµίσεις του άρθρου
5, καθώς και µε την παράταση ενός έτους του ισχύοντος καθε-
στώτος σχετικά µε τις δαπάνες λειτουργίας της ΕΛΣΤΑΤ.

Συµφωνούµε µε τη θέσπιση της δυνατότητας σε επείγουσες
περιπτώσεις µεταβίβασης περιουσιακών στοιχείων πιστωτικών
ιδρυµάτων προς άλλα πιστωτικά ιδρύµατα, αρκεί να διασφαλι-
στεί ότι όλες οι διαδικασίες θα γίνουν µε τη µέγιστη δυνατή δια-
φάνεια.

Σχετικά µε τον ΕΟΠΥΥ, τον Εθνικό Οργανισµό Παροχής Υπη-
ρεσιών Υγείας, εάν ένας πολίτης διαβάσει την εισηγητική έκθεση
και τα περί «διασφάλισης της συνέχειας των παροχών ασθενείας
προς ασφαλισµένους και συνταξιούχους», θα οργιστεί όχι µόνο
για την ταλαιπωρία που ήδη υφίσταται αλλά και για την κοροϊδία
που δέχεται.

Στην πράξη πολλές κατηγορίες ασφαλισµένων έχουν σταµα-
τήσει να έχουν περίθαλψη και πλέον πρέπει να πληρώνουν για

να πάνε στο γιατρό τους. Οι γιατροί που έχουν µπει στον ΕΟΠΥΥ
είναι πολύ λίγοι και η κωµωδία των πενήντα πρώτων ασθενών την
εβδοµάδα που µπορούν να επισκέπτονται δωρεάν, πρέπει κάπου
να σταµατήσει. Οι ασφαλισµένοι πληρώνουν αρκετές εισφορές
για να δικαιούνται όλοι ανεξαρτήτως παροχές ασθενείας. 

Με τις ειδικότερες ρυθµίσεις που προβλέπονται αντιµετωπί-
ζονται µερικώς κάποια προβλήµατα που προέκυψαν στο στάδιο
της πρώτης λειτουργίας του νέου φορέα, αλλά σε καµµιά περί-
πτωση τα βασικότερα εξ αυτών που έχουν να κάνουν µε την κατ’
ουσίαν διακοπή της παροχής υπηρεσιών ασθενείας. Αυτά ήταν
σε σχέση µε τη µικρότερη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. 

Ερχόµαστε τώρα στη δεύτερη πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, δηλαδή το δεύτερο άρθρο του παρόντος νόµου, στο οποίο
παρατηρούµε πλήθος ανόµοιων διατάξεων. Αναλυτικότερα είναι
αναγκαίες αναµφίβολα οι ρυθµίσεις του πρώτου άρθρου της
πράξης νοµοθετικού περιεχόµενου για υπερωρίες αµοιβές και
όρια αµοιβών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ένα-δυο λεπτά θα παρακαλούσα να έχω.
Θα πρέπει να ξεκαθαρίσει ένα ζήτηµα, για τι ποσά µιλάµε και

για ποιους συγκεκριµένους κλάδους µιλάµε. Είναι θετική η δυ-
νατότητα που δίνεται στους δήµους για συµψηφισµό οφειλών
τους προς το δηµόσιο και για τα ασφαλιστικά ταµεία, κάτι που
έχει καθυστερήσει πολύ καιρό. Θα πρέπει όµως, να προσεχθεί η
ρύθµιση για εγγραφή στον προϋπολογισµό των αιτήσεων των
διακανονισµένων οφειλών προς ιδιώτες και να µην οδηγήσει σε
κρύψιµο οφειλών και διόγκωση χρεών. 

Συµφωνούµε απόλυτα µε την παράταση του προγράµµατος
«Θησέας» όσο και µε την παράταση για την υποβολή των υπη-
ρεσιακών σχεδίων των δήµων. Επίσης, συµφωνούµε µε την πα-
ράταση του προγράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι» αν και, κατά την
άποψή µας, θα έπρεπε να υπάρχει πρόβλεψη για παράταση του-
λάχιστον µέχρι το 2012. 

Με τη δεύτερη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου εξαιρούνται
από τη προσυνταξιοδοτική διαθεσιµότητα –την εφεδρεία, δη-
λαδή- συγκεκριµένες ειδικότητες και κλάδοι, όπως ΟΣΥ, ΟΣΕ,
ΤΡΑΙΝΟΣΕ, ύστερα από προφανή ανάγκη να µην αποδυναµω-
θούν οι µονάδες που υπηρετούν οι συγκεκριµένοι εργαζόµενοι.
Αν πούµε όµως, θεωρητικά ότι ναι, να εµπιστευθούµε τις διοική-
σεις των οργανισµών που έκαναν τις σχετικές εισηγήσεις και να
είµαστε θετικοί στις ανωτέρω εξαιρέσεις, προκαλούνται εύλογα
ερωτήµατα, γιατί παρόµοιες αιτήσεις εξαίρεσης έχουν γίνει και
από άλλους φορείς που έχουν πραγµατικό πρόβληµα και οι φο-
ρείς αυτοί δεν εισακούστηκαν. 

Επαναλαµβάνω δε ότι όλη η ιστορία της εργασιακής εφε-
δρείας εξελίχθηκε σ’ ένα τεράστιο φιάσκο µε ζηµιωµένους τόσο
τους εργαζόµενους όσο και το ίδιο το δηµόσιο. Σε δυο ζητήµατα
όµως, πρέπει ιδιαιτέρως να σταθούµε: 

Πρώτον στην παράγραφο 10 του άρθρου 2 στην οποία εγκρί-
νεται η ανάθεση από 24/7/2011 διεθνών νοµικών υποστηρικτικών
ουσιών σε δυο συγκεκριµένα γραφεία, το «CLEARY GOTTLIEB
STEEN & HAMILTON» και στην υπηρεσία χρηµατοοικονοµικών
συµβούλων από την εταιρεία «LAZARD FRERES SAS».

Δεύτερον, εγκρίνεται η ανάθεση από την 1/1/2012 υπηρεσιών
αντιπροσώπων ολοκλήρωσης συναλλαγής από τις τράπεζες
DEUTSCHE BANK και HSBC προς τον ΟΔΔΥ και το ελληνικό
δηµόσιο προκειµένου να υλοποιηθούν οι αποφάσεις της
Συνόδου Κορυφής για το ευρώ που αφορούν το πρόγραµµα
δηµοσιονοµικής προσαρµογής της Ελλάδας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για το συγκεκριµένο ζήτηµα έχουµε πολλά ερωτηµατικά και

πολλές απορίες. Αξίζει να επισηµανθεί ότι οι υπηρεσίες των συγ-
κεκριµένων διεθνών υποστηρικτικών υπηρεσιών ή των τραπεζών
αφορούν και στοχεύουν στην υλοποίηση του προγράµµατος δη-
µοσιονοµικής προσαρµογής της Ελλάδας αλλά επισηµαίνω ότι
η συνδροµή τους αυτή θα κοστίσει για το ελληνικό δηµόσιο 40
εκατοµµύρια περίπου, σύµφωνα µε την έκθεση του Γενικού Λο-
γιστηρίου του Κράτους, σελίδα 93. Είναι ένα τεράστιο ποσό, το
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οποίο πρέπει να δούµε και στο οποίο πρέπει ιδιαιτέρως να στα-
θούµε γιατί πραγµατικά σε χαλεπούς καιρούς να δίνονται 40 εκα-
τοµµύρια σε τέσσερα ξένα σχήµατα, είναι ένα υπερβολικά
µεγάλο ποσό. 

Λόγω έλλειψης χρόνου είµαι αναγκασµένος να σταµατήσω
εδώ χωρίς να έχω ολοκληρώσει απόλυτα την εισήγησή µου. Αυτό
που θα πω καταλήγοντας την πρωτοµιλία µου είναι ότι η Νέα Δη-
µοκρατία στέκεται θετικά στο παρόν νοµοσχέδιο. Θα έχω τη δυ-
νατότητα κατά τη διάρκεια της δευτεροµιλίας µου να ολοκλη-
ρώσω την πρωτοµιλία µου και βεβαίως να αναφερθώ στις ρυθµί-
σεις που έχουν σχέση µε την προσθήκη-τροπολογία στο σχέδιο
νόµου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Θεόδωρο Καράογλου. 

Ήρθε η ώρα των ειδικών αγορητών µε πρώτο τον κ. Νικόλαο
Καραθανασόπουλο, Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο και εσείς για δεκα-
πέντε λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τούτες τις στιγµές να
πω «ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε», είναι µία τυπικότητα. Και το λέω
αυτό, γιατί, βεβαίως, οι συνεταίροι –δηλαδή, η συγκυβέρνηση
και η τρόικα- κατέληξαν σε συµφωνία. 

Τούτη εδώ, όµως, η συµφωνία, τούτα εδώ τα µέτρα ξερνάνε
φωτιά, αίµα, δάκρυ και πόνο. Οδηγούν, δηλαδή, σε ανεξέλεγκτη
χρεοκοπία την εργατική τάξη, τη νεολαία των λαϊκών στρωµάτων,
το λαό στο σύνολό του. Μοναδικός τους στόχος είναι ένας: Το
πώς θα διασώσουν το κεφαλαιοκρατικό σύστηµα, τον καπιταλι-
σµό, το πώς θα διαφυλάξουν τα συµφέροντα της πλουτοκρατίας
και θα υπηρετήσουν τις στρατηγικές ανάγκες των µονοπωλιακών
οµίλων αλλά και του ίδιου του πολιτικού τους συστήµατος.

Είναι άραγε τυχαίο, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι αυτοί δεν
πληρώνουν τίποτα, δεκάρα τσακιστή; Θα µας πείτε ένα µέτρο
από αυτά τα οποία περιλαµβάνει το νέο µνηµόνιο και η νέα δα-
νειακή σύµβαση -ένα µέτρο!- που να πληρώνει κάτι η πλουτοκρα-
τία; Ίσα – ίσα ωφεληµένοι βγαίνουν. Ούτε ένα µέτρο σε βάρος
της πλουτοκρατίας. Όχι ότι είχαµε καµµία αυταπάτη. Θα µας
πείτε έστω ένα µέτρο που να πληρώνει κάτι το πολιτικό τους σύ-
στηµα; Δηλαδή, για παράδειγµα, δεν ήταν µία µεγάλη ευκαιρία
σήµερα να υπάρξει δραστική µείωση της βουλευτικής αποζηµίω-
σης, να καταργηθεί η βουλευτική σύνταξη;

Να, λοιπόν, πόσο µεγάλη επικαιρότητα αποκτά η πρόταση
νόµου, την οποία εδώ και πάρα πολύ καιρό, πριν εκδηλωθούν
όλα αυτά τα φαινόµενα, είχε καταθέσει το ΚΚΕ, αλλά ακόµη –και
δεν είναι τυχαίο- δεν έχει συζητηθεί.

Μας είπε ο εισηγητής του ενός από τα τρία κόµµατα της συγ-
κυβέρνησης, της Νέας Δηµοκρατίας, ότι εδώ χρειάζεται ο λαός
να επιδείξει σύνεση, ψυχραιµία και νηφαλιότητα. Σε τι πράγµα
να επιδείξει σύνεση, ψυχραιµία και νηφαλιότητα; Στο βέβαιο θά-
νατο και στο εκτελεστικό απόσπασµα που τον οδηγείτε; 

Επαναλαµβάνει, δηλαδή, το ραγιαδισµό. Επαναλαµβάνει τη
σύγχρονη εκδοχή της γνωστής ρήσης «σφάξε µε, αγά µου, να
αγιάσω».

Απάντηση σε αυτήν τη ρήση είναι µία: Η σύγχρονη εκδοχή του
«φωτιά και τσεκούρι στους προσκυνηµένους». Αυτή είναι. 

Και ακριβώς επειδή είναι τόσο τραγική η κατάσταση για το λαό
µε τη νέα επίθεση που ξεδιπλώνεται, έχουν βγει λυτοί και δεµένοι
να τον δέσουν πισθάγκωνα.

Διαβάζω το κύριο άρθρο, το πρωτοσέλιδο σήµερα, µιας από
τις εφηµερίδες του συγκροτήµατος µε τίτλο «Ο γόρδιος δε-
σµός». Τι λέει; «Δυστυχώς δεν έχουµε την επιλογή του «όχι» σε
αυτήν την πολιτική.» Της συµφωνίας - «ή θα µειώσουµε το χρέος
και θα µείνουµε στο ευρώ, έστω και αρκετά φτωχότεροι ή θα
χρεοκοπήσουµε. Δεν υπάρχει τρίτη επιλογή.»

Τι κηρύσσει, δηλαδή, στο λαό; Τη µοιρολατρία, τη φτώχεια και
την εξαθλίωση. Αυτό ζητάει από το λαό να κάνει. Να αποδεχθεί
το ρόλο του σύγχρονου σκλάβου, του σύγχρονου ραγιά. 

Αυτά, όµως, τα διλήµµατα, τα οποία θέτει συµπυκνωµένα το
κύριο άρθρο της εφηµερίδας, αποτελούν τους εναλλακτικούς
δρόµους της µίας επιλογής. Ποιας επιλογής δηλαδή; Αυτής, της
σωτηρίας των µονοπωλίων. Αποτελούν, δηλαδή, αυτά τα διλήµ-

µατα τις δύο όψεις του ίδιου νοµίσµατος. Τι λέει, δηλαδή; Αν µει-
ώσουµε το χρέος, αποδεχόµενοι αυτήν τη βαρβαρότητα και την
τροµοκρατία, θα παραµείνουµε στο ευρώ. Και ποιο θα είναι το
αποτέλεσµα; Μια εσωτερική υποτίµηση. Και πού οδηγεί, αλήθεια,
αυτή η εσωτερική υποτίµηση; Το αποτέλεσµα το οποίο θα έχει,
είναι φθηνή, χωρίς δικαιώµατα εργατική δύναµη -πάµφθηνη,
ακόµα πιο φθηνή- και εξαθλιωµένο λαό, για να µπορέσουν τα µο-
νοπώλια να οικοδοµήσουν, να διαµορφώσουν ένα νέο, ακόµα πιο
ευνοϊκό επιχειρηµατικό και επενδυτικό περιβάλλον.

Αυτή είναι η πλευρά της ελεγχόµενης χρεοκοπίας.
Η άλλη πλευρά σού λέει: άτακτη χρεοκοπία, στάση πληρωµών

και έξοδος από το ευρώ. Αυτό πού οδηγεί, δηλαδή; Οδηγεί στην
εξωτερική υποτίµηση. Το ζήτηµα, δηλαδή, για το λαό είναι να επι-
λέξει ανάµεσα στην εσωτερική και στην εξωτερική υποτίµηση;
Αυτό είναι το µεγάλο δίληµµα για το λαό; Να επιλέξει, δηλαδή,
µε ποιον τρόπο θα δει τη θέση του να χειροτερεύει και να οδη-
γείται στη φτώχεια και στην εξαθλίωση; Διότι είτε µε εσωτερική
υποτίµηση –δηλαδή, µε τα µέτρα αυτά και την παραµονή στο
ευρώ, την ελεγχόµενη χρεοκοπία- είτε µε εξωτερική υποτίµηση
της ανεξέλεγκτης χρεοκοπίας και της εξόδου από το ευρώ ένα
και µοναδικό αποτέλεσµα υπάρχει. Ποιο είναι αυτό το αποτέλε-
σµα; Το αποτέλεσµα είναι πολύ φθηνή εργατική δύναµη χωρίς
δικαιώµατα και εξαθλιωµένο λαό. Γιατί, λοιπόν, ο ένας απ’ αυ-
τούς τους δύο δρόµους αποτελεί επιλογή για το λαό και δεν
υπάρχει άλλος δρόµος; Εµείς λέµε ότι υπάρχει και άλλος δρό-
µος. Υπάρχει και άλλος δρόµος που προσπερνά αυτήν τη βαρ-
βαρότητα. 

Επιβεβαιώνεται, δηλαδή, µε αυτό ότι το βασικό πρόβληµα, το
οποίο έχει να αντιµετωπίσει η εγχώρια αστική τάξη, αλλά και η
Ευρωπαϊκή Ένωση ως υπερεθνικός ιµπεριαλιστικός οργανισµός,
είναι το εξής: Δεν είναι η διαχείριση του χρέους της Ελλάδας,
του δηµόσιου χρέους. Είναι πολύ µικρό για το πρόβληµά τους.
Είναι πάρα πολύ µικρό για τα µεγέθη τους. Άρα δεν τους απα-
σχολεί αυτό το πράγµα. Τι τους απασχολεί; Τους απασχολεί µε
ποιον τρόπο θα απαντήσουν στην καπιταλιστική κρίση που έκ-
φρασή της είναι το χρέος και η διόγκωσή του. Αυτό είναι το πρό-
βληµα: πώς θα απαντήσουν στις αντιφάσεις και τις αντιθέσεις
που συνεχώς οξύνονται, πώς θα απαντήσουν στην ανισοµετρία
και στην όξυνση των αντιθέσεων µέσα στην ίδια την Ευρωπαϊκή
Ένωση, πώς, δηλαδή, θα ξεπεράσουν τις δυσκολίες που έχει σή-
µερα στην αναπαραγωγή του το υπερσυσσωρευµένο κεφάλαιο. 

Ο µόνος τρόπος για να ξεπεράσουν αυτές τις δυσκολίες είναι
µέσα από την καταστροφή. Από τη µια µεριά καταστροφή πρώτα
και κύρια της εργατικής δύναµης µέσα από την ανεργία, τους
πολύ φθηνούς µισθούς και την καταστροφή των εργασιακών δι-
καιωµάτων. Από την άλλη µεριά µε αυτόν τον τρόπο θέλουν να
θωρακίσουν την ανταγωνιστικότητα και την κερδοφορία.

Έτσι, λοιπόν, αυτό το σλόγκαν ότι η αύξηση της παραγωγικό-
τητας της εργασίας θα µας σώσει, δεν είναι ένα τεχνοκρατικό
ζήτηµα αλλά είναι ένα ταξικό ζήτηµα στις σηµερινές συνθήκες
του καπιταλισµού. Διότι η αύξηση της παραγωγικότητας της ερ-
γασίας έχει ως αποτέλεσµα την αύξηση του βαθµού εκµετάλλευ-
σης της εργατικής τάξης –δηλαδή, ένα ακόµη µεγαλύτερο τµήµα
του κοινωνικά παραγόµενου πλούτου το κλέβουν οι κηφήνες, οι
ιδιοκτήτες καπιταλιστές των µέσων παραγωγής- και να βολεύεται
η εργατική τάξη και το σύνολο του λαού µε ένα ακόµη πιο µικρό
τµήµα από τον πλούτο τον οποίο παράγει. Να µην µπορεί να κα-
λύψει, δηλαδή, τις βασικές του ανάγκες. 

Αυτό και µόνο, λοιπόν, δείχνει ότι υπάρχει άλλος δρόµος. Από
τη στιγµή που υπάρχουν όλες οι προϋποθέσεις για να µπορέσει
η παραγωγικότητα της εργασίας να ανέβει, να παραχθούν πολύ
περισσότερα εµπορεύµατα, προϊόντα από τον ιδρώτα του λαού,
πολύ περισσότερος κοινωνικός πλούτος, γιατί πρέπει να περνάει
ο άµεσος παραγωγός αυτού του κοινωνικού πλούτου πολύ χει-
ρότερα;

Δεν είναι αυτό η µεγάλη αντίφαση της εποχής µας; Πώς λύνε-
ται, λοιπόν, αυτή η µεγάλη αντίφαση της εποχής µας; Λύνεται µ’
έναν τρόπο. Η κοινωνική παραγωγή, ο κοινωνικά παραγόµενος
πλούτος πρέπει να έρθει και να αγκαλιαστεί µε την κοινωνική
ιδιοκτησία των µέσων παραγωγής, µε την κοινωνικοποίηση, δη-
λαδή, των µονοπωλίων. Μόνο µ’ αυτόν τον τρόπο θα λυθεί αυτή
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η σοβαρή αντίφαση, αυτή η αντίθεση που οδηγεί συνεχώς, διαρ-
κώς και µε µαθηµατική ακρίβεια το λαό στη φτώχεια και στην
εξαθλίωση.

Έτσι, λοιπόν, αυτά τα µέτρα δεν έχουν προσωρινό χαρακτήρα,
έχουν µόνιµο χαρακτήρα. Ήρθαν για να µείνουν και σε στιγµές
κρίσης, αλλά πολύ περισσότερο και σε στιγµές καπιταλιστικής
ανάπτυξης. Έχει διαρκή χαρακτηριστικά αυτή η επίθεση. Θα κλι-
µακωθεί και θα γιγαντώνεται για το επόµενο χρονικό διάστηµα.
Άλλωστε και οι ίδιοι οι σχεδιαστές και οι εµπνευστές αναγνωρί-
ζουν ότι στο επόµενο διάστηµα, µετά από δύο ή τρεις µήνες, θα
έρθουµε να αναθεωρήσουµε την κατάσταση, να πάρουµε και νέα
µέτρα.

Δεν υπάρχει, δηλαδή, σταµατηµός σε αυτήν την κατηφόρα.
Έτσι, λοιπόν, µε αυτό πέφτουν οι µάσκες όλων αυτών που το

προηγούµενο χρονικό διάστηµα ανεξάρτητα του επιθετικού
προσδιορισµού, ο οποίος τους χαρακτήριζε, καλλιεργούσαν στο
λαό αυταπάτες ότι έχουµε να κάνουµε µε κρίση χρέους. Δεν
έχουµε, όµως, να κάνουµε µε κρίση χρέους. Όποια κόµµατα
ακόµη επιµένουν σε αυτήν την καραµέλα, έχουν συνειδητή επι-
λογή να εξαπατήσουν το λαό. Δεν υπάρχει σήµερα κρίση χρέους.
Υπάρχει κρίση του καπιταλιστικού συστήµατος και το χρέος είναι
σύµπτωµα αυτής της κρίσης, αυτής της παθογένειας. Δεν µπο-
ρείς να αντιµετωπίσεις το σύµπτωµα, την παθογένεια, µε αποτε-
λεσµατικότητα, αν δεν αντιµετωπίσεις τη βασική αιτία. 

Να σταµατήσει, λοιπόν, αυτή η καραµέλα. Να σταµατήσουν οι
εναλλακτικές προτάσεις που προβάλλουν περί δήθεν νέας επα-
ναδιαπραγµάτευσης, νέας αναδιάρθρωσης, σκληρών διαπραγ-
µατεύσεων, προσωρινής αναστολής για δύο ή τρία χρόνια της
εξυπηρέτησης του δηµοσίου χρέους, ευρωοµολόγων και όποι-
ους νέους άλλους τίτλους δίνουν σ’ αυτές τις προτάσεις, γιατί
αυτές οι προτάσεις δεν απαντάνε και δεν αναστέλλουν την κρίση,
δεν αναστέλλουν τη βαρβαρότητα της επίθεσης. Αυτές οι προ-
τάσεις αποτελούν εναλλακτικά σχέδια διαχείρισης ενός καπιτα-
λιστικού συστήµατος που έχει εξαντλήσει τα ιστορικά του όρια
και ξερνάει φωτιά, πόνο, αίµα και δάκρυα. Αυτές οι προτάσεις
εξυπηρετούν ουσιαστικά τµήµατα ή και το σύνολο ακόµη εναλ-
λακτικά, των ίδιων των κεφαλαιοκρατών.

Κατά τη γνώµη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας σή-
µερα ο λαός, η εργατική τάξη ένα χρέος έχει: Να µην αναγνωρί-
σει το δηµόσιο χρέος και να πει «όχι» στην ολοκληρωτική κατα-
στροφή των εργασιακών δικαιωµάτων, στους µισθούς και στις
συντάξεις πείνας και εξαθλίωσης που επιβάλλει η συγκυβέρνηση
του µαύρου µετώπου ΠΑΣΟΚ-Νέα Δηµοκρατία-Λαϊκός Ορθόδο-
ξος Συναγερµός, η τρόικα και η πλουτοκρατία για τη σωτηρία
των καπιταλιστών.

Για εµάς είναι ώρα ευθύνης και µάχης για να µην ψηφιστεί η
νέα δανειακή σύµβαση και κανένα µνηµόνιο, για να τιµωρηθούν
από το λαό σκληρά ΠΑΣΟΚ-Νέα Δηµοκρατία- Λαϊκός Ορθόδοξος
Συναγερµός ως πολιτικοί φορείς και όποιος άλλος συµφωνήσει,
υπογράψει και ψηφίσει το νέο έγκληµα σε βάρος του λαού.

Τώρα είναι ώρα ευθύνης για τη καθεµία και τον καθένα µας.
Κατά τη γνώµη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, δεν µπο-
ρούµε να παραµείνουµε εγκλωβισµένοι σε εφεδρικά, συµπληρω-
µατικά συστήµατα, όπως είναι η πρόταση για αριστερή διακυ-
βέρνηση. Αυτή η πρόταση δίνει ανάσα, δίνει χρόνο στην αστική
τάξη για να µπορέσει να ανασυγκροτήσει και να ανασυντάξει τις
δυνάµεις της από τα πλήγµατα και τις ρωγµές που δέχεται το
αστικό πολιτικό σύστηµα από το λαϊκό παράγοντα, για να µπο-
ρέσει µε µεγαλύτερη δύναµη µετά ως οδοστρωτήρας να εξου-
θενώσει το λαό. Αυτή η πρόταση –το λέµε καθαρά- δεν αποτελεί
διέξοδο για την εργατική τάξη και το λαό. Αυτή η πρόταση συµ-
βάλλει στο να ανασταλεί η πορεία της λαϊκής χειραφέτησης και
η ριζοσπαστικοποίηση ευρύτερων λαϊκών µαζών. 

Σήµερα, κατά τη γνώµη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας, η απάντηση είναι µία: Οι εργαζόµενοι, τα φτωχά λαϊκά στρώ-
µατα να απαιτήσουν µε ξεσηκωµό παντού, σε κάθε εργοστάσιο,
σε κάθε τόπο δουλειάς, σε κάθε κλάδο, στις εργατογειτονιές, µε
οργάνωση, µε λαϊκή συµµαχία και συµπόρευση µε το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας τη ρήξη και την ανατροπή αυτής της κα-
τάστασης, για την αποδέσµευση από την Ευρωπαϊκή Ένωση µε
λαϊκή εξουσία, για την κοινωνικοποίηση των µονοπωλίων και τη

µονοµερή διαγραφή του χρέους.
Αυτή, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι η διέξοδος που εξυ-

πηρετεί σήµερα ρεαλιστικά το σύνολο των αναγκών της εργατι-
κής τάξης, της νεολαίας και του λαού µας. Δεν υπάρχει άλλος
δρόµος.

Από αυτήν την άποψη, λοιπόν, απ’ όσα είπα µέχρι τώρα, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, είναι ξεκάθαρο ότι το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας βεβαίως δεν πρόκειται να ψηφίσει τις συγκεκρι-
µένες νοµοθετικές πράξεις που συζητάµε σήµερα, γιατί αποτε-
λούν κρίκο στην προώθηση αυτής της επίθεσης και στην προώ-
θηση των αναδιαρθρώσεων που έχει ανάγκη σήµερα το κεφά-
λαιο. 

Για παράδειγµα, διευκολύνουν και επιταχύνουν την απελευθέ-
ρωση της αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας µέσα από την τροπολο-
γία που φέρνουν για τον ΑΔΜΗΕ, τον ανεξάρτητο διαχειριστή
της ηλεκτρικής ενέργειας. Ο έλεγχος από το δηµόσιο απαλείφε-
ται, περνά άµεσα στην ευθύνη και στη διαχείριση των ιδιωτικών
επιχειρηµατικών οµίλων ή του φυσικού αερίου µέσα από τη δι-
ευκόλυνση της ιδιωτικοποίησης της ΔΕΠΑ και τις νέες διευκο-
λύνσεις που δίνουν στο Ταµείο Αξιοποίησης-Εκποίησης της Δη-
µόσιας Περιουσίας. 

Είναι φανερό, βεβαίως, χωρίς δεύτερη σκέψη, ότι και τις δυο
αυτές πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου και τις τροπολογίες το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας µε αίσθηµα ευθύνης θα τις κα-
ταψηφίσει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο, ειδικό αγορητή του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευ-
τικοί από το 41ο Γυµνάσιο Αθήνας (2ο Τµήµα).

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και
Βουλευτής Μαγνησίας κ. Παύλος Μαρκάκης έχει το λόγο για δε-
καπέντε λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόµαστε σήµερα να συζητή-

σουµε δύο πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, που έχουν υπο-
γραφεί η µια στις 16 Δεκεµβρίου 2011 και η άλλη την παραµονή
της Πρωτοχρονιάς. Μέχρι τώρα είχαµε συνηθίσει σε πράξεις νο-
µοθετικού περιεχοµένου µε ένα άρθρο, µε µια έκτακτη διάταξη.
Σήµερα βλέπουµε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου που προ-
σοµοιάζουν µε πολυνοµοσχέδια και ακολουθούν βέβαια και διά-
φορες τροπολογίες. 

Αυτές οι πράξεις, λοιπόν, αναφέρονται κυρίως σε θέµατα και
ζητήµατα που έχουν προκύψει το τελευταίο διάστηµα, αλλά και
σε ζητήµατα και νόµους που πρόσφατα ψηφίσαµε στη Βουλή.
Ακόµη και η τροπολογία, που τροποποιήθηκε στη συνέχεια, έρ-
χεται να αλλάξει διάταξη για τη ρύθµιση των δόσεων σε ένα νο-
µοσχέδιο, που µόλις την προηγούµενη εβδοµάδα ψηφίστηκε. Τι
µηνύµατα, λοιπόν, περνάµε µε αυτόν τον απαράδεκτο τρόπο νο-
µοθέτησης; Δεν δείχνει µια ανευθυνότητα στον τρόπο που αντι-
µετωπίζονται σηµαντικά προβλήµατα; Δεν δείχνει ένα βιαστικό
και επιπόλαιο τρόπο νοµοθεσίας; 

Πολλές φορές κατά τη διάρκεια της επεξεργασίας των νοµο-
σχεδίων έχουµε επισηµάνει ότι τα νοµοθετήµατα που έρχονται
είναι βιαστικά, δεν είναι καλά επεξεργασµένα και σε πολύ σύν-
τοµο χρονικό διάστηµα θα πρέπει να αλλάξουν. Αυτό γίνεται και
σήµερα. Αυτά τα πισωγυρίσµατα δεν δηµιουργούν καθυστερή-
σεις σε ορισµένους τοµείς, που απαιτούν σηµαντικές τοµές; Δεν
δηµιουργούν και ένα έλλειµµα αξιοπιστίας ακόµη και στους συµ-
πολίτες µας; 

Επίσης, ψηφίζουµε ένα νοµοσχέδιο και στη συνέχεια το τρο-
ποποιούµε συνεχώς µέσω των επόµενων νόµων που έρχονται.
Δηµιουργείται µια σύγχυση και στους δηµόσιους φορείς και
στους πολίτες και κανείς δεν ξέρει τι ισχύει τελικά. 

Το σηµαντικότερο είναι ότι κανένας Υπουργός του ΠΑΣΟΚ δεν
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αναλαµβάνει την ευθύνη του και δεν αισθάνεται την ανάγκη έστω
να αναφέρει τους λόγους των αλλαγών και των καθυστερήσεων.
Το τελευταίο διάστηµα, βέβαια, εµφανίζονται µερικοί Υπουργοί,
που άλλοι λένε ότι δεν διάβασαν το µνηµόνιο και άλλοι, που για
να πιάσουν θέση στη διαδοχή για την επόµενη µέρα στο ΠΑΣΟΚ,
λένε διάφορα πράγµατα, τα οποία όµως δεν γίνονται πιστευτά,
γιατί οι ευθύνες τους είναι πολύ πρόσφατες και οι µνήµες είναι
ακόµα νωπές. 

Ας δούµε το πρώτο άρθρο της πράξης νοµοθετικού περιεχο-
µένου. Αυτό που εµπεριέχεται στο πρώτο άρθρο έπρεπε να γίνει
µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, δηλαδή η παράταση των
προθεσµιών του νόµου για την αναστολή των πλειστηριασµών
σε απαιτήσεις των πιστωτικών ιδρυµάτων που δεν ξεπερνούν τις
200.000, που έληξαν το 2011 και παρατείνονται µέχρι το 2012;
Έπρεπε να φτάσει η 16η Δεκεµβρίου, για να δοθεί αυτή η παρά-
ταση; Μα, το ξέραµε πιο µπροστά, το ξέραµε όταν ψηφιζόταν ο
προϋπολογισµός. 

Η πρότασή µας, που µπορεί να γίνει σε αυτό το κοµµάτι για να
ανακουφίσει ακόµη περισσότερα τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά,
αλλά και να πιέσει τα πιστωτικά ιδρύµατα για να συµβιβάζονται
εξώδικα, είναι ότι η παράταση αυτή πρέπει να γίνει µέχρι το
τέλος του µεσοπρόθεσµου, ειδάλλως θα αναγκαζόµαστε κάθε
χρόνο να δίνουµε παρατάσεις, οι οποίες δεν έχουν καµµία ουσία. 

Στο δεύτερο άρθρο που έχει εννιά παραγράφους έρχονται
τροποποιήσεις και συµπληρώσεις των διατάξεων που αφορούν
το έκτακτο τέλος ακινήτων, το λεγόµενο χαράτσι που εισπράτ-
τεται µέσω της ΔΕΗ. Είχαµε υποστηρίξει την αντίθεσή µας όταν
ψηφιζόταν µέσω τροπολογίας αυτή η διάταξη του κ. Βενιζέλου
και µάλιστα για να αποφευχθούν παρενέργειες και αδικίες είχαµε
προτείνει τουλάχιστον αυτό το τέλος, σαν φορολογικό έσοδο, να
µπει στη φορολόγηση των ακινήτων στις εφορίες. 

Εδώ και οι εννιά παράγραφοι αναφέρονται σε διευκρινήσεις,
ακόµα και η τροπολογία έχει άλλες διευκρινήσεις για αυτό το
τέλος ακινήτων. Αυτό το πράγµα τι δείχνει; Ότι δηµιουργήθηκε
ένα τεράστιο θέµα. Για ποιο λόγο; Πρώτον, λόγω της ανυπαρξίας
των εισπρακτικών µηχανισµών και δεύτερον, λόγω της ανάγκης
για βίαιη και βιαστική είσπραξη εσόδων.

Όµως, το σηµαντικότερο θέµα που προέκυψε στην πορεία
είναι η απάτη µε τους εναλλακτικούς προµηθευτές ρεύµατος.
Εδώ το σηµαντικότερο θέµα που πρέπει να λύσουµε, κύριε
Υπουργέ, είναι σχετικά µε αυτούς που πλήρωσαν τους εναλλα-
κτικούς φορείς ρεύµατος για το χαράτσι της ΔΕΗ, για το χαράτσι
του τέλους ακινήτων, και οι εναλλακτικοί προµηθευτές πήραν τα
χρήµατα και τα εξαφάνισαν. Θέλουµε µια πλήρη ενηµέρωση για
το πού εντοπίζονται οι ευθύνες. Γιατί αυτό το σκάνδαλο και η
απάτη -άλλοι λένε ότι τα χρήµατα φαγώθηκαν και άλλοι ότι φυ-
γαδεύτηκαν στο εξωτερικό- πρέπει να ξέρουµε τι επιπτώσεις έχει
στην είσπραξη των εσόδων και στα αναµενόµενα έσοδα στο
τέλος του έτους. Διότι αν τα χρήµατα αυτά ήταν σήµερα στον
κρατικό προϋπολογισµό δεν θα ψάχνατε τα εκατοµµύρια που ψά-
χνετε κόβοντας τις συντάξεις στη χθεσινή συγκέντρωση.

Κατά τα άλλα, συµφωνούµε µε τις πρόσθετες ελαφρύνσεις
που βάζετε, αλλά αυτές οι πρόσθετες ελαφρύνσεις δείχνουν τον
πανικό, βάσει του οποίου έγινε η είσπραξη αυτών των εσόδων.
Ο φόρος µπήκε χωρίς ουσιαστικά κριτήρια, ούτε για τις κοινωνι-
κές οµάδες, ούτε για τις επιχειρήσεις, ούτε για τους κλάδους.
Δικιά µας πάγια θέση είναι ότι θα πρέπει να υπάρξει ένα συµµά-
ζεµα των φόρων που αφορούν την κατοικία, µήπως η οικοδοµή
και οι διάφοροι κλάδοι της µπορέσουν να αναπνεύσουν και ελπί-
ζουµε ότι αυτό θα γίνει στο φορολογικό νοµοσχέδιο. Και βέβαια,
η πρώτη ανακούφιση είναι για το τέλος ακινήτων µεγάλων τετρα-
γωνικών, πάνω από χίλια τετραγωνικά, στο οποίο συµφωνούµε. 

Η δεύτερη παράγραφος αναφέρεται στις περιπτώσεις λαθών,
όπου απαιτείται να γίνει ξανά υπολογισµός του ειδικού τέλους
και µάλιστα σε µερικές περιπτώσεις να επιστραφούν τα χρήµατα.
Αυτό το γεγονός είναι απαράδεκτο. Ακόµη και για προφανή λάθη
χρειάζεται οι καταναλωτές, οι ιδιοκτήτες ακινήτων να πληρώσουν
τώρα και τα χρήµατά τους να επιστραφούν το Μάρτιο του 2012
και µάλιστα υπάρχει διαδικασία να προσπαθείς µόνος σου να
αποδείξεις το λάθος, δηλαδή να αποδείξεις ότι δεν είσαι ελέφαν-
τας.

Δηµιουργήθηκε, λοιπόν, µε αυτό τον τρόπο µια σύγχυση, ένας
εκνευρισµός και ταλαιπωρία χιλιάδων πολιτών, οι οποίοι κληρώ-
θηκαν να πληρώσουν τα λάθη του συστήµατος και χρειάζονται
µήνες για να πάρουν χρήµατα πίσω, τα οποία κανονικά έπρεπε
να τα επιστρέψετε µε τόκο.

Στην τέταρτη παράγραφο γίνεται αυτή η εξαίρεση που υπο-
σχεθήκατε για τους κοινόχρηστους χώρους των ξενοδοχείων σε
ένα ποσοστό 35% της συνολικής επιφάνειας του ξενοδοχείου.
Και µε την τροπολογία που καταθέτετε, κύριε Υπουργέ, αποκα-
θίσταται η αδικία που υπήρχε για τα ενοικιαζόµενα δωµάτια και
τα επιπλωµένα διαµερίσµατα, τα οποία είναι σε ποσοστό 15%. 

Όµως κύριε Υπουργέ, εάν θέλετε και εάν µπορείτε, αυτή η δια-
τύπωση για τα επιπλωµένα διαµερίσµατα πρέπει να βελτιωθεί.
Δείτε το µε τους συνεργάτες σας εάν γίνεται να αλλάξει. Δεν πε-
ριλαµβάνει τα µικρά ξενοδοχεία, αυτά δηλαδή που είναι κάτω
από δέκα δωµάτια και έχουν τον χαρακτηρισµό παραδοσιακά κα-
ταλύµατα. Κοιτάξτε το. Ενώ έχετε την πρόθεση να µπει στα του-
ριστικά καταλύµατα αυτή η µείωση, δεν περιλαµβάνετε όλες τις
περιπτώσεις. 

Στην παράγραφο 5 υπάρχουν νέες κατηγορίες στις οποίες ορί-
ζεται ο χαµηλός συντελεστής 0,5% και είναι για τα κριτήρια της
αναπηρίας και για τα κριτήρια για τους πολύτεκνους. Θα πρέπει
εδώ αντίστοιχα να ληφθεί µία πρόνοια µε τα ίδια κριτήρια για
τους τρίτεκνους. Προσέξτε όµως. Άρχισαν να εµφανίζονται και
διάφορα φαινόµενα, άλλοι να πληρώνουν, άλλοι να µη πληρώ-
νουν, άλλοι να καταφεύγουν στους δήµους, οι οποίοι κοροϊ-
δεύουν τους πελάτες τους και νοµίζουν ότι θα γλιτώσουν έτσι το
τέλος, άλλοι τα πληρώνουν στα ATM. Πάλι θα δηµιουργηθούν,
δηλαδή, οµάδες, κορόιδα και εξυπνάκηδες; 

Στην παράγραφο 7 υπάρχουν προβλέψεις αναστολής εκτέλε-
σης διακοπής παροχής ρεύµατος µε πράξη του προϊσταµένου
της ΔΟΥ. Εδώ πρέπει πρώτα απ’ όλα να δούµε τι θα πρωτοκάνει
αυτός ο προϊστάµενος της ΔΟΥ. Εδώ δεν µπορεί να µαζέψει τους
εισοδηµατικούς τόκους που έχει για τα έσοδα του κράτους.
Τώρα δε που καταργήθηκαν και οι περιφερειακές µονάδες των
ΔΟΥ, νοµίζω ότι το βάρος που πέφτει σε αυτούς τους ανθρώ-
πους είναι πολύ µεγάλο, παρ’ όλο που και στην παράγραφο 9
τους δίνετε τη δυνατότητα να αναστέλλουν την καταβολή µίας
δόσης ή να τη ρυθµίζουν µε περισσότερες δόσεις ή να µειώνουν
και το ποσό, όταν καταλαβαίνουµε ότι η οικογένεια δεν µπορεί
να ανταποκριθεί σε στοιχειώδεις ανάγκες. 

Στο άρθρο 3 έρχονται µέσα σε εννέα παραγράφους τροποποι-
ήσεις και διατάξεις του πρόσφατα ψηφισθέντος ν. 4024/2011 για
τις συντάξεις, το µισθολόγιο, το βαθµολόγιο και την εφεδρεία.
Πολλές από τις διατάξεις αυτές είναι φωτογραφικές, ευεργετικές
για άτοµα που ενδεχοµένως είχαν την πρόσβαση να ευνοηθούν.
Κάνει και εξαιρέσεις σε νόµους, όπως είναι η εφεδρεία, που πρό-
σφατα ψηφίστηκαν και εξαιρεί κάποιες οµάδες εργαζοµένων. 

Παραδείγµατος χάριν, στην παράγραφο 2 εισάγετε την κατη-
γορία προϊσταµένου υποδιεύθυνσης διοίκησης να παίρνει το επί-
δοµα ευθύνης που είναι 300 ευρώ. Εγώ δεν λέω ότι δεν πρέπει
να ληφθεί, αλλά νοµίζω ότι η τάση της πολιτείας είναι να µειώσει
την κρατική διοίκηση και να καταργήσει τις υποδιευθύνσεις και
όχι να δίνει επιδόµατα στις υποδιευθύνσεις, στους αρχιτµηµα-
τάρχες, στους τµηµατάρχες και τους λοιπούς προϊσταµένους. 

Στην παράγραφο 6 έρχεστε και κάνετε µία εξαίρεση για τα
Μουσικά Σύνολα της ΕΡΤ. Εγώ µπορώ να σας αναφέρω και διά-
φορους άλλους κλάδους ενός φορέα που πρέπει να εξαιρεθεί.
Ή καταργήστε τη διάταξη ή σταµατήστε να κάνετε εξαιρέσεις
που δείχνουν µία εν µέρει πελατειακή εξυπηρέτηση. Θεωρώ ότι
αυτές οι διατάξεις είναι φωτογραφικές και αύριο-µεθαύριο θα
δηµιουργήσετε περισσότερες αντιθέσεις, διότι θα έχουν το πα-
ράπονο άλλες κοινωνικές οµάδες ή σύνολα µουσικά ή πολιτι-
στικά τα οποία δεν θα έχουν εξαιρεθεί. 

Και εδώ φτάνουµε στην παράγραφο 8 όπου υπάρχει ένα µε-
γάλο αλαλούµ σε σχέση µε την εφεδρεία. Από τη µία εµφανίζεται
ο κ. Ρέππας να αναφέρει ότι η εφεδρεία απέτυχε και από την
άλλη έχουµε εγκυκλίους του Υπουργείου Οικονοµικών που ζη-
τάει επιπλέον άτοµα και βάζει προθεσµίες, µήπως ενταχθούν
στην εφεδρεία περισσότεροι δηµόσιοι υπάλληλοι. Υπάρχει µία
ασυνεννοησία µεταξύ των Υπουργών που προέρχονται από το
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ίδιο κόµµα.
Στην τελευταία παράγραφο βάζετε κάποια κριτήρια για την ερ-

γασιακή εφεδρεία, ιδίως για τα άτοµα που ανήκουν στις κατηγο-
ρίες ΥΕ και ΔΕ. 

Στο άρθρο 4 µπαίνουν τα θέµατα του Προγράµµατος Δηµο-
σίων Επενδύσεων. Εδώ έχουµε θέµατα που αφορούν το Πρό-
γραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων και τη διασφάλιση της οµαλής
εκτέλεσής του και την ταχύτερη απορρόφησή του. 

Όµως, οι διατάξεις αυτής της πράξης νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου τι κάνουν; Έρχονται να άρουν άλλους φραγµούς, οι οποίοι
µπήκαν σε προηγούµενα νοµοθετήµατα. Εποµένως, εδώ έχουµε
ένα πισωγύρισµα. Και αν θεωρούµε ότι υπάρχουν διατάξεις που
εµπόδιζαν την εκτέλεση και την απορρόφηση του Προγράµµα-
τος Δηµοσίων Επενδύσεων, έπρεπε να έρθει αυτός, ο οποίος
έβαλε αυτές τις διατάξεις, να απολογηθεί γιατί το έκανε και είχε
αυτό το αποτέλεσµα.

Υπάρχει και µια παράγραφος 3 παράξενη, όπου θεωρούνται
µε την Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου έγκυρες όσες υποχρε-
ώσεις έχουν αναληφθεί κατά παρέκκλιση των οριζοµένων στα
άρθρα 21 και 22 του νόµου του 1995. Στην παράγραφο 3 αντιµε-
τωπίζεται το νοµοθετικό κενό το οποίο οι ίδιοι δηµιουργήσατε,
θεωρώντας ότι θα καταργήσετε τον Κώδικα Βιβλίων και Στοι-
χείων από την 1/1/2012, κάτι που δεν έγινε. Εποµένως, για να κα-
λυφθεί το νοµοθετικό κενό, έρχεστε να δώσετε µια καινούργια
παράταση. Ελπίζω ότι σχετικά µε αυτό θα ληφθεί µέριµνα στο
νέο φορολογικό νοµοσχέδιο. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Στην παράγραφο 4 δίνεται µια παράταση ισχύος στο καθε-
στώς της ΕΛΣΤΑΤ µέχρι 31/12/2012. Εδώ φαίνεται η ανικανότητα
αυτών των αρχών και της ΕΛΣΤΑΤ ιδιαίτερα να αναλάβουν την
εκκαθάριση των δαπανών τους. Και βέβαια δεν µπορεί να συνε-
χιστεί για πολύ σε αυτή τη στατιστική υπηρεσία που παίζει τέτοιο
µεγάλο ρόλο να υπάρχει µόνο ένας πρόεδρος και να µην υπάρχει
διοικητικό συµβούλιο. Αυτό πρέπει να σταµατήσει.

Στην παράγραφο 5 δίνεται η δυνατότητα σε επείγουσες περι-
πτώσεις να µεταβιβάζονται τα περιουσιακά στοιχεία των πιστω-
τικών ελλειµµάτων βάσει προσωρινής εκτίµησης. Μπορείτε να
µας εξηγήσετε για ποιο λόγο έρχεται αυτή η συγκεκριµένη διά-
ταξη; Προµηνύεται κάτι δυσάρεστο; 

Τέλος, θα φτάσω στον ΕΟΠΥΥ και στο συµψηφισµό των απαι-
τήσεων των φαρµακευτικών εταιρειών. Είναι γεγονός ότι ο
ΕΟΠΥΥ, ο οποίος εξαγγέλθηκε ότι θα είναι έτοιµος στην ώρα
του, ετοιµάστηκε το νοµοθέτηµα από τον Νοέµβριο και όλοι ήλ-
πιζαν ότι θα λειτουργήσει από την αρχή του χρόνου φυσιολογικά,
έχει τεράστια προβλήµατα και σήµερα βέβαια θα ακολουθήσουν
και τα σηµερινά, αλλά και επόµενες τροποποιήσεις νόµων για να
µπορέσει να λειτουργήσει. Αλλά αυτό που σήµερα προσβάλλει
τον ΕΟΠΥΥ είναι ότι έρχεστε µε τις συµβάσεις που κάνετε µε
τους γιατρούς, να µην ελέγχετε αν οι γιατροί, οι οποίοι συµβάλ-
λονται στον καινούργιο οργανισµό, έχουν υποπέσει σε ατασθα-
λίες, όταν ήταν στον ΟΠΑΔ. Εποµένως, βάζετε το λύκο να φυλάει
πάλι τα πρόβατα. Και βέβαια, µε τις φαρµακευτικές εταιρείες κά-
νετε ένα συµψηφισµό των απαιτήσεών τους και δεν ξέρω τελικά
τι έγιναν εκείνα τα 265 εκατοµµύρια, τα οποία ήταν το rebate για
να γυρίσουν πίσω οι φαρµακευτικές εταιρείες. 

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, για να τελειώνω, γιατί ο
χρόνος τρέχει και δεν είναι δυνατόν να ασχοληθούµε µε όλες τις
παραγράφους των πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου, εµείς
για αυτές τις πράξεις εκφράσαµε έναν µεγάλο προβληµατισµό.
Επειδή όµως θεωρούµε ότι έχει και ευεργετικές διατάξεις, οι
οποίες -ανεξαρτήτως αν έπρεπε να υπάρχουν στα προηγούµενα
νοµοθετήµατα- ανακουφίζουν κοινωνικές οµάδες, θα παραβλέ-
ψουµε τις φωτογραφικές διατάξεις και θα ψηφίσουµε θετικά.
Αλλά να ξέρετε ότι δεν είναι τρόπος να νοµοθετείτε µε πράξεις
νοµοθετικού περιεχοµένου. Πρέπει τα νοµοσχέδια να έρχονται
στη Βουλή και να υφίστανται την κατάλληλη επεξεργασία. Ελ-
πίζω να µην το ξανακάνετε. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκάκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµό-
σιας Τάξης και Δικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρο-
νικής Διακυβέρνησης: «Ρυθµιστική Διακυβέρνηση: Αρχές, Διαδι-
κασίες και Μέσα Καλής Νοµοθέτησης». 

Παρακαλείται ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Δηµήτριος Παπαδηµούλης να λάβει το λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εκατοµµύρια Έλληνες αναρωτιούνταν χθες το βράδυ τι έκα-

ναν επί επτά ώρες οι τρεις Αρχηγοί µε τον κ. Παπαδήµο στο Μα-
ξίµου. Μετά την ανακοίνωση του Πρωθυπουργού ότι είχαν
συµφωνήσει σε όλα και παραµένει ένα σηµείο µόνο, για το πώς
ακριβώς θα κοπούν οι συντάξεις, όλοι οι Έλληνες κατάλαβαν. 

Οι τρεις Αρχηγοί είχαν πάρει ένα ψαλίδι, όπως κάνουν στα ζα-
χαροπλαστεία, και µετέτρεπαν τις περίφηµες κόκκινες γραµµές
σε κόκκινες κορδέλες συσκευασίας, ώστε να συσκευάσουν αυτό
το άγριο οικονοµικό πρόγραµµα που καρατοµεί εισοδήµατα και
ελπίδες εκατοµµυρίων Ελλήνων µισθωτών, συνταξιούχων και
ανέργων. 

Η παραµένουσα διαφορά µεταξύ Παπανδρέου και Σαµαρά
είναι για το πώς ακριβώς και πόσο θα κοπούν οι συντάξεις, γιατί
όταν κόβεις τους µισθούς, κόβεις και τις συντάξεις. Όταν κου-
ρεύεις τα αποθεµατικά των ταµείων χωρίς να τα αποζηµιώνεις,
όπως αποζηµιώνεις τους ιδιώτες τραπεζίτες, προετοιµάζεις το
νέο ασφαλιστικό που θα κουρέψει τις συντάξεις. 

Αυτή η παραµένουσα διαφορά είναι για τα µάτια του κόσµου,
για να κρύψουν και οι τρεις Αρχηγοί ότι είπαν ναι στην περικοπή
κατά 22% µέσα σε µία νύχτα όλων των µισθών –µαζική φτωχο-
ποίηση- ότι είπαν ναι στην περικοπή κατά 22% του επιδόµατος
των ανέργων, που θα πάει από 460 ευρώ στα 360 ευρώ, όπως
επίσης είπαν ναι σε ακόµα αγριότερη περικοπή στις αποδοχές
των νέων ανθρώπων που ετοιµάζονται να µεταναστεύσουν. Αντί
να µεταναστεύσουν οι νέοι άνθρωποι, ας φύγουν από την Κυβέρ-
νηση αυτοί που κάνουν τέτοιες πολιτικές. 

Ο κ. Σαµαράς προετοιµαζόταν δυόµισι χρόνια και µας έλεγε
«αν έρθω εγώ στα πράγµατα θα κάνω αναδιαπραγµάτευση, θα
αλλάξω το µείγµα, θα κάνω πολιτική ανάπτυξης». Αυτή είναι η
περίφηµη επαναδιαπραγµάτευση του κ. Σαµαρά. Τόσος ήταν! 

Αυτή είναι η σωτηρία της χώρας για έβδοµη φορά από τον
κρυπτόµενο κ. Παπανδρέου. Συµπαθώ τον κ. Μπεγλίτη, αλλά τέ-
τοιες ώρες πρέπει να βγαίνουν οι Αρχηγοί µπροστά και να παίρ-
νουν την ευθύνη.

Αυτό είναι το περίφηµο «όχι» του κ. Καρατζαφέρη στην τρόικα,
που ανακάλυψε τον Καβάφη για να δικαιολογήσει τις διαρκείς
µεταπτώσεις του, τις κυβιστήσεις του, ο λαός τις λέει «κωλοτούµ-
πες». Κι επειδή ο κ. Καρατζαφέρης ανακάλυψε χθες το βράδυ
τον Καβάφη, να απαντήσω και στους τρεις µ’ έναν καβαφικό
στίχο: «Και οι τρεις βλάπτουν το ίδιο τη Συρία, και οι τρεις βλά-
πτουν το ίδιο την Ελλάδα».

Παριστάνουν ότι όλοι θα πονέσουµε. Ε, δεν είναι έτσι! Οι χθε-
σινές αποφάσεις έχουν έντονο κοινωνικό χρώµα. Ένας µισθωτός
θα χάσει τουλάχιστον τρεις µισθούς, δηλαδή πάνω από 2.000
ευρώ το χρόνο. Ένας που έχει στη δούλεψή του εκατό εργαζό-
µενους θα κερδίσει, µε την απόφαση των τριών Αρχηγών,
200.000 ευρώ το χρόνο χωρίς να κάνει τίποτα. Το ερώτηµα είναι:
Τι θα τα κάνει αυτά; Θα τα κάνει επενδύσεις, θα δηµιουργήσει
νέες θέσεις απασχόλησης; 

Χρόνια τώρα και µε Αλογοσκούφη και µε Νέα Δηµοκρατία και
µε ΠΑΣΟΚ και Παπακωνσταντίνου, Βενιζέλο και Σαχινίδη, αυτή η
πολιτική ακολουθείται. Κόβετε µισθούς, κόβετε φορολογία στα
κέρδη, κόβετε ασφαλιστικές εισφορές. Είδατε να αυξάνονται οι
θέσεις απασχόλησης; Είδατε να αυξάνονται οι επενδύσεις;
Έχουµε µεγαλύτερη ανεργία, µεγαλύτερη φτώχεια, µεγαλύτερη
ύφεση. 

Δυστυχώς η αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι
το «πακέτο» που ετοιµάστηκε κατά 99% -και ας µην µας ξεγελάει
η παραµένουσα εκκρεµότητα των 300 εκατοµµυρίων ευρώ σ’ ένα
«πακέτο» εκατοντάδων δισεκατοµµυρίων που θα δέσει τη χώρα
χειροπόδαρα για δεκαετίες- είναι ένα «πακέτο» που θα φέρει µε-
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γαλύτερη ύφεση. Αντί για θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης το 2012,
που έλεγε το µεσοπρόθεσµο, η πρόβλεψη των τροϊκανών και των
Αρχηγών είναι ότι η ύφεση το 2012 θα είναι 4% µε 5%. Εµείς πι-
στεύουµε ότι θα είναι ακόµη µεγαλύτερη. Και ύφεση σηµαίνει
φτώχεια, σηµαίνει µεγαλύτερη ανεργία, σηµαίνει αύξηση του
χρέους, διότι όταν έχεις ύφεση αυξάνεται το χρέος, και τελικά
οδηγεί σ’ αυτό που υποτίθεται ότι θέλετε να αποφύγετε. Όλα
αυτά οδηγούν στην ασύντακτη χρεοκοπία και στην επιστροφή σε
εθνικό νόµισµα, µία επιλογή που εµείς πιστεύουµε ότι θα είναι
λάθος, ότι θα ζηµιώσει τη χώρα, την οικονοµία και κυρίως τα χα-
µηλά και µεσαία εισοδήµατα και γι’ αυτό δεν την επιθυµούµε.

Από το «ή µνηµόνιο ή χρεοκοπία» µας οδηγείτε στο «και µνη-
µόνιο και χρεοκοπία»! Και το ερώτηµα είναι: τι θα κάνουµε απέ-
ναντι σ’ αυτά; Θα µείνουµε απλώς να διαµαρτυρόµαστε; Θα
βλέπουµε να αβγατίζουν τα εκλογικά µας ποσοστά στις δηµο-
σκοπήσεις και θα παρασυρθούµε σε µια αλαζονεία, σε µια αυ-
τάρκεια ή θα εργαστούµε για να δώσουµε µία εναλλακτική λύση
και σε κυβερνητικό επίπεδο, µε νέα πλειοψηφία, που θα βγάλει
τη χώρα από τα αδιέξοδα της φτώχειας, της ανεργίας και του
µνηµονίου; 

Απευθύνοµαι και στον Φώτη Κουβέλη και στην Αλέκα Παπα-
ρήγα και λέω από καρδιάς, ιδιαίτερα στο Φώτη µε τον οποίο µε
συνδέουν και δεσµοί δεκαετιών, το εξής: Η άρνηση του διαλόγου
και της συσπείρωσης των ευρύτερων δυνάµεων της Αριστεράς,
αλλά και άλλων προοδευτικών, δηµοκρατικών, αντιµνηµονιακών
δυνάµεων, για να διαµορφώσουµε µία νέα νικηφόρα πλειοψηφία
πάνω σ’ ένα ρεαλιστικό πρόγραµµα που να µπορεί να βγάλει τη
χώρα σε θετική διέξοδο, είναι διευκόλυνση αυτών των αντικοι-
νωνικών επιλογών. Είναι αυτό που λέει η παροιµία: «Όποιος δεν
θέλει να ζυµώσει, δέκα µέρες κοσκινίζει». 

Εµείς θα επιµείνουµε και θα απλώσουµε το χέρι µας σε όλους
τους Έλληνες ανεξαρτήτως φρονηµάτων, κοµµάτων που ψήφι-
ζαν. Γιατί αυτή την ώρα χρειάζεται ενωτικό πνεύµα, όχι µόνο αν-
τίδραση αλλά και θετική πρόταση γύρω από ένα πρόγραµµα
δηµιουργίας, ανασύνταξης, ανάπτυξης, δικαιοσύνης. Διότι αυτός
ο τόπος έχει τεράστια συγκριτικά πλεονεκτήµατα, έχει ικανούς
ανθρώπους που δεν πρέπει να φύγουν στο εξωτερικό µ’ ένα νέο
κύµα µετανάστευσης και µπορεί και πρέπει να βγει γρήγορα σε
θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης. Είναι όµως ντροπή να µιλάνε για
νέο σχέδιο τύπου Μάρσαλ, το οποίο είναι απαραίτητο για να βγει
η Ελλάδα σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης, και να το ζητούν -επι-
κρίνοντας τους τροϊκανούς- ξένοι ευρωβουλευτές της Αριστε-
ράς, των πρασίνων, των σοσιαλδηµοκρατών, των φιλελευθέρων
και να µην ακούµε αυτά τα αιτήµατα, αυτή τη φωνή από τον Έλ-
ληνα Πρωθυπουργό, το σηµερινό ή τον προηγούµενο, ή από
τους Αρχηγούς των κοµµάτων που µετέχουν και στηρίζουν την
Κυβέρνηση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζητάµε µία Πράξη
Νοµοθετικού Περιεχοµένου. Τι σηµαίνει αυτό για όσους µας πα-
ρακολουθούν από το κανάλι της Βουλής; Σηµαίνει ότι η διοίκηση
αποφάσισε µερικά πράγµατα, τα έχει βάλει σε εφαρµογή κι έρ-
χεται µετά να τα κάνει νόµο, µε µια διαδικασία που δεν µπορούν
αυτά να τροποποιηθούν, µετατρέποντας τη Βουλή σε «πλυντή-
ριο». Αυτό συζητούµε τώρα: Ενέργειες και αποφάσεις της διοί-
κησης στις 16 Δεκεµβρίου και στις 31 Δεκεµβρίου του 2011, µε
τρικοµµατική Κυβέρνηση Παπαδήµου, που καλείται η Βουλή σε
σχεδόν άδεια έδρανα να εγκρίνει, από τα τρία κόµµατα που µε-
τέχουν στην Κυβέρνηση. Τι δείχνει αυτό; Αν δείτε τις διατάξεις,
αυτή η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, η δίδυµη, «ξηλώνει»
και τροποποιεί ρυθµίσεις νόµων που είχαν ψηφιστεί το περα-
σµένο φθινόπωρο. 

Άρα, δείχνει νοµοθετική προχειρότητα, νοµικό χάος, νοµοθε-
τική ανευθυνότητα και κοινοβουλευτικό αυταρχισµό. Τι ζηµιά
κάνει, πέρα από τη ζηµιά στη δηµοκρατία; Κάνει µια µεγάλη οι-
κονοµική ζηµιά διότι αυξάνει την πολυνοµία, τη γραφειοκρατία,
η οποία έχει οικονοµικό κόστος. Ξέρετε πόσο είναι το κόστος της
γραφειοκρατίας στην Ελλάδα µε αυτούς τους νόµους που φτιά-
χνετε; Είναι 6,8% του ΑΕΠ. Ξέρετε πόσος είναι ο µέσος όρος της
Eυρωζώνης; Είναι µόλις 3%. 

Αυτή η διαφορά είναι 10 δισεκατοµµύρια, τριάντα φορές πα-
ραπάνω από τα 300 εκατοµµύρια που ψάχνουν τώρα µε αυτή τη

διαφωνία, την οποία έχουν ανεβάσει στα ουράνια ο Παπανδρέου
και ο Σαµαράς, για να κρύψουν το µεγάλο ναι στη µεγάλη καρα-
τόµηση ανέργων, µισθωτών και συνταξιούχων. 

Επειδή είπα για τα 300 εκατοµµύρια που λείπουν, κύριε Σαχι-
νίδη, ξέρετε ότι ορισµένες τράπεζες χρωστούν στο δηµόσιο πολ-
λές δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ, γιατί δεν υλοποιούν το νόµο του
2008 επί Αλογοσκούφη που υποχρέωνε –έναντι των προνοµιού-
χων µετοχών που αγόραζε το δηµόσιο- να αποδίδουν 10% τόκο
κάθε χρόνο; Θα µπορούσατε να µαζέψετε τα µισά, αν υποχρεώ-
νατε αυτές τις τράπεζες που είναι µεγάλες και σηµαντικές να σε-
βαστούν το νόµο και να δώσουν µέρισµα του 10%, το οποίο δεν
δίνουν στο δηµόσιο, από το 2008 µέχρι τώρα! 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ποιες είναι αυτές; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Να µας απαντήσει ο Υπουρ-

γός. Οι δικές µου πληροφορίες είναι πως πρόκειται για την
Εθνική και την Πειραιώς και ενδεχοµένως και άλλες. 

Προκαλώ τον Υπουργό να µας απαντήσει γιατί δεν τηρείται
αυτός ο νόµος. Πολλά εκατοµµύρια θα µπορούσαν να µαζευτούν
από εκεί σε εφαρµογή ισχύοντος νόµου! Δίνετε 40 δισεκατοµµύ-
ρια στους ιδιώτες τραπεζίτες µε το πακέτο που αποφάσισαν χθες
οι τρεις Αρχηγοί. Το δηµόσιο δίνει 40 δισεκατοµµύρια και τα κλει-
διά τα κρατούν οι ιδιώτες µεγαλοµέτοχοι, οι οποίοι δεν βάζουν
το χέρι στην τσέπη! Πού ακούστηκε αυτό;

Επειδή µιλάµε για λεφτά, οι δύο αεριτζήδες –όπως αποδείχ-
θηκε- που µπήκαν στην ιδιωτική αγορά ενέργειας, «ENERGA» και
«HELLAS POWER», εισέπραξαν το χαράτσι για τα ακίνητα, χρω-
στούν περίπου 200 εκατοµµύρια ευρώ στο δηµόσιο, έβγαλαν τα
λεφτά από το χαράτσι στην Ελβετία και την κοπάνησαν, πουλών-
τας –λέει- τις µετοχές τους σε ένα ρωσο-αραβικό fund που έχει
έδρα δεν ξέρω και εγώ σε ποια θυρίδα. 

Ποιος θα πληρώσει αυτά τα λεφτά; Οι φορολογούµενοι. Τους
ανέλαβε η ΔΕΗ, αλλά ποιος θα πληρώσει το µάρµαρο; Και το λέω
αυτό, διότι στο άρθρο 2 της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου
της 16ης Δεκεµβρίου κάνετε κάποιες ψιλορρυθµίσεις εκ των
υστέρων στο θέµα του χαρατσιού. 

Κύριε Σαχινίδη, επειδή παρακολουθείτε και τα ευρωπαϊκά θέ-
µατα, υπάρχει χαράτσι στην ακίνητη περιουσία, οριζόντιο, άδικο,
επί δικαίων και αδίκων, που εισπράττεται µέσω λογαριασµού ηλε-
κτρικού ρεύµατος σε άλλη ευρωπαϊκή χώρα; Καταργήστε το και
φέρτε έναν νόµο για φορολογία της µεγάλης ακίνητης περιου-
σίας –που ισχύει σε άλλες χώρες εδώ και δεκαετίες- και πάρτε
έσοδα µε έναν δίκαιο και προοδευτικό τρόπο. Όσοι έχουν πολλά,
να δίνουν και περισσότερα. Όσοι έχουν λίγα και τα στοιχειώδη,
να µην πληρώνουν φόρο για την ακίνητη περιουσία. 

Όµως, πώς να το κάνετε αυτό, όταν η Ελλάδα, κύριε Κακλα-
µάνη, δεν έχει περιουσιολόγιο δεκαετίες τώρα; Δεκαπέντε χρό-
νια τώρα καταθέτουµε διαρκώς δηλώσεις στο Ε9, αλλά ηλε-
κτρονικό αρχείο περιουσιολογίου, για να ξέρουµε ποια είναι η
ακίνητη περιουσία και ποιος την έχει, δεν υπάρχει στην Ελλάδα. 

Για παράδειγµα, αν ο Παπαδηµούλης χρωστάει, κύριε Πρό-
εδρε, 100 εκατοµµύρια ευρώ στο δηµόσιο ή δεν πληρώνει ΦΠΑ
και θέλει να του κατασχέσει την περιουσία ο έφορος, δεν µπορεί
να πατήσει το κουµπί «Παπαδηµούλης, Καζάκος, Κακλαµάνης»
και να δει τι ακίνητα έχει. Πρέπει να πάει σε διακόσια εβδοµήντα
υποθηκοφυλακεία, να ψάξει µε το τεφτέρι τι ακίνητη περιουσία
έχω! Έτσι, πως θα καταπολεµηθεί η φοροδιαφυγή; 

Έρχοµαι στο άρθρο 1, µια θετική διάταξη, µια νέα παράταση
στην αναστολή πλειστηριασµών αυτών που είναι υπερχρεωµένοι,
των νοικοκυριών που αγόρασαν ακριβά ακίνητα, µε δάνεια που
τότε τους τα έδιναν µε το ζόρι οι τράπεζες και τώρα δεν µπορούν
να ανταποκριθούν. Αρκεί αυτό; Όταν κουρεύετε τόσο άγρια
αµοιβές, συντάξεις, επιδόµατα ανεργίας, όταν οι ίδιες οι τιµές
των ακινήτων πέφτουν, γιατί δεν γίνεται και µια σεισάχθεια, µια
ρύθµιση µονιµότερη στο θέµα των υπερχρεωµένων νοικοκυριών
µε τις τράπεζες, τώρα που µπαίνουν και τα 40 δισεκατοµµύρια,
τώρα που δεν πληρώνουν παρανοµώντας; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Προσπερνώ διάφορα για να µην επεκταθώ πολύ και έρχοµαι

στο άρθρο 6. Εδώ υπάρχουν άγριες περικοπές στο κοινωνικό
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κράτος στο όνοµα της περικοπής σπαταλών στο χώρο της
υγείας. Ναι, αλλά στα βασικά θέµατα που µπορείτε να καταπο-
λεµήσετε τη διαφθορά και την ατιµωρησία που κοστίζουν οικο-
νοµικά, δεν κάνετε τίποτα!

Για παράδειγµα, χθες η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» έγραψε ότι καταδι-
κάστηκε σε ένα πρόστιµο δεκάδων εκατοµµυρίων ευρώ µια αµε-
ρικάνικη εταιρεία παραγωγής ορθοπεδικών ειδών γιατί έδινε για
χρόνια µίζες στην Ελλάδα σε γιατρούς και διοικητικά στελέχη νο-
σοκοµείων. Αυτή η εταιρεία είχε εκείνη την περίοδο τον ίδιο αν-
τιπρόσωπο µε µία άλλη αγγλική εταιρεία που καταδικάστηκε πριν
από δυόµισι χρόνια ότι έκανε την ίδια δουλειά, δηλαδή µίζες 35%
και 40%, σε γιατρούς και στελέχη νοσοκοµείων για να παίρνουν
αυτά τα είδη και να τα πληρώνει το δηµόσιο. 

Έχουν καταδικαστεί αυτοί που έδιναν τις µίζες και στην Αγγλία
και στην Αµερική, µε κοινό εκπρόσωπο στην Ελλάδα. Όµως,
αυτοί που έπαιρναν τις µίζες όχι απλώς δεν έχουν καταδικαστεί,
δεν έχουν κάτσει καν στο εδώλιο, παρ’ ότι υπάρχει η δικογραφία.
Αυτοί είναι γιατροί και στελέχη νοσοκοµείων. Πώς θα καταπολε-
µήσετε τη σπατάλη στο χώρο των νοσοκοµείων, στο χώρο της
φαρµακευτικής συνταγογράφησης, όταν υπάρχει αυτή η εξακο-
λουθητική διαφθορά και ατιµωρησία; 

Τελειώνοντας –τα υπόλοιπα θα τα αναφέρω στη δευτερολογία
µου, αν υπάρξει, γιατί είναι πολλά πράγµατα µέσα σε αυτή την
πράξη νοµοθετικού περιεχόµενου που είναι αρνητικά και πε-
ρίεργα και ορισµένα µυρίζουν και άσχηµα- έχει εγερθεί ένα θέµα
µε τις αποδοχές, τις συντάξεις και τα προνόµια των Βουλευτών. 

Έχουµε ζητήσει εδώ και δύο χρόνια, χωρίς λαϊκισµούς και ευ-
κολίες, χωρίς να το κάνουµε κορώνα, την κατάργηση των Βου-
λευτών συντάξεων και να παίρνουµε όλοι σύνταξη από το
ασφαλιστικό ταµείο του επαγγέλµατός µας –και όσοι δεν έχουν
τέτοιο επάγγελµα, να πληρώνουν ασφαλιστικές εισφορές και να
συνταξιοδοτούνται µέσω αυτών των ασφαλιστικών εισφορών-
καθώς επίσης και τη δραστικότερη από την υπάρχουσα περικοπή
των αποδοχών και των άλλων προνοµίων των Βουλευτών. 

Θα ήθελα να απευθυνθώ στη Νέα Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ και
το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό και να τους ρωτήσω γιατί αυτή η
πρόταση όχι απλώς δεν έχει γίνει πράξη –που θα έπρεπε να έχει
γίνει πράξη- αλλά δεν έχει καν συζητηθεί στα σοβαρά στην Ολο-
µέλεια της Βουλής. Πώς νοιώθετε όταν οι Αρχηγοί σας κόβουν
µε τον µπαλτά µισθούς, συντάξεις και επιδόµατα ανεργίας εκα-
τοµµυρίων Ελλήνων και το πολιτικό σύστηµα αρνείται να επιβάλει
στον εαυτό του µια εντονότερη, σοβαρότερη και –θα έλεγα-
αγριότερη επιβαλλόµενη λιτότητα; 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παπαδηµούλη. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέ-

πετε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε,

έχετε το λόγο. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ άκουσα µε

προσοχή τον κ. Παπαδηµούλη.
Εγώ δεν πηγαίνω στα κανάλια των επιχειρηµατιών που σήµερα

χειραγωγούν ουσιαστικά τον ελληνικό λαό λασπολογώντας τους
πάντες και τα πάντα, έναν λαό που αντιµετωπίζοντας τα µύρια
όσα προβλήµατά του κάθεται στους καναπέδες και θαυµάζει ένα
ελάχιστο τµήµα των τριακοσίων, την εικόνα των οποίων όµως
λούζεται ολόκληρο το Κοινοβούλιο. Αυτοί όµως εµφανίζονται
εκεί ότι τάχα κονταροµαχούν για τις απόψεις τους, για τις ιδέες
τους, συµβάλλοντας στη φθορά αυτού για το οποίο κόπτονται,
δηλαδή του πολιτικού συστήµατος.

Σ’ αυτό µάλιστα αναφέρονται γενικώς και αορίστως ότι είναι
φθαρµένο ήδη, ότι είναι σάπιο. 

Στοιχειώδη πράγµατα, κύριε Πρόεδρε, της πολιτειολογίας, της
πολιτικής θεωρίας, υποθέτω ότι τα γνωρίζουν όσοι συµβάλλουν
εναντίον του πολιτικού συστήµατος. Ότι το πρωταρχικό στοιχείο
αυτού του συστήµατος είναι η λαϊκή κυριαρχία και τη λαϊκή κυ-
ριαρχία εκφράζει αυτό το Κοινοβούλιο, το οποίο λυπούµαι να πω
ότι µόνο από το γεγονός ότι ταπεινώνονται σαν υποπόδια των
ποδών, των υπαλλήλων, των επιχειρηµατιών των διαφόρων κα-
ναλιών, τους καθιστά µειωµένης αξιοπιστίας όταν απευθύνονται

µε τον καταγγελτικό τους λόγο σ’ αυτόν εδώ το χώρο. 
Ευτυχώς ότι, εκτός από τους Βουλευτές που τους ακούν και

στους οποίους προφανέστατα δεν απευθύνονται, κάνουν λάθος
τη διεύθυνση, όπως θα έλεγε ο Γεώργιος Παπανδρέου. Νοµίζουν
ότι είναι σε κάποιο κανάλι και έχουν αφελείς από κάτω που βλέ-
πουν την εικόνα και ελάχιστα κρατάνε µέσα τους, διότι αυτός
είναι ο ρόλος της τηλεόρασης και έτσι χειραγωγεί τα πλήθη. Ελά-
χιστα µένουν απ’ αυτά που ακούνε. Είναι η εικόνα ως γνωστόν.

Αλλά αυτό το κανάλι ένα µικρό ποσοστό µεν πολιτών το παρα-
κολουθεί, αλλά είναι ιδιαίτερα ώριµος αυτός ο πολίτης, που αντί
να τρώει την ώρα του κοιτάζοντας τα αχαµνά της κάθε κυρίας ή
τα κουνήµατα του κάθε βαµµένου ξανθά νεαρού, ή τα γελοία
δελτία των οκτώ...

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΙΠΙΔΗΣ: Σωστός. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: …παρακολουθεί εδώ και αξιώ-

νει από τους εκπροσώπους του να τους βλέπει στο Βήµα της
Βουλής. 

Εγώ ακούω πολύ κόσµο που λέει: «Πού έστειλα εγώ το Βου-
λευτή µου, στο κανάλι του κυρίου δείνα, δίπλα από την κυρία
τάδε; Εγώ τον στέλνω εκεί να µε εκπροσωπεί στη Βουλή, στο
ιερό Βήµα του Κοινοβουλίου». 

Αλλά και σ’ αυτήν την Αίθουσα, απ’ αυτό το ιερό Βήµα περισ-
σεύει ο λαϊκισµός, περισσεύει η αλαζονεία. 

Εγώ θα πω πολύ φιλικά, ανθρώπινα στους εκ δεξιών µου κα-
θήµενους, που λένε ότι είναι αριστερά κόµµατα. Θα σας ρωτήσω.
Ακόµη και τώρα λέτε µεταξύ σας ότι ο ένας δεν συζητάει, ο
άλλος δεν διαλέγεται και κάνετε εκκλήσεις ο ένας στον άλλον. 

Ταυτόχρονα, όµως, τον ελληνικό λαό τον στέλνετε στους δρό-
µους, του λέτε, «Διέλυσέ τα όλα». Και δεν σκέφτεστε καν –και
απευθύνοµαι ιδιαίτερα εδώ στην πιο κοντά από εµένα δεξιά
πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ- όταν το ζήσατε πριν από τρία χρόνια, που
είχατε πάει στο 20%, πόσο πήγατε. Και όταν έγινε µακελειό στην
Αθήνα, όταν κατεβάσατε τα παιδιά των σχολείων και διαλύθηκε
το κέντρο της Αθήνας –ωραία- καθίσατε µετά στο 5%, στο 4%.

Στο µεταξύ, όµως, το κακό έγινε, κύριε Παπαδηµούλη. Και σή-
µερα άκουσα τον κ. Τσίπρα σε ένα κανάλι να λέει: «Ο λαός να
ρίξει αυτή την Κυβέρνηση». Ωραία, να τη ρίξει και εγώ µαζί σας.
Πείτε µου τι θα κάνετε; Θα περιµένουµε, όπως λέγατε από το
Βήµα, να τα βρείτε µε τον κ. Κουβέλη, να τα βρείτε µε την κ. Πα-
παρήγα; 

Αυτή είναι η συνταγή που δίνετε σήµερα; Από την µία µεριά,
έχουµε την Μέρκελ. Εκείνη δεν έζησε δηµοκρατία. Έζησε στη
δηµοκρατία του µακαρίτη του κ. Χόνεκερ.

Η άλλη πλευρά, εξ αριστερών µου, είναι η Νέα Δηµοκρατία,
όχι η Νέα Δηµοκρατία ακριβώς, αλλά οι προπάτορές της πολι-
τικά.

Την εποµένη του Εµφυλίου Πολέµου, κύριε Πρόεδρε, πολλοί
έλεγαν «µας χρειάζεται να λέει ο Ζαχαριάδης ότι έχει το όπλο
παρά πόδας, µας χρειάζεται να έχουµε µία έξαλλη Αριστερά,
γιατί αλλιώς ο κόσµος αυτός, ο κόσµος που αγαπάει τον τόπο
του τι θα κάνει; Θα συνεχίζει την αιµατοχυσία;».

Μπορεί κάποιοι να ονειρεύονται διάφορα. Δεν µπορώ να πω
συγκεκριµένα εδώ µέσα, αλλά το πνεύµα είναι διάχυτο σε όλη τη
χώρα. Άλλωστε, το βλέπουµε αυτό. Κάποιοι πανηγυρίζουν, διότι
θα έρθει, όπως λένε και η Χρυσή Αυγή εδώ. Κάποιοι, λοιπόν, µπο-
ρεί να ονειρεύονται εποχές διχασµού, αιµατοχυσίας, εµφυλίων
καταστάσεων. Και τότε, όµως -και το λέω και προς τη µία πλευρά
και προς την άλλη- χρειάστηκε να έρθει ο κεντρώος δηµοκρατι-
κός χώρος, χρειάστηκε να επιστρατευτεί ένας Σοφούλης ενε-
νήντα πέντε χρόνων για να υπάρξει µία διέξοδος, που, δυστυχώς,
δεν ήταν καθόλου οµαλή και της οποίας τα παθήµατα δεν µας
έχουν γίνει ακόµη µαθήµατα.

Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά εγώ θα περίµενα όλο αυτό το κακό
που γίνεται από το 1981, όταν ο λαός έδωσε στο ΠΑΣΟΚ το 48%,
όπου είχαµε µία Δεξιά που αποχωρούσε από τη Βουλή, όταν
φέρναµε το νόµο για την εθνική -πραγµατικά- συµφιλίωση, διότι
όλος ο λαός αντιστάθηκε, δεν αντιστάθηκε µόνο το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Έλεος!
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και ήρθε το ΠΑΣΟΚ και µίλησε

για αναγνώριση της Εθνικής Αντίστασης. Τότε η Δεξιά έφευγε.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Εσείς µας φτάσατε εδώ. Οι συν-
τάξεις που δώσατε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Άρα και εσείς από δω…
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Για το ΠΑΣΟΚ δεν ακούσαµε κάτι.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Παρακαλώ, ακούστε µε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριοι συνάδελφοι, πα-

ρακαλώ αφήστε τον οµιλητή. Μη διακόπτετε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αγαπητοί µου, το να λέει κανείς

τη γνώµη του είναι ευκαιρία να πείτε και εσείς τη δική σας γνώµη.
Όµως, είναι γεγονός ότι, ήρθε εδώ ο νόµος για την αναγνώριση
της Εθνικής Αντίστασης και όπως είπα πριν, η αντίσταση ήταν
ολόκληρη του ελληνικού λαού και µέχρι το 1981 δεν ανεγνωρί-
ζετο αυτό το γεγονός.

Στη συνέχεια, όταν ήρχοντο εδώ, κύριε Πρόεδρε, οι νόµοι σύµ-
φωνα µε τις διεθνείς συµβάσεις της εργασίας, η Γενεύη µάς είχε
στον µαυροπίνακα µε όλες τις τριτοκοσµικές δικτατορίες µέχρι
το 1981. Το νόµο για την αποκατάσταση των συνδικαλιστικών
ελευθεριών δεν τον ψήφισε εδώ η εκ δεξιών µου πλευρά. Πώς
θα το κάνουµε; Είναι µία ιστορική αλήθεια. Και ο αείµνηστος τότε
ηγέτης του ενιαίου αυτού χώρου από το Βήµα εκείνο έλεγε:
«Πίτα που δεν την τρως, άστη να καίγεται». Είναι η λογική σε όλη
τη διάρκεια της δεκαετίας του ’80, όπου άλλαξε αυτή η κοινωνία.
Πολλοί λένε ότι µπήκαν στο κράτος πολλοί. Βέβαια, γιατί στο
κράτος ακόµα και κλητήρας έπρεπε να έχει πιστοποιητικό φρο-
νηµάτων.

Όµως, δεν λέµε στο λαό -και δεν το λέµε και εµείς, αγαπητοί
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ- ότι και το 1983 έγινε ο νόµος για τις
αξιοκρατικές προσλήψεις…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Πρόεδρε, περιο-
ρίστε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και το 1987 έγινε ο νόµος…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Πρόεδρε…
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και εν συνεχεία, µετά το 1993,

έγινε ο ν. 2190. Πάντοτε το ΠΑΣΟΚ προσπαθούσε για αξιοκρα-
τικά κριτήρια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Πρόεδρε, µην
είστε τόσο αναλυτικός στην ανάπτυξη, γιατί πρέπει να πάµε και
στη Διάσκεψη των Προέδρων.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Έχετε δίκιο. 
Κλείνω µε µία έκκληση: µη δεχθείτε αύριο παρ’ όλα τα ποσο-

στά που θα πάρετε, καθώς βλέπω ότι συναγωνίζεστε ποιος είναι
πιο εντάξει να πάρει τα περισσότερα. Σας λέγω τούτο µόνο: απο-
δεικνύεται ήδη ότι «βλάπτετε τη Συρία και οι τρεις το ίδιο». Αυτό
που λέτε για τους τρεις αρχηγούς, που στηρίζουν την Κυβέρ-
νηση και στο βαθµό που έχει κόκκο αλήθειας, δυστυχώς ισχύει
και για εσάς. Αν σήµερα ο λαός χειραγωγείται και λέει: «έξω τα
κόµµατα, κάτω οι πολιτικοί», να µη θεωρείτε ότι είστε άµοιροι ευ-
θυνών κι εσείς, ιδιαίτερα όταν πάτε να εξορκίσετε τεράστια προ-
βλήµατα µε λαϊκίστικες προτάσεις. Ακούω που λένε πολλοί: «τι
τους θέλουµε τους τριακόσιους;» Εντάξει! «Γιατί παίρνουν υψη-
λούς µισθούς;». Δεν το γνωρίζετε να το λέτε στο λαό ότι έχουν
περικοπεί κατά 40%, οι όποιες αποδοχές των Βουλευτών;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καταλήγετε, κύριε Πρό-
εδρε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ας καταργηθούν, κύριε Πρό-
εδρε, εξ ολοκλήρου. Συµφωνώ. Και στη συνέχεια, ας µας ορί-
σουν ποιοι θα είναι και εκείνοι που θα µισθώνουν Βουλευτές.
Ήδη βγάζουν πολλούς µε τις χρηµατοδοτήσεις στις εκλογές, µε
όλα τα αίσχη, τα οποία τα ξέρουµε και είναι οι ίδιοι που εµφανί-
ζονται για να σώσουν τον τόπο στα µαγαζιά των ίδιων επιχειρη-
µατιών. Αυτή είναι η αλήθεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ας είναι αυτό η κατα-
κλείδα λέξη.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπο-
ρούσα να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Παπαδηµούλη,
θεωρείτε αναγκαίο να παρέµβετε για ένα λεπτό;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. Αντι-
λαµβάνεστε κι εσείς νοµίζω ότι ο κύριος Πρόεδρος έκανε επα-
νειληµµένως αναφορές περί προσωπικού.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη διαµαρτύρεστε,
κύριε Γείτονα. Θα έρθει η σειρά σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Διαµαρτύροµαι γιατί έχει έρθει
η σειρά µου να µιλήσω.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Θα είµαι σύντοµος, πολύ
συντοµότερος του Προέδρου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αναµένω τη συντοµία
σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Κακλαµάνη, ο κλασι-
κός διµέτωπος του Γεωργίου Παπανδρέου δεν πιάνει πια, γιατί
εδώ και µήνες είστε «αγκαλιά» µε τη Νέα Δηµοκρατία και το
ΛΑΟΣ.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τον δικαιώνετε τον Γεώργιο
Παπανδρέου. Τον δικαιώνετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Σας σεβάστηκα. Δεν σας
διέκοψα.

Τον κόσµο στο δρόµο τον βγάζει η πολιτική σας και τα άγρια
µέτρα σας. Και ο κόσµος που είναι πιο µαχητικός στο δρόµο είναι
οι πρώην ψηφοφόροι οι δικοί σας και της Νέας Δηµοκρατίας,
που νοιώθουν προδοµένοι. Η Αριστερά δεν θέλει την αναµπουµ-
πούλα και τη βία, αλλά θέλει τους µαζικούς, ενωτικούς, ειρηνι-
κούς αγώνες. Άλλοι µίλησαν για µακελειό πριν λίγες ηµέρες,
απειλώντας µε µακελειό τον τόπο.

Μας είπατε ότι πασχίζουµε να τα βρούµε. Ναι, εµείς θέλουµε
να τα βρουν όλοι οι αριστεροί, οι προοδευτικοί άνθρωποι. Εσείς
τα βρήκατε σε τρεις ηµέρες: Παπανδρέου-Σαµαράς-Καρατζα-
φέρης. Γιατί να µην µπορέσουµε κι εµείς -και πρέπει- να τα
βρούµε σε ένα κοινό πρόγραµµα, αφήνοντας στην άκρη και για
αργότερα υπαρκτές διαφορές;

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, σας άκουσα χθες -και σας χάρηκα- να
λέτε ότι είναι απαράδεκτο να έρχεται κατάργηση µισθών, συντά-
ξεων, συλλογικών συµβάσεων µέσα σε ένα σαββατοκύριακο και
ότι αυτό είναι προσβολή για το Κοινοβούλιο και τη Δηµοκρατία.
Αν δεν τα λέγατε στους τρεις αρχηγούς και στον κ. Παπαδήµο
αυτά, σε ποιον τα λέγατε; Σ’ εµάς;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ
το λόγο.

Εγώ είµαι συνεπής σε αυτό που έκανα σε όλη µου τη ζωή. Είπα
για την εργατική νοµοθεσία, που καταψήφιζε αυτή η πλευρά. Και
σήµερα αυτό που λέω είναι, αντί να δυναµιτίζουν µία προσπά-
θεια, που γίνεται στη χώρα, αντί να µας λένε να περιµένουµε
πότε θα τα βρουν για να σώσουν τη χώρα, χωρίς να µας λένε
πώς θα τη σώσουν, να κοιτάξουν να µη ρίχνουν «λάδι στη φωτιά».
Αυτό κάνουν, δυστυχώς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Φτάνει, κύριε Πρόεδρε, 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Λυπάµαι βαθύτατα. Δεν έχει

σχέση ο αριστερός κόσµος µε αυτήν τη στρατηγική.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Πρό-

εδρε, σας προτρέπω, αφού αναγνωρίσω τη συνέπεια των λόγων
και των πράξεών σας και εγώ, η οποία δεν αναγνωρίζεται απλώς,
αλλά και εκτιµάται, να υπάγετε τώρα στη Διάσκεψη των Προ-
έδρων.

Παρακαλείται ο κ. Κωνσταντίνος Γείτονας, µη διαµαρτυρόµε-
νος, να προσέλθει στο Βήµα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Θα διαµαρτυρηθώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρεκάλεσα να µη δια-

µαρτυρηθείτε, για να µη χαθεί ωφέλιµος χρόνος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Οφείλω να διαµαρτυρηθώ, γιατί

δεν είναι θέµα προσωπικών σχέσεων, κύριε Πρόεδρε, αλλά είναι
θέµα εφαρµογής του Κανονισµού. 

Έρχεται ο εισηγητής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς και ασκεί από το Βήµα –ως έχει δικαίωµα- µία σκληρή κρι-
τική, µάλιστα µηδενιστική απέναντι στο ΠΑΣΟΚ και στα άλλα δύο
κόµµατα που στηρίζουν την Κυβέρνηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να του αφαιρέσω το
λόγο, επειδή κάνει σκληρή κριτική και µηδενιστική; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε,
ακούστε µε. 

Έρχεται στη συνέχεια ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής και του
δίνετε το λόγο –πολύ σωστά- τον δικαιούται όποτε το ζητήσει,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής. Ο πρώην Πρόεδρος της
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Βουλής ασκεί πολιτική κριτική µεταξύ των άλλων και στο Συνα-
σπισµό. Από πού έχετε εσείς το δικαίωµα να δίνετε το λόγο στον
κ. Παπαδηµούλη -που τον ζητάει- για να απαντήσει σε αυτό; Από
πουθενά δεν προκύπτει. Προσωπικό θέµα δεν υπήρξε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Γείτονα, έχετε
υπάρξει Αντιπρόεδρος της Βουλής. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αν είναι προσωπικό θέµα η
άσκηση πολιτικής κριτικής, τότε εγώ δικαιούµαι και ζητώ επτά
φορές το λόγο για αντίστοιχα προσωπικά θέµατα µε βάση την
οµιλία του κ. Παπαδηµούλη, πέραν του χρόνου που έχω για να
µιλήσω για το νοµοσχέδιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εγώ διευθύνω όπως
λέει ο Κανονισµός. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Εγώ ξέρω ότι προεδρεύετε –και
το αναγνωρίζω, το έχω πει και άλλες φορές- πολύ σωστά. Κατα-
νοώ την ανοχή σας, για να µην δηµιουργηθεί ένταση, γιατί
υπήρχε κίνδυνος να δηµιουργηθεί ένταση στην Αίθουσα.
Οφείλω, όµως, παρ’ όλο που το κατανοώ, να καταθέσω τη δια-
φωνία µου. Τελειώνω εδώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεκτή η διαφωνία σας.
Θέλω να ξέρετε, κύριε Γείτονα, ότι όταν είµαι στην έδρα φρον-
τίζω εν ονόµατι του κοινοβουλευτισµού να κρατώ και ένα στοι-
χείο που λέγεται ζώσα συνεδρίαση. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Σαφώς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μπορεί να µην υπάρχει

στο γράµµα του Κανονισµού αυτό, αλλά υπάρχει στην απαίτηση
της ιστορίας του κοινοβουλευτισµού. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Επειδή -θα µου επιτρέψετε να
πω- σε αυτό έχω µεγαλύτερη εµπειρία, θεωρώ ότι είναι σωστό.
Για σκεφθείτε, όµως, αν ήταν εδώ και σας ζήταγαν να µιλήσουν
από το ΛΑΟΣ, από τη Νέα Δηµοκρατία -είµαστε και εµείς εδώ
από το ΠΑΣΟΚ- τι θα κάνατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Στην ευθύνη µου θα
ήταν. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αν σας ζητάγαµε όλοι εµείς οι
Βουλευτές να µιλήσουµε επί προσωπικού, µε βάση όσα ειπώθη-
καν προηγουµένως…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σωστό. Είναι, όµως,
στην ευθύνη του Προεδρεύοντος να το χειριστεί τοις πράγµασι. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Μπράβο. Άρα, οφείλω να κρα-
τήσω τη διαφωνία µου, παρ’ όλο που σας είπα εκ των προτέρων
ότι κατανοώ γιατί το κάνατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καλώς. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο

και παρακαλώ να µου µετρήσετε το χρόνο από την αρχή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν γίνεται αυτό. Προ-

χωρήστε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Δεν γίνεται; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μόνο κατ’ ανοχή στο

τέλος. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Καλώς. Εγώ θα περιµένω να δω

πόση ανοχή θα υπάρξει.
Θέλω να πω το εξής, κύριε Πρόεδρε. Η συζήτηση µε βάση το

Σύνταγµα για την κύρωση των δύο αυτών Πράξεων Νοµοθετικού
Περιεχοµένου γίνεται, πραγµατικά, σε µία ξεχωριστή συγκυρία
την επαύριον της κατ’ αρχήν –θα έλεγα- απόφασης του Πρωθυ-
πουργού και των τριών πολιτικών αρχηγών που στηρίζουν την
Κυβέρνηση για την αποδοχή του νέου προγράµµατος. 

Είχα πει τις προάλλες στη Βουλή εδώ ότι ζούµε «ηµέρες κρί-
σεως». Πραγµατικά, όπως είδαµε όλες αυτές τις ηµέρες, οι δια-
πραγµατεύσεις έγιναν κάτω από τελεσίγραφα και µε το µαχαίρι
στο λαιµό και οι αποφάσεις παίρνονται –αυτό πρέπει να γίνει κα-
τανοητό και στους πολίτες- κάτω από το θανατηφόρο –θα έλεγα-
δίληµµα: συµφωνία ή χρεοκοπία. 

Έτσι, στην επιλογή του «όχι» το διακύβευµα θα ήταν ασήκωτο
για τη χώρα. Και αυτό θέλω να πω εγώ προς τα «αριστερά» µου,
ότι είναι αυτό ακριβώς που αποκρύπτουν. 

Ακούσαµε προηγουµένως, όπως είπα, µηδενιστική κριτική,
ακούσαµε τι δεν θα ήθελε ο Συνασπισµός, ακούµε συνεχώς από
την άλλη Αριστερά τι δεν θέλει. Εκείνο που δεν ακούµε είναι πρό-
ταση για την κυβέρνηση, πρόταση για να κυβερνηθεί ο τόπος,

όχι τι δεν θέλουν, αλλά τι θέλουν, τι µπορεί να γίνει σε αυτόν τον
τόπο. Αυτό δεν λένε. 

Το δίληµµα, λοιπόν, είναι πραγµατικό. Και το διακύβευµα σε
ένα «όχι» σε σχέση µε αυτήν τη συµφωνία, που δίνει µια σωσίβια
λέµβο για τη χώρα, είναι υπαρκτό και είναι ο κίνδυνος άµεσης
πτώχευσης. 

Ασφαλώς, το αντίτιµο της συµφωνίας είναι πολύ βαρύ, όπως
αποτυπώνεται στα νέα επώδυνα µέτρα για νέους –κυρίως εµένα
µε ενοχλεί αυτό για τους νέους- για τους µισθωτούς και τους
συνταξιούχους. Επιβάλαµε στην αρχή θυσίες στους πολίτες. Τις
υπέστησαν. Τώρα, δυστυχώς, φοβάµαι ότι πραγµατικά οδηγού-
µαστε σε ανθρωποθυσίες! 

Το κοινωνικό κράτος και τα δίκτυα προστασίας αρχίζουν και
αποσυντίθενται. Εποµένως, κινδυνεύει πια η κοινωνική συνοχή
και η κοινωνική γαλήνη. Αυτό πρέπει να το λάβουµε όλοι υπ’ όψιν
µας.

Κύριε Πρόεδρε, εµένα δεν µε εκπλήττει η έλλειψη –δεν βρίσκω
καταλληλότερη λέξη, θα το πω έτσι, αλλά ίσως είναι νεολογι-
σµός- «συναισθηµατικής εξυπνάδας» από τους τροϊκανούς, γιατί
και το συναίσθηµα εµπεριέχει ευφυΐα. Εδώ λείπει, το ξέρω, το
περίµενα αλλά δεν µε εκπλήττει. Εκείνο, όµως, που µε εκπλήττει
είναι ότι χάθηκε και απ’ αυτούς η κοινή λογική. Γιατί η περιορι-
στική πολιτική έχει πάντα τα όριά της και ιδιαίτερα όταν µιλάµε
για µία χώρα, στην οποία επί µία πενταετία συσσωρεύεται
ύφεση. 

Η προτεραιότητα είναι η ανάκαµψη επανεκκίνηση της αναπτυ-
ξιακής µηχανής. Όµως, µε νέα και απότοµη, µάλιστα, πτώση της
ζήτησης που γίνεται µε τα µέτρα, µε νέα περικοπή του Προγράµ-
µατος Δηµοσίων Επενδύσεων –έχουµε νέα περικοπή στα νέα
µέτρα- και γενικά µε καταρράκωση της ψυχολογίας στο λαό, εγώ
διερωτώµαι πώς µπορεί να κινηθεί αυτή η αναπτυξιακή µηχανή,
από την οποία περιµένουµε εισοδήµατα, θέσεις εργασίας και
κατ’ επέκταση έσοδα στο κράτος!

Οι πολίτες είναι σε αναβρασµό. Δεν είναι γιατί κάποιοι τους κι-
νούν ή τους παρακινούν. Είναι σε αναβρασµό και απλώς εµπο-
ρεύονται αυτόν τον αναβρασµό κάποιοι και από τις πτέρυγες
εδώ εξ αριστερών. Είναι διάχυτη η αγωνία και η αγανάκτηση των
πολιτών. Αναζητούν ελπίδα και προοπτική. Σ’ αυτή τη φάση –
αυτό θέλω να πω και γι’ αυτό κάνω αυτήν την αναφορά, κύριε
Πρόεδρε και ελπίζω να σας βρω σύµφωνο- η καλύτερη προ-
σφορά από την ηγεσία του τόπου, από τον πολιτικό κόσµο, θα
ήταν να πούµε όλη την αλήθεια γυµνή στον ελληνικό λαό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ασφαλώς και µε βρίσκει
σύµφωνο!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Όχι τη µισή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ασφαλώς και είµαι σύµ-

φωνος!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ακριβώς! Να πούµε όλη την αλή-

θεια, κύριε Πρόεδρε, όλοι µαζί! Εγώ περίµενα χθες –και θα το
πω- να δω τους τρεις Αρχηγούς µε τον Πρωθυπουργό της χώρας
να κάνουν διάγγελµα στον ελληνικό λαό και να πουν τα πράγ-
µατα µε το όνοµά τους! Έπρεπε να πουν και να εξηγήσουν τι ση-
µαίνει «συµφωνία», τι «επιπτώσεις» και τι τίµηµα έχει αυτό και,
από την άλλη µεριά, τι σηµαίνει µια άτακτη «χρεοκοπία». Για να
µπορούµε σ’ αυτόν τον τόπο να τοποθετούµε και να κινηθούµε
όλοι µε βάση την αλήθεια και µε βάση αυτό που πραγµατικά είναι
το τωρινό και µελλοντικό συµφέρον!

Αυτό έπρεπε να γίνει! Αυτά τα κόµµατα να διαγκωνίζονται σ’
ένα παιχνίδι εντυπώσεων και κοµµατικού πατριωτισµού, αντί να
συµπεριφέρονται Αρχηγοί ως δικολάβοι παραταξιακών συµφε-
ρόντων, έπρεπε να διαµορφώσουν, κατά την άποψή µου, ένα
κλίµα εθνικής συνεννόησης στην κορυφή. Για να µπορούµε να
βρούµε και το αντίκρισµα αυτού του κλίµατος µε οµοψυχία και
ενότητα στη βάση! Οι Αρχηγοί και ο Πρωθυπουργός, δηλαδή,
έπρεπε να εκπέµψουν ένα µήνυµα προσήλωσης στον εθνικό
στόχο, και ελπίδας πώς αυτή η κρίση µπορεί να γίνει ευκαιρία
για µια νέα ευηµερία στη χώρα και στο λαό σε διατηρήσιµη πια
και όχι σε πρόσκαιρη βάση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να τονίσω απ’ αυτό το Βήµα ότι η ευη-
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µερία δεν θα µας χαριστεί από κανέναν! Ποτέ δεν χαρίζει κανέ-
νας τίποτα σ’ αυτόν τον κόσµο και, µάλιστα, σ’ αυτό το δύσκολο
κόσµο της λεγόµενης «παγκοσµιοποίησης» και της ελευθερίας
γράφε κυριαρχίας των αγορών! Όµως, την ελευθερία την ανεξ-
τησία µας και την ευηµερία µας θα την κερδίσουµε µε το σπαθί
µας!

Κύριε Πρόεδρε, για να µη µιλήσω παραπάνω από το χρόνο
που µου αναλογεί –και ευχαριστώ για την ανοχή σας- θα ήθελα
να πω συνοπτικά κάτι ακόµα. Όσον αφορά την πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου. Εκείνο που κατ’ αρχάς θέλω να πω –για να το
συνδέσω και µε τα προηγούµενα που είπα- είναι ότι ήταν και αυτό
µία αναγκαστική επιλογή, αφού ορισµένες δεσµεύσεις που εί-
χαµε αναλάβει, κύριε Πρόεδρε, στη βάση του µεσοπροθέσµου
είχαν καθυστερήσει. Γι’ αυτές τις καθυστερήσεις στην εφαρµογή
µας εγκαλούν. Για τα νέα µέτρα –το τονίζω από τώρα- θα έχουµε
την ευκαιρία να µιλήσουµε. Εκείνο που πρέπει όµως να µετρή-
σουµε από εδώ και πέρα, πέρα και από τα νέα µέτρα, είναι η απο-
τελεσµατικότητα στην εφαρµογή. Διότι η αναποτελεσµατικότητα,
οι παλινωδίες, οι αναβολές, είναι αυτά που υπονόµευσαν την
αξιοπιστία της χώρας και µας οδήγησαν εµάς σε δυσµενέστερη
θέση, αλλά και τους εταίρους και τους δανειστές µας, σε µία
πρωτοφανή σκληρότερη απέναντί µας στάση.

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου ουσιαστικά κάλυψε επεί-
γουσες ανάγκες. Ήταν δεσµεύσεις που έπρεπε να είχαν προχω-
ρήσει και δεν προχώρησαν. Γι’ αυτό και έγινε. Πιστεύω γι’ αυτό
ότι µε βάση το Σύνταγµα είναι κοινοβουλευτική υποχρέωση –
κατά συγκατάβαση- νοµίζω ότι είπε ο εισηγητής µας- να την επι-
κυρώσουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είστε σπουδαίος µηχα-
νικός, καλός αγορητής, καλός στον Κανονισµό, αλλά τα νοµικά
σας είµαι ελλιπή. Διότι εάν ήσαν εγκρατέστερα τα νοµικά σας,
θα λέγατε ότι το 44 ολόκληρο και η πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου και πολλά άλλα από τα γιγνόµενα στο Κοινοβούλιο, στη
νοµοθετική διαδικασία, υπάγονται υπό το δίκαιον της ανάγκης.
Οι όροι «επείγον, κατεπείγον» και οι όροι «κατάσταση ανάγκης,
έκτακτες περιστάσεις» είναι τίτλοι στο «δίκαιον της ανάγκης».
Στο ποινικό, που δεν είναι της παρούσης, είναι το άρθρο 25 και
το άρθρο 32. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι έξι
µαθητές και µαθήτριες και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το
2ο Τµήµα Γυµνασίου Λουτρακίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Παρασκευής 10ης Φεβρουαρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 497/29/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τη στασιµότητα στις επενδύσεις και τη ραγδαία αύ-
ξηση της ανεργίας στη χώρα µας.

(Θα απαντήσει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Θεόδωρος
Πάγκαλος).

2. Η µε αριθµό 496/28/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τη λήψη νέων µέτρων σε βάρος των εργαζοµένων και
των συνταξιούχων της χώρας.

(Θα απαντήσει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης). 

3. Η µε αριθµό 509/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ανδρέα Μακρυπίδη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την
ίδρυση Αρχαιολογικού Μουσείου στην Ιερά Πόλη Μεσολογγίου.

4. Η µε αριθµό 498/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεράσιµου Γιακουµάτου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την εφαρµογή του νόµου για
τη «ρύθµιση της αγοράς παιγνίων».

5. Η µε αριθµό 511/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την ανάγκη άµεσης καταβολής των αποζηµιώσεων εξαιτίας
ισχυρού παγετού, στους πληγέντες αγρότες εσπεριδοειδών του
Νοµού Άρτας .

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 502/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατερίνης Μπα-
τζελή προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την πιθανή κατάργηση
εισφορών των επιχειρήσεων στα επιµελητήρια και µείωση της
αξίας των αποθεµατικών τους.

2. Η µε αριθµό 499/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ευστάθιου Κωνσταντινίδη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την κα-
ταβολή των αποζηµιώσεων στους πατατοπαραγωγούς του Αµυν-
ταίου που επλήγησαν από τις χαµηλές θερµοκρασίες.

3. Η µε αριθµό 506/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις ελλείψεις παροχών
υγείας στο νησί του Πόρου.

4. Η µε αριθµό 503/7-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπα-
δηµούλη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για
τις υψηλές τιµές των προϊόντων στη χώρα µας σε βάρος των κα-
ταναλωτών.

5. Η µε αριθµό 483/6-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρτη-
του Βουλευτή κ. Γεώργιου Κοντογιάννη προς τον Υπουργό Υπο-
δοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε το Αεροδρόµιο
Ανδραβίδας. 

Τέλος, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω ότι ο Αναπληρωτής
Υπουργός Οικονοµικών και οι Υπουργοί Εξωτερικών, Προστα-
σίας του Πολίτη και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δι-
καιωµάτων, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της διεθνούς
σύµβασης για την ίδρυση του Κέντρου Επιβολής του Νόµου στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη-Southeast European Law Enforcement
Center (Selec)».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Παρακαλείται τώρα ο κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης, Βουλευτής

του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού από το Κιλκίς, να λάβει το
λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, κανένας δεν µπορεί να παραβλέψει τα

γεγονότα των ηµερών και νοµίζω ότι ορθώς πράττουν όσοι συ-
νάδελφοι ανέβηκαν σ’ αυτό το Βήµα για να καταθέσει ο καθείς
την άποψή του. 

Στη συνέχεια αυτών των απόψεων δεν µπορώ να αποφύγω κι
εγώ τον πειρασµό να δηλώσω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι δυστυ-
χώς εκφεύγει της προσοχής µας το κυρίαρχο ζήτηµα που υφί-
σταται στη χώρα και είναι άµεσα πολιτικό. Ούτε καν δανειακό
ούτε καν οικονοµικό είναι, αλλά είναι άµεσα πολιτικό. Η χώρα
στην ουσία δεν κυβερνάται. 

Σεβαστή η όποια διεργασία στο πλειοψηφών κόµµα. Σεβαστές
οι επιφυλάξεις του οποιουδήποτε δεν τολµά να αναλάβει ευθύ-
νες. Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός το έπραξε έχοντας συ-
ναίσθηση αυτής της ευθύνης. Επί δύο µήνες και πλέον τονίζει
την αναγκαιότητα ανασύνταξης αυτής της Κυβέρνησης. Επιτέ-
λους, να υπάρξει πρωτοβουλία, η οποία υπό τον Πρωθυπουργό
να σηµατοδοτηθεί µε µία κυβέρνηση µάχης και σωτηρίας µε
ενεργό συµµετοχή των κοµµάτων, ούτως ώστε να πείσουν αυτήν
την πολιτεία, ότι κάποιοι παίζουν το κεφάλι τους κορώνα γράµ-
µατα για τη σωτηρία της πατρίδας. 

Και θα ήθελα να προσθέσω και κάτι άλλο, το οποίο καταθέτω
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σήµερα εδώ ειλικρινά µε πολλή σκέψη και το οποίο ελπίζω ότι θα
έπρεπε να απασχολεί ανθρώπους που βρίσκονται υψηλότερα
εµού και έχει να κάνει µε τα εθνικά ζητήµατα. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι δυνατό να αποφασίζουµε για
ό,τι αποφασίζουµε χωρίς να λαµβάνουµε υπ’ όψιν τα ύψιστα
εθνικά ζητήµατα τα οποία υπερασπιστήκαµε επί αιώνες. Και ενώ
είχαµε φτάσει σε ζηλευτό επίπεδο προπάντων εν καιρώ ειρήνης
τα τελευταία εξήντα δύο χρόνια, καταλήξαµε να διαπραγµατευό-
µαστε αυτά τα ύψιστα εθνικά ζητήµατα µέσα στη διεθνή κοινό-
τητα. Πρόκειται για πράγµατα που πρέπει να ληφθούν σοβαρά
υπ’ όψιν. 

Βεβαίως, η χώρα δεν κυβερνάται και γι’ αυτό υπάρχουν µύριες
αποδείξεις. Ξαφνικά έπιασε ευαισθησία Υπουργούς τύπου κ.
Μπεγλίτη να µεταφέρουν την 383η Μοίρα των πυροσβεστικών αε-
ροπλάνων, τα CL-415, αναίτια στην Ελευσίνα, θυµίζοντας παλιές
εποχές αλήστου µνήµης, ότι όλα πρέπει να είναι κάπου εδώ
γύρω, γιατί έτσι τάχα θα υπάρχει πατρίδα και θα πείσουµε τους
πολίτες να υπερασπίζονται αυτήν την πατρίδα ή και να θυσιάζουν
εν καιρώ ειρήνης ό,τι έχουν από το εισόδηµά τους ή από τους
οικονοµικούς τους πόρους. 

Είναι απίστευτα αυτά που συµβαίνουν. Κάποια Υπουργεία προ-
χωρούν σε αµφιβόλου σκοπιµότητος πράξεις επίλυσης ζητηµά-
των και προπάντων νοµοθετηµάτων που έρχονται µέσα σ’ αυτήν
την Αίθουσα. 

Εάν δεν αναταχθούν αυτά τα ζητήµατα, µαταιοπονούµε, αγα-
πητοί συνάδελφοι, ότι µπορεί να προχωρήσει αυτός ο τόπος µε
τη δείνα ή µε την άλφα ή µε τη βήτα απόφαση την οποία θα λά-
βουµε δήθεν για τα πεπραγµένα µε τη δανειακή σύµβαση. 

Και επειδή στη θέση του κ. Παπαδηµούλη είναι ο αγαπητός
συνάδελφος Παναγιώτης Λαφαζάνης και επειδή ακούστηκαν
τόσα πολλά περί ποιήσεως και προφανώς ο Πρόεδρος του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού δεν έχει ανάγκη από την υπενθύ-
µιση του κ. Παπαδηµούλη για την έφεσή του στην πίεση, εγώ θα
αφιερώσω σε όλο το ελληνικό λαό, αλλά ιδιαιτέρως στην ευρύ-
τερη Αριστερά ένα στίχο του Κωστή Παλαµά περί λύκων: «Βο-
σκοί, στη µάντρα της πολιτείας, οι λύκοι! Στα όπλα, Ακρίτες!
Μακριά και οι φαύλοι και οι περιττοί, Καλαµαράδες και δηµοκό-
ποι και µπολσεβίκοι -υπό την ευρεία έννοια Αριστεροί- Για λό-
γους άδειους ή για του ολέθρου τα έργα βαλτοί». Κωστής
Παλαµάς! Τόσο επίκαιρος γι’ αυτήν την πραγµατικότητα που βιώ-
νουµε και από Καλαµαράδες και από δηµοκόπους και «…από λό-
γους άδειους που είναι για του ολέθρου τα έργα βαλτοί». 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Κανένας δεν πρέπει να αµφισβητήσει, αγαπητοί συνάδελφοι,

τον πατριωτισµό και την κοινωνική ευαισθησία κανενός συναδέλ-
φου µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, όποια απόφαση κι αν πάρει,
όπως και αν πορευθεί, αρκεί να διαφυλάξει την πατρίδα, τη
χώρα, τους πολίτες και τις µελλοντικές γενιές από αυτού του εί-
δους τους κινδύνους που έχουν µπει και έχουν σπάσει τη µάντρα
της πολιτείας, όπως πολύ εύστοχα δηλώνει ο ποιητής. 

Και όσον αφορά αυτές τις ρυθµίσεις, κύριε Υπουργέ, που έρ-
χονται µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, δεν θα τις κυρώσει
κανένας, ακόµα και µετά τη νοµική παρότρυνση του Προέδρου,
ότι πάντοτε υπήρξαν λόγοι ανάγκης, ιδίως νοµοθετικοί, προκει-
µένου να υπάρχουν µπροστά µας αυτά τα ζητήµατα. 

Όµως, θέλω να σας δηλώσω, όπως είπε και ο εισηγητής µας
κ. Μαρκάκης, ότι είναι στα όρια της αστειότητας πλέον της νο-
µοθετικής παρέµβασης αυτές οι ρυθµίσεις που γίνονται κάθε
τόσο και για ένα εξάµηνο. Είναι δεδοµένο ότι εµείς οι ίδιοι δηλώ-
νουµε και διαπραγµατευόµαστε µε τους εταίρους µας µέχρι το
2015, ξέροντας ότι ούτε στις αγορές θα βγούµε, αλλά και ότι η
κρίση θα υπάρχει. Είναι δυνατόν να είναι τόσο κοντόφθαλµες οι
αποφάσεις µας και να ερχόµαστε κάθε εξάµηνο να ρυθµίζουµε
αυτά τα ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε τις κατασχέσεις; 

Επειδή αναφερόµαστε στις τράπεζες και επειδή προφανώς τη
χρησιµότητά τους δεν µπορεί να την ακυρώσει κανείς, όπως
όµως και τις παρεκτροπές τους δεν µπορεί να τις παραβλέψει
κανείς, θέλω να δηλώσω στη σηµερινή µου καταγραφή και κα-
τάθεση ότι ήλθε η ώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, να υπάρξει µία
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου από µια κυβέρνηση γενναία
που θα πορεύεται εν ισορροπία και θα κρατά προφανώς ζωντανό

και το τραπεζικό σύστηµα. Κανένας δεν θα πει «όχι» σε µία τέτοια
προσπάθεια, να πει όµως τη µεγάλη αλήθεια προς τους Έλληνες
πολίτες ότι οι αποφάσεις, προφανώς λόγω ανάγκης του κρά-
τους, µείωσαν µισθούς και συντάξεις και τώρα επίκειται µείωση
για τους εργαζόµενους στον ιδιωτικό τοµέα. Αυτό έγινε µε από-
φαση του κράτους έστω υπό το βάρος της ανάγκης. Εφόσον
αυτό έγινε, µία ανάλογη πράξη ελάφρυνσης των δανειακών υπο-
χρεώσεων όσων Ελλήνων πολιτών βρέθηκαν σ’ αυτή τη «µέγ-
γενη» είναι ανάγκη να γίνει. Ούτε λαϊκισµός ούτε δηµοκοπισµός
είναι αυτό. Είναι ανάγκη. Το κράτος επέβαλε αυτήν τη συνθήκη
και έβγαλε έξω από τον προγραµµατισµό Έλληνες πολίτες. Δεν
ήταν όλοι απατεώνες ή «αεριτζήδες». Η συντριπτική πλειονότης,
το 90% και πλέον, ήταν άνθρωποι του µόχθου οι οποίοι, για να
αγοράσουν ένα σπίτι, για να βοηθήσουν τα παιδιά τους που
σπουδάζουν, προφανώς και βρίσκονται κάτω από τη «µέγγενη»
του δανεισµού. Θα πρέπει και προς αυτή την κατεύθυνση, προ-
φανώς µε διάλογο και συνεργασία µε το τραπεζικό σύστηµα, να
υπάρξει πράξις.

Όσον αφορά τον ΕΟΠΥΥ είναι απίστευτο αυτό που συνέβη και
ειλικρινώς όποτε µου δίδεται ο λόγος δεν θα διστάζω να κατα-
θέτω την άποψή µου ότι δεν είναι δυνατόν επί ένα χρόνο στην
Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων συνάδελφοι νουνεχείς και σώ-
φρονες να δηλώνουν συνεχώς ότι δεν µπορεί το εγχείρηµα αυτό
να εφαρµοστεί την 1η Ιανουαρίου του 2012 και να έρχεται αυτή
η ακαταστασία. Είναι απίστευτο αυτό που συµβαίνει και στην
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.

Νοέµβριος και Δεκέµβριος του ’11, κύριε Υπουργέ Υγείας.
Πότε θα πληρωθούν τα νοσήλια στον ιδιωτικό τοµέα; Έρχεται
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Για ποιο λόγο αναφέρεται η
πράξη αυτή µέχρι τέλος Οκτωβρίου του ’11; Για ποιο λόγο; Οι
προκαταβολές δεν δόθηκαν ούτε τώρα, µία πράξη –προσέξτε-
προκαταβολών, γιατί είναι εύκολο να υπάρχει µία επιχειρηµατο-
λογία. 

Οι προκαταβολές του ΙΚΑ προπάντων, αγαπητοί συνάδελφοι,
όσοι είµαστε στον υγειονοµικό χώρο, επί τριάντα χρόνια είναι
αυτές που κράτησαν ζωντανές τις ιδιωτικές κλινικές οι οποίες
ιδιωτικές κλινικές -για να µην ακούγεται από την Αριστερά ότι
τάχα υπερασπίζοµαι τον ιδιωτικό τοµέα και παραβλέπω τον κρα-
τικό- παρέχουν τις υπηρεσίες τους έχοντας συµβάσεις µε τους
ασφαλιστικούς οργανισµούς όπως έχουν και τα νοσοκοµεία και
αµείβονταν, τουλάχιστον µέχρι τώρα. Είναι απίστευτο αυτό που
συνέβη. Υπάρχουν κλινικές αυτή τη στιγµή µε δέκα εκατοµµύρια,
δεκαπέντε εκατοµµύρια. Δεν λέω για τους µεγάλους, δεν λέω γι’
αυτούς που είχαν ρευστότητα. Μιλάω για όλους αυτούς που
έχουν γίνει οι παρηγορήτρες των ψυχών των ψυχικώς πασχόντων
µε 42 ευρώ νοσήλιο, κάτω και από το κόστος του ξενοδοχείου γ’
κατηγορίας και αυτή τη στιγµή είναι ένα χρόνο απλήρωτοι οι ερ-
γαζόµενοι και υπάρχει κίνδυνος να πάψει να υπάρχει σίτιση, να
πάψει να υπάρχει ηλεκτρικό ρεύµα. Αυτά έπρεπε να είναι σε προ-
τεραιότητα. Οι εντολές και οι διαταγές έχουν την αξία τους όταν
έχουν το πλαίσιο και τη χρονική διάρκεια για να εφαρµοστούν. 

Με την ευκαιρία τού ότι είναι εδώ ο Υπουργός Υγείας, θα επα-
ναλάβω ότι δεν είναι δυνατόν η ασφάλεια και η υγιεινή των τρο-
φίµων να εξαρτάται κατά την ιχνηλασιµότητα από την τυπο-
ποίηση και σε µία ευνοµούµενη πολιτεία –ή όπως θα ήθελε να
λέγεται- αυτό να µη γίνεται µε τυποποιηµένη χορήγηση φαρµά-
κου και να βρεθεί άλλος τρόπος εξοικονόµησης πόρων και ελέγ-
χου προφανώς των γιατρών, αφού βεβαίως ελεγχθούν και πολλά
άλλα όπως είναι οι παρακλινικές εξετάσεις και τόσα άλλα. Η
«Βοήθεια στο Σπίτι» δεν µπορεί σε έξι µήνες να τελειώνει. Θα το
έχουµε µπροστά µας.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. 
Επειδή είναι πολλά τα ζητήµατα που συµπεριλαµβάνονται νο-

µίζω ότι ναι µεν θα ψηφίζουµε γιατί βλέπουµε την ανάγκη πάνω
από το κεφάλι µας να προστάζει, αλλά αυτό δε σηµαίνει ότι είναι
και το ορθό. Και το οµολογούµε δηµόσια, όχι ως άλλοθι. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχω την τιµή να ανα-

κοινώσω στο Σώµα ψήφισµα στην Ολοµέλεια, 9/2/2012.
«Η Γενική Οµοσπονδία Προσωπικού ΔΕΗ- Κλάδου Ηλεκτρικής

Ενέργειας κατέθεσε ψήφισµα µε το οποίο εκφράζει την αντίθεση



4480 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

της στην κατάργηση της παραγράφου 5 του άρθρου 97 του
ν.4001/2011 µέσω της όποιας διασφαλιζόταν ότι το ελληνικό δη-
µόσιο θα είχε πάντοτε υπό τον άµεσο ή έµµεσο έλεγχό του τη
νεοσύστατη θυγατρική της «ΔΕΗ Α.Ε.» δηλαδή τον Ανεξάρτητο
Διαχειριστή Μεταφοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας, δεδοµένου ότι
µε τη συγκεκριµένη ενέργεια ανοίγει διάπλατα η πόρτα να περά-

σουν τα δίκτυα µεταφοράς ηλεκτρικής ενέργειας στα χέρια των
ιδιωτών.»

Το ψήφισµα για την οικονοµία του χρόνου κατατίθεται στα
Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Το προαναφερθέν ψήφισµα έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλείται ο κ. Μα-
κρυπίδης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ Αιτωλοακαρνανίας να λάβει το
λόγο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι της Κυβέρνησης, νοµίζω ότι η πράξη νοµοθετικού πε-

ριεχοµένου δεν πρέπει να αποτελεί τη συνήθη νοµοθετική πρα-
κτική. Θα πρέπει να είναι εξαίρεση, γιατί όταν έρχονται αρκετές
φορές στη Βουλή νοµοθετικές πρωτοβουλίες που ρυθµίζονται
µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου δείχνει ότι η Κυβέρνηση
δεν έχει σχεδιασµό και προγραµµατισµό και λειτουργεί ευκαι-
ριακά και αποσπασµατικά. Και γι’ αυτό κατά τη γνώµη µου αυτή
η τακτική θα πρέπει να αποφεύγεται.

Θα ήθελα να αναφερθώ σε τρία σηµεία όσον αφορά στο πε-
ριεχόµενο της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου. Το πρώτο έχει
να κάνει µε το ειδικό τέλος ηλεκτροδοτούµενων δοµηµένων επι-
φανειών. Με τις ρυθµίσεις που περιλαµβάνονται µέσα στην
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου γίνεται µια προσπάθεια να
γίνει αυτό το ειδικό τέλος πιο δίκαιο µε το να περιλαµβάνει µέσα
στις εξαιρέσεις άτοµα µε ειδικές ανάγκες ή πολυµελείς οικογέ-
νειες. Κατά τη γνώµη µου όµως θα ήταν ακόµα δικαιότερο αν
εξαιρούσε τους ιδιοκτήτες πρώτης κατοικίας επιφάνειας ογδό-
ντα έως εκατό τετραγωνικών, ή αντικειµενικής αξίας 80.000-
100.000 ευρώ. 

Και αυτό γιατί, κύριοι της Κυβέρνησης, εκτιµώ ότι δεν µπο-
ρούµε να ζητάµε σήµερα έκτακτη εισφορά στη δοµηµένη επιφά-
νεια από τον κάτοικο της υπαίθρου από τον αγρότη συνταξιούχο
των 340 ευρώ να καταβάλει για το σπίτι του, που είναι το µόνο
περιουσιακό στοιχείο, έκτακτη εισφορά. Εκτιµώ, αν πραγµατικά
θέλετε το µέτρο αυτό να γίνει δικαιότερο, θα πρέπει άµεσα να
αντιµετωπιστεί µε την εξαίρεση στους κατόχους πρώτης κατοι-
κίας συγκεκριµένης επιφάνειας και συγκεκριµένης αντικειµενικής
αξίας. 

Το δεύτερο στοιχείο ως προς το περιεχόµενο της πράξης νο-
µοθετικού περιεχοµένου στο οποίο θα ήθελα να αναφερθώ είναι,
κύριοι της Κυβέρνησης, η παράταση που δίνετε στην συνέχιση
της εφαρµογής του κώδικα βιβλίων και στοιχείων. 

Έχουµε πει όλοι ότι ο Κώδικας Βιβλίων και Στοιχείων αποτελεί
ό,τι πιο αναχρονιστικό υπάρχει στο φορολογικό µας σύστηµα.
Είναι ανοιχτή πληγή φοροδιαφυγής, αδιαφάνειας, γραφειοκρα-
τίας και αναποτελεσµατικότητας. Και δεν καταλαβαίνω γιατί, ενώ
είχαµε δεσµευθεί πριν από ένα χρόνο ότι από 1-1-2012 θα είχε
καταργηθεί, σήµερα ερχόµαστε και δίνουµε παράταση ισχύος
του. Επιβεβαιώνει ότι εδώ υπάρχει λάθος στο σχεδιασµό, στον
προγραµµατισµό και µέχρι σήµερα δεν ήµασταν αποτελεσµατι-
κοί στην προσπάθεια πάταξης της φοροδιαφυγής. Εκτιµώ ότι
όσο πιο γρήγορα καταργηθεί ο Κώδικας Βιβλίων και Στοιχείων
τόσο καλύτερο θα είναι και για τους φορολογουµένους και για
τη φορολογούσα αρχή. 

Το τρίτο στο οποίο θα ήθελα να αναφερθώ, κύριοι συνάδελφοι,
όσον αφορά στις διατάξεις του νοµοσχεδίου έχει να κάνει µε την
τροπολογία, που θα έλεγα ότι είναι ντροπολογία, για την ρύθµιση
των ληξιπρόθεσµων υποχρεώσεων. Έχουµε πει, κύριοι Υπουρ-
γοί, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι µια µεγάλη δεξαµενή για αύξηση
των φορολογικών εσόδων χωρίς να µπαίνουµε στην πεπατηµένη
µε νέους φόρους ή αύξηση των φορολογικών συντελεστών, είναι
να αντλήσουµε έσοδα από τα ληξιπρόθεσµα, που δυστυχώς
µήνα µε το µήνα, χρόνο µε το χρόνο τρέχουν µε γεωµετρική πρό-
οδο. Αυτή τη στιγµή που µιλάµε έχουν ανέλθει στα 44 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. 

Πριν από µία εβδοµάδα η Βουλή προέβη σε µία ρύθµιση που
και έσοδα θα είχε για το δηµόσιο κορβανά και θα εξυπηρετούν-
ταν δεκάδες χιλιάδες, εκατοντάδες χιλιάδες φορολογουµένων
που χρωστούν σήµερα στο δηµόσιο και αδυνατούν να πληρώ-
σουν για πολλούς και διαφόρους και φυσικά λόγω της οικονοµι-
κής κρίσης. Κι ενώ ψηφίστηκε πριν από µία εβδοµάδα, σήµερα
επανερχόµαστε, κάτω από την πίεση της τρόικα, να πάρουµε
πίσω αυτή τη διάταξη και να επαναφέρουµε τη διάταξη που
ίσχυε, µέχρι είκοσι τέσσερις δόσεις και για ποσό οφειλής 10.000
στα φυσικά πρόσωπα και 75.000 στα νοµικά πρόσωπα.

Είχα χαρακτηρίσει στην Επιτροπή και στην Ολοµέλεια της
Βουλής την προηγούµενη ρύθµιση, κύριοι της Κυβέρνησης, τολ-

µηρή και ριζοσπαστική. Το ότι σήµερα ανακαλείται, θα µου επι-
τρέψετε να πω ότι είναι µία µίζερη και µία κοντόφθαλµη ρύθµιση,
που τελικά και τα δηµόσια έσοδα δεν θα αυξήσει, αλλά θα συνε-
χίσει να ταλαιπωρεί δεκάδες χιλιάδες µικροοφειλέτες.

Θα ήθελα, όµως, κι εγώ, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι,
αφού έχω την ευκαιρία να απευθυνθώ από το Βήµα της Βουλής
και στους συναδέλφους, αλλά και στον ελληνικό λαό, να ασχο-
ληθώ λίγο και µε τα όσα συνέβησαν χθες στη συνάντηση των Αρ-
χηγών των κοµµάτων και του Πρωθυπουργού, των κοµµάτων που
στηρίζουν την Κυβέρνηση Παπαδήµου.

Δεν πείστηκα ότι είναι αναγκαιότητα η απόλυση δεκαπέντε χι-
λιάδων δηµοσίων υπαλλήλων µέσα στο 2012. Δεν πείστηκα ότι
είναι αναγκαιότητα η απόλυση εκατόν πενήντα χιλιάδων µέχρι το
2015. Και αυτό για τον απλούστατο λόγο: Δεν πείστηκα για το
δηµοσιονοµικό όφελος που θα έχουµε από την απόλυση. Το να
οδηγηθούµε σε µία πιο οµαλή εξέλιξη συνταξιοδότησης των εκα-
τόν πενήντα χιλιάδων εργαζοµένων, δεν θα ήταν καλύτερο από
το να προχωρήσουµε άµεσα, βίαια, χωρίς όρους, χωρίς προϋπο-
θέσεις, χωρίς κριτήρια στην απόλυση;

Κι ερωτώ: Ποιο είναι το δηµοσιονοµικό όφελος; Διότι αν το δια-
κύβευµα είναι ότι επιδιώκουµε ένα καλύτερο κράτος, δεν σηµαί-
νει ότι µε την απόλυση δεκαπέντε χιλιάδων δηµοσίων υπαλλήλων
το 2012 ή εκατόν πενήντα χιλιάδων µέχρι το 2015 θα έχουµε κα-
λύτερο κράτος. Ίσως να έχουµε και χειρότερο κράτος, γιατί θα
έχουµε προβλήµατα και στην υγεία και στην παιδεία και στην
άµυνα και στην ασφάλεια.

Είχα χαρακτηρίσει, κύριοι συνάδελφοι, το γνωστό µισθολόγιο,
την πολιτική µισθών στο δηµόσιο, ως ένα πτωχολόγιο για το δη-
µόσιο. Μέτρα, µέτρα, µέτρα που είχαν γίνει χιλιόµετρα. Και, δυ-
στυχώς, επιβεβαιώνοµαι σήµερα. Τα χιλιόµετρα συνεχίζονται
όσον αφορά τα µέτρα εισπρακτικού χαρακτήρα, χωρίς να συµ-
βάλλουν στην ανάπτυξη.

Και αυτό, γιατί σήµερα βλέπουµε ότι αποφασίστηκε στον ιδιω-
τικό τοµέα να υπάρξει στην ουσία κατάργηση της Εθνικής Γενι-
κής Συλλογικής Σύµβασης Εργασίας. Αποφασίστηκε να µειωθεί
ο κατώτατος µισθός κατά 22%. Κι ερωτώ: Ποιο το δηµοσιονοµικό
όφελος για τη χώρα µε τη µείωση κατά 22% του κατώτατου µι-
σθού; Πόσο θα συµβάλει στη µείωση του ελλείµµατος; Καθόλου. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Το αυξάνει.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Μηδενικό είναι το όφελος στο έλ-

λειµµα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Αντίθετα, δηµιουργεί υφεσιακές καταστάσεις. Αντίθετα, δηµι-

ουργεί προβλήµατα αντιαναπτυξιακά στη χώρα µας. 
Και τίθεται το ερώτηµα: Πού στοχεύουµε µε το συγκεκριµένο

µέτρο;
Το αντεπιχείρηµα είναι ότι συµβάλλει στον ανταγωνισµό. Κι

ερωτώ: Ποια είναι η ανάλυση για να πειστούµε ότι µε τη µείωση
του µισθολογικού κόστους έχουµε ένα γενικότερο όφελος -µεί-
ωση του εργασιακού κόστους- ούτως ώστε αυτό να συµβάλλει
ουσιαστικά στον ανταγωνισµό;

Δεν έχουµε τέτοια στοιχεία. Αντίθετα, είµαστε πεπεισµένοι ότι
αυτό συµβάλλει στο να ξεπουληθούν οι επιχειρήσεις του δηµο-
σίου –ΔΕΚΟ και όχι µόνο- στους δήθεν αυριανούς αγοραστές –
επενδυτές αντί πινακίου φακής, ούτως ώστε να έχουν αύριο
υπερκέρδη από τη µείωση της εργασιακής συµµετοχής.

Αυτό το µέτρο συµβάλλει σίγουρα στην αποδιάρθρωση των
εργασιακών σχέσεων και στην περιστολή του κοινωνικού κρά-
τους.

Θα ήθελα να κλείσω –κι ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε- µε αυτό
που ακούγεται τελευταία περί διληµµάτων. Ακούµε το δίληµµα:
διάσωση ή χρεοκοπία, αξιοπρέπεια, υπερηφάνεια ή ταπείνωση.
Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είµαι υπέρ των επιθέτων,
είµαι υπέρ των ουσιαστικών. Δεν δέχοµαι, όµως, από τους επι-
κριτές µας -και εννοώ τους επικριτές που ασκούν κριτική στο πο-
λιτικό σύστηµα, στους Βουλευτές- όταν ψηφίζουµε συντεταγ-
µένα και πειθαρχηµένα να χαρακτηρίζουν τους Βουλευτές ως
«αγέλη» και «λόχο» και όταν οι Βουλευτές ψηφίζουν κατά συνεί-
δηση να τους χαρακτηρίζουν ότι ψηφίζουν από συντεχνιακά κρι-
τήρια ή ότι είναι ανεύθυνοι.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπροστά στα δύσκολα που
έχουµε να αντιµετωπίσουµε το επόµενο τριήµερο έχω να πω το
εξής: Οι Βουλευτές ψηφίζουν όπως τους ορίζει το Σύνταγµα, ψη-
φίζουν κατά συνείδηση, γιατί λογοδοτούν στον ελληνικό λαό και
από εκεί απορρέει η ισχύς και η δυνατότητα να τους εκφράσουν
και αναλόγως πράττουν. Άρα, ψηφίζουµε κατά συνείδηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μακρυπίδη.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, κ. Ανδρέας Λοβέρδος, για σχετικά σύντοµο χρόνο.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κύριοι συνάδελφοι, µε συγχωρείτε πολύ που διέ-
κοψα τη ροή του καταλόγου για δύο συναδέλφους. Δεν το συ-
νηθίζω, αλλά θα µιλήσει µετά και ο Υπουργός Οικονοµικών και
δεν θέλαµε να µιλήσουµε ο ένας µετά τον άλλο. Παρεµβαίνω
τώρα στον κατάλογο και µετά τις οµιλίες σας θα µιλήσει ο
Υπουργός των Οικονοµικών.

Κυρίες και κύριοι, πριν πω δύο λόγια για το άρθρο 10, θα
ήθελα να κάνω µια γενικότερη αναφορά. Κύριε Πρόεδρε, αυτές
τις µέρες, τις τελευταίες µέρες ειδικά, πάρα πολλοί πολίτες µε
σταµατούν στο δρόµο, ζητώντας µου να µην ψηφίσω τη διαµορ-
φωνόµενη σύµβαση προκειµένου να δανειοδοτηθεί η χώρα,
άλλοι µου λένε ότι υπάρχει ένα σχέδιο ξεπουλήµατος της χώρας
του οποίου εµείς είµαστε υποκείµενα, άλλοι µου λένε για τα δικά
τους θέµατα που αφορούν την αγωνία τους για τον δέκατο τρίτο
και δέκατο τέταρτο µισθό, κ.λπ.. Πάντως, κοινή συνισταµένη
όλων των πολιτών, που απευθύνονται σε εµένα τουλάχιστον,
είναι η οργή. 

Θέλω να διαβεβαιώσω, επειδή δεν έχω τη δυνατότητα -ούτε
κανείς µας την έχει εδώ- να απευθύνοµαι σε κάθε πολίτη ξεχω-
ριστά, γιατί κάθε πολίτης ξεχωριστά χρειάζεται µια ειδική εξή-
γηση γι’ αυτά που περνάει, όλους τους Έλληνες και όλες τις
Ελληνίδες ότι δίνεται µια πραγµατική µάχη, όχι µια ψεύτικη µάχη
ή ένα στηµένο παιχνίδι. Δεν γίνεται ένα στηµένο παιχνίδι. Δίνουµε
µια πραγµατική µάχη.

Η Βουλή αυτή, η Βουλή µε το βαρύτερο καθηκοντολόγιο από
το 1974 και µετά, µε αυταπάρνηση έχει στηρίξει έναν κακοτρά-
χαλο δρόµο µιας κυβέρνησης, η οποία σήκωσε τα βάρη τριάντα
επτά ετών και τώρα µια άλλη Κυβέρνηση συνεχίζει αυτόν το
δρόµο. Ξέρουµε ότι η φθορά του καθενός µας στη συνείδηση
των πολιτών είναι βεβαία. Ξέρουµε, όµως, από την άλλη ότι
αυτός είναι ο δρόµος που πρέπει υποχρεωτικά να περπατή-
σουµε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εάν είχαµε κάνει το χρέος µας
ως κυβερνήσεις στα θέµατα της ανάπτυξης -επαναλαµβάνω- εάν
είχαµε προσπαθήσει, καταλαβαίνοντας ότι τα µέτρα που θα παίρ-
ναµε θα έφερναν ύφεση, να χτυπήσουµε τη γραφειοκρατία που
εµποδίζει την ανάπτυξη από την ίδρυση, το άνοιγµα και τη λει-
τουργία ενός µικρού καταστήµατος υγειονοµικού ενδιαφέροντος
έως τη λειτουργία ενός ξενοδοχείου ή µιας βιοµηχανικής µονά-
δας, εάν είχαµε κάνει αυτά, θα είχαµε καλύτερο πρόσωπο απέ-
ναντι στον ελληνικό λαό. Η ευθύνη για την έλλειψη αναπτυξιακών
πολιτικών είναι µια συλλογική ευθύνη των πολιτικών ηγεσιών της
Ελλάδας επί πολλές δεκαετίες και ειδικά της τελευταίας που
κάνει το λόγο µας αδύναµο απέναντι στον πολίτη, γιατί πολλά
από τα υπόλοιπα έπρεπε να έχουν γίνει. 

Απαντάω µ’ αυτόν τον τρόπο επιγραµµατικά στους πολίτες
που απευθύνονται σε εµένα, που προσέχουν το λόγο µου, που
είναι εξοργισµένοι µαζί µου, σε όλους του πολίτες που παρακο-
λουθούν τα θέµατά τους και τα θέµατα της χώρας.

Δεύτερον, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν µπω στο άρθρο
10, θέλω να κάνω µια επισήµανση: Πρέπει να σοβαρευτούµε. Και
κάποιοι πρέπει να σοβαρευτούν πρωτευόντως πριν απ’ όλους.
Διότι µε τη συµπεριφορά αυτών των ορισµένων παράγονται δυο
πράγµατα: Από τη µια πλευρά, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι
σκληρές πολιτικές που έχει ανάγκη η χώρα, οι διαθρωτικές αλ-
λαγές, η δηµοσιονοµική ευταξία, ο εξορθολογισµός παράγουν
ύφεση και άρα δυσαρέσκεια στους ανθρώπους. Από την άλλη

πλευρά, µε την έλλειψη σοβαρότητας, ενώ έχουµε µια εσωτερική
κοινή γνώµη εξοργισµένη, δεν αποκτούµε τουλάχιστον καλύτε-
ρες µετοχές στο διεθνές στερέωµα. 

Από τη λειτουργία αυτών των ορισµένων δηµαγωγών εδώ και
κάποιους µήνες –ή καλύτερα εδώ και κάποια χρόνια- δεν έγινε
καλύτερο το όνοµα του Έλληνα πολίτη εκτός συνόρων. Ο Έλλη-
νας πολίτης δίνει το υστέρηµά του, το όνοµά του, όµως, δεν γί-
νεται καλύτερο. Αυτές τις ώρες χλευάζουν πάλι την Ελλάδα, ενώ
η Ελλάδα παίρνει τις δυσκολότερες αποφάσεις των τελευταίων
δεκαετιών για να µη γονατίσει. Και το ένα δεν πάει καλά και το
άλλο δεν πάει καλά. 

Θα σοβαρευτούν κάποιοι; Θα καταλάβουν ότι η πατρίδα τους
έχει ανάγκη; Θα δώσουν όλες τις δυνάµεις τους και όχι τις µισές.
Δεν οµιλώ κοµµατικό λόγο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Ίσως
κάποιοι στην Αίθουσα αυτήν ξέρουν ότι αυτό δεν είναι το πρώτο
µου µέληµα, το κοµµατικό συµφέρον όπως είναι άλλων όµως.

Πρέπει να σταθούµε στο ύψος των εθνικών περιστάσεων. Δεν
µπορεί η θυσία του Έλληνα πολίτη να µην οδηγεί τουλάχιστον
στο καλύτερο όνοµά του εκτός συνόρων. Δεν µπορεί ένας λαός
που έχει δώσει το υστέρηµά του να κατηγορείται ως απρόθυµος
να κάνει την πορεία που πρέπει να κάνει ενώ κάνει τα σοβαρό-
τερα βήµατα επί δυόµισι συνεχόµενα χρόνια. Δεν µπορεί να δίνει
το υστέρηµά του απ’ το εισόδηµά του και να καθυβρίζεται ως
τεµπέλης. Φταίνε κάποιοι πολιτικοί γι’ αυτό. Φταίνε κάποιοι εξ
ηµών σήµερα γι’ αυτό και πρέπει να αναδιπλωθούν όσο είναι και-
ρός. Ξαναλέω ότι δεν µιλάω κοµµατικά. Το τελευταίο µου µέληµα
σήµερα είναι το κοµµατικό συµφέρον. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τα θέµατα αυτά της εισαγω-
γής µου –που δεν ήταν εισαγωγή- και µε την κατανόηση του Προ-
εδρείου χρησιµοποίησα το χρόνο αυτό και θέλω να πάω στο
άρθρο 10. Είναι συναφές όµως το άρθρο 10, µε ό,τι συζητάει επί
δυόµισι χρόνια η Ελλάδα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παραλάβαµε µια δαπάνη ασφα-
λιστικών ταµείων στα φάρµακα το 2009 δυο Υπουργεία, το
Υπουργείο Υγείας και το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης 5.600.000.000 ευρώ. Ούτε τα όπλα δεν κοστίζουν
τόσο. Προσθέστε σε αυτή το ενάµισι δισεκατοµµύριο της φαρ-
µακευτικής δαπάνης των νοσοκοµείων και τα δυόµισι δισεκατοµ-
µύρια των φαρµάκων που αγόραζε ο πολίτης µε χρήµατα από
την τσέπη του χωρίς να χρησιµοποιεί τα βιβλιάρια της ασφάλισής
του. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Μέσα σε δυο χρόνια οι συνδυασµένες δυνάµεις του Υπουρ-
γείου Εργασίας και του Υπουργείου Υγείας έριξαν τη δαπάνη των
ταµείων των 5. 600.000.000 ευρώ δηλαδή, κατά 1.750.000.000
ευρώ ή κατά 1.800.000.000 ευρώ. Αυτός είναι ένας υπολογισµός
που είτε το ένα του σκέλος είτε το άλλο είναι αληθές. Πάντως,
το ελάχιστο είναι 1.750.000.000 ευρώ. Πρέπει το 2012 που ήδη
διατρέχουµε να µειώσουµε τη φαρµακευτική δαπάνη των ασφα-
λιστικών ταµείων κατά ένα δισεκατοµµύριο ευρώ. Οπωσδήποτε
δε, ταυτοχρόνως έχουµε µειώσει µε τρόπο καταιγιστικό τη φαρ-
µακευτική δαπάνη των νοσοκοµείων από ενάµισι δισεκατοµµύριο
στα οχτακόσια εκατοµµύρια ευρώ περίπου. 

Ακούστε όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το φοβερό: Τώρα
που η χώρα τραβάει αυτά, για κάθε 1 ευρώ που δεν επιτυγχά-
νουµε τη µείωσή του, ο φορολογούµενος το πληρώνει µε νέα
µέτρα.

Όταν ανέλαβα Υπουργός Εργασίας, βρήκα έτοιµο ένα διαγω-
νισµό της κ. Πετραλιά, µε ανάδοχο εταιρεία, για να κάνει σκανά-
ρισµα των συνταγών που έχουν γραφτεί σε χαρτί. Τότε, οι
φιλόσοφοι στο ΠΑΣΟΚ έλεγαν «άστον αυτόν το διαγωνισµό, να
κάνουµε διαγωνισµό για τη συνολική ηλεκτρονική συνταγογρά-
φηση». Είπα, ας κάνουµε πρώτα το µικρό και για το άλλο θα
έρθει η ώρα του. Ακόµα γίνεται ο µεγάλος διαγωνισµός για την
ηλεκτρονική συνταγογράφηση! 

Εγώ, λοιπόν, εφάρµοσα µε τον ανάδοχο που είχε αναδείξει η
κ. Πετραλιά την ηλεκτρονική συνταγογράφηση στο ΙΚΑ. Πώς δη-
λαδή; Κάθε γραπτή συνταγή που σκανάρεται ελέγχεται και ηλε-
κτρονικά. Μάλιστα, κάλεσα και όλη την Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων και το είδαν. Ο κ. Κεγκέρογλου ήταν εκεί. 
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Ακούστε, κυρίες και κύριοι, τι συµβαίνει, τώρα που χρησιµο-
ποιούµε τις διασταυρώσεις, που χρησιµοποιούµε και την ΗΔΙΚΑ
που κάνει ελεγκτική δουλειά, αλλά και τον ΕΟΠΠΥ. Υπάρχει για-
τρός από την Ηλεία –δεν θα πω το όνοµά του- που όταν ψηφί-
σουµε το άρθρο 10 σήµερα και εξοπλίσουµε µε πειθαρχική
αρµοδιότητα αυστηρή και άµεση τον πρόεδρο του ΕΟΠΠΥ,
αυτός ο γιατρός είναι ο πρώτος που θα τεθεί εκτός ΕΟΠΠΥ για
δύο χρόνια, βάσει της διατάξεως που περιλαµβάνεται στο άρθρο
10. 

ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ: Γιατί για δύο χρόνια και όχι για πάντα; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Το για πάντα θα κριθεί µετά την απόφαση του ια-
τρικού συλλόγου και των δικαστηρίων. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Τουλάχιστον για δύο χρόνια.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Να ακούσουµε τι έκανε ο γιατρός. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ακούστε τι έκανε αυτός ο κύριος. Για το Νοέµ-
βριο και το Δεκέµβριο του 2011, συνταγογράφησε από εννιακό-
σιες συνταγές που είχε µέχρι τότε πέντε χιλιάδες επτακόσιες
εβδοµήντα έξι συνταγές και χρέωσε τον ΕΟΠΥΥ µε 408.000
ευρώ. Δεν είναι ογκολόγος. Τα κριτήρια έχουν σταλεί στους για-
τρούς. Μπορεί ένας γιατρός να έχει πολύ µεγάλη πελατεία ή να
είναι πολύ βαριά η ειδικότητά του, να έχει ασθένειες βαρείες που
η ίασή τους είναι πολύ ακριβή. Εκεί, φυσικά, είναι δικαιολογηµένη
η δαπάνη. Όµως, αυτή η δαπάνη από γιατρό της δικής του ειδι-
κότητας στο Νοµό Ηλείας είναι αδικαιολόγητη. 

Έρχοµαι στο Αγρίνιο, κύριε Μακρυπίδη. Πέντε χιλιάδες συν-
ταγές και 303.000 ευρώ επιβάρυνση. Στο Διδυµότειχο είχαµε
πέντε χιλιάδες τετρακόσιες συνταγές και 297.000 ευρώ επιβά-
ρυνση. Στην Αχαΐα προς Κορινθία, για να συνεννοηθούµε, τέσ-
σερις χιλιάδες εκατόν ενενήντα δύο συνταγές και 270.000 ευρώ
κοστίζουν τα φάρµακα. Δεν είναι ογκολόγοι, ξαναλέω, είναι για-
τροί κοινών ειδικοτήτων. Έχουµε διασταυρωµένες τις οδηγίες
από τον ΕΟΠΥΥ προς τους γιατρούς. Μπορώ να σας δώσω και
τις σχετικές εγκυκλίους, για να καταλάβετε ότι δεν αδικούµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να µη συνεχίσω τον κατάλογο,
γιατί… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συντοµεύετε, κύριε
Υπουργέ. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε. 

Υπάρχει γιατρίνα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην παρασύρεστε από
τα παραδείγµατά σας. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ναι, κύριε Πρόεδρε, έχετε δίκιο. 

Υπάρχει γιατρίνα στη Ζάκυνθο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τώρα δεν σας είπα να

διακόψετε τα παραδείγµατα; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Το τελευταίο, που είναι και χαρακτηριστικό. Για-
τρίνα στη Ζάκυνθο µε εκατόν πενήντα κατοίκους στο χωριό της
συνταγογράφησε για ένα µήνα του 2011 χίλιες συνταγές. Να εί-
µαστε καλά! Υπάρχουν οι µέσοι όροι ανά ειδικότητα, κύριοι συ-
νάδελφοι. Δεν παραλογίζεται κανείς, ούτε κάνει τον αυστηρό
αδίκως.

Για όλους αυτούς τους λόγους και επειδή όλα αυτά συµβαί-
νουν, όχι πριν -που να το δικαιολογήσουµε πριν, ότι κάποιος δεν
είχε καταλάβει- αλλά τώρα που αναζητούµε ακόµα και 1 ευρώ
και που σωστά λέει ο συνάδελφος κ. Μακρυπίδης ότι ορισµένα
µέτρα είναι έξω από λογική, τώρα που αναζητούµε το τελευταίο
ευρώ, ρε κύριε, δεν ιδρώνεις! 

Ιδρώνουµε, όµως, εµείς που δεν έχουµε να τα πληρώσουµε
αυτά τα λεφτά. Γι’ αυτό µε το άρθρο 10, που εισηγούµαι και έχει
την καλοσύνη ο Υπουργός να το έχει συµπεριλάβει στο νόµο του,
όποιος προκαλεί µη αναγκαία συνταγογράφηση, παραβιάζοντας
τις οδηγίες, για τις οποίες σας έκανα λόγο, τιµωρείται µε από-
φαση του Διοικητή του ΕΟΠΥΥ µε τη διοικητική κύρωση να τεθεί
έως και δύο χρόνια έξω από τον ΕΟΠΥΥ. 

Το έκανα δύο χρόνια και έχω αλλαγές τις οποίες καταθέτω
εδώ, ακούστε, όµως, συνάδελφοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μισό λεπτό να σας πω.
Μην κάνετε την κατάθεση ακόµη. Θέλω να σας ζητήσω να ανα-
γνώσετε την ακριβή θέση που υπάγεται η αλλαγή. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Δεν είναι µόνο αυτή η αλλαγή, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ή οι αλλαγές. Σε ποιο
σηµείο, σε ποιο άρθρο, γιατί κάποια ασάφεια βλέπω. Προσέξτε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Είναι το τέταρτο άρθρο. Στο τέταρτο άρθρο
έχουµε την τροποποίηση στην παράγραφο 10 του άρθρου 80 του
ν. 3996/2011 και έχω κάνει αναλυτική και µάλιστα χωροθετηµένη
µέσα στο άρθρο 4 παρέµβαση, γι’ αυτό την καταθέτω. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, κ. Ανδρέας Λοβέρδος, καταθέτει τις προαναφερθείσες νο-
µοτεχνικές βελτιώσεις οι οποίες έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ να διανεµη-
θούν οι βελτιώσεις που κατέθεσε ο Υπουργός.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ακούστε όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
κύριε Πρόεδρε, ακούστε ειδικά εσείς, κάτι σοβαρότερο από όσα
σας έχω πει µέχρι στιγµής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ως συµπέρασµα θα το
αναφέρετε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Εµείς λέµε να τιµωρούνται και ο φάκελος να πη-
γαίνει στον εισαγγελέα, θα τον πάω εγώ τη Δευτέρα, όταν ψηφι-
στεί αυτό. Για τα υπόλοιπα, εκεί λέµε ότι γινόµαστε πολύ
αυστηροί, όλοι το λέµε αυτό, ψηφίζουµε και πάνε στα δικαστήρια
οι νόµοι µας. 

Η Εθνική Αντιπροσωπεία στα δικαστήρια σε πολλές περιπτώ-
σεις, συνάδελφοι, παύει να υπάρχει εν τη ουσία. Η νοµοθετική
λειτουργία ακυρώνεται. Η δικαστική λειτουργία µας κάνει στην
άκρη, ακούστε πώς: Έλεγα εγώ και το είχα µέσα, να βάλουµε µια
διάταξη αυστηρή αντισυνταγµατική, όµως, αν µε ρωτάγατε µε
την ιδιότητα που είχα, ότι δεν αναστέλλεται η κύρωση αυτή.
Ξέρω ότι βάσει του άρθρου 20 του Συντάγµατος, αυτό δεν µπο-
ρείς να το πεις και ο δικαστής αν δει ότι δεν παρέχεται στον άλλο
η έννοµη προστασία, θα την παράσχει. 

Τη σηµείωσή µου αυτή την είχα διατηρήσει αντιστεκόµενος
στα επιχειρήµατα περί αντισυνταγµατικότητας, λέγοντας ότι
έστω και για δύο µήνες µέχρι να κερδίσεις τη δίκη της αναστο-
λής, να µπορεί να τροµάξουν αυτοί που δεν καταλαβαίνουν τί-
ποτα, ούτε από κρίση ούτε από τίποτα. Πείστηκα και από τον κ.
Σταυρόπουλο που µου έκανε τη σχετική επισήµανση αλλά συζη-
τώντας και µε δικαστές, ότι λέγοντας µέσα στο νόµο ότι αυτή η
ποινή δεν αναστέλλεται, αποκτά λόγο αναστολής αµέσως ο
θέλων να την προσβάλλει.

Καλύτερα να αφήσουµε το δικαστή να αναζητήσει αν πρέπει
να ανασταλεί επί των λόγων ουσίας και να µη δηµιουργήσουµε
στον εαυτό µας ένα πρόβληµα αντισυνταγµατικότητας από την
αρχή, ούτως ώστε να αποκρούεται η διάταξη χωρίς να µπαίνει
στην ουσία ο δικαστής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έτσι έπρεπε να γίνει.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Και αυτό κάνω. 
Αλλά, κύριε Πρόεδρε, τη Δευτέρα το πρωί θα πάω στον κ. Πι-

κραµένο, στον Πρόεδρο του Συµβουλίου της Επικρατείας, θα ζη-
τήσω παράσταση, θα πάω στον Πρόεδρο του Αρείου Πάγου και
στον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου και θα ζητήσω επισήµως πα-
ράσταση. Εγώ σέβοµαι τη δικαιοσύνη και ουδέποτε στη ζωή µου
την έχω µεµφθεί ή επαινέσει. Ειδικά ως µέλος της εκτελεστικής
εξουσίας, µου απαγορεύεται από το Σύνταγµα να επαινώ ένα δι-
καστή ή να τον κατηγορώ. Θα παραστώ ως µέλος της εκτελεστι-
κής εξουσίας για να παρακαλέσω και να ζητήσω όχι πια αυτό-
µατες αναστολές. 

Ακόµα και τώρα, συνάδελφοι, ψηφίζουµε τους πιο αυστηρούς
νόµους. Εµείς τροποποιούµε διάταξη του νόµου του 2011. Εί-
χαµε επανέλθει, δηλαδή ξανά είχαµε επανέλθει από το Υπουρ-
γείο Εργασίας και δίδονται οι αναστολές πολυβολιδόν, παρ’ότι
εµείς αποφασίσαµε ως Βουλή ότι η εξέταση της αναστολής πρέ-
πει να γίνεται πάρα πολύ, µα πάρα πολύ προσεκτικά και να δίδε-
ται και, όµως, συνεχίζεται η παλιά πρακτική. Σωρηδόν οι αναστο-
λές. 

Μα, αν δεν σε φοβάται κανείς, πώς µπορείς να επιβάλλεις αυτό
που ο Έλληνας χρειάζεται; Και αυτήν τη στιγµή, συνάδελφοι και
συναδέλφισσες, αν δεν µειωθεί ένα δισεκατοµµύριο το 2012, που
τρέχει ήδη η φαρµακευτική δαπάνη, πάλι µέτρα θα µπουν για να
βγουν αυτά τα χρήµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όλα είναι κατανοητά.
Φτάνει. Συµπεραίνετε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Συµπεραίνω, κύριε Πρόεδρε.

Μας χτυπούν οι εταιρείες. Μας χτυπούν λιγότερο και πιο λο-
γικά οι φαρµακαποθήκες. Τα φαρµακεία γνωρίζετε την ένταση
που έχουν. Τα µέσα ενηµέρωσης δεν στηρίζουν και θα βρουν
κάτι να πουν. Ένας έλεγε ότι αυξάνουµε δήθεν στο τέλος τη συµ-

µετοχή του ασφαλισµένου. Πού το κάναµε αυτό; Ποτέ δεν το κά-
ναµε αυτό στα φάρµακα.

Δεν υπάρχει στήριξη σε αυτήν την Ελλάδα της διασταυρωνό-
µενης δηµαγωγίας. Ας κάνουµε ως Εθνική Αντιπροσωπεία το κα-
θήκον µας όσο µπορούµε πιο έντονα και εµείς ως εκτελεστική
εξουσία αλλά και η επόµενη που θα αναδυθεί από τις εκλογές,
ας κάνουµε το χρέος µας.

Σας παρακαλώ µε όση ένταση διαθέτω. Ψηφίστε το άρθρο 4.
Θα βοηθήσει σε έναν αγώνα που γίνεται αυτήν τη στιγµή. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Ανδρέα Λο-
βέρδο.

Το λόγο έχει ο κ. Εµµανουήλ Στρατάκης, Βουλευτής Ηρα-
κλείου του ΠΑΣΟΚ. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι είναι ανάγκη να δούµε τα ζητήµατα της φαρµακευ-

τικής περίθαλψης που έχουν φτάσει σε αυτά τα δυσθεώρητα
ύψη, µια ανάγκη που διαχρονικά αυξάνεται και αυξήθηκε εντο-
νότερα στο παρελθόν και που φοβάµαι και µε αυτά τα µέτρα δεν
θα µπορέσουµε να τιθασεύσουµε γιατί ίσως η κακή συνήθεια
αυτών που παρεµβαίνουν είναι τόσο µεγάλη που δεν µπορεί να
χτυπηθεί, τουλάχιστον µε ευκολία. Καλό θα ήταν τα όποια µέτρα
έρχονται εδώ να µην έρχονται µε τέτοιες διαδικασίες αλλά κάτω
από άλλες συνθήκες για να µπορούν να συζητηθούν µε περισ-
σότερη προσοχή και σε περισσότερο χρόνο, ώστε να καλύπτουν
όλες τις πτυχές και να µην δηµιουργούνται προβλήµατα που ακυ-
ρώνουν την όποια προσπάθεια γίνεται.

Το ίδιο, βεβαίως, ισχύει και γενικότερα για την κύρωση των
πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου σαν αυτές που συζητάµε
σήµερα. Διότι ναι µεν µπορεί να λύνονται προβλήµατα αλλά βλέ-
πουµε ότι και σε ζητήµατα που λύνονται προβλήµατα ή γίνεται
προσπάθεια να λυθούν µέσω των πράξεων νοµοθετικού περιε-
χοµένου εξακολουθούν να υπάρχουν ζητήµατα. Κάποια από
αυτά θέλω να επισηµάνω και ιδιαίτερα εκείνα που αναφέρονται
στην τροπολογία 733 η οποία δεν εντάσσεται βεβαίως στην
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και γι’ αυτόν το λόγο µπορεί,
κύριε Υπουργέ, και γι’ αυτό το ζήτηµα να υπάρξουν ενδεχόµενες
αλλαγές.

Να πω όµως, δυο κουβέντες για τις πράξεις νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου. Θεωρώ ότι και αυτή που αναφέρεται στα ζητήµατα
της εφαρµογής του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής
στρατηγικής αλλά και η δεύτερη που αναφέρεται στις ρυθµίσεις
του ν.4024/2011 είναι προς θετική κατεύθυνση τουλάχιστον ως
προς τα περισσότερα θέµατα που θίγονται, γιατί λύνονται προ-
βλήµατα διαφόρων Υπουργείων, όπως του Εσωτερικών που
αφορά τη µεταφορά των µαθητών, τη «Βοήθεια στο σπίτι» και
ένα σωρό άλλα θέµατα που ασφαλώς δεν µπορούσαν να δώσουν
το σωστό αποτέλεσµα παρά τις νοµοθετικές ρυθµίσεις που είχαν
γίνει το προηγούµενο διάστηµα.

Θέλω όµως, να επικεντρώσω την τοποθέτηση µου σήµερα εδώ
κυρίως στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 733 και ειδικό 166 που
αναφέρεται στο έκτακτο ειδικό τέλος ηλεκτροδοτούµενων δοµη-
µένων επιφανειών γιατί θεωρώ παρά τις ευνοϊκότερες ρυθµίσεις
που επιβάλλει για κάποιες τουλάχιστον περιπτώσεις εντούτοις
σηκώνει ακόµα διορθώσεις. Και οι διορθώσεις αυτές, δεν αφο-
ρούν µόνο περιπτώσεις που έχουν συµπεριληφθεί αλλά και πε-
ριπτώσεις που δεν έχουν συµπεριληφθεί σε αυτήν. 

Με αυτήν την έννοια, κύριε Υπουργέ, η ρύθµιση, για παρά-
δειγµα, που αφορά τα ενοικιαζόµενα δωµάτια και στα οποία γί-
νεται µία αφαίρεση της τάξης του 17% για τον αριθµό πάνω από
επτά ενοικιαζόµενα δωµάτια, είναι άδικη όταν στα ξενοδοχεία γί-
νεται µείωση της τάξης του 35%, αφ’ ενός γιατί κάπου ιδιοκτήτες
δωµατίων κάτω των επτά δωµατίων δεν συµπεριλαµβάνονται κα-
θόλου στη ρύθµιση ενώ και εκείνοι έχουν κοινόχρηστους χώρους
και αφ’ ετέρου γιατί το 17% είναι περίπου το µισό του 35%. Αυτό
σηµαίνει ότι µία ρύθµιση και γι’ αυτούς που έχουν και τα περισ-
σότερα προβλήµατα σε αντίθεση µε τους µεγαλοξενοδόχους θα
ήταν προς την ορθότερη κατεύθυνση εάν αφορούσε και είχε το
ίδιο ποσοστό που έχει και για τα µεγάλα ξενοδοχεία. Τα δύο
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µέτρα και δύο σταθµά θεωρώ ότι δεν είναι κάτι που θα πρέπει να
µας διακρίνει και το επισηµαίνω µια και, κύριε Υπουργέ, έχετε τη
δυνατότητα να κάνετε διόρθωση σε αυτήν την τροπολογία.

Θέλω να πω και ένα δεύτερο θέµα που αφορά το ίδιο ζήτηµα
και έχει να κάνει µε τους χώρους στάθµευσης αυτοκινήτων. Ξέ-
ρουµε πάρα πολύ καλά ότι οι χώροι στάθµευσης αυτοκινήτων,
τα γνωστά πάρκινγκ, έχουν µεγάλες επιφάνειες. Μπήκε µία ρύθ-
µιση σε αυτόν το νόµο που αφαιρεί το 30% της επιφάνειας για
πάνω από χίλια τετραγωνικά και το 60% για πάνω από δύο χιλιά-
δες τετραγωνικά, αλλά και αυτή η ρύθµιση δηµιουργεί τεράστιες
οφειλές που πολλές φορές υπερβαίνουν ακόµα και τα συνολικά
ακαθάριστα έσοδα αυτών των επιχειρήσεων και γι’ αυτό ίσως γι’
αυτήν τη ρύθµιση θα έπρεπε να υπάρχει περισσότερη προσοχή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Έχω καταθέσει ως αναφορά το αίτηµα των εµπλεκοµένων σε
αυτήν τη διαδικασία και του Συλλόγου του Σωµατείου του Νοµού
Ηρακλείου απ’ όπου προέρχοµαι, αλλά είδα ότι το Υπουργείο δεν
έλαβε υπ’ όψιν του αυτήν την παρέµβαση, αν θέλετε, αυτήν την
πρόταση, γιατί θα έπρεπε ίσως να δούµε πώς µπορεί, πράγµατι,
να δώσουµε τη δυνατότητα σε αυτούς τους ανθρώπους να µπο-
ρούν να πληρώσουν αυτά τα οποία τους αναλογούν. 

Βεβαίως, υπάρχει και ένα τρίτο θέµα που αφορά την τροπο-
λογία για την ίδια κατηγορία των επιχειρηµατιών που έχουν µε-
γάλες δοµηµένες επιφάνειες και, επειδή δεν έχουν ρεύµα
βιοτεχνικό, υφίστανται τις συνέπειες σαν να µην είναι βιοτεχνικές
επιχειρήσεις, ενώ όλες οι άλλες βιοτεχνικές επιχειρήσεις εξαι-
ρούνται από το έκτακτο ειδικό τέλος δοµηµένων επιφανειών.

Άρα, κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε να ακούσετε αυτές τις περι-
πτώσεις, να τις προσέξετε, διότι εάν σήµερα δεν είστε εξουσιο-
δοτηµένος λόγω της απουσίας του Υπουργού Οικονοµικών να
κάνετε κάποιες βελτιώσεις, έστω σε κάποια επόµενη φάση, πρέ-
πει να έχετε υπ’ όψιν σας ότι ρυθµίσεις αυτής της µορφής, που
καθιστούν τις διατάξεις που έχουµε ψηφίσει εδώ δικαιότερες,
περισσότερο αποτελεσµατικές και δεν διαµορφώνουν περιβάλ-
λον αδικίας στην κοινωνία, που πρέπει να λαµβάνεται υπ’ όψιν.

Πριν κλείσω, κύριε Πρόεδρε, να µου επιτρέψετε να κάνω και
εγώ µία τελευταία αναφορά σε αυτά τα γενικότερα ζητήµατα που
αυτές τις ηµέρες βιώνουµε, που έχουν να κάνουν, αν θέλετε, µε
το µέλλον της χώρας και την πορεία της οικονοµίας µας. Δυστυ-

χώς, από τα όσα µας έχουν τεθεί υπ’ όψιν µέχρι στιγµής –και µας
έχουν τεθεί δυστυχώς µόνο από τα µέσα επικοινωνίας- διαπιστώ-
νει ή µπορεί να διαπιστώσει κανείς ότι και αυτά τα µέτρα που
προτείνονται κυρίως από την τρόικα και µετά από την όποια δια-
πραγµάτευση έγινε δεν οδηγούν πουθενά. Και δεν οδηγούν που-
θενά, γιατί δυστυχώς το χρέος, παρά το PSI, αντί να µειώνεται,
αυξάνεται. Αυτό σηµαίνει δηλαδή, ότι οι ανάγκες της χώρας, τις
οποίες έπρεπε να περιορίσουµε µε διάφορους τρόπους, αν θέ-
λετε χτυπώντας την όποια σπατάλη όπου και αν γίνεται, αντί να
µειώνονται, αυξάνονται ή εν πάση περιπτώσει δηµιουργούν πρό-
βληµα στην παραπέρα επιβίωση της χώρας, στην παραπέρα επι-
βίωση των ίδιων των Ελλήνων µε τα µέτρα που επιβάλλονται. 

Διαπιστώνετε, λοιπόν, ότι µπροστά µας έχουµε τον γκρεµό και
πίσω έχουµε το ρέµα. Δεν είµαι σίγουρος αυτήν τη στιγµή εάν
θα πρέπει να πέσουµε στον γκρεµό ή να κρατηθούµε στο ρέµα
και αυτό είναι το µεγάλο δίληµµα που εγώ τουλάχιστον προσω-
πικά βιώνω. Και θέλω να το πω δηµόσια από το Βήµα αυτό και
όχι από τα µέσα επικοινωνίας ή στο αυτί κάποιων, γιατί εκτιµώ
ότι, εάν έτσι δηµόσια τοποθετηθούµε, µπορούµε εδώ να πά-
ρουµε αποφάσεις που να είναι προς τη σωστή κατεύθυνση, ανε-
ξάρτητα από πολιτικό και κοµµατικό κόστος του καθένα από
εµάς ή και προσωπικό κόστος ακόµα. Γιατί η χώρα έχει ανάγκη
από σωτηρία, αλλά πρώτιστα ανάγκη σωτηρίας έχει ο ελληνικός
λαός που απαρτίζει αυτήν εδώ τη χώρα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ κ. Γεώργιος Παπαν-
δρέου και εκατόν δέκα Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΠΑΣΟΚ κατέθεσαν πρόταση σύστασης εξεταστικής
επιτροπής για το έλλειµα του 2009 και τους παράγοντες που
οδήγησαν στην αµφισβήτηση των ελληνικών στατιστικών στοι-
χείων, κατά το άρθρο 68 παράγραφος 2 του Συντάγµατος και τα
άρθρα 144 επ. του Κανονισµού της Βουλής.

Η πρόταση αυτή θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµερινής
συνεδρίασης, θα τυπωθεί, θα διανεµηθεί στους κυρίους Βουλευ-
τές και θα συζητηθεί µε τη διαδικασία της γενικευµένης επερώ-
τησης, όπως προβλέπει ο Κανονισµός.

(Η προαναφερθείσα πρόταση έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηρακλείου κ. Βασίλειος Κεγκέρο-
γλου.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ Υγείας, κύριε Αν-
δρέα Λοβέρδο, σας άκουσα µε προσοχή. Βάλατε το κύριο ζή-
τηµα που πρέπει να απασχολήσει την πολιτική ηγεσία του τόπου. 

Δυστυχώς, τις προηγούµενες ώρες βιώσαµε δηµόσια µία κα-
τάσταση που δεν συνάδει µε την κρισιµότητα της περιόδου και
τη θέση της χώρας και της κοινωνίας. Αφού έγινε η συζήτηση
των πολιτικών Αρχηγών για το περιεχόµενο της σύµβασης και
του προγράµµατος, αυτό που βγήκε προς τα έξω είναι ότι
υπήρξε µια διαφωνία στο επικουρικό των στρατιωτικών. 

Αν είναι δυνατόν! Όταν πέρασαν ζητήµατα που αφορούν τους
εργαζόµενους, τις αµοιβές, τις εργασιακές σχέσεις και όλα τα
άλλα που προκαλούν πόνο και θα προκαλέσουν τεράστια µείωση
του εισοδήµατος των εργαζοµένων για το επόµενο διάστηµα, δό-
θηκε επτάωρη µάχη για το επικουρικό των συνταξιούχων στρα-
τιωτικών.

Αν τούτη την ώρα η πολιτική ηγεσία δεν αρθεί στο ύψος που
απαιτούν οι περιστάσεις, πράγµατι, αυτή η στιγµή θα γραφτεί µε
µαύρα γράµµατα. Τι εννοώ; Στο δίληµµα που έχει τεθεί -και είχε
τεθεί και στο πρώτο µνηµόνιο- δηλαδή δανειακή σύµβαση, πρό-
γραµµα ή χρεοκοπία, η απάντηση είναι ξεκάθαρη. Όµως, αυτό
µπορούσε να τεθεί στο πρώτο µνηµόνιο. Μπορούσε να τεθεί στο
µεσοπρόθεσµο. Τώρα δεν είναι αυτό το πραγµατικό δίληµµα,
γιατί απλά η ψήφιση του πρώτου µνηµονίου δεν σήµανε αυτό-
µατα και την υλοποίησή του. 

Το πρώτο µνηµόνιο έµεινε µετέωρο βήµα. Εφαρµόστηκαν
πολλά από αυτά που προβλέπονταν, αλλά όχι όλα. Κατ’ αρχάς
δεν εφαρµόστηκε το κοµµάτι που είχε να κάνει µε την αναµό-
χλευση και την επανεκκίνηση της οικονοµίας. Δεν ολοκληρώθη-
καν οι αλλαγές στο κράτος και στο δηµόσιο, οι οποίες έπρεπε
να είχαν ολοκληρωθεί.

Αυτό, λοιπόν, το µετέωρο βήµα του πρώτου µνηµονίου έπρεπε
σήµερα να µας κάνει να σκεφτόµαστε διαφορετικά. Όχι πώς θα
ψηφιστεί το µνηµόνιο, αυτό είναι το εύκολο. Θα βρεθούν πάλι
αυτοί που τους έχει αναλώσιµους το πολιτικοοικονοµικό κατε-
στηµένο, που είναι οι Βουλευτές, για να το ψηφίσουν. Δεν ξέρω
ποιος θα είναι ο αριθµός, αλλά θα βρεθούν.

Το ζήτηµα είναι αν θα εφαρµοστεί. Δίνει διέξοδο αυτό; Οι πο-
λίτες λένε «Ας πούµε ότι δεχόµαστε και κάνουµε αυτές τις θυ-
σίες. Θα δούµε φως στο τούνελ ή θα πάνε χαµένα και όλα
αυτά;». Αυτή η απάντηση από την πολιτική ηγεσία δεν έχει µέχρι
στιγµής δοθεί.

Θα χρησιµοποιήσω µία φράση από κείµενό σας που έχει δη-
µοσιευθεί: «Σήµερα χρειάζεται µία εθνική συµφωνία για την
ανόρθωση της χώρας». Η λέξη κλειδί είναι η λέξη «ανόρθωση».
Είναι µία εθνική συµφωνία που πρέπει να κάνουν τώρα οι πολιτι-
κοί Αρχηγοί και όχι να συζητάνε επτά ώρες για ένα επιµέρους
θέµα -σοβαρό γι’ αυτούς που τους απασχολεί- που δεν είναι
όµως το µείζον για τη χώρα.

Να κάτσουν τώρα και µέσα στις επόµενες δέκα ηµέρες, που
φάνηκε ότι υπάρχει περιθώριο και έπειτα να βγουν και να πουν
στον ελληνικό λαό αν συµφωνούν σ’ ένα εθνικό πλαίσιο το επό-
µενο διάστηµα, µε συγκεκριµένες προτεραιότητες, που θα υπερ-
βαίνει το µνηµόνιο και θα δώσει προοπτική. 

Θα είναι ένα σχέδιο που θα πρέπει να έχει δύο κύριους πυλώ-
νες, την ανακούφιση της κοινωνίας και τη στήριξη της πραγµατι-
κής οικονοµίας και της επιχειρηµατικότητας στη βάση του
αναπτυξιακού και παραγωγικού µοντέλου -που λέµε όλοι ότι πρέ-
πει να αλλάξει- µε συγκεκριµένα µέτρα και τρόπους, που θα πε-
ράσει στην πράξη και εκεί θα είναι ένα σηµαντικό εργαλείο το
τραπεζικό σύστηµα, εφόσον µπει σ’ αυτήν τη λογική. 

Δεύτερον, το σχέδιο ανακούφισης της κοινωνίας έπρεπε και
τώρα να ακουστεί από τους πολιτικούς αρχηγούς. Είναι δυνατόν
να παρεµβαίνουµε στις ελεύθερες διαπραγµατεύσεις, στις συλ-
λογικές συµβάσεις, χωρίς να σεβόµαστε αυτόν το θεσµό και την
ίδια ώρα να επικαλούµαστε την ελεύθερη οικονοµία, δηλαδή την
ασύδοτη οικονοµία ή την ασύδοτη αγορά -τη νεοφιλελεύθερη
άποψη- και να µην παρεµβαίνουµε στις τιµές, στο κόστος ζωής;
Αυτά είναι αντιφατικά. 

Σχέδιο ανακούφισης της κοινωνίας, λοιπόν, σηµαίνει µείωση
των τιµών, µείωση του κόστους ζωής, µείωση του φορολογικού
βάρους για τα αδύναµα οικονοµικά στρώµατα. Οι έµµεσοι φόροι,
το 23%, ο ΦΠΑ θα πρέπει να αποκλιµακωθούν –ούτως ή άλλως
δεν απέφεραν περισσότερα έσοδα- και να δώσουν την ανάσα
που χρειάζεται. Μείωση των συντελεστών ΦΠΑ, όλων αυτών που
επηρεάζουν την καθηµερινότητα του πολίτη, δεν µπορεί να γίνει
απότοµα, αλλά έπρεπε να περιλαµβάνεται σ’ ένα σχέδιο. 

Όσον αφορά τα δάνεια, είναι ο βραχνάς, η θηλιά στο λαιµό για
χιλιάδες οικογένειες που µε τη µείωση που έχουν τώρα, δεν µπο-
ρούν να ανταποκριθούν επ’ ουδενί. Αυξάνεται κατά δεκάδες χι-
λιάδες ο αριθµός των οικογενειών που δεν µπορούν να ανταπο-
κριθούν στα δάνεια. Συνιστάται «κούρεµα» επιτοκίων, λοιπόν, και
επιµήκυνση, χωρίς επιπλέον επιβάρυνση για τον πολίτη.

Το ίδιο ισχύει και για το ειδικό τέλος ακινήτων, για το χαράτσι.
Το ίδιο ακριβώς ισχύει. Δεν µπορεί να συνεχιστεί για δεύτερη
χρονιά αυτό που έγινε την πρώτη. Δεν µπορεί ο εργαζόµενος των
500 ευρώ να πληρώσει το τέλος που του έχει επιβληθεί για τα
εκατό τετραγωνικά. Θα πρέπει να έχουµε συγκεκριµένες παρεµ-
βάσεις. 

Κι έρχοµαι στον Υπουργό Οικονοµικών, γι’ αυτό το συγκεκρι-
µένο ζήτηµα που έχει να κάνει µε χιλιάδες οικογένειες, δηλαδή
την ελάφρυνση της πρώτης κατοικίας. Δεν µπορεί να γίνει ελά-
φρυνση της πρώτης κατοικίας; Με συγχωρείτε, δεν έχετε το µη-
χανισµό για να εξακριβώσετε ποια είναι η πρώτη κατοικία, όπως
µου είπε κάποιο στέλεχος του Υπουργείου; Να αλλάξετε το συν-
τελεστή για τις ζώνες. Δεν µπορεί το 0 έως 500 να έχει συντελε-
στή 3%. Τέλος! Δεν µπορεί! Βάλτε κάπου αλλού την αύξηση,
όπου θέλετε. Βρείτε το. 

Δεν µπορεί να επιβαρύνεται ένα σπίτι σ’ ένα χωριό τριακοσίων
κατοίκων µ’ ένα υπέρογκο ποσό και να είναι πενήντα χρόνων το
σπίτι. Δεν φθάνει ούτε η σύνταξη ούτε το εισόδηµα που έχει απο-
µείνει, µόνο γι’ αυτό, για να µην αναφερθώ και στα υπόλοιπα.
Πρέπει να γίνει, λοιπόν, ανακατανοµή των συντελεστών τώρα και
απεξάρτηση τουλάχιστον των λογαριασµών που έχουν λήξει, για
να µπορεί να πάει στη ρύθµιση. Κάνετε κάτι το οποίο ειλικρινά
δεν µπορώ να το καταλάβω. Λέτε ότι µπορεί να πάει κάποιος στη
ΔΕΗ, να πληρώσει µόνο το λογαριασµό της ΔΕΗ και το άλλο να
µείνει στον αέρα. Γιατί δεν του δίνετε το δικαίωµα να πάει να πλη-
ρώσει το ειδικό τέλος µε τη ρύθµιση, µε τα 30 ευρώ το µήνα; Δεν
θέλετε έσοδα; Δεν θέλετε να διευκολύνετε τους πολίτες; Δεν
µπορώ να το καταλάβω. Τους θέλετε εκεί, στην ουρά; Είναι απλά
πράγµατα. Νοµίζω ότι είναι κάτι που πρέπει να το δείτε τώρα κι
όχι µετά από ένα χρόνο. 

Έρχεστε και φέρνετε µία διόρθωση για τα ενοικιαζόµενα δω-
µάτια και τα επιπλωµένα διαµερίσµατα. Και βάζετε 17%, ενώ
στους ξενοδόχους 35%. Γιατί; Δεν είναι τουριστικές επιχειρήσεις
αυτές; Επιβάλλεται 35% και στα ενοικιαζόµενα δωµάτια, όσο και
για τα ξενοδοχεία και τα επιπλωµένα διαµερίσµατα. 

Αγαπητοί κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον
αφορά αυτό που ανέφερα και στην αρχή, σε σχέση µε ένα εθνικό
σχέδιο µε βασικές προτεραιότητες, θεωρώ ότι αυτό πρέπει να
είναι το αντικείµενο των επόµενων ηµερών. Άλλως η πολιτική
ηγεσία, όπως αυτή εκφράζεται σήµερα, δεν θα αντιµετωπίζει τα
πράγµατα ανάλογα µε την κρισιµότητα των περιστάσεων κι αυτό
θα της χρεωθεί. Αντίθετα, αν αυτή η πολιτική ηγεσία καταφέρει
µέσα από τη συνεννόηση να δώσει την προοπτική, παρά τα
σκληρά µέτρα, τότε θα της πιστωθεί και θα υπάρξει αυτό που
λέµε όλοι, δηλαδή διέξοδος για τη χώρα, ανακούφιση για την κοι-
νωνία, επιβίωση του έθνους. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης.

Πόσο χρόνο θέλετε, κύριε Υπουργέ;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Δώστε µου περίπου δεκαπέντε µε δεκαοχτώ λεπτά, κύριε
Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, έχετε το λόγο. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή ηµέρα είναι µία
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ηµέρα ξεχωριστή για την πορεία της χώρας. Οι αποφάσεις που
θα ληφθούν σήµερα στο Eurogroup είναι αυτές που θα ενεργο-
ποιήσουν τις διαδικασίες για την υλοποίηση των αποφάσεων της
26ης Οκτωβρίου.

Χθες, οι Ελληνίδες και οι Έλληνες µε αγωνία παρακολουθού-
σαν την πορεία της συζήτησης του Πρωθυπουργού και των τριών
Αρχηγών των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, που στηρίζουν την Κυ-
βέρνηση, µε την τρόικα. Όλοι αντιλαµβάνονται ότι τώρα, για µια
ακόµη φορά, όπως και το Μάιο του 2010, δίνεται η µάχη για τη
µελλοντική πορεία της χώρας.

Οι διαπραγµατεύσεις και τα αποτελέσµατά τους θα καθορί-
σουν εάν η χώρα θα έχει τη δυνατότητα να ξεπεράσει την πολύ-
πλευρη κρίση µε την οποία βρίσκεται αντιµέτωπη. 

Η χώρα µας µε υψηλό τίµηµα σε όρους απώλειας εισοδήµατος
και απασχόλησης για τους πολίτες της, αναλαµβάνει την ευθύνη
να διορθώσει τις ανισορροπίες της, προσδοκώντας ότι οι εταίροι
όχι µόνο κατανοούν αλλά και αναγνωρίζουν το µέγεθος του τι-
µήµατος αλλά και τις προσπάθειες που καταβάλλει η χώρα. 

Γιατί ποτέ άλλοτε στην κοινή πορεία ευρωπαϊκών χωρών δεν
έχει γίνει ανάλογη προσπάθεια, που έχει τόσο µεγάλες αρνητικές
επιπτώσεις στην καθηµερινότητα των πολιτών µιας χώρας. Ποτέ
άλλοτε στην Ευρώπη δεν βρέθηκαν πολίτες µέσα σε µικρό χρόνο
να κάνουν τόση µεγάλη προσπάθεια και να υφίστανται τόσο µε-
γάλες µειώσεις στους µισθούς τους και στις συντάξεις. Και επι-
µένω στο ζήτηµα αυτό, γιατί πιστεύω ότι η κοινή ευρωπαϊκή
πορεία προϋποθέτει αλληλοκατανόηση και σεβασµό µα, πάνω
απ’ όλα, προϋποθέτει αυτογνωσία.

Δεν υπηρετούν την κοινή αυτή ευρωπαϊκή πορεία όσοι επιχει-
ρηµατολογούν στη βάση στερεοτυπικών αντιλήψεων και υποτι-
µούν την προσπάθεια των Ελλήνων και των Ελληνίδων. Και
βέβαια ,την ίδια στάση οφείλουµε να επιδείξουµε και εµείς. Δεν
βοηθάει µία στερεοτυπική προσέγγιση της στάσης των εταίρων
µας. Οφείλουµε να είµαστε ειλικρινείς για τις αιτίες που µας έφε-
ραν στο σηµείο αυτό. Πολλά από τα ζητήµατα που επιχειρούµε
να αντιµετωπίσουµε, οφείλαµε να το είχαµε κάνει εδώ και πολλά
χρόνια. Και αναφέροµαι συγκεκριµένα στα µεγάλα προβλήµατα
που αφορούν τη χώρα µας και απέναντι στα οποία για πάρα
πολλά χρόνια δεν τηρήθηκε µια στάση αποφασιστική. Φοβηθή-
καµε να αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατα αυτά, όταν τα πρώτα
σηµάδια κινδύνου έδειχναν ποια θα είναι η µελλοντική τους πο-
ρεία.

Και παίρνω ως ένα παράδειγµα χαρακτηριστικό το ζήτηµα της
ισορροπίας του ασφαλιστικού συστήµατος. Δεν θέλω στο σηµείο
αυτό να παραγνωρίσω παράγοντες, όπως η ύφεση, η µείωση των
µισθών και η αύξηση της ανεργίας, που και αυτοί βεβαίως επη-
ρεάζουν την ισορροπία του ασφαλιστικού συστήµατος. 

Υπήρχαν, όµως, και διαρθρωτικά προβλήµατα, τα οποία είχαν
έγκαιρα διαγνωστεί αλλά στο όνοµα του πολιτικού κόστους τα
δυο µεγάλα πολιτικά κόµµατα, που διαδέχονταν το ένα το άλλο
στην εξουσία, δεν κατάφεραν να οργανώσουν έναν εθνικό διά-
λογο µέσω του οποίου οι Έλληνες πολίτες θα ενηµερώνονταν
κατά τρόπο υπεύθυνο και ειλικρινή για τα προβλήµατά τους. Να
ενηµερωθούν για τις στρεβλώσεις και τις αδικίες που προέκυψαν
από µια πελατειακή προσέγγιση του ασφαλιστικού ζητήµατος.
Να ενηµερωθούν τι συνεισφέρει ο προϋπολογισµός του κράτους
για κάθε ασφαλισµένο κάθε ταµείου και να εξηγηθεί γιατί οι
ασφαλισµένοι τυγχάνουν διαφορετικής µεταχείρισης ανάλογα
µε το ταµείο, στο οποίο είναι ασφαλισµένοι. Να τοποθετηθούν
εάν σε αυτές τις συνθήκες τέτοιες στρεβλώσεις µπορούν να συ-
νεχίσουν να υπάρχουν: κάποιοι δηλαδή, να επιχορηγούνται µε
1.000 ευρώ και κάποιοι άλλοι να επιχορηγούνται από τον κρατικό
προϋπολογισµό µε 15.000 έως 17.000 ευρώ. 

Αντιλαµβάνοµαι ότι ήταν δύσκολη µια τέτοια συζήτηση. Έτσι
κάθε φορά η στάση που τηρούσε ένα κόµµα πάνω στο ασφαλι-
στικό εξαρτιόταν από το εάν ήταν στην κυβέρνηση ή όχι. Έτσι
δεν καταφέραµε να διαµορφώσουµε µια κοινή βάση, µια συναν-
τίληψη που θα αποτελούσε την αφετηρία για τη διεξαγωγή ενός
εθνικού διαλόγου, έτσι ώστε το πρόβληµα αυτό να αντιµετωπι-
σθεί στην ώρα του. 

Σήµερα, όπως όλοι αντιλαµβάνεστε, δεν υπάρχει αυτή η πο-
λυτέλεια, δεν υπάρχει αυτό το περιθώριο. Σήµερα καλούµαστε

να κάνουµε εκείνες τις δύσκολες επιλογές που πριν δεν καταφέ-
ραµε και να πληρώσουµε δυσανάλογα µεγάλο τίµηµα σε όρους
αξιοπιστίας. Γιατί εύλογα οι πολίτες σήµερα αναρωτιούνται: Μα
καλά, γιατί δεν φροντίσατε όλα αυτά τα χρόνια να αντιµετωπί-
σετε αυτά τα προβλήµατα; Αυτές οι συµπεριφορές –επαναλαµ-
βανόµενες- οδήγησαν στην απαξίωση του πολιτικού δυναµικού
αλλά και στη νοµιµοποίηση της στάσης που επιδεικνύεται από
πολλούς, οι οποίοι συστηµατικά επιχειρούν την απαξίωση του
πολιτικού δυναµικού.

Ας αναλάβουµε, λοιπόν, έστω και τώρα την ευθύνη να απαν-
τήσουµε µε ειλικρίνεια στο ερώτηµα: Δικαιολογείται σε µία πε-
ρίοδο, όπου αποφασίζονται περικοπές συντάξεων, να διατη-
ρούνται τέτοιες ανισότητες στη στήριξη που παρέχει ο Έλληνας
φορολογούµενος µέσω του προϋπολογισµού; 

Ανάλογη στάση µε αυτήν που επιδείχτηκε, δηλαδή στάση µη
ειλικρινούς αντιµετώπισης των προβληµάτων, επιδείχτηκε και σε
άλλους τοµείς των δηµόσιων προβληµάτων. Αυτές οι στάσεις και
οι αντιλήψεις, είναι που µας οδήγησαν στο σηµείο να πρέπει
τώρα, σε µικρό χρονικό διάστηµα, να κάνουµε ό,τι δεν έγινε
πολλά χρόνια πριν µε έναν τρόπο που έχει αρνητικές συνέπειες
για πολλούς συµπολίτες. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, στους ενσκύψαντες Επιµηθείς, οι οποίοι δια-
πιστώνουν ότι όλα τα προβλήµατα της χώρας οφείλονται στην
τελευταία διετία όπου είχε την ευθύνη της διακυβέρνησης της
χώρας το ΠΑΣΟΚ, λέω ότι καλό θα είναι να θυµηθούν τη ρήση
του Γεωργίου Παπανδρέου για τον Γρίβα. Είχε πει τότε ο αείµνη-
στος Γεώργιος Παπανδρέου για τον Γρίβα, «εδοξάσθη κρυπτό-
µενος και εξευτελίσθη εµφανιζόµενος». 

Σε ό,τι αφορά το θέµα το οποίο έθιξε ο συνάδελφος κ. Παπα-
δηµούλης, το θέµα δηλαδή του εάν το Υπουργείο Οικονοµικών
φρόντισε να εισπράξει τη σταθερή απόδοση του 10% που προ-
βλέπεται από το ν. 3723/2008, θέλω να καταθέσω στη Βουλή τον
πίνακα µε τα ποσά που καταβλήθηκαν από τις τράπεζες που
έχουν προνοµιούχες µετοχές τόσο το 2010 όσο και το 2011,
καθώς επίσης και τις δύο ερωτήσεις που έστειλε το Υπουργείο
Οικονοµικών προς το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους, προκειµέ-
νου µεταξύ άλλων να γνωµοδοτήσει εάν το δηµόσιο δικαιούται
της εν λόγω απόδοσης, ανεξάρτητα από την κερδοφόρο ή µη
χρήση των πιστωτικών ιδρυµάτων κατά το έτος καταβολής της
απόδοσης. 

Καταθέτω, λοιπόν, στα Πρακτικά, τον πίνακα µε τις τράπεζες
που κατέβαλαν το συγκεκριµένο µέρισµα, καθώς επίσης και τις
δύο ερωτήσεις, µία από τις 20 Ιουνίου 2011 και µία δεύτερη από
τις 6 Φεβρουαρίου 2012 από τη Γενική Διεύθυνση Οικονοµικής
Πολιτικής, τη Διεύθυνση Πιστωτικών και Δηµοσιονοµικών Υποθέ-
σεων προς το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους, προκειµένου να
διερευνηθεί ότι, πραγµατικά, έχει κάποια βάση η ερµηνεία που
έχει δοθεί από συγκεκριµένες τράπεζες σε ό,τι αφορά τη συγκε-
κριµένη πρόβλεψη του νόµου. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Φίλιππος Σαχινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Οφείλω δε να επισηµάνω στο σηµείο αυτό την ενηµέρωση που
έχω λάβει από την αρµόδια Γενική Διεύθυνση Οικονοµικής Πολι-
τικής ότι η Τράπεζα της Ελλάδος συνηγορεί υπέρ της άποψης
της µη καταβολής της εν λόγω απόδοσης, αν αυτό τεκµηριώνεται
µε βάση κριτήρια για την κεφαλαιακή επάρκεια των τραπεζών. 

Τέλος, θέλω να αναφερθώ και στη διάταξη που αφορά την
αναδιάρθρωση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. Όταν ανέ-
λαβα την ευθύνη στο Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, διαπί-
στωσα ότι υπήρχαν δύο διευθύνσεις που ήταν υπεύθυνες για τον
προϋπολογισµό της γενικής κυβέρνησης, οι οποίες, όµως, ανή-
καν σε δύο χωριστές γενικές διευθύνσεις. Μία, λοιπόν, από τις
πρώτες πρωτοβουλίες που πήρα, ήταν να φροντίσω να ενταχ-
θούν οι δύο διευθύνσεις –που είναι γνωστές µε τους κωδικούς
Δ20 και Δ39, µε λίγα λόγια η Διεύθυνση Προϋπολογισµού του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους και η Διεύθυνση των Φορέων
της Γενικής Κυβέρνησης- κάτω από την ίδια γενική διεύθυνση.

Τώρα επανέρχοµαι κρίνοντας ότι αυτές οι δύο διευθύνσεις
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πρέπει να συγχωνευθούν και να γίνουν µία διεύθυνση, έτσι ώστε
πραγµατικά να έχει το Γενικό Λογιστήριο τη δυνατότητα να συν-
τάσσει προϋπολογισµό γενικής κυβέρνησης µέσα από µία ενιαία
διεύθυνση. 

Επίσης, κατά το ίδιο διάστηµα διαπιστώθηκε ότι λόγω των
αναγκών του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, όπως αυτές δια-
µορφώνονται από το νέο νόµο περί δηµοσιονοµικής ευθύνης,
που αναθέτουν στο Γενικό Λογιστήριο πέραν από την ευθύνη κα-
τάρτισης του προϋπολογισµού και την ευθύνη κατάρτισης του
µεσοπρόθεσµου προγράµµατος αλλά και λόγω των αναγκών που
διαµορφώνονται από την υλοποίηση του προγράµµατος οικονο-
µικής πολιτικής είναι αναγκαία η συγκρότηση µίας νέας διεύθυν-
σης, η οποία αφ’ ενός µεν θα ετοιµάζει το µεσοπρόθεσµο, αφ’
ετέρου δε, θα συντονίζει τις εργασίες του Γενικού Λογιστηρίου
του Κράτους µε άλλα αρµόδια Υπουργεία, όπως είναι το Υπουρ-
γείο Εργασίας, το Υπουργείο Εσωτερικών, το Υπουργείο Υγείας,
έτσι ώστε να υπάρχει ένας ενιαίος χώρος υποδοχής των στοι-
χείων που αφορούν στη γενική κυβέρνηση της χώρας, για να
µπορεί έγκαιρα και µε αποτελεσµατικότητα να ανταποκρίνεται η
ελληνική Δηµόσια Διοίκηση σε ζητήµατα τα οποία τίθενται από
διεθνείς οργανισµούς ή τους θεσµικούς µας πιστωτές. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, το λόγο προχωρούµε στη συγκρότηση αυτής
της νέας διεύθυνσης, ενώ καταργείται µια άλλη διεύθυνση η
οποία είχε συγκροτηθεί πριν από λίγο χρονικό διάστηµα.

Τέλος, σε ό,τι αφορά τη φράση για κατάργηση της ρητής πρό-
βλεψης του άρθρου 97 παράγραφος 5, ότι ο «ΑΔΜΗΕ Α.Ε.» τελεί
πάντοτε υπό τον έλεγχο του δηµοσίου, στο άρθρο 4 παράγρα-
φος 3, της από 31-12-2011 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου,
που κυρώνεται µε το άρθρο 2 του παρόντος, θα ήθελα να διευ-
κρινίσω ότι η απαλοιφή της σχετικής πρότασης που υπήρχε στο
νόµο για την απελευθέρωση της αγοράς ενέργειας έγινε σε συ-
νεννόηση µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, επειδή κρίθηκε ότι η προ-
ηγούµενη διατύπωση δεν ήταν συµβατή µε την κοινοτική νοµο-
θεσία περί απελευθέρωσης της αγοράς ενέργειας.

Θέλω στο σηµείο αυτό να επισηµάνω και για τα Πρακτικά της
Βουλής ότι θέση και πρόθεση της Κυβέρνησης, είναι να συνεχί-
σει να υπάρχει δηµόσιος έλεγχος στο δίκτυο µεταφοράς ηλε-
κτρισµού της χώρας σε όποια διαδικασία αποκρατικοποίησης
επιλεγεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το παρόν νοµοσχέδιο ζητεί-
ται η κύρωση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, µε την
οποία ρυθµίστηκαν µια σειρά από θέµατα, το καθένα από τα
οποία έχει σηµαντική διαρθρωτική σηµασία και κάθε κεφάλαιο
και άρθρο του θα µπορούσε να είναι µια σηµαντική θεσµική αλ-
λαγή: Το βαθµολόγιο, το µισθολόγιο, η αναδιάρθρωση των φο-
ρέων, η αξιολόγηση του προσωπικού, η εργασιακή εφεδρεία, οι
νέες φορολογικές ρυθµίσεις, όλα θα µπορούσαν να είναι µεγά-
λες διαρθρωτικές αλλαγές.

Πολλές φορές, έχουµε κληθεί να νοµοθετήσουµε κάτω από
εξαιρετικά πιεστικές και ασφυκτικές συνθήκες χρόνου και κατα-
στάσεων και οµολογουµένως, πολλά πράγµατα θα µπορούσαν
να είχαν γίνει καλύτερα και πιο ολοκληρωµένα. Όµως, να µην ξε-
χνάµε και το πλαίσιο µέσα στο οποίο έπρεπε να δροµολογηθούν
τον περασµένο Δεκέµβριο, τα όσα προβλέπει το σχέδιο νόµου
το οποίο σήµερα συζητούµε και ότι έπρεπε να προβλεφθούν
άµεσα, αναγκαίες εξειδικεύσεις σε σηµαντικές ρυθµίσεις που
προβλέπονταν στους εφαρµοστικούς νόµους του µεσοπρόθε-
σµου, στον κρατικό προϋπολογισµό του 2011 αλλά και το ν.
4024/2011.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν κάτι αποκοµίζουµε από την
εµπειρία του πυκνού νοµοθετικού έργου που προέκυψε το διά-
στηµα κατά το οποίο η χώρα εφαρµόζει το πρόγραµµα οικονο-
µικής πολιτικής, είναι ότι αµέσως µετά την επιτυχή, όπως εκτιµώ
ότι θα είναι, υλοποίηση των αποφάσεων της 26ης Οκτωβρίου, θα
πρέπει όλοι οι συνάδελφοι µέσα στη Βουλή να επαναξιολογή-
σουµε τη στάση µας και τον τρόπο µε τον οποίο αντιµετωπίζουµε
τα επείγοντα προβλήµατα της χώρας.

Νοµίζω ότι αυτό το οποίο θα πρέπει από εδώ και στο εξής να
επιδεικνύουµε όλοι όσοι µετέχουµε στη Βουλή αυτή, είναι µια
στάση περισσότερο ψύχραιµη, συντονισµένη, µε λιγότερο βάρος
από µικροπολιτικές σκοπιµότητες και µε έµφαση να γίνουν όλες

εκείνες οι µεγάλες αλλαγές οι οποίες καθυστέρησαν αλλά που
τώρα είναι αναγκαίες, προκειµένου να δώσουµε µια ελπίδα και
µια προοπτική για να µπορέσει η χώρα µας να ξεφύγει από την
πολύπλευρη κρίση µε την οποία βρίσκεται αντιµέτωπη.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κύριο Υπουργό.

Θα κλείσουµε τον κύκλο των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων
και µετά θα έχουν το λόγο όσοι εισηγητές θέλουν να µιλήσουν.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος
Πρωτόπαπας έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως έχει τονίσει
ο εισηγητής µας, ψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Δεν χρειάζεται,
εποµένως, να µακρηγορήσω. Υπάρχει και η σχετική παρέµβαση
του κυρίου Υπουργού.

Θα ήθελα να κάνω µια αναφορά, ότι θεωρώ ιδιαίτερα θετική
την πρόσθεση, γενικότερα την παρέµβαση που έκανε ο Υπουρ-
γός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Νοµίζω ότι είναι ένα
ακόµα βήµα στην προσπάθεια που καταβάλλει και η Κυβέρνηση,
αλλά και ειδικότερα το Υπουργείο Υγείας για την περιστολή των
αδικαιολογήτων σπαταλών, των αδικαιολογήτων δαπανών και γε-
νικότερα την ορθολογικοποίηση της διαχείρισης των περιορισµέ-
νων πόρων -των πόρων γενικότερα- που υπάρχουν σε έναν
πραγµατικά κρίσιµο και ευαίσθητο για τους πολίτες κλάδο, όπως
είναι ο κλάδος της υγείας.

Με αυτήν την έννοια, θεωρώ ιδιαίτερα θετική την παρέµβαση,
την οποία έκανε, ο κ. Λοβέρδος.

Έρχοµαι τώρα σε ορισµένα από αυτά που ακούστηκαν στην
Αίθουσα και ξεκινώ µε την παρέµβαση του εκπροσώπου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

Κύριε Παπαδηµούλη, θα µπορούσε κανείς να υιοθετήσει κά-
ποια σηµεία του συλλογισµού σας σε σχέση µε τα προβλήµατα
που δηµιουργούνται αυτήν τη στιγµή ιδιαίτερα στους εργαζόµε-
νους και ιδιαίτερα σε αυτούς που αµείβονται µε το µισθό της
εθνικής γενικής συλλογικής σύµβασης εργασίας. Αναφέροµαι
ιδιαίτερα σ’ αυτούς, γιατί οι µισθοί είναι ήδη χαµηλοί και, βε-
βαίως, το να έρχεσαι και να λες «22% τους µειώνω» αποτελεί,
πράγµατι, ένα ιδιαίτερα σηµαντικό και δυσάρεστο γεγονός.

Είναι, όµως, άλλο αυτό και άλλο γενικότερα να κηρύσσει κα-
νείς από Βήµατος της Βουλής την «επανάσταση» -διότι µπορεί
να µην ήταν κακό, αν πραγµατικά µπορούσε κάποιος να την κη-
ρύξει- χωρίς να έχει κάτι συγκεκριµένο να προτείνει.

Αναρωτιέµαι, όχι για το ειδικό µέτρο -λέω ξανά ότι θα µπο-
ρούσε ίσως κάποιος να δεχθεί στοιχεία του προβληµατισµού
σας- αλλά για τη γενικότερη πορεία, την οποία λέτε. Δηλαδή,
πάµε σε κάτι διαφορετικό. Μάλιστα! Ποιο είναι αυτό τελικά; Θα
ήθελα µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον να ακούσουµε ποιο είναι αυτό το
διαφορετικό.

Τόνισε ο ίδιος ο εκπρόσωπος, κύριε Πρόεδρε, του ΣΥΡΙΖΑ ότι
δεν υιοθετεί τις λογικές που έχουν αυτές τις κραυγές, την έλ-
λειψη πρότασης και προοπτικής. Σωστή η διαπίστωσή του. Αλλά,
ο ίδιος τι προτείνει; Μας είπε ότι «δεν µένουµε στην απλή δια-
µαρτυρία» και δήλωσε ότι «δεν είναι αιχµάλωτοι…» -αµφιβάλλω
για πολλούς, ίσως όχι για τον ίδιο προσωπικά, αλλά για πολλούς
και από το κόµµα του και από άλλα κόµµατα ίσως- «…στη δηµο-
σκοπική αλαζονεία». Κατά τη γνώµη µου, ορισµένοι είναι. Αλλά,
αυτή είναι µια άλλη συζήτηση.

Το ερώτηµα που τίθεται είναι τι ακριβώς προτείνετε. Προτεί-
νετε να ενωθούν τα τρία κόµµατα της Αριστεράς. Μάλιστα! Αυτό
είναι δικό σας θέµα, αλλά δεν βλέπω κι αυτό να γίνεται. Η πρό-
ταση επί της ουσίας είναι αυτή; Τι θα γίνει στη χώρα; Θέλουµε
να ακούσουµε. Τι προτείνετε γι’ αυτήν την κρίσιµη στιγµή; Τι προ-
τείνετε, για παράδειγµα, για το πώς θα πληρωθούν οι υποχρεώ-
σεις της χώρας, που είναι σηµαντικές, για το µήνα Μάρτιο; Αυτό
δεν το άκουσα και σήµερα. Αν κάποιος θέλει να πει ότι κάνουµε
στάση πληρωµών και γυρίζουµε στη δραχµή, ας το πει. Κάθε
άποψη που υπάρχει πρέπει να λέγεται, ανεξάρτητα αν διαφωνώ.
Από το ΣΥΡΙΖΑ δεν το άκουσα.

Παρακαλώ πολύ να µας διευκρινίσετε -και αυτό έχει την ιδιαί-
τερη και βαρύνουσα σηµασία του- ποια ακριβώς είναι η πρόταση,
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διότι δεν µπορείτε να εξορκίζετε αυτούς που έχουν έλλειψη προ-
τάσεων και αρκούνται στις κραυγές –εσείς το κάνατε- και, εν συ-
νεχεία, η µόνη πρόταση, την οποία καταθέσατε είναι ότι πρέπει
τα τρία κόµµατα της Αριστεράς να ενωθούν για να έχουν πρό-
ταση εξουσίας. 

Κατ’ αρχάς, δεν ενώνονται ανόµοια πράγµατα, αλλά αυτός
είναι δικός σας λογαριασµός. Βρείτε τα µεταξύ σας. Δεν παρεµ-
βαίνουµε εµείς. Αλλά, υπάρχει διαπιστωµένο το «όχι» από ορι-
σµένους, αλλά και πάλι προσπαθείτε και καλά κάνετε και προ-
σπαθείτε.

Προσπαθείτε, λοιπόν, πάνω σε ποια πρόταση; Σε ποιο πολιτικό
πλαίσιο; Δραχµή ή ευρώ; Πρέπει να δούµε µετά τους όρους, να
συζητήσουµε τις προτάσεις σας, να δούµε τον προβληµατισµό
σας. Δραχµή ή ευρώ; Αυτό είναι το κρίσιµο. Σ’ αυτό εξακολου-
θείτε να µην απαντάτε.

Επιτρέψτε µου να σας πω ότι όλος ο συλλογισµός σας πέφτει
σε κενό. Το να παρακαλάς «βρείτε τα µαζί µου» δεν είναι πολι-
τική. Το να προτείνεις λύσεις είναι πολιτική και οι λύσεις πρέπει
να είναι απόλυτα συγκεκριµένες.

Επιτρέψτε µου να πω ότι αυτές τις ηµέρες στη χώρα γίνεται
µία πάρα πολύ σκληρή διαπραγµάτευση µε την τρόικα. Δεν ξέρω,
πράγµατι, το συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα, το οποίο θα καθο-
ρίσει η Κυβέρνηση και δεν είναι αρµοδιότητά µου να το ξέρω,
για τη συζήτηση στη Βουλή των σχετικών συµφωνιών και του
εφαρµοστικού νόµου. 

Όµως, εκείνο που έχω να πω είναι ότι, πράγµατι, έγινε µία
πάρα πολύ σκληρή διαπραγµάτευση και αυτό είναι γεγονός,
όπως έγινε και για τη συµφωνία της 26ης και 27ης Οκτωβρίου,
επιτρέψτε µου να συµπληρώσω. Δεν είναι η πρώτη φορά που γί-
νεται µία σκληρή διαπραγµάτευση. Η ίδια διαπραγµάτευση έγινε
και για τη συµφωνία της 26ης και 27ης Οκτωβρίου. Έγινε σε ορι-
σµένα ζητήµατα και παλιότερα στις προηγούµενες δύσκολες φά-
σεις που πέρασε η χώρα.

Μην υποτιµούµε την προσπάθεια που κάνουν οι συγκεκριµένοι
άνθρωποι και ο κοµµατικός φανατισµός µη µας τυφλώνει και τα
ισοπεδώνουµε όλα. «Τώρα που είµαστε εµείς, τώρα είναι καλύ-
τερα». Μα, αν είναι καλύτερα, είναι επειδή είστε εσείς, όχι επειδή
δεν είναι ικανοί οι άλλοι. Το να είµαστε πιο πολλοί καθιστά πιο
ισχυρή την πίεση. Αλλά αυτό αντιστρέφει και το ερώτηµα: Εάν
εσείς ήσασταν και τις προηγούµενες φορές στο εθνικό καθήκον
και δεν πετροβολούσατε απ’ έξω, λαϊκίζοντας τα πράγµατα, δεν
θα ήταν καλύτερα; Αναµφίβολα θα ήταν καλύτερα.

Δεν αρκεί, λοιπόν, να λες «είµαι εγώ και κάνω διαπραγµά-
τευση» ή «δεν ήµουν εγώ πριν και δεν έκανα διαπραγµάτευση».
Έκαναν κάποιοι άλλοι και το πάλευαν. Σεβάσου αυτό που έκαναν
χωρίς εσένα, όπως και τώρα που το πάλεψαν και, µάλιστα, πολύ
σκληρά. Δεν µπορεί ορισµένες φορές σαν πολιτικό σύστηµα να
εµφανίζουµε αυτήν την εικόνα. 

Εµείς είµαστε που διαπραγµατευόµαστε, λένε µερικοί, εµείς
που διασφαλίζουµε. Για σιγά, βρε παιδιά! Με ποιον διαπραγµα-
τευτήκατε; Μεταξύ µας; Η πραγµατική διαπραγµάτευση γίνεται
µε τους δανειστές. Και όταν για παράδειγµα ο δέκατος τρίτος
και ο δέκατος τέταρτος µισθός έχει κλείσει από το προηγούµενο
Σάββατο το µεσηµέρι και ακούω την Κυριακή «εγώ τον έσωσα»,
αυτό δεν είναι θετικό. Δεν είναι µόνο ότι είναι λάθος, δεν είναι
µόνο ότι είναι λαϊκισµός –και, µάλιστα, χαµηλού επιπέδου- αλλά
το κυριότερο και αυτό που µε απασχολεί είναι ότι αυτό το
πράγµα δεν δίνει προς τα έξω την εικόνα ενός συγκροτηµένου
και υπεύθυνου πολιτικού συστήµατος και µιας υπεύθυνης στά-
σης πολιτικών κοµµάτων που στηρίζουν την Κυβέρνηση.

Ας αναγνωρίσουµε, λοιπόν, ότι γίνεται µια πολύ µεγάλη προ-
σπάθεια. Βεβαίως, θα υπάρχουν διαφορές. Όµως σε τελική ανά-
λυση, χρειάζονται και καθαρές θέσεις. Πρέπει να έχεις καθαρό
στο µυαλό σου τι θέλεις, για να διαπραγµατευτείς. Και αν θέλεις
να προχωρήσεις στη σωτηρία της χώρας, αυτό δεν πρέπει απλά
να λέγεται αλλά να αποδεικνύεται κιόλας από τους στόχους που
βάζεις, από τα ζητήµατα που παλεύεις και από τη δυνατότητα να
υπερβείς το στενό σου κοµµατικό συµφέρον και να ενώσεις τις
δυνάµεις σου µε τον άλλον που παλεύει δίπλα σου, από τη
στιγµή τουλάχιστον που αυτό δήλωσες στον ελληνικό λαό. Και
όσο µας αφορά, τόσο από τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, όσο και από

τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης και Υπουργό Οικονοµικών, το
κάναµε. Αυτή είναι η δεύτερη παρατήρηση. 

Η τρίτη παρατήρηση, αφορά ορισµένα ζητήµατα που βλέ-
πουµε να συζητούνται αυτή τη στιγµή. Πριν από λίγο, πάνω στα
γραφεία των κοµµάτων ήταν εκπρόσωποι του ΟΕΚ και της Ερ-
γατικής Εστίας. Όµως, είναι και άλλα τα θέµατα που τίθενται.
Θέλω για άλλη µια φορά να επισηµάνω κάτι. Στην Ελλάδα ορι-
σµένοι δεν έχουν το θάρρος της γνώµης τους και το θάρρος των
προτάσεών τους. Ποιος έθεσε το θέµα να κλείσει ο ΟΕΚ και η
Εργατική Εστία; Ακούστηκε από την τρόικα για τον ΟΕΚ και για
την Εργατική Εστία. Ήρθε ξαφνικά χθες το µεσηµέρι από την
τρόικα. Από πού ήρθε; Είναι οργανισµοί που δεν επιδοτούνται
από τον κρατικό προϋπολογισµό. Το ερώτηµα είναι ποιος το
έφερε, ποιος το προτείνει. 

Το ερώτηµα είναι, επίσης, πώς βρίσκονται µέσα στην εµµονή
της τρόικας –και από ό,τι µου λένε, µάλιστα, πρόκειται περί αδια-
πραγµάτευτης εµµονής- κάποιες προτάσεις οι οποίες είναι φω-
τογραφικού χαρακτήρα. 

Κύριε Υπουργέ, σας διαβεβαιώ ότι αυτή η πρόταση για τη λήξη
των συµβάσεων υποχρεωτικά µετά από δύο χρόνια και σε κάθε
περίπτωση έως τις 31-12-2012, είναι φωτογραφικού χαρακτήρα.
Η εµµονή των δανειστών εξυπηρετεί κάτι συγκεκριµένο. Δεν είναι
ευελιξία γενικού χαρακτήρα. Οι επαΐοντες, αυτοί που ξέρουν από
συµβάσεις, ξέρουν και ποιον χώρο εξυπηρετεί.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Εννοείτε κάποιον κλάδο της οικονοµίας; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Βεβαίως. Κάποιον κλάδο της οικο-
νοµίας. Αυτό είναι σαφές. Έχει έρθει από εκεί. 

Τίθεται, λοιπόν, ένα ερώτηµα. Τι εξυπηρετούν αυτές οι προτά-
σεις; Πώς έρχονται; Σε τελική ανάλυση, παράκλησή µου είναι
αυτοί οι πάσης φύσεως κουκουλοφόροι –η Λερναία Ύδρα, όπως
σωστά είπε ο Υπουργός Οικονοµικών- να αποκτήσουν συγκεκρι-
µένο όνοµα, διότι δεν είναι µόνο τα κεφάλια της Ύδρας, αλλά
κάποιοι κρύβονται πίσω από αυτά, οι οποίοι έχουν όνοµα και επώ-
νυµο! Το ζήτηµα είναι τουλάχιστον να µάθουµε ποιοι είναι και για
ποιο λόγο το κάνουν. Το κάνουν φυσικά για να κερδίσουν. Όµως,
κατά τη γνώµη µου, αυτού του είδους τα πράγµατα δηµιουργούν
µία µείζονα πρόκληση, στην οποία κάποια στιγµή πρέπει να απαν-
τήσουµε. Ξέρω ότι έγινε µία πολύ σκληρή διαπραγµάτευση και
το σέβοµαι. Ξέρω ότι στάθηκε αποφασιστικά η ελληνική Κυβέρ-
νηση. Το σέβοµαι και γι’ αυτό απευθύνοµαι σε αυτούς τους κυ-
ρίους ερωτώντας τελικά τι εξυπηρετούν.

Κλείνω λέγοντας ότι σήµερα κατετέθη –ήδη έχει ενηµερωθεί
και η Διάσκεψη των Προέδρων και από ό,τι γνωρίζω, από ό,τι ενη-
µερωθήκαµε αρµοδίως, δεν πάρθηκε συγκεκριµένη απόφαση- το
αίτηµα των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση εξεταστικής
επιτροπής για το θέµα των στατιστικών στοιχείων. Και το λέω,
γιατί είναι θέµα που συνδέεται µε τη δουλειά του Υπουργείου Οι-
κονοµικών. 

Θέλω να πω ότι θα επιµείνουµε στη σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής αµέσως. Δεν µπορεί να εκτοξεύεται λάσπη από τον ανε-
µιστήρα. Μέσα στο πολιτικό σύστηµα πρέπει κάποτε όλοι να
σοβαρευτούµε. Και δεν έχουµε καµµία πρόθεση για κοµµατική
εκµετάλλευση µε τη λογική «εσείς, εµείς και ποιος φταίει περισ-
σότερο». Να έρθει όλη η αλήθεια στο φως, όπως αντικειµενικά
και πραγµατικά είναι. 

Να κάτσουµε άµεσα, το ταχύτερο δυνατόν και σε κάθε περί-
πτωση προ των εκλογών και να κουβεντιάσουµε τι, πραγµατικά,
έγινε και πώς διαµορφώθηκαν αρχικώς, αλλά και εν συνεχεία, τα
στατιστικά στοιχεία του 2009. Δεν µπορεί να εξαπολύονται κα-
τηγορίες εµµέσως -συνήθως από εφηµερίδες ή από άλλα µέρη
του Τύπου- πίσω από τις καταγγελίες αυτές ή τις κατηγορίες να
γνωρίζουµε πολύ καλά ότι είναι πολιτικά κόµµατα και εν συνεχεία
αυτά να µην έρχονται επισήµως, καθαρά, ανοιχτά, ενώπιον του
ελληνικού λαού στη Βουλή και να µη δίδονται εγκαίρως συγκε-
κριµένες, καθαρές και νηφάλιες απαντήσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν µπορούµε να πάµε σε εκλογές. Φαντάζοµαι ότι µε την πρό-

ταση που υπάρχει της Νέας Δηµοκρατίας, την εµµονή της και τη
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συµφωνία των πολιτικών Αρχηγών, αυτές θα γίνουν σχετικά σύν-
τοµα, ο χρόνος θα προσδιοριστεί. Σε καµµία περίπτωση όµως
δεν µπορούµε να πάµε σε εκλογές και να αιωρούνται ζητήµατα,
τα οποία είναι θέµατα ηθικής τάξεως για την πολιτική µας ζωή
και στα οποία εµείς τονίζουµε ότι δεν έχουµε τίποτα να κρύ-
ψουµε και τίποτα να φοβηθούµε, γιατί έγιναν όλα µε βάση την
αρχή της διαφάνειας, της ειλικρίνειας και των κανόνων. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Δεν µου επιτρέπεται,
αλλά δεν µπορώ να µην το πω. Το σωστό, για να είµαστε ειλικρι-
νείς, θα ήταν να λέγαµε ότι κανείς δεν έσωσε το δέκατο τρίτο και
δέκατο τέταρτο µισθό. Τον αντικατέστησε µε κάτι άλλο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Συµφωνώ. Είπα γι’ αυτό που καλ-
λιεργήθηκε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και µάλιστα λίγο πιο
επώδυνο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Πολύ πιο επώδυνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τα λέω για να είµαστε

ειλικρινείς, για να µην κάνει κανείς το ναυαγοσώστη, ότι κάτι
έσωσε. Για να είµαστε ειλικρινείς µε τον ελληνικό λαό. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Φαντάζοµαι συµπληρωµατικά το
λέτε αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συµπληρωµατικά το
λέω σ’ αυτό που είπατε.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Φαίνεται ότι η αυλαία έπεσε. Το θέατρο το οποίο παίζετε είναι

κακόγουστο, αλλά είναι πολλαπλά επικίνδυνο. Είναι τραγικά επι-
κίνδυνο για τους εργάτες, για όλους τους εργαζόµενους, για
τους αυτοαπασχολούµενους, για τη νεολαία, για τα πιο πλατιά
λαϊκά στρώµατα. 

Επιβεβαιώθηκε και µε τις εξελίξεις χθες βράδυ µέχρι τα χαρά-
µατα, ότι είστε µία επικίνδυνη Κυβέρνηση. Συνειδητά, οδηγήσατε
τη χώρα εξήντα χρόνια πίσω, στα συσσίτια, στη φτώχεια, στην
εξαθλίωση. Κι όλα αυτά, για να διασφαλίσετε τα κέρδη της αστι-
κής τάξης, τα κέρδη των επιχειρηµατικών οµίλων. 

Δήλωσε πριν από λίγο ο Αναπληρωτής Υπουργός ότι αυτά τα
µέτρα που παίρνουµε, έπρεπε να τα πάρουµε πριν από χρόνια.
Συνεπώς, όταν λέµε ότι δεν είναι η τρόικα που επιβάλλει αυτά
αλλά είναι συνειδητή επιλογή των αστικών κοµµάτων, µας λέτε
ότι είµαστε εκτός τόπου και χρόνου. Αξιοποιείτε την καπιταλι-
στική κρίση, για να προωθήσετε αυτά τα µέτρα πιο σκληρά, πιο
γοργά, πιο βάρβαρα, µέτρα, τα οποία σφαγιάζουν εργασιακά,
ασφαλιστικά, λαϊκά δικαιώµατα. 

Και βεβαίως συνεχίζετε να τροµοκρατείτε τους εργαζόµενους
και το λαό µε πτώχευση. Σε ποιους µιλάτε για πτώχευση; Στο ένα
εκατοµµύριο ανέργους; Στους εκατοντάδες χιλιάδες εργαζόµε-
νους, οι οποίοι πληρώνονται έναντι, τους δίνουν 100-200 ευρώ
για να πληρώνουν τους λογαριασµούς; Κινδυνολογείτε, την ίδια
ώρα που σφαγιάζετε το λαό. Όµως ως εδώ! Σας πήρανε χαµ-
πάρι. Και βεβαίως είστε στην απέναντι όχθη από το λαό. 

Εµείς απ’ αυτό εδώ το Βήµα καλούµε την εργατική τάξη,
όλους τους εργαζόµενους, τα λαϊκά στρώµατα, τον εργαζόµενο
λαό να µη φοβηθεί, να σηκώσει το ανάστηµά του. Όλοι όσοι
πλήττονται να βγουν στο δρόµο αγωνιστικά, µαχητικά, διεκδικη-
τικά. Να αγωνιστούν, να παλέψουν, να ρίξουν την Κυβέρνηση του
µαύρου µετώπου.

Οι Υπουργοί προηγουµένως µίλησαν για το λαό που κάνει θυ-
σίες. Ο λαός δεν κάνει θυσίες. Εσείς τον οδηγείτε καθηµερινά
στο θυσιαστήριο. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Εσείς δύο χρόνια
τώρα κόβετε µισθούς, συντάξεις, επιδόµατα.

Και φυσικά µε αφορµή κάποιες περιπτώσεις οι οποίες ήταν
γνωστές σε όλους, βγήκε ο Υπουργός Υγείας και τις ανέδειξε.
Θα µπορούσαν να αντιµετωπιστούν άµεσα όλες αυτές οι όποιες
έκνοµες δραστηριότητες. Όµως, στο όνοµα αυτών των περιπτώ-
σεων, πέφτει τσεκούρι στις δαπάνες για την υγεία, στις δαπάνες
για την πρόνοια, στις δαπάνες για την κοινωνική ασφάλιση. Σή-
µερα τα δηµόσια νοσοκοµεία βρίσκονται λίγο πριν ή είναι ήδη
στο έµφραγµα. Και βεβαίως, οδηγήσατε τα δηµόσια νοσοκοµεία

στην εντατική και τώρα θέλετε να βάλετε ταφόπλακα σε όλα τα
λαϊκά δικαιώµατα µε µισθούς πείνας, µε συντάξεις και επιδόµατα
πτωχοκοµείου. 

Ένα πράγµα πρέπει να έχετε υπ’ όψιν σας και το ΠΑΣΟΚ και η
Νέα Δηµοκρατία και ο ΛΑΟΣ και όλοι όσοι θα στηρίξουν αυτήν
τη µνηµονιακή επιλογή. Ό,τι αποφάσεις και να πάρετε, όσα
µέτρα και να ψηφίσετε, να ξέρετε πως ό,τι γίνει αυτό το Σαββα-
τοκύριακο δεν θα είναι µόνιµο. Ο λαός µε τον αγώνα, µε την πάλη
του και τη συντεταγµένη δράση του θα ανατρέψει αυτήν την πο-
λιτική, θα ανατρέψει αυτήν την Κυβέρνηση. 

Και βεβαίως πρέπει να καταγγείλουµε για άλλη µια φορά όλη
αυτήν την υποκρισία για τη δήθεν σωτηρία του δέκατου τρίτου
και δέκατου τέταρτου µισθού. Όταν ρίχνετε στο βάραθρο, στον
Καιάδα τον κατώτερο µισθό, όταν λέτε ότι οι νέοι άνθρωποι µέχρι
τα είκοσι πέντε τους χρόνια θα αµείβονται µε 360 και 370 ευρώ,
αυτό και µόνο οδηγεί όλους τους µισθούς, όλα τα µεροκάµατα
και όλες τις συντάξεις προς τα κάτω. Δεν θα πρέπει να κοροϊ-
δεύετε τον κόσµο. 

Και βεβαίως, αυτά που θα γίνουν το Σαββατοκύριακο, δεν έπε-
σαν από τον ουρανό. Κάθε Βουλευτής έχει προσωπική ευθύνη
γι’ αυτό που θα κάνει. Η ατοµική ευθύνη δεν εξαλείφεται µε τί-
ποτα. Όποιος ψηφίσει αυτά τα καταστροφικά για το λαό µέτρα,
θα έχει ευθύνη όχι µόνο άµεση, αλλά και διαχρονική. 

Διότι τα µέτρα που πήρε και η προ-προηγούµενη κυβέρνηση,
η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, αυτά που επιτάχυνε η κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ και τώρα τα ολοκληρώνει αυτή η Κυβέρ-
νηση του µαύρου µετώπου, αυτή η τρικοµµατική Κυβέρνηση
είναι µέτρα τα οποία καταστρέφουν τη ζωή της εργατικής λαϊκής
οικογένειας. Έχετε οδηγήσει πολλές δεκάδες χιλιάδες µικροκα-
ταστηµατάρχες στο λουκέτο. Έχετε φέρει σε απόγνωση τους
συνταξιούχους και οδηγείτε τη νεολαία στην άβυσσο. Και επα-
ναλαµβάνουµε ότι όλα αυτά τα κάνετε συνειδητά και δεν σας τα
επιβάλλει η τρόικα. Είναι επιλογές του µεγάλου κεφαλαίου, για
να µπορέσουν οι επιχειρηµατικοί όµιλοι και στην περίοδο της κρί-
σης να ελαχιστοποιήσουν τις ζηµιές και να έχουν κέρδη. Είχαν
κέρδη στην καπιταλιστική ανάπτυξη, έχουν κέρδη και σήµερα
στην κρίση και προετοιµάζονται να έχουν ακόµα περισσότερα
κέρδη στη νέα ανάκαµψη, αφού θα έχετε θεσµοθετήσει ακρωτη-
ριασµό των εργασιακών δικαιωµάτων. 

Υποκριτικά µιλάτε για το λαό και για την πατρίδα. Αυτός ο
οποίος πτωχεύει σήµερα είναι ο εργαζόµενος λαός. Και όσο και
αν προσπαθείτε να κάνετε δήθεν τη χρεωκοπία ελεγχόµενη, δεν
τα καταφέρνετε. Η κρίση είναι γενικότερη. Και όλοι οι καπιταλι-
στικοί όµιλοι και στον τόπο µας, αλλά και σε όλες τις ευρωπαϊκές
χώρες προσπαθούν για το ποιος θα πάρει το µεγαλύτερο µερίδιο
της πίτας. Αυτό που κάνετε είναι να διασφαλίζετε τα κέρδη του
µεγάλου κεφαλαίου. 

Ανέφερε ο Υπουργός προηγουµένως: «Δεν µας ενδιαφέρει το
κοµµατικό κέρδος». Ναι, για κάποια στιγµή το στενό κοµµατικό
κέρδος µπορεί να µην σας ενδιαφέρει ή να µην ενδιαφέρει κά-
ποιους. Αυτό που σας ενδιαφέρει όµως και στο οποίο συγκλίνουν
όλα τα µέτρα που παίρνετε, είναι να διασφαλίσετε τα συµφέ-
ροντα και τα κέρδη της αστικής τάξης. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα.

Θέλω να κάνω δύο σχόλια για διάφορες οµιλίες. Ο αποπροσα-
νατολισµός και η «λευκή» τροµοκρατία καλά κρατούν. Η κινδυ-
νολογία συνεχίζεται και µε παρελθοντολογία. Έφτασε κάποιος
οµιλητής προηγουµένως να υµνήσει τον πρόγονό του, το Σο-
φούλη, και να µας γυρίσει σ’ εκείνες τις εποχές. 

Όλοι όσοι στήριξαν και στηρίζουν αυτήν τη βάρβαρη πολιτική,
αυτήν την πολιτική που µατώνει το λαό, που µατώνει τους εργά-
τες, φτάνουν να µιλούν για αιµατοχυσία. Κινδυνολογούν. Ο λαός,
οι εργάτες δεν µατώνουν από µόνοι τους. Τούς µατώνετε µε τα
µέτρα που παίρνετε. Οι εργάτες και ο λαός δεν καίνε µαγαζιά.
Με την οργανωµένη, µε τη συντονισµένη πάλη του ο λαός θα
κάψει αυτή την πολιτική, την πολιτική του µαύρου µετώπου που
καίει την εργατική λαϊκή οικογένεια.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µαζικά, οργανωµένα, συνειδητά,
συντεταγµένα, συντονισµένα οι εργάτες και οι εργαζόµενοι, τα
λαϊκά στρώµατα, κατεβαίνουν στο δρόµο. Εµείς τους καλούµε
όλους συν γυναιξί και τέκνοις να κατέβουν στο δρόµο και απόψε
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στο συλλαλητήριο του ΠΑΜΕ και αύριο και µεθαύριο και την Κυ-
ριακή και κάθε µέρα, να πληµµυρίσουν οι δρόµοι της Αθήνας, οι
δρόµοι όλων των πόλεων της Ελλάδας, οι εργαζόµενοι µε ψηλά
το κεφάλι να µη φοβηθούν, να αγωνιστούν, να περιφρουρήσουν
διπλά τον αγώνα τους και να είναι σίγουροι ότι θα καταφέρουν
να ανατρέψουν αυτήν τη βάρβαρη πολιτική.

Το δεύτερο σχόλιο που θα ήθελα να κάνω είναι ότι πολλές
φορές µιλήσαµε ως ΚΚΕ για τις πολιτικές των κοµµάτων. Βε-
βαίως υπάρχουν και αναχώµατα, βεβαίως υπάρχουν και λύσεις
οι οποίες φαίνονται ευχάριστες. Είναι λύσεις ανώδυνες, είναι λύ-
σεις που υπηρετούν στον ένα ή τον άλλο βαθµό τη διαχείριση.
Εµείς µιλάµε καθαρά. Καταθέσαµε προτάσεις στα εργοστάσια,
στα συνδικάτα, στους τόπους δουλειάς. Ζητήσαµε και ζητάµε
από το λαό να διαµορφώσει ένα λαϊκό µέτωπο, µια λαϊκή συµµα-
χία και µε τη συγκρότηση αυτού του λαϊκού µετώπου, µε τον
αγώνα και την πάλη της εργατικής τάξης, της φτωχοµεσαίας
αγροτιάς, των αυτοαπασχολουµένων, της νεολαίας, όλων αυτών
που πλήττονται από τη βάρβαρη, αντεργατική, αντιλαϊκή πολιτική
σας να οδηγήσει στην έξοδο της χώρας από την Ευρωπαϊκή
Ένωση και µε µονοµερή διαγραφή του χρέους µε λαϊκή εξουσία
να προχωρήσει και να χαράξει το δρόµο του.

Κύριε Πρόεδρε, επειδή πολύ συχνά εδώ αναφέρονται οι ποι-
ητές, κάποιος οµιλητής προηγουµένως αναφέρθηκε σ’ ένα ποί-
ηµα του Παλαµά που αναφέρεται στους µπολσεβίκους. Ήθελα
να θυµίσω σ’ αυτόν τον οµιλητή ότι πολύ γρήγορα µετά τη δη-
µοσίευση αυτού του ποιήµατος ο µεγάλος ποιητής, ο Παλαµάς,
το αποσιώπησε και ουσιαστικά το απέσυρε και βεβαίως, ένα επό-
µενο ποίηµά του, οι «Πατέρες», ακύρωσε αυτό το ποίηµα.

«Οι Πατέρες» του Παλαµά καλούν τον ξωµάχο, τον εργατοερ-
γάτη να ξεχερσώσει το χερσωµένο περιβόλι του. Καλεί αυτόν τον
ξωµάχο σ’ αυτό το ξεχερσωµένο περιβόλι, το καθαρό πλέον, να
στήσει κάστρο απάνω του και να ταµπουρωθεί µέσα για πάλεµα,
για µάτωµα, για την καινούρια γέννα. 

Και καταλήγει ο ποιητής σε δυο κουβέντες που έχουν την ση-
µασία τους. Σήµερα που αξίες, οράµατα και ιδανικά ποδοπατούν-
ται εµείς παίρνουµε αυτούς τους στίχους του ποιητή που λέει:
«Φτάνει µια ιδέα να στο πει, µια ιδέα να στο προστάξει, κορώνα
ιδέα, ιδέα σπαθί που θα είναι απάνου απ’ όλα». 

Εµείς σ’ αυτόν τον δρόµο προχωράµε. Στο δρόµο αυτόν που
καλεί ο ποιητής τον ξωµάχο, τον αγροτοαγρότη, να παλέψει, να
σηκώσει το κεφάλι του και να περπατάει περήφανος, ιδρωµένος,
κουρασµένος, ταλαιπωρηµένος αλλά περήφανος γι’ αυτό που
παράγει, για τη ζωή που δηµιουργεί ο εργάτης και για την ανα-
τροπή αυτής της σάπιας κοινωνίας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Χαλβατζή. 
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά

θεωρεία παρακολουθούν την συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν
για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης της λει-
τουργίας της Βουλής, σαράντα µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί από το Γενικό Λύκειο Άρτας, 1ο τµήµα. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, κ. Χρυσανθακόπουλος έχει το λόγο. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Χαίροµαι που ανακα-
λύπτουµε µέσα από την ποίηση τα πολιτικά µας καθήκοντα. 

Το ποίηµα του Παλαµά είναι γραµµένο και πάνω στον τάφο του
πατέρα µου, γιατί πράγµατι από µικρό µ’ έµαθε και το «µέριασε
βράχε να διαβώ» του Βαλαωρίτη, αλλά και «το περιβόλι» του Πα-
λαµά, που λέει: «Παιδί µου, το περιβόλι µου που θα κληρονοµή-
σεις» –εκτός αν καταργηθεί το κληρονοµικό δικαίωµα µε άλλου
είδους σύστηµα- «όπως το βρεις κι όπως το δεις να µη το παρα-
τήσεις». Πρέπει να δουλέψεις, να το φτιάξεις, να ταµπουρωθείς
µέσα «για πάλεµα, για µάτωµα, για την καινούργια γέννα που όλο
την περιµένουµε, όλο την καρτερούµε κι όλο συντρίµµι χάνεται
στο γύρισµα των κύκλων». 

Είµαστε, λοιπόν, πιστοί στη ρήση του Παλαµά που συµβόλισε
και την αντίσταση στην κατοχή στο θάνατό του απέναντι στους
κατακτητές. Πίστευε στον άνθρωπο, στην αξιοπρέπεια γιατί ήταν

ποιητής φιλόσοφος, Έλληνας που δόξασε την Ελλάδα και πρέπει
να καθοδηγεί τη σκέψη και τη δράση µας. 

Αλλά πρέπει να είµαστε συνεπείς απέναντί του σ’ αυτά που
πρέσβευε και σ’ αυτά που ο ίδιος έχει εκφράσει. Δεν είναι a la
carte, είναι εν συνόλω η στάση. Δεν θα τον κατηγορήσουµε για
µικροαστό, που µιλάει για ατοµική ιδιοκτησία. Δεν θα του µιλή-
σουµε για κρατική απαλλοτρίωση του περιβολιού εν ονόµατι του
κόµµατος, που αποτελεί, αν θέλετε, και το στόχο αυτής της πε-
ριόδου. Από τα περιβόλια αυτήν τη στιγµή αυτοσυντηρείται η οι-
κιακή οικονοµία. 

Αλλά αν θέλουµε να διανθίσουµε αυτή την προσέγγιση πρέπει
να την διανθίσουµε µε µια συνέπεια. Και η πολιτική συνέπεια είναι
ακριβώς αυτή. Ο µόχθος να βγούµε από την κρίση. Η κοινωνική
αλληλεγγύη να βγούµε από την κρίση. Η ευθύνη του πολιτικού
κόσµου να βοηθήσει να βγούµε από την κρίση. Η στάση του η
θετική και η εποικοδοµητική. Η πολιτική στάση µέσα σ’ αυτό το
χώρο µε προτάσεις και όχι µε ιδέες που όταν παρθεί η πλειοψη-
φία, θα εφαρµοστούν δια µέσου επιβολής δικτατορίας στους
υπολοίπους. Λάθος προσέγγιση. Αγνά τα κίνητρα πολλές φορές,
κακή η στόχευση όµως, και τα µέσα. Λάθος ο δρόµος. Είναι ο
ίδιος ο δρόµος που ακυρώνει το στόχο. 

Τα µέσα δεν αγιάζουν τους σκοπούς. Τα µέσα θα πρέπει να
είναι σύµφωνα µε τους σκοπούς και όχι ανατρεπτικά µε τους
σκοπούς, γιατί µπορεί να καταστρέψουν το σκοπό. Το εν ονόµατι,
καταργώ το σκοπό, δεν στέκει. Εν ονόµατι της δηµοκρατίας δεν
δέχοµαι τη δηµοκρατία.

Σε αυτόν τον χώρο, λοιπόν, εδώ, για να συµβάλουµε, εµείς
έχουµε ακολουθήσει µία συνεπή πολιτική. Συνεπή πολιτική, µε
συγκεκριµένες δεσµεύσεις για το πώς µπήκαµε σε µία Κυβέρ-
νηση και µε συγκεκριµένη, υπεύθυνη –το τονίζω- συνεπή στάση
για το τι θα πρέπει να πραγµατοποιήσει αυτή η Κυβέρνηση για
να οδηγήσει τη χώρα στην έξοδο από την κρίση.

Εµείς δεν δεχόµαστε ότι η χώρα µπαίνει σε ένα τούνελ στου
οποίου την άκρη δεν υπάρχει φως. Υπάρχει και διέξοδος και φως
και οφείλουµε να το βρούµε. Εν ανάγκη θα πρέπει να ακολουθή-
σουµε, διδασκόµενοι από την παγκόσµια ιστορία και τη λογική
ότι θα πρέπει να ανοίξουµε δρόµο µέσα από το βράχο για να
φτάσουµε στο φως. Και είναι µία αναµέτρηση µε την ιστορία του
καθενός η στάση. Εµείς δεν µπήκαµε τυφλοί σε αυτήν την κυ-
βερνητική συνύπαρξη και οφείλει η Κυβέρνηση να προσέχει.

Ο ν. 4000/2011 –όπου ήµουν και εισηγητής- που ψηφίστηκε,
σχετικά µε το ρόλο της ΑΔΜΗΕ και των δικτύων, ήταν σαφής:
Αυτά –ανεκτίµητης αξίας, δεν το βάζουµε σε αξία χρηµατική-
είναι υπό τον έλεγχο και την κρατική παρέµβαση, διότι είναι µο-
νοπώλια κρατικού χαρακτήρα. Να αποδεχθούµε εµείς την ιδιω-
τικοποίηση; Να µπούµε στη λογική διατύπωσης για την οποία
έγινε ολόκληρη διαδήλωση σήµερα; Έκλεισε ο δρόµος της Αθή-
νας. 

Οι συνδικαλιστές της ΔΕΗ είναι οι ερινύες του ΠΑΣΟΚ. Το το-
νίζουµε, κύριε Υπουργέ. Οι συνδικαλιστές της ΔΕΗ είναι ερινύες
του ΠΑΣΟΚ. Όχι µόνο, βέβαια, αν λάβει κανείς υπ’ όψιν και τις
πέντε χιλιάδες που διορίστηκαν επί Νέας Δηµοκρατίας το 1993.

Θα πρέπει, λοιπόν, να είστε γενναίοι, να παίρνετε πίσω λαθε-
µένες προσεγγίσεις.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ακούσατε την απάντησή µου στο σηµείο αυτό;

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Για κάντε µία διευκρί-
νιση πάλι, κύριε Υπουργέ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Τοποθετηθείτε και θα σας απαντήσω.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλει, λοιπόν, µε-
γάλη προσοχή κάθε βήµα που κάνουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς έχουµε γίνει λεπτολόγοι,. Όπως είπα προηγούµενα, τα
µέσα δεν µπορούν να ανατρέπουν τους σκοπούς. Ψάχνουµε να
υπερασπιστούµε αυτό που θεωρούµε δεδοµένο σαν κοινωνικό
αγαθό. Και σε αυτήν την κατεύθυνση είµαστε απέναντι.

Θα ήθελα, κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε –κι ευχαριστώ για την
ανοχή- να πω ότι θα πρέπει να συνεχιστεί ο αγώνας και η προ-
σπάθεια πάντοτε από τη µεριά της θέσης. Όποιοι εκφράζουν



4502 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

µόνο την αντίθεση, χωρίς η αντίθεση να έχει και θέση, είναι, δη-
λαδή, απλά άρνηση, δεν πάνε πουθενά. Θα πρέπει να διδάξουµε
όλοι σε όλους ότι διαλεκτική είναι η άρνηση της άρνησης. Η άρ-
νηση ως σκέτη άρνηση είναι µηδέν. Διαλεκτική είναι η άρνηση
της άρνησης. Ανοίξτε και τα βιβλία του διαλεκτικού υλισµού και
οποιασδήποτε παιδείας θέλετε να βρείτε. Αν διαβάσετε, όµως,
Αριστοτέλη, θα το µάθετε και αυτό. Και για το εσωτερικό και για
το εξωτερικό αίτιο, τις ποιοτικές και ποσοτικές αλλαγές και όλα
τα υπόλοιπα.

Σε αυτή, λοιπόν, την κατεύθυνση, η θέση αυτήν τη στιγµή είναι
µόνο πρόταση. Και τις προτάσεις οφείλουν όλοι να τις καταθέ-
τουν µε τη διάθεση να βρεθεί η λύση. Οι προτάσεις που κατατί-
θενται στη λογική µόνο του πολιτικού marketing, δυστυχώς είναι
φτηνός λαϊκισµός, δεν αποδίδουν τίποτα, ζηµιώνουν τη χώρα και
τι λένε στους εξαθλιωµένους πολίτες; Κοιτάξτε, εµείς είµαστε οι
ποιητές προστάτες σας. Ποιητές όσον αφορά τα πολλά, αόριστα,
αλλά και µη αποτελεσµατικά λόγια.

Εµείς χρειαζόµαστε ποιητική δράση µε την αρχαία ελληνική
έννοια, ότι πραγµατώνουµε την ιδέα, διότι χωρίς την πραγµά-
τωση της ιδέας, δεν υπάρχει κανένα νόηµα να την επικαλούµα-
στε. Η πραγµάτωση της ιδέας δεν είναι µόνο η αλλαγή του
κοινωνικού µοντέλου. Είναι η επιβίωση. Θέλεις να αλλάξεις τον
τρόπο διαχείρισης; Πρώτα σώζεις το σπίτι σου και µετά αλλάζεις
διαρρύθµιση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτης Λαφαζά-
νης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πράγµατι, πρέπει να αναγνωρί-
σουµε ότι οι πολιτικοί Αρχηγοί αξίζουν, ένα πολύ µεγάλο θεα-
τρικό βραβείο για την παράσταση που έδωσαν όλες αυτές τις
ηµέρες. Είναι για γέλια και για κλάµατα, διότι µόλις τώρα ήρθε η
είδηση ότι αφού έπαιξαν αυτό το κωµικοτραγικό παιχνίδι επί
τόσες µέρες µε αναβολές επί αναβολών των συσκέψεων τους
κατέληξαν 100% στο πακέτο µε το οποίο πάνε στο Eurogroup.

Πρόκειται για την ελληνική τραγωδία µε την κυριολεκτική έν-
νοια του όρου, τη µεγαλύτερη τραγωδία µεταπολεµικά. Φοβού-
µαι, όµως, ότι µιλάµε για τη µεγαλύτερη τραγωδία, κύριε Σαχι-
νίδη, ίσως -δεν το εύχοµαι καθόλου- από την ίδρυση του νεοελ-
ληνικού κράτους. Διότι µ’ αυτήν τη συµφωνία βάζετε πλέον τα-
φόπετρα στο µέλλον αυτής της χώρας και αφήνετε ένα και µόνο
περιθώριο στον ελληνικό λαό: να ανατρέψει και εσάς και τη συµ-
φωνία σας. Να την ανατρέψει πριν ο ίδιος δει να καταστρέφεται
απολύτως το µέλλον του και κυρίως το µέλλον των παιδιών του,
διότι εκεί οδηγεί αυτή η συµφωνία. Το µνηµόνιο 1 απέτυχε, το
οποίο το είχαν ψηφίσει δύο κόµµατα στη Βουλή. 

Τώρα τι λένε αυτοί οι κύριοι που εφάρµοσαν αυτό το µνηµόνιο;
Ζήτω το νέο µνηµόνιο που είναι στην ίδια φιλοσοφία και είναι σε
ακόµα χειρότερη κατεύθυνση. Και προς επιβράβευση αυτό το
νέο µνηµόνιο ίσως να το ψηφίσουν και τρία κόµµατα τώρα και η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Τι έλεγε µέχρι πρότινος η Νέα Δηµοκρατία σ’ αυτήν την Αί-
θουσα; Τι έλεγε; Θα θυµάστε, κύριε Καράογλου, τι λέγατε όλοι
σας. Λέγατε ότι το «µείγµα» δεν σας άρεσε. Τώρα που το
«µείγµα» έγινε ακόµα χειρότερο, γιατί το επικροτείτε και το εγ-
κρίνετε;

Κύριε Σαχινίδη, δεν βλέπετε τι γίνεται γύρω σας; Δεν το βλέ-
πετε αυτό που γίνεται γύρω σας; Τίποτα δεν βλέπετε; Που ζείτε;
Σήµερα ανακοινώθηκαν τα στοιχεία για την ανεργία. Η ανεργία
είναι πάνω από 1 εκατοµµύριο στην Ελλάδα. Εφιάλτης, απόλυτος
εφιάλτης! Και η πραγµατική ανεργία είναι περισσότερη. Αυτοί
που δεν δουλεύουν και είναι και απασχολήσιµοι -γιατί υπάρχουν
και αυτές οι δύο κατηγορίες- είναι πολλοί περισσότεροι από τους
εργαζόµενους. Που θα πάτε αυτήν τη χώρα;

Και αυτά τα µέτρα που παίρνετε και αυτό το πακέτο που έρχε-
ται τώρα, το νέο µνηµόνιο, σηµαίνει ακόµα µεγαλύτερη ύφεση.
Και η µεγαλύτερη ύφεση σηµαίνει ακόµα µεγαλύτερη ανεργία.
Που θα πάτε; Σε λίγο οι στατιστικές θα γράφουν και θα µετράνε
αυτούς που εργάζονται και όχι τους ανέργους. Δεν βλέπετε που
πάει η ύφεση; Γράψατε στον προϋπολογισµό ότι η ύφεση είναι

2,8%, τώρα κυβερνητικές πηγές µιλάνε για ύφεση πάνω από 4%.
Πολύ φοβούµαι ότι η ύφεση αυτή θα ξεπεράσει πλέον, κάθε
όριο. Θα σπάσει όλα τα ρεκόρ το 2012 αυτή η ύφεση. 

Ταυτόχρονα, δεν βλέπετε τα χάλια του προϋπολογισµού του
2012; Τα πρώτα στοιχεία δείχνουν κατάρρευση των εσόδων.
Γιατί κατάρρευση των εσόδων; Γιατί υπάρχει πολύ µεγάλη ύφεση
και δεν υπάρχει δυνατότητα να πληρώνει κανείς τους φόρους.
Ιδιαίτερα έχουµε κατάρρευση του ΦΠΑ, γιατί έχει κλειδώσει το
εµπόριο. Κλείνει το εµπόριο. Στάση πληρωµών έχει κηρύξει το
εµπόριο. Δεν δουλεύει τίποτα.

Καταστρέφεται συνεχώς κόσµος. Οι µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις διαλύονται κάθε µέρα. Αντί να βγάλετε κανένα συµπέρασµα
έρχεστε και δίνετε µε το νέο µνηµόνιο τη χαριστική βολή. Δεν θα
µείνει τίποτα όρθιο. Κάνετε πραξικόπηµα, ένα πραξικόπηµα που
θυµίζει –και σηµειώστε το, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι- τις χει-
ρότερες και πιο σκοτεινές µέρες που πέρασε αυτός ο τόπος από
την ανεξαρτησία του. Κάνετε πραξικόπηµα σε όλα, διαλύοντας
το Σύνταγµα και κάνοντας το κουρελόχαρτο για να καταργήσετε
τις συλλογικές συµβάσεις. 

Οι συλλογικές συµβάσεις είναι συνταγµατικά κατοχυρωµένες,
από την Εθνική Γενική Συλλογική Σύµβαση για τον κατώτατο
µισθό µέχρι τις συλλογικές κλαδικές συµβάσεις. Με µια µονοκον-
δυλιά έρχεστε µε αυτό το κατάπτυστο µνηµόνιο και τις καταρ-
γείτε και αποφασίζετε να µειώσετε τον κατώτατο µισθό 22%.
Στην ουσία τον µειώνετε 32% για τους νέους µέχρι είκοσι πέντε
ετών, δηλαδή, στην πράξη πάνω από 30%. Αφήστε που θα δηµι-
ουργήσετε και πελώρια άλλου είδους θέµατα µε αυτά που κά-
νετε µε το 32% µε τους νέους ανθρώπους, διότι θα προσλαµ-
βάνουν ένα νέο κάτω των είκοσι πέντε ετών για να διώξουν έναν
ηλικιωµένο. Αυτό θα γίνεται τώρα. 

Με ποιο δικαίωµα, λοιπόν, µπορείτε να αποφασίσετε εσείς την
κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων; Κατακρεουργείτε το
Σύνταγµα εντελώς, απολύτως. Καταργείτε κάθε έννοια και κάθε
ίχνος εργατικού δικαίου. Τι κάνετε; Κάνετε πραξικόπηµα σε αυτή
τη χώρα; Τι καθεστώς θα έχουµε; Έχουµε δηµοκρατία σε αυτήν
τη χώρα; Υπάρχει δηµοκρατία; Ποια δηµοκρατία είναι αυτή, η
οποία δεν διέπεται από καµµία δηµοκρατική κατοχύρωση; Δεν
υπάρχει κανένας θεσµός, ο οποίος να προστατεύει τον πολίτη
και ιδιαίτερα τον εργαζόµενο. Τι είδους δηµοκρατία είναι αυτή;

Έρχεστε, επίσης, και τι κάνετε; Λεηλατείτε, ληστεύετε τα απο-
θεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων. Με ποιο δικαίωµα το κάνετε
αυτό; Με ποιο δικαίωµα µειώνετε τα οµόλογα των ασφαλιστικών
ταµείων κατά 50% ονοµαστικά –γιατί η απώλεια είναι πολύ µεγα-
λύτερη από ότι φαίνεται- και τα κατακρεουργείτε; Ρωτήσατε τα
ασφαλιστικά ταµεία; Ρωτήσατε τους ασφαλισµένους; 

Τα πράγµατα γίνονται πολύ τραγικά, διότι δεν µιλάµε εδώ για
πολιτικές ευθύνες. Οι ευθύνες προεκτείνονται πολύ πέρα των πο-
λιτικών. Εδώ έχουµε καταστρατήγηση πλήρως της συνταγµατι-
κής επιταγής, η οποία στηρίζει τα ασφαλιστικά ταµεία, διότι έτσι
ανοίγετε το δρόµο και οποιαδήποτε κυβέρνηση θα έρχεται και
θα κάνει πλιάτσικο. Καταργείτε έτσι τις συντάξεις. 

Αφήστε το θέατρο που παίχθηκε τις τελευταίες πρωινές ώρες
µε τις συντάξεις: ο ένας είναι υπέρ των κύριων συντάξεων και ο
άλλος υπέρ των επικουρικών, τάχα. Παίχθηκε ένα θέατρο, το
οποίο είναι κανιβαλικό για τον ελληνικό λαό, διότι µε αυτά που
κάνετε για τα ασφαλιστικά ταµεία, µε τη µείωση των ασφαλιστι-
κών εισφορών, µε τη λεηλασία των οµολόγων τους και την κα-
τάρρευση των µισθών, δεν υπάρχουν ασφαλιστικά ταµεία.
Τελειώσαµε µε τα ασφαλιστικά ταµεία. Μάλιστα, υπάρχει πρό-
νοια στο περίφηµο µνηµόνιό σας, ότι εάν ανακύψει τέτοιο πρό-
βληµα, τότε θα µειωθούν οι συντάξεις. Αυτό το προβλέπουν οι
τροϊκανοί και εσείς το συνυπογράφετε. Δηλαδή, τέρµα τα ασφα-
λιστικά ταµεία τέρµα και οι συντάξεις. Αυτό κάνετε µε το νέο µνη-
µόνιο. 

Και το ερώτηµα είναι: Γιατί τα κάνετε όλα αυτά; Ποια προ-
οπτική ανοίγεται για τη χώρα; Δεν ανοίγεται καµµία απολύτως
προοπτική. Όλα µπροστά είναι ένα σκοτεινό τούνελ. Κάθε µήνας
που θα περνάει µε αυτά τα µέτρα, η κατάσταση θα χειροτερεύει.
Και µας λέτε ότι έτσι θα αποφύγουµε το χειρότερο. 

Ποιο είναι το χειρότερο που µας λέτε ότι θα αποφύγουµε,
κύριε Σαχινίδη; Η πτώχευση, η έξοδος από το ευρώ; Αυτό είναι
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το χειρότερο; Μα, τώρα σε πτώχευση πηγαίνει η χώρα. Το PSI
σηµαίνει πιστωτικό γεγονός, άρα πτώχευση. Το ότι θα είναι πτώ-
χευση µε τη βούλα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του Διεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου, µειώνει τα χαρακτηριστικά της; Δηλαδή,
την πτώχευση, όταν την κάνετε εσείς και την εγκρίνει η Ευρω-
παϊκή Ένωση ή µάλλον την καλύπτει µε την οµπρέλα της και το
ΔΝΤ, παύει να είναι πτώχευση; 

Εν πάση περιπτώσει, δεν έχετε καταλάβει ότι αυτό το χρέος
που υπάρχει δεν είναι µόνο άδικο, αλλά είναι και µη βιώσιµο; Φω-
νάζουν οι πάντες. Διαβάζετε τι γράφει το «DERSPIEGEL»; Το
«DERSPIEGEL» λέει: «Αφήστε τις φαρσοκωµωδίες που κάνετε
µε το PSI, αυτό που χρειάζεται τώρα είναι διαγραφή όλου του
χρέους και των τροϊκανών και της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τρά-
πεζας για την Ελλάδα». Επιπροσθέτως λέει, χρειάζεται και ένα
σχέδιο Μάρσαλ. Αν, όµως, µιλήσει κάποιος για διαγραφή του
χρέους στη χώρα µας, τον θεωρείτε τροµοκράτη. Όταν, όµως,
τα λέει το «DERSPIEGEL», είναι ένα µεγάλο γερµανικό περιοδικό.
Όλα αυτά τα θεωρείτε για πέταµα; 

Μας λέτε για έξοδο από το ευρώ. Τροµοκρατείτε ότι θα φύγει
η χώρα από το ευρώ. Γιατί µπήκατε στο ευρώ; Γιατί βάλατε τη
χώρα στο ευρώ; Υποτίθεται ότι τη βάλατε για να βελτιωθεί η θέση
της, για να έχει καλύτερες προοπτικές. Δεν φαντάζοµαι ότι τη
βάλατε, για να χρησιµοποιείτε το ευρώ για να εκβιάζετε τον ελ-
ληνικό λαό ότι εάν θέλει να µένει στο ευρώ, θα του κόψετε το κε-
φάλι. Αυτό κάνετε αυτήν την ώρα. Και όλα αυτά τα εκβιαστικά,
τα τροµοκρατικά διλήµµατα τα χρησιµοποιείτε κυνικά. Ασκείτε
τροµοκρατία. Όµως, µε τροµοκρατία δεν κυβερνώνται οι χώρες,
ούτε µε πραξικοπήµατα.

Θέλω να πω δύο λόγια για τη ΔΕΗ. Προχθές, φέρατε εδώ µία
ρύθµιση, που τα δίκτυα –τουλάχιστον αυτά- ήταν υπό δηµόσιο
έλεγχο. Έρχεστε τώρα και µας λέτε ότι και τα δίκτυα θα ιδιωτι-
κοποιηθούν. Πού ακούστηκε αυτό το πράγµα; Έχετε δει τα ενερ-
γειακά δίκτυα πουθενά να είναι ιδιωτικοποιηµένα; Είναι δυνατόν
αυτήν τη δηµόσια περιουσία να την πουλήσετε; Όποιος διαχει-
ρίζεται τα δίκτυα ελέγχει κυριολεκτικά τη χώρα. 

Το ίδιο κάνετε και µε τη ΔΕΠΑ, τη ΔΕΣΦΑ και την ΕΠΑ. Δίνετε
τη δυνατότητα πλήρους ιδιωτικοποίησής τους. Δηλαδή, όλη η
ενέργεια θα πάει στα ιδιωτικά συµφέροντα. Δεν είδατε τι έγινε
προχθές µε τις δύο περίφηµες εταιρείες της απελευθέρωσης της
ηλεκτρικής ενέργειας; Έφαγαν τα λεφτά και τα πληρώνει τώρα
η ΔΕΗ, το δηµόσιο. Αυτά δεν τα βλέπετε; Αντί να στηρίξετε, να
αναβαθµίσετε και να ενισχύσετε µία δηµόσια καθετοποιηµένη
100% δηµόσια ΔΕΗ, η οποία να παίξει έναν κεντρικό ρόλο µε την
ανασυγκρότησή της για την ανάπτυξη της χώρας και τη διέξοδο
από την κρίση, έρχεστε να τα ρηµάξετε όλα, να τα πουλήσετε
όλα. 

Γινόµαστε δέκτες παραπόνων απ’ αυτούς που νοικιάζουν δω-
µάτια, γιατί κάνετε αυτήν τη διακριτική µεταχείριση σε βάρος
τους έναντι των µεγάλων ξενοδόχων και των κάµπινγκ. Αυτοί
έχουν µέχρι 17% εξαίρεση από το χαράτσι της ΔΕΗ και οι άλλοι
35%. Επειδή δηλαδή αυτοί είναι µικροί, πρέπει να έχουν και µι-
κρότερη δυνατότητα αφαίρεσης των κοινόχρηστων χώρων από
το χαράτσι της ΔΕΗ; Δεν το καταλάβαµε αυτό. Να µας εξηγήσετε
γιατί το κάνετε. 

Ψάχνατε µέχρι πρότινος και µάλλον τα βρήκατε τα 300 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Βλέπω, όµως, εδώ µερικά δωράκια που γίνονται,
που µπορεί να προσεγγίζουν τα 300 εκατοµµύρια. Γιατί δεν τα
ψάξατε εδώ στο νοµοσχέδιό σας; 

Το πρώτο δωράκι είναι η µετάθεση του φόρου 20% για τις τη-
λεοπτικές διαφηµίσεις. Για το θεάρεστο και ευάρεστο ρόλο που
παίζουν σήµερα τα κανάλια, γι’ αυτό τους κάνετε αυτή τη χρονική
µετάθεση, η οποία γίνεται από χρόνο σε χρόνο; Συνεχίζετε το
έργο της κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. Είναι πολλά αυτά
τα λεφτά. Αυτοί είναι οι αναξιοπαθούντες της ελληνικής κοινω-
νίας; Την ώρα που κατακρεουργείτε τον κατώτατο µισθό, έρχε-
στε και δίνετε δώρο στη φορολογία των τηλεοπτικών διαφη-
µίσεων; 

Δίνετε δώρο, επίσης, και στη φορολογία της υπεραξίας στις
χρηµατιστηριακές συναλλαγές σε άλλη διάταξη. Βλέπω να δίνον-
ται εδώ 40.000.000 ευρώ µε νοµοθετική ρύθµιση σε εταιρείες
που κάνετε µε ανάθεση. Για παράδειγµα, βλέπω εδώ ότι εγκρί-

νεται η ανάθεση διεθνών νοµικών υποστηρικτικών υπηρεσιών
από το δικηγορικό γραφείο τάδε και η υπηρεσία χρηµατοοικο-
νοµικού συµβούλου από την εταιρεία «ΛΑΖΑΡ». Και δεύτερη ανά-
θεση εγκρίνετε και βλέπω στην έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου
ότι είναι 40.000.000 ευρώ αυτές οι αναθέσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πρώτα απ’ όλα, γιατί κάνατε ανά-
θεση; Έτσι θα γίνονται από δω και µπρος οι δουλειές; Θα τις
αναθέτετε και θα ερχόσαστε ύστερα µε πράξεις νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου και ρυθµίσεις να τις εγκρίνει η Βουλή; Θέλουµε να
δώσετε µια εξήγηση γι’ αυτές τις διαδικασίες.

Είναι προφανές ότι η χώρα αυτήν την ώρα ζει τις πιο τραγικές
στιγµές της, αλλά και ιστορικές στιγµές. Υπάρχει ελπίδα για τη
χώρα και η ελπίδα βρίσκεται στην ανατροπή. Ο ελληνικός λαός
το επόµενο τριήµερο θα βγει στο προσκήνιο. Ο ελληνικός λαός
θα κατακλύσει το Σύνταγµα και ελπίζουµε ότι θα είναι τόσο µα-
ζική η συµµετοχή του και η συνέχεια και η κλιµάκωση των αγώ-
νων του, όπου όλα αυτά που πάτε να τα περάσετε άρον-άρον
πραξικοπηµατικά στη Βουλή, θα τα καταστήσει ανενεργά, θα τα
ακυρώσει και θα ανατρέψει ένα κατεστηµένο και θα φέρει στο
προσκήνιο την Αριστερά, συµπαραταγµένη την Αριστερά, κύριε
Χαλβατζή, όχι µια Αριστερά πολυκατακερµατισµένη …

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Δεν είµαστε Αριστερά, είµαστε Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην ανοίγετε τώρα και
µεταξύ σας αυτό το ζήτηµα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν ανοίγω, κύριε Πρόεδρε.
Μια Αριστερά που θα µπορεί να κάνει ενιαίες συγκεντρώσεις

για να είναι πιο αποτελεσµατική.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα οκτώ
µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 2ο Γενικό
Λύκειο Άρτας, 2ο Τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Θεόδωρος
Καράογλου, για πέντε λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν µπω στο συζητούµενο νοµοσχέδιο θεωρώ ηθική µου υπο-

χρέωση να κάνω µια ιστορική αποκατάσταση της αλήθειας. Προ-
φανώς εν τη ρύµη του λόγου του ο Αναπληρωτής Υπουργός
Εθνικής Οικονοµίας κ. Σαχινίδης –και κακώς είναι µόνο Οικονο-
µικών, Εθνικής Οικονοµίας είναι ο πλήρης και σωστός τίτλος-
αναφέρθηκε προηγουµένως σε ένα ευφυολόγηµα της τότε επο-
χής που χρησιµοποίησε ο Ανδρέας Παπανδρέου σε βάρος ενός
ιστορικού προσώπου του στρατηγού Γεωργίου Γρίβα, του θρυ-
λικού Διγενή της Κύπρου. 

Θέλω να πιστεύω ότι ήταν µια ατυχής αναφορά και δεν έχει
καµµία πρόθεση κανένας να αµφισβητήσει τον ιστορικό αυτό
στρατηγό, ο οποίος ήταν παρών σε όλους τους εθνικούς αγώνες
και βεβαίως αποκορύφωµα και κορωνίδα της δράσης του ήταν
η έµπνευση, η δηµιουργία και η έναρξη του εθνικοαπελευθερω-
τικού αγώνα στην Κύπρο εναντίον της αγγλικής κατοχής και βε-
βαίως για την ένωση µε τη Μητέρα Ελλάδα, την πατρίδα. Σταµα-
τάω, όµως, εδώ, γιατί πραγµατικά θέλω να πιστεύω ότι δεν υπάρ-
χει πρόθεση από κανέναν να προσβάλει µια τέτοια ιστορική
µορφή που άλλωστε έχει καταταγεί στο πάνθεον των ηρώων της
ελληνικής ιστορίας.

Στο συζητούµενο νοµοσχέδιο είναι δύο τα ζητήµατα στα οποία
θα πρέπει να σταθούµε ιδιαιτέρως. Πρώτα-πρώτα στην παρά-
γραφο 10 του άρθρου 2, η οποία αναφέρεται στην απευθείας
ανάθεση σε τέσσερις οίκους του εξωτερικού, ένα δικηγορικό
γραφείο, µία εταιρεία παροχών υπηρεσιών χρηµατοοικονοµικού
συµβούλου και σε δύο τράπεζες, ύψους 40.000.000 ευρώ για την



4504 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

υλοποίηση των αποφάσεων της Συνόδου Κορυφής που αφορούν
το πρόγραµµα δηµοσιονοµικής προσαρµογής της Ελλάδας. 

Δύο ζητήµατα: Πρώτον, είναι η διαδικασία της απευθείας ανά-
θεσης αυτή η οποία διασφαλίζει τη διαφάνεια και µάλιστα σε µια
τόσο κρίσιµη στιγµή; Προφανώς και όχι.

Δεν υπήρχαν οι αντίστοιχοι ελληνικοί οίκοι, οι οποίοι θα µπο-
ρούσαν να προσφέρουν αυτές τις υπηρεσίες; Γιατί αυτοί αγνοή-
θηκαν; 

Επίσης, γιατί 40 εκατοµµύρια; Είναι υπερβολικά µεγάλο το
ποσό και µάλιστα σε µία τέτοια περίοδο που στερούµε από τον
Έλληνα, από το µικροσυνταξιούχο έστω και τα 50 και τα 100
ευρώ που τα έχει πραγµατικά ανάγκη. Τα 40 εκατοµµύρια ευρώ
είναι πραγµατικά ένα πολύ µεγάλο ποσό. 

Το δεύτερο ζήτηµα αφορά την κατάργηση της παραγράφου 5
του άρθρου 97 του ν.4001/2011, αυτό δηλαδή το οποίο προ-
έβλεπε ότι τα ενεργειακά δίκτυα τελούν πάντοτε υπό τον άµεσο
ή έµµεσο έλεγχο του δηµοσίου. Τι σηµαίνει πρακτικά αυτό; Ση-
µαίνει ότι µπορεί µεθαύριο ο ιδιώτης στον οποίο θα πωληθεί ο
ΑΔΜΗΕ, το δίκτυο δηλαδή, να κατεβάσει τους διακόπτες, όπως
έκαναν παλαιότερα τα δικά σας εκλεκτά τέκνα, το βαθύ κράτος
του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Φωτόπουλος και οι σύντροφοί του και βύθιζαν
τη χώρα στο σκοτάδι. Αυτό σηµαίνει πρακτικά ότι µπορούν οι
ιδιώτες να ελέγχουν όλη την ενέργεια στη χώρα.

Άρα, λοιπόν, ας σταθούµε στη χθεσινή δήλωση -και ας ελπί-
σουµε ότι είναι ειλικρινής- του Υπουργού Περιβάλλοντος κ. Πα-
πακωνσταντίνου, ο οποίος είπε ότι το δίκτυο της ενέργειας θα
παραµείνει υπό κρατικό έλεγχο και δεν θα είναι λόγια του
ΠΑΣΟΚ, έπεα πτερόεντα, όπως άλλωστε µας έχετε συνηθίσει στο
παρελθόν.

Έρχοµαι τώρα στην προσθήκη-τροπολογία στο σχέδιο νόµου.
Δεν έχουµε καµµία αντίρρηση σε αυτά που προβλέπονται στην
προσθήκη-τροπολογία. 

Θα σταθώ, όµως, στις προτεινόµενες διατάξεις της παραγρά-
φου 9 που βάζει πλαφόν για την εξόφληση των ληξιπρόθεσµων
οφειλών, εφόσον αυτές δεν υπερβαίνουν τα 10.000 ευρώ για φυ-
σικά πρόσωπα και τα 75.000 ευρώ για νοµικά πρόσωπα και µει-
ώνει τις δόσεις σε είκοσι τέσσερις. Πρώτον, υπάρχει προχει-
ρότητα. Πριν από λίγες ηµέρες ψηφίσαµε νόµο που γινόταν µία
ρύθµιση χωρίς όρια και σε εξήντα δόσεις. Και τώρα έρχεται η
τρόικα και µας ευτελίζει, ευτελίζει το ελληνικό Κοινοβούλιο, το
Υπουργείο, τους πάντες και επιβάλλει τους κανόνες της και µας
λέει ότι όχι θα υπάρχουν όρια. Δεύτερον, υπάρχει µία συγκεκρι-
µένη οµάδα επιχειρηµατιών φυσικών ή νοµικών προσώπων, οι
οποίοι είχαν διάφορες ζηµίες από φυσικές καταστροφές ή από
τροµοκρατικές ενέργειες. Να υπάρχει µία πρόβλεψη, να υπάρχει
µία δυνατότητα, κύριε Υπουργέ -και ξέρω ότι έχετε ευήκοον ους
και µπορείτε να ανταποκριθείτε- οι επιχειρηµατίες που είναι θύ-
µατα τροµοκρατικών επιθέσεων ή φυσικών καταστροφών να
εξαιρούνται από το όριο αυτό. Γιατί είναι προφανές ότι αν κά-
ποιοι έκαψαν το µαγαζί σε µια διαδήλωση ή του έριξαν µία βόµβα
και κάηκε η επιχείρησή του, η ζηµία δεν είναι 11.000 αλλά πολύ
περισσότερο. Να υπάρχει, λοιπόν, η δυνατότητα της εξαίρεσης
γι’ αυτούς που αποδεδειγµένα ήταν θύµατα φυσικών καταστρο-
φών και τροµοκρατικών επιθέσεων.

Κλείνοντας, θα πω ότι το νοµοσχέδιο που συζητάµε και περι-
λαµβάνει τις δύο πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου έρχεται για
να βελτιώσει κάποια σηµεία προηγούµενων νόµων. Σε κάποιες
περιπτώσεις, πράγµατι διορθώνονται ορισµένα προβλήµατα. Πα-
ραµένουν, όµως, τα µέγιστα ζητήµατα. Ποια είναι αυτά; Είναι τα
ζητήµατα της συνέχισης των λανθασµένων πολιτικών, της υπο-
βάθµισης του Κοινοβουλίου -µια που στην ουσία δεν συζητάµε
κάτι, αλλά απλώς επικυρώνουµε αποφάσεις που έχουν ληφθεί-
και της νοµοθέτησης µε µια χαώδη και αδιαφανή τακτική, µια τα-
κτική που είχε εισαγάγει η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και οδήγησε
τη χώρα σε εξαθλίωση και δυστυχώς, ακολουθείται και από την
Κυβέρνηση του κ. Παπαδήµου. 

Ως κόµµα ευθύνης η Νέα Δηµοκρατία αναγκαζόµαστε να στα-
θούµε θετικά στην ψήφιση του νοµοσχεδίου, το οποίο µας βρί-
σκει προ τετελεσµένων. Ωστόσο ελπίζουµε ότι σύντοµα, δηλαδή
αµέσως µετά τις εκλογές που λέµε ότι πρέπει να γίνουν το συν-
τοµότερο δυνατόν, η νέα κυβέρνηση, η κυβέρνηση της Νέας Δη-

µοκρατίας δεσµεύεται να προχωρήσει στις αναγκαίες αλλαγές
που απαιτούν οι περιστάσεις για το συµφέρον της χώρας, για το
συµφέρον των Ελλήνων πολιτών, για µια άλλη πολιτική, για µια
αναπτυξιακή πολιτική, που θα οδηγήσει τη χώρα µακριά από τα
αδιέξοδα όπου µας οδήγησαν οι πολιτικές του ΠΑΣΟΚ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ειδικός

αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παπαδηµούλης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Οι εξελίξεις των τελευταίων ωρών δείχνουν ότι η περίφηµη

κόντρα Παπανδρέου - Σαµαρά ήταν «άνθρακες ο θησαυρός» ή
όπως λέει και ένα δηµοφιλές τραγούδι του Βασίλη Παπακων-
σταντίνου: «Το παιχνίδι ήταν στηµένο και από πριν ξεπουληµένο».
Όσα κάνουν οι τρεις Αρχηγοί µαζί µε τον Πρωθυπουργό τα κά-
νουν στο όνοµα της σωτηρίας της χώρας. Έχουµε γεµίσει δια-
σώστες το τελευταίο διάστηµα. Αλλά η πολιτική σας, κύριε
Σαχινίδη θυµίζει αυτόν ο οποίος τρακάρισε το όχηµα που λέγεται
«Ελλάδα», έχει τραυµατίσει θανάσιµα εκατοµµύρια ανθρώπους,
µισθωτούς, συνταξιούχους, άνεργους και τους λέει: «Μην στε-
ναχωριέστε, θα πάρω τηλέφωνο το ΕΚΑΒ». Αυτήν τη σωτηρία
µας τάζετε µε αυτό το πακέτο. 

Είµαστε Πέµπτη απόγευµα στη Βουλή, κουβαλάτε µόνος σας
το σταυρό του µαρτυρίου εκ µέρους µιας πεντηκονταµελούς Κυ-
βέρνησης και σας προκαλώ: Είστε σε θέση να µας πείτε αν θα
προχωρήσετε σε αυτό το κοινοβουλευτικό πραξικόπηµα, αυτό
που εδώ και δυο µέρες έχει προαναγγελθεί από τα κανάλια µε
βάση κυβερνητικές διαρροές, ότι θα έρθει Σάββατο στην επι-
τροπή και Κυριακή στην Ολοµέλεια το οικονοµικό πακέτο ή το
µεγαλύτερο µέρος του για να ενεργοποιηθεί το PSI και η πρό-
ταση; Θα το φέρετε; 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Προδικάζετε τις αποφάσεις του ΔΝΤ; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Σας ρωτώ τι ξέρετε και οφεί-
λετε να ενηµερώσετε τη Βουλή. Εκτός αν µας λέτε ότι για τα
πάντα αποφασίζει το Eurogroup και η τρόικα, οπότε καλύτερο
θα ήταν να τους φωνάζατε και αυτούς εδώ για να συζητάµε του-
λάχιστον µαζί τους. Αφού εσείς δεν διαπραγµατεύεστε, να µπο-
ρούµε να διαπραγµατευτούµε εµείς. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ελάτε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Δεν χρωστάτε µια απάν-
τηση; Δεν χρωστάτε µια απάντηση ως Κυβέρνηση στο ελληνικό
Κοινοβούλιο -Πέµπτη απόγευµα- που να λέει πότε και πώς η ελ-
ληνική Βουλή θα συζητήσει αυτά που αποφάσισαν νυχτιάτικα οι
τρεις Αρχηγοί µε τον Πρωθυπουργό;

Και µην µας λέτε ότι µας σώσατε, διότι ο κόσµος ξέρει και θυ-
µώνει παραπάνω όταν το ακούει. Η επίσηµη ανεργία έχει φτάσει
στο 21%, η επίσηµη φτώχεια το 2010 ήταν στο 28,7%, που ση-
µαίνει ότι τώρα το 2012 θα είναι πολύ υψηλότερη και η ακραία
φτώχεια ακόµη µεγαλύτερη και η πολιτική σας θα µεγαλώσει και
την ανεργία και τη φτώχεια. Και την ίδια ώρα η αναποτελεσµατι-
κότητα των κοινωνικών δαπανών στην Ελλάδα, κύριε Σαχινίδη και
κύριε Καράογλου, είναι τέσσερις φορές λιγότερη από τον ευρω-
παϊκό µέσο όρο µε βάση στοιχεία της EUROSTAT. Και οι ακραία
φτωχοί, αυτοί που υποφέρουν από ανέχεια, είναι τρεις φορές λι-
γότεροι απ’ ό,τι στην Ισπανία και την Πορτογαλία. 

Και αντί να µας πείτε γι’ αυτά, προαναγγείλατε χθες, κύριε Σα-
χινίδη, και ήρθε σήµερα και η γραπτή πρόταση των Βουλευτών
του ΠΑΣΟΚ για εξεταστική επιτροπή που θα διερευνήσει το έλ-
λειµµα του 2009. Δηλαδή: «Ψεκάστε, ξεπλύντε, κουκουλώστε,
τελειώσαµε». Όλοι ξέρουν ότι για το έλλειµµα του 2009 φταίει
και η Νέα Δηµοκρατία για τους πρώτους εννιά µήνες και το
ΠΑΣΟΚ για τους τελευταίους τρεις µήνες και για το µαγείρεµα
και για το έλλειµµα, γιατί αυτή είναι µια µακριά παράδοση των
ελληνικών κυβερνήσεων, να φουσκώνουν το έλλειµµα και να το
µαγειρεύουν κιόλας, ρίχνοντάς το στον προηγούµενο. Τι θα κάνει
αυτή η εξεταστική επιτροπή; Σε µια Βουλή µε πλειοψηφία ΠΑΣΟΚ
θα λειτουργήσει ως «πλυντήριο» και ως «κουκουλωµατική» δια-
δικασία, όπως δυστυχώς διδάσκει η εµπειρία από όλες τις εξε-
ταστικές επιτροπές για όλα τα µεγάλα σκάνδαλα. 

Σταµατήστε, λοιπόν, αυτό το παιχνιδάκι, πολύ περισσότερο
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που έχετε συνοµολογήσει ότι η χώρα θα πάει σε εκλογές αµέσως
µόλις εγκριθούν τα µέτρα για τα οποία συστήθηκε αυτή η τρι-
κοµµατική Κυβέρνηση. Εκτός αν πιστεύετε ότι το µέγα θέµα του
ελλείµµατος και του µαγειρέµατος των στατιστικών στοιχείων και
της προσφυγής στο Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο θα το εξετάσει
αυτή η Βουλή µέσα σε λίγες µέρες και θα το διεξέλθει µε τη δια-
φάνεια, την ειλικρίνεια και ακριβοδίκαια, όπως απαιτεί ο κόσµος,
ώστε να αναληφθούν και οι ευθύνες.

Aν θέλουµε να αναληφθούν ευθύνες και να πληρώσουν κά-
ποιοι σ’ αυτήν την Ελλάδα της ατιµωρησίας και της υπερπροστα-
σίας των πολιτικών, πρέπει να αφήνουµε τη δικαιοσύνη να κάνει
τη δουλειά της και πρέπει να αλλάξουν –χθες, όχι αύριο- όλοι
αυτοί οι νόµοι και οι συνταγµατικές ρυθµίσεις που δηµιουργούν
µία πανοπλία ασυλίας, ατιµωρησίας και προστασίας για όσους
έχουν διατελέσει Υπουργοί.

Θα ήθελα να πω ότι η απόφαση του σηµερινού Ανωτάτου Δι-
καστικού Συµβουλίου, που λέει ότι παραµένουν οι δύο οικονοµι-
κοί εισαγγελείς -παρά την αντίθετη προσπάθεια του αρµόδιου
Υπουργού Δικαιοσύνης, παρά την αντίθετη ψήφο, απ’ ό,τι πλη-
ροφορούµαι, της κορυφής της ηγεσίας της δικαιοσύνης- είναι
ένα θετικό µήνυµα. 

Το οικονοµικό έγκληµα στην Ελλάδα κάνει πάρτι. Υπάρχει σύµ-
φυση οικονοµικής και πολιτικής εξουσίας σε πολλές όζουσες
υποθέσεις και πρέπει ο θεσµός του οικονοµικού εισαγγελέα να
ενισχυθεί και να αφήσουµε τους ανθρώπους να κάνουν τη δου-
λειά τους.

Έρχοµαι για δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, σε κάτι που είπε ο κ.
Πρωτόπαπας. Ο κ. Πρωτόπαπας παριστάνει ότι δεν ξέρει και
λέει: «Τι προτείνετε; Ευρώ ή δραχµή;». Δεν είναι δική µας επιλογή
η δραχµή, γι’ αυτό σας εγκαλούµε ότι οδηγείτε την έξοδο της
Ελλάδας από το ευρώ µε τους χειρότερους όρους, τη στιγµή και
µε τον τρόπο που βολεύει τους δανειστές µας. Και µνηµόνιο και
χρεοκοπία είναι ο δρόµος στον οποίο οδηγείτε τη χώρα µ’ αυτή
την πολιτική, κύριε Παντούλα.

Σας τροµάζει και ξορκίζετε την προοπτική της συσπείρωσης
της ευρύτατης Αριστεράς και άλλων προοδευτικών δυνάµεων
που αποδεσµεύονται από τις µνηµονιακές πολιτικές. Είπε το µνη-
µειώδες ο –απών αυτή τη στιγµή- κ. Πρωτόπαπας: «Δεν ενώνον-
ται ανόµοια πράγµατα». Αυτό είναι οµολογία οµοιότητας του
ΠΑΣΟΚ µε τη Νέα Δηµοκρατία και το Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-
γερµό, που µέσα σε λίγες ώρες ενώθηκαν σε µία κυβέρνηση που
αποφασίζει και προωθεί αυτά τα πράγµατα!

Καταλήγοντας, είναι φανερό ότι καταψηφίζουµε αυτήν την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Θα ήθελα όµως, κύριε Σαχι-
νίδη, να µας πείτε τουλάχιστον το εξής. Ακόµη και ο Κοινοβου-
λευτικός σας Εκπρόσωπος είπε: «Αίσχος! Απαράδεκτο το να
καταργηθούν ο Οργανισµός Εργατικής Κατοικίας και η Εργατική
Εστία που παρέχουν κοινωνικό έργο δεκαετίες τώρα, χρηµατο-
δοτούνται από εισφορές εργαζοµένων και εργοδοτών και να
απολυθούν οι εργαζόµενοί τους». 

Μαθαίνω ότι αντιδρά σ’ αυτό ο αρµόδιος Υπουργός Εργασίας
κ. Κουτρουµάνης. Μαθαίνω ότι το έφερε η τρόικα χθες το µεση-
µέρι, εκτελωνισµένο από Έλληνες «κουκουλοφόρους» µερίδας
εργοδοτών, άπληστων, ανάλγητων. 

Διαβάζω στην ανακοίνωση του κ. Παπαδήµου ότι -µε εξαίρεση
από πού θα βρεθούν τα 300 εκατοµµύρια γύρω από το θέµα των
συντάξεων- σε όλα τα άλλα οι Αρχηγοί έχουν πει «ναι». Έχουν
πει και σ’ αυτό; Θα τους απολύσετε τους εργαζόµενους; Θα κα-
ταργήσετε αυτούς τους Οργανισµούς που είναι ισχνά στοιχεία
ενός αδύναµου κοινωνικού κράτους; Αντί να ενισχύσετε το κοι-
νωνικό κράτος της φτώχειας και της ανεργίας στην Ελλάδα, πάτε
να τα ξεθεµελιώσετε όλα;

Περιµένω κύριε Σαχινίδη. Καταλαβαίνω ότι σας έχει τύχει βαρύ
το φορτίο να είστε µόνος από τους πενήντα, εκπροσωπώντας
εδώ την Κυβέρνηση, αλλά πρέπει να µας µιλήσετε. Επίσης, πρέ-
πει να µας πείτε πώς κόβετε µε τον µπαλτά µισθούς, συντάξεις
και επιδόµατα ανεργίας και την ίδια ώρα χαρίζετε το φόρο µε νέα
αναβολή για τις χρηµατιστηριακές συναλλαγές, χαρίζετε µε νέα
αναβολή το φόρο περί διαφηµίσεων και σκορπάτε δεκάδες εκα-
τοµµύρια ευρώ σε αµοιβές ξένων οίκων µε απευθείας αναθέσεις.

Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ειση-
γητής του ΠΑΣΟΚ κ. Παντούλας.

ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για τη δυ-
νατότητα που µου δίνετε να πω δύο λόγια. 

Αν ένας Έλληνας πολίτης είχε την υποµονή να παρακολουθή-
σει –σ’ αυτή την τελευταία φάση- τη συνεδρίαση της Βουλής, θα
διαπίστωνε ότι περίσσευε µία συµπεριφορά και ένας λόγος που
διακρίνονταν από µία καταγγελιολογία, από φοβικότητα, από δια-
πιστώσεις.

Με πολύ µεγάλη ευκολία καταγγέλλουµε αυτό που έρχεται ή
υποτίθεται ότι έρχεται, αλλά δεν έχουµε τη δύναµη να υποστη-
ρίξουµε αυτό το οποίο επιδιώκουµε να συµβεί. Κι αυτό είναι τρα-
γικό. Αυτό προκαλεί σύγχυση, προφανώς και φόβο. Όµως,
τουλάχιστον πτέρυγα του Κοινοβουλίου, που αυτοπροσδιορίζε-
ται ως Αριστερά, δεν έχει καµµία σχέση µε τη φοβικότητα. Έχει
σχέση µε ανατροπές, µε αλλαγές, αλλά ανατροπές και αλλαγές
που συνοδεύονται από συγκεκριµένη πρόταση.

Μου προξενεί, λοιπόν, πολύ µεγάλη έκπληξη πώς µε τόση ευ-
κολία ακούστηκε –η άποψη να γυρίσουµε στη δραχµή ή να αφή-
σουµε το ευρώ. Η άποψή µου είναι απαιτείται µεγάλη προσοχή
όταν ευχόµαστε κάτι τέτοιο. Ξέρουµε τι θα συµβεί; Αν το ξέ-
ρουµε, γιατί το κρύβουµε; Κι αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό. 

Όπως επίσης δεν ξέρω αν η λύση στο πολιτικό πρόβληµα της
χώρας είναι οι εκλογές µεθαύριο, παραµεθαύριο, σ’ ένα συγκε-
κριµένο σύντοµο χρονικό διάστηµα ή αν αυτό είναι σηµαντικό-
τερο αυτό να συµβεί αργότερα. Εκείνο το οποίο, όµως, απαιτεί
ο ελληνικός λαός είναι οι Αρχηγοί των κοµµάτων που συγκρότη-
σαν την Κυβέρνηση εθνικής σωτηρίας, µαζί µε τον Πρωθυ-
πουργό, εν ενί στόµατι και µία καρδία, όλοι µαζί, µετά το τέλος
της οποιασδήποτε διαπραγµάτευσης που στο Κοινοβούλιο θα
κριθεί αν γίνει δεκτή ή όχι, να απευθυνθούν στον ελληνικό λαό -
όλοι µαζί-, για να µην παίζει επικοινωνιακά παιχνίδια ο άλφα ή ο
βήτα.

Δεν θέλω να καταγγείλω κανέναν. Θέλω να κατανείµω ισοµε-
ρώς τις ευθύνες. Αναµένω να απευθυνθούν στον ελληνικό λαό
και να ενηµερώσουν όχι µόνο για το πού είµαστε αυτήν τη
στιγµή. Ζητώ να πουν στον ελληνικό λαό για το πού πάµε, ποιο
είναι το όραµα, ποιο είναι το σχέδιο για το σύνολο του οικονοµι-
κού, κοινωνικού και πολιτικού µας βίου. 

Και το τελευταίο που θέλω να πω έχει να κάνει, κύριε Υπουργέ,
µε αυτό που ειπώθηκε από τον κ. Πρωτόπαπα και από τον κ. Πα-
παδηµούλη. Έχει να κάνει µε αυτό το οποίο πληροφορηθήκαµε
σήµερα, σε σχέση µε την κατάργηση δύο Οργανισµών, της Ερ-
γατικής Κατοικίας και της Εργατικής Εστίας. Οι οργανισµοί αυτοί
δεν έχουν καµµία σχέση µε το δηµόσιο ταµείο, αλλά χρηµατο-
δοτούνται κατά 60% από εισφορές των εργαζοµένων και κατά
40% από εισφορές των εργοδοτών. Ξέρουµε πολύ καλά ότι
εκτός από το γεγονός αυτό επιπλέον συνεισφέρουν µε ένα µε-
γάλο ποσό στο ΙΚΑ. Εισφέρουν δηλαδή αντί να παίρνουν. Αν θυ-
µάµαι καλά από τα στοιχεία τα οποία έχω υπ’ όψιν µου, είναι 400
εκατοµµύρια, που αν αυτά λείψουν τότε θα οδηγηθούµε σε πε-
ρικοπές συντάξεων. 

Είναι πάρα πολύ σηµαντικό θέµα. Αφορά απολύσεις υπαλλή-
λων που δεν επιβαρύνουν τον κρατικό προϋπολογισµό και ταυ-
τοχρόνως είναι θέµα το οποίο έχει να κάνει µε τον πυρήνα της
ασφαλιστικής πολιτικής όπως σας ανέφερα. 

Αυτά ήθελα να καταθέσω, τις σκέψεις αυτές, κύριε Πρόεδρε,
κι ευχαριστώ για την ανοχή σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παντούλα.

Κύριε Υπουργέ, θέλει να παρέµβει ο κ. Χαλβατζής µόνο για
δύο λεπτά και θα κλείσετε εσείς τη συζήτηση. 

Ορίστε, κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα

χρειαστώ µόνο δύο λεπτά. 
Ο εισηγητής µας τοποθετήθηκε για τα θέµατα της ΔΕΗ. Θέλω

να ξανατονίσω ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχει ταχθεί
ενάντια στην ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ. Η ηλεκτρική ενέργεια είναι
κοινωνικό αγαθό και δεν µπορεί να το στερείται ο εργαζόµενος.
Επίσης, δεν πρέπει να ιδιωτικοποιηθεί.

Η ΔΕΗ είναι µια επιχείρηση που εδώ και πάνω από πενήντα
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χρόνια οικοδοµήθηκε µε τη συµβολή και τη συνδροµή του εργα-
ζόµενου λαού. Χτίστηκε κυριολεκτικά µε τον ιδρώτα και το αίµα
χιλιάδων εργαζοµένων της ΔΕΗ κι όταν λέµε «µε το αίµα και τον
ιδρώτα» κυριολεκτούµε και αναφερόµαστε σ’ αυτούς που εργά-
ζονται στα ορυχεία και τους εναερίτες.

Παραµονή Πρωτοχρονιάς ακυρώθηκε παράγραφος του νόµου
που εσείς ψηφίσατε, για να δώσετε και τη µεταφορά της ηλεκτρι-
κής ενέργειας σε επιχειρηµατικούς οµίλους. 

Οι εργαζόµενοι της ΔΕΗ διαδηλώνουν στους δρόµους και είναι
αντίθετοι. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είναι κατηγορητικά
αντίθετο και µε αυτήν την επιλογή. Το ΚΚΕ κάλεσε τους εργαζό-
µενους της ΔΕΗ σε συστράτευση, σε αγώνα µαζί του, σε συ-
στράτευση µε το ΠΑΜΕ ενάντια στην εφαρµοζόµενη πολιτική.

Και εµείς ως ΚΚΕ καταθέσαµε, κύριε Παντούλα, εδώ και πολύ
καιρό την πρότασή µας στην εργατική τάξη, στο λαό και µέσα
από τα συνδικάτα, αλλά και εδώ από το Βήµα της Βουλής, για
µια άλλη πολιτική. Τους καλέσαµε σε αγώνα για την ανατροπή
αυτής της πολιτικής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και δεν χρειάζεται κινδυνολογία. Ανατρέπεται αυτή η πολιτική
µε τη θέληση του λαού πάντα. Και εµείς λέµε µε ένα λαϊκό µέ-
τωπο και µια άλλη εξουσία, ναι, θα καταφέρει να αποδεσµεύσει
τη χώρα από την Ευρωπαϊκή Ένωση µε τη θέληση των εργαζο-
µένων και του λαού, να διαγράψει αυτή η εξουσία µονοµερώς το
χρέος και να οικοδοµήσει, να φτιάξει µια νέα Ελλάδα.

Και δεν χρειάζεται να τροµοκρατούµε το λαό ότι θα ανατραπεί
αυτή η πολιτική και αν ανατραπεί αυτή η Κυβέρνηση, θα χαθεί ο
κόσµος. Με τη θέληση του λαού, θα ανατραπεί αυτή η Κυβέρ-
νηση και αυτή η πολιτική. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υπουργός, κ. Φίλιπ-

πος Σαχινίδης, έχει το λόγο και κλείνουµε τη σηµερινή συνε-
δρίαση.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παρακολούθησα µε ιδιαίτερη προσοχή τις τοποθετήσεις που

έκαναν οι συνάδελφοί µου και για άλλη µια φορά διαπίστωσα ότι
τουλάχιστον από το χώρο της Αριστεράς υπήρχε µια πλειοδοσία
γενικόλογων προτάσεων για το πώς η χώρα θα βγει από την
κρίση, αλλά όχι συγκεκριµένες προτάσεις. Γενικά και αόριστα κα-
τέγραψα ένα λόγο καταγγελτικό για το τι ακριβώς είναι αυτό στο
οποίο συµφωνούν τα τρία κόµµατα, τα οποία συµµετέχουν και
στηρίζουν αυτή την προσπάθεια που διεξάγεται υπό την Κυβέρ-
νηση του Λουκά Παπαδήµου, αλλά δεν άκουσα κάτι συγκεκρι-
µένο, µε εξαίρεση την πάγια θέση που εκφράζει το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδος, και είναι καταγεγραµµένη. Και αν θέλετε,
εν πάση περιπτώσει, υπάρχει η δυνατότητα εν ευθέτω χρόνο, να
κάνουµε και µια συζήτηση πάνω στις προτάσεις και στα οράµατα
που ευαγγελίζεται το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος. Δεν
άκουσα κάτι συγκεκριµένο για το πώς ακριβώς η χώρα θα µπο-
ρέσει να αντιµετωπίσει και να διαχειριστεί την κρίση. 

Άκουσα, όµως, πάρα-πάρα πολλές φορές -το άκουγα µέχρι
τώρα από τη Νέα Δηµοκρατία- να λέτε ότι δεν διαπραγµατευό-
µαστε επαρκώς, κύριε Παπαδηµούλη. Και εν πάση περιπτώσει,
λέτε: «Φέρτε µας εδώ τους τροικανούς να διαπραγµατευθούµε
εµείς». 

Μα απηύθυνε σε εσάς προσωπικά, πρόσκληση ο Υπουργός
των Οικονοµικών όταν ξαφνικά διαπιστώσαµε ότι από τη δική σας
Κοινοβουλευτική Οµάδα υπήρχε ένα υπέρµετρο και έκδηλο εν-
διαφέρον, για το τι θα γίνει για το θέµα των τραπεζικών µετοχών.
Και όταν αµφισβητήσατε για το αν θα µείνουµε συνεπείς στο ζή-
τηµα της πολιτικής που είχαµε χαράξει ξεκάθαρα ότι σε περί-
πτωση που χρησιµοποιηθούν κεφάλαια του Ταµείου Χρηµατο-
πιστωτικής Σταθερότητας, τότε κάτω από συγκεκριµένες προ-
ϋποθέσεις οι µετοχές τις οποίες θα πάρει το Ταµείο Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας θα είναι κοινές. Και σας απηύθυνε
πρόσκληση προσωπική και σε εσάς και στην Κοινοβουλευτική
Οµάδα να έρθετε να συνδιαπραγµατευθείτε. Δεν είδα προσέ-
λευση. Δεν είδα ανταπόκριση. Παρά µόνο εκ του ασφαλούς και

ενώ πλέον βρισκόµαστε στην ολοκλήρωση αυτών των συµφω-
νιών, έρχεστε από το Βήµα της Βουλής και καταγγέλλετε και
λέτε: «Αφού δεν µπορείτε εσείς να διαπραγµατευθείτε, γιατί δεν
είστε ικανοί να διαπραγµατευθείτε, τουλάχιστον φέρτε τους εδώ
πέρα να διαπραγµατευθούµε εµείς». 

«Με λένε Ρίζο, όπως θέλω τα γυρίζω», λένε στα δικά µου τα
µέρη, κύριε Παπαδηµούλη, όταν διαπιστώνουν ανάλογες στάσεις
και συµπεριφορές. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι βεβαίως και πρέπει να είµαστε σε µια
διαρκή συνοµιλία µε την τρόικα, διότι αυτή εκπροσωπεί τους θε-
σµικούς µας πιστωτές. Τι θα µπορούσε, κύριε Παπαδηµούλη,
από όλα αυτά, τα οποία έχουν συµβεί και έχουν αποφασιστεί στις
26 Οκτωβρίου, να πραγµατοποιηθεί χωρίς τη σύµπραξη, τη συ-
νεργασία και τη στήριξη, που παρέχει το πρόγραµµα της νέας
δανειακής σύµβασης; 

Θα µπορούσαµε να προχωρήσουµε στην ανταλλαγή των οµο-
λόγων; Θα µπορούσαµε χωρίς τα χρήµατα της νέας δανειακής
σύµβασης να κάνουµε την ανταλλαγή των οµολόγων; Εποµένως,
πώς από µόνοι µας θα παίρναµε τις όποιες πρωτοβουλίες να
προχωρήσουµε σε οποιαδήποτε νοµοθετική πρωτοβουλία, χωρίς
να έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία η οποία προβλέπεται σήµερα;

Γι’ αυτό και στην εισαγωγή της οµιλίας µου είπα ότι η σηµερινή
µέρα είναι µια µέρα ιδιαίτερης σηµασίας, διότι οι αποφάσεις που
θα παρθούν στο Eurogroup θα καθορίσουν τη δυνατότητα που
έχει η χώρα µας για να υλοποιήσει αυτές τις συµφωνίες.

Μπορώ να προδικάσω το αποτέλεσµα; Μα, εάν προδίκαζα το
αποτέλεσµα, θα µου επικαλούσασταν όπως κάνατε και πριν το
στίχο του Παπακωνσταντίνου, ότι το «µατς είναι στηµένο».

Κανένα αποτέλεσµα δεν είναι δεδοµένο, κύριε Παπαδηµούλη.
Είναι αυτή η σκληρή διαπραγµάτευση την οποία έχουµε κάνει
όλο αυτό το διάστηµα από την ηµέρα που η χώρα οδηγήθηκε σε
αυτήν την περιπέτεια. Σκληρά διαπραγµατευτήκαµε το Μάιο του
2010 και πριν από το Μάιο για να µπορέσουµε να εξασφαλίσουµε
ότι θα υπάρχει ένα πρόγραµµα που θα δώσει τη δυνατότητα στη
χώρα να συνεχίσει να λειτουργεί. Σκληρά διαπραγµατευόµαστε
τώρα, που τρία διαφορετικά κόµµατα στηρίζουν την Κυβέρνηση,
κάθε φορά που κάθεται απέναντι από τους θεσµικούς διαπραγ-
µατευτές. Και γιατί; Διότι πραγµατικά πιστεύουµε ότι θα πρέπει
να διασφαλίσουµε το µέλλον και την προοπτική αυτής της
χώρας.

Εποµένως, κανένα παιχνίδι δεν είναι «στηµένο», γιατί ξέρει ο
καθένας από µας τις ευθύνες που έχει αναλάβει απέναντι στους
πολίτες αυτής της χώρας. Για το πώς θα διασφαλίσουµε ότι αυτή
η χώρα θα συνεχίσει να υπάρχει. Γιατί ο καθένας από εµάς θα
κριθεί. Θα κριθεί και από τους πολίτες, αλλά θα κριθεί και από
την ιστορία. Και είναι βαρύ το φορτίο που έχουµε αναλάβει -ει-
δικά εµείς οι νέοι Βουλευτές- αλλά και όσοι έχουµε αναλάβει να
σταθούµε σε αυτές τις κρίσιµες και καθοριστικές στιγµές απέ-
ναντι από τους θεσµικούς διαπραγµατευτές.

Ακούω πολλές φορές, κυρίως από το χώρο της Αριστεράς και
ακόµα και από το ΚΚΕ το εξής: «Αυτό στο οποίο µας οδηγείτε
ισοδυναµεί µε χρεοκοπία και εν πάση περιπτώσει, εµείς έχουµε
να σας προσφέρουµε ένα δρόµο λαµπρό, ένα δρόµο ο οποίος
περνάει µέσα από την έξοδο της χώρας από την Ευρωζώνη».

Εγώ θα σας προκαλέσω πολιτικά, απευθυνόµενος και στους
δύο, δηλαδή και στο ΚΚΕ και στο ΣΥΡΙΖΑ µέσα από µια µαρξι-
στική ανάλυση -και το τονίζω αυτό, µέσα από µια µαρξιστική ανά-
λυση- να µου εξηγήσετε εάν για µια οικονοµία ενταγµένη στον
παγκόσµιο καταµερισµό εργασίας παίζει ρόλο το νόµισµα ή όχι.

Δεν θα περιµένω τώρα απάντηση. Θα το κάνετε σε µια άλλη
στιγµή, επειδή είµαι σίγουρος ότι πάνω σε αυτό το ζήτηµα αυτήν
τη στιγµή δεν τοποθετείστε µαρξιστικά, απλώς βρίσκετε µια εύ-
κολη λύση, γιατί λόγω κρίσης πολλές φορές εντάσσεται µέσα
στους προβληµατισµούς των απλών ανθρώπων, οι οποίοι πραγ-
µατικά βλέπουν…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Τι θέµατα ανοίγετε τώρα; Να κά-
νουµε τη µαρξιστική ανάλυση.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Χαλβατζή, σας άκουσα µε ιδιαίτερη προσοχή, σεβό-
µενος πάντοτε τις τοποθετήσεις σας. Όµως, σας λέω: Θέλετε να
δώσουµε σε άλλο αλώνι τη µάχη; Εγώ δεν έχω κανένα πρόβληµα.
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Σε όποιο αλώνι και αν µε καλέσετε θα προσέλθω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εδώ, στη Βουλή να

επικεντρωθούµε σε αυτό που χρειάζεται.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
Ρωτάω, λοιπόν, το εξής, επειδή σας ακούω να προστρέχετε

συνέχεια σε µια πρόταση η οποία θα προσφέρει λύση -ως µάννα
εξ ουρανού το παρουσιάζετε- στους Έλληνες πολίτες: «Θα απο-
τολµήσετε εντός της Βουλής να καταθέσετε συγκεκριµένα τι
ακριβώς σηµαίνει έξοδος της χώρας από τη ζώνη του ευρώ για
τον κάθε πολίτη, είτε είναι ενεργός εργαζόµενος είτε είναι συν-
ταξιούχος;»

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Εµείς δεν µιλάµε για την Ευρωζώνη.
Μιλάµε συνολικά.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Δεν αναφέροµαι σε εσάς, κύριε Χαλβατζή. Μην το παίρνετε
επί προσωπικού. Για όνοµα του Θεού! Δεν κάνουµε προσωπική
αντιπαράθεση εδώ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Όχι. Το ΚΚΕ λέει έξω από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, όχι έξω από την Ευρωζώνη.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Και από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Λέω, λοιπόν, ότι πάντοτε, σε αυτές τις κρίσιµες στιγµές καλού-
µαστε να συγκρίνουµε δύο ανόµοια πράγµατα. Και ποια είναι τα
δύο ανόµοια πράγµατα τα οποία καλούµαστε να συγκρίνουµε;
Καλούµαστε να συγκρίνουµε, από τη µία πλευρά, αυτό που υφί-
σταται σήµερα ο Έλληνας και η Ελληνίδα µέσα από την περικοπή
του µισθού, µέσα από την περικοπή της σύνταξης, µέσα από την
περικοπή µιας σειράς κοινωνικών παροχών, µέσα από την απώ-
λεια της εργασίας. Και είναι κάτι το οποίο το βιώνει, είναι κάτι το
οποίο το υφίσταται και να το συγκρίνει µε ένα υποθετικό σενάριο
το οποίο εσείς του το υπόσχεστε, αλλά χωρίς να του έχετε εξη-
γήσει τι ακριβώς σηµαίνει αυτό.

Ακούω τον κ. Λαφαζάνη -και έχω αντιπαρατεθεί πάρα πολλές
φορές στον κ. Λαφαζάνη- για την προοπτική που προσφέρεται
στη χώρα µέσα από την έξοδο από τη ζώνη του ευρώ. Όµως, δεν
ήρθε ποτέ επισήµως να καταθέσει έστω µια τυπική µελέτη που
να λέει: Εάν τελικώς βγει η χώρα από τη ζώνη του ευρώ, αυτό το
οποίο θα προκύψει για τον Έλληνα και για την Ελληνίδα είναι
αυτό, λέγοντας τι θα συµβεί τον πρώτο µήνα, τι θα συµβεί το δεύ-
τερο µήνα, τι θα συµβεί τον τρίτο µήνα, τι θα συµβεί σε βάθος
χρόνου, σε βάθος διετίας και τριετίας, για να µπορεί, εν πάση
περιπτώσει, τουλάχιστον να συγκρίνει αυτό το οποίο υφίσταται
ο Έλληνας πολίτης µε αυτό το οποίο του υπόσχεται κάποιος.

Αλλά, αυτό δεν πρόκειται να το ζήσει, γιατί η προσπάθεια, την
οποία κάνουµε εµείς αυτήν τη στιγµή, είναι να διασφαλίσουµε
µία προοπτική για τους πολίτες αυτής της χώρας.

Βλέπω µία ευαισθητοποίηση πάνω σε ένα ζήτηµα, που ξέ-
ρουµε όλοι µας ότι αγγίζει τον καθένα µας. Αφορά το ζήτηµα της
περιουσίας των ασφαλιστικών ταµείων. Δηλαδή, τι θέλετε να µας
πείτε; Ότι εµείς δεν έχουµε ευαισθησία σε ό,τι αφορά την περι-
ουσιακή κατάσταση των ασφαλιστικών ταµείων και τη δυνατό-
τητά τους να συνεχίσουν να χορηγούν συντάξεις και ξαφνικά
µόνο κάποιοι άλλοι, που εκπροσωπούν τους πολίτες, έχουν
αυτήν την ευαισθησία; Γιατί εξακολουθείτε να αγνοείτε δύο
πραγµατικότητες, που έχουν τονιστεί επανειληµµένως µέσα στην
Βουλή και από τον Υπουργό των Οικονοµικών και από εµένα;
Μπορείτε, σας παρακαλώ, να µου πείτε ποιο είναι το ποσό, το
οποίο θα χάσουν τα ασφαλιστικά ταµεία µέσα από τη συµµετοχή
τους στο πρόγραµµα αποµείωσης του χρέους και ποιο ακριβώς
είναι το ποσό που κάθε χρόνο συνεισφέρει ο τακτικός προϋπο-
λογισµός για την στήριξη των ασφαλιστικών ταµείων;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εσείς πρέπει να µας το πείτε
αυτό.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ακούστε µε σας παρακαλώ.

Ο τακτικός προϋπολογισµός προσφέρει 14 δισεκατοµµύρια
κάθε χρόνο επιπρόσθετη στήριξη για τη δυνατότητα που πρέπει
να έχει το ασφαλιστικό σύστηµα, προκειµένου να συνεχίσει να
χρηµατοδοτεί τους συνταξιούχους.

Λέω, λοιπόν, ότι αυτά τα οποία θα χαθούν ούτως ή άλλως είναι

κάτι πολύ µικρό σε σχέση µε αυτά που προσφέρει κάθε χρόνο.
Επιπρόσθετα, όπως, έχει δηλώσει και έχει τοποθετηθεί δηµόσια
ο Υπουργός των Οικονοµικών και έχει πει ότι είναι µέληµα και ευ-
θύνη αυτής της Κυβέρνησης να αναλάβει πρωτοβουλία για να
αναπληρώσει αυτές τις απώλειες που θα καταγράψουν τα ασφα-
λιστικά ταµεία.

Είδα και από την πλευρά του συναδέλφου της Νέας Δηµοκρα-
τίας, αλλά και από την πλευρά των άλλων κοµµάτων, να τοποθε-
τούνται πάνω στο ζήτηµα της πρωτοβουλίας που πήρε ο
Οργανισµός Διαχείρισης Δηµόσιου Χρέους να προχωρήσει στην
ανάθεση σε χρηµατοοικονοµικούς και νοµικούς συµβούλους,
προκειµένου να γίνει διαχείριση της µεγάλης αυτής συµφωνίας
ανταλλαγής. Και είπαν: «Μα, καλά δεν υπάρχουν ανάλογα γρα-
φεία εδώ στην Ελλάδα, στα οποία θα µπορούσαµε να αναθέ-
σουµε;».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρόκειται για ένα πρωτοφανές
εγχείρηµα που δεν έχει κατ’ αρχάς ιστορικό προηγούµενο. Αυτοί
οι οποίοι έχουν ασχοληθεί µε το συγκεκριµένο αντικείµενο είναι
οίκοι νοµικοί και χρηµατοοικονοµικοί, οι οποίοι έχουν ασχοληθεί
και έχουν τέτοια προϋπηρεσία, η οποία στην περίπτωση της Ελ-
λάδας δεν υπάρχει.

Επιπλέον, έρχεστε και µας ελέγχετε για το ποσό, το οποίο κα-
ταγράφει η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, που
λέει ότι δυνητικά στο ανώτατο όριο µπορεί να φτάσει τα 40 εκα-
τοµµύρια. Δεν λέει ότι «θα είναι 40 εκατοµµύρια».

Εποµένως, ας µην προσπαθούµε να δηµιουργήσουµε εντυπώ-
σεις µέσα στη Βουλή και µε πρωτοσέλιδα εφηµερίδων να δηµι-
ουργούνται εντυπώσεις ότι κάποιοι εξυπηρετούνται µέσα από
αυτές τις αναθέσεις.

Εάν υπήρχε η δυνατότητα τη συγκεκριµένη ανάθεση να την
κάνουµε σε οίκους της Ελλάδος, θα το είχαµε κάνει. Το ξέρετε
ότι αυτήν τη στιγµή τα οµόλογα, τα οποία θα προσφερθούν όταν
η Ελλάδα προχωρήσει στην ανταλλαγή, βρίσκονται σε πενήντα
επτά διαφορετικές χώρες; Ξέρετε πόσο σύνθετες και πολύπλο-
κες είναι οι διαδικασίες; Ξέρετε πόσες αρµόδιες αρχές από δια-
φορετικές χώρες εµπλέκονται σ’ αυτήν τη διαδικασία; Εάν
υπήρχε λοιπόν, η συγκεκριµένη δυνατότητα είτε από ελληνικούς
νοµικούς οίκους είτε από ελληνικούς χρηµατοοικονοµικούς οί-
κους, γιατί να µην το κάναµε;

Γι’ αυτό, λοιπόν, µην προσπαθείτε να δηµιουργήσετε εντυπώ-
σεις µέσα σ’ αυτήν τη Βουλή, επικαλούµενοι κάποιο ποσό, το
οποίο αναφέρει η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους,
µέχρι που µπορεί να φτάσει αυτό.

Πρέπει να καθίσετε και να πείτε ότι «ναι, έχω εγώ υπ’ όψιν µου
συγκεκριµένους οίκους είτε νοµικούς είτε χρηµατοοικονοµικούς,
οι οποίοι θα µπορούσαν να κάνουν τη δουλειά». Όχι να πετάµε
εδώ πέρα «πυροτεχνήµατα» και µετά να σηκωνόµαστε να φεύ-
γουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Υπουργέ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Τέλος, αναφορικά µε τη ρήση του Γεωργίου Παπανδρέου,
που επικαλέστηκα, ήταν µία εκτίµηση που κατέθεσε ο αείµνη-
στος «Γέρος της Δηµοκρατίας» για το Γρίβα. Δεν µπορώ εγώ να
έλθω και να αναθεωρήσω την άποψη, την οποία είχε ο Γεώργιος
Παπανδρέου. Την επικαλέστηκα περισσότερο αναφερόµενος
στους ενσκήψαντες επιµηθείς, οι οποίοι ξαφνικά ανακάλυψαν ότι
για τα δεινά της χώρας φταίει η δίχρονη διακυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και του Γιώργου Παπανδρέου, λες και τα προβλήµατα
αυτά δεν υπήρχαν, λες και το χρέος των 340 δισεκατοµµυρίων
δεν υπήρχε, λες και τα προβλήµατα των ασφαλιστικών ταµείων
δεν υπήρχαν.

Γι’ αυτό, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει όταν
θέλουµε να απευθυνθούµε στους πολίτες, τουλάχιστον σ’ αυτές
τις τόσο δύσκολες στιγµές, να µην κρυβόµαστε πίσω από το δά-
χτυλο µας.

Πρέπει να είµαστε ειλικρινείς και να έχουµε το θάρρος να ανα-
γνωρίσουµε τα λάθη που µας οδήγησαν σε αυτό το σηµείο. 

Θέλω να κλείσω µε την τοποθέτηση που έκανε ο αγορητής του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ο οποίος ουσιαστικά φύρ-
δην µίγδην µας έβαλε όλους µέσα σε ένα τσουβάλι, αποκαλών-
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τας µας υπηρέτες της αστικής τάξης. 
Θέλω να σας διαβεβαιώσω, κύριε συνάδελφε, ότι δεν εκλαµ-

βάνω τον εαυτό µου ως υπηρέτη της αστικής τάξης. Το µόνο που
έχω µάθει να υπηρετώ στη ζωή µου είναι κάποιες αξίες για την
ισότητα, για την κοινωνική δικαιοσύνη που διδάχτηκα από τη
µάνα µου, µια αγρότισσα, διδάχτηκα στο χωριό στο οποίο µεγά-
λωσα και διδάχτηκα στο κοινωνικό περιβάλλον της πόλης της Λά-
ρισας όπου επίσης πέρασα την υπόλοιπη διαδροµή µου. Αυτές
τις αξίες υπηρετώ. Αυτές τις αξίες υπηρέτησα ως ενεργός πολί-
της και θα συνεχίσω να υπηρετώ όσο τουλάχιστον έχω -από
αυτήν τη θέση ευθύνης- την εµπιστοσύνη των πολιτών του νοµού
οι οποίοι µε εξέλεξαν. 

Εάν εσείς πιστεύετε ότι είµαστε υποχείρια ή ενεργούµε κατά
έναν τρόπο που εξυπηρετεί τα συµφέροντα της αστικής τάξης,
τότε θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι έχετε µία πολύ λανθασµένη
αντίληψη για το ποιος είναι ο ρόλος και το πώς τον αντιλαµβα-
νόµαστε καθένας από εµάς. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να µι-

λήσω για ένα λεπτό; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα ξεκινήσει νέος κύ-

κλος, θα απαντήσετε στον Υπουργό, θα σας απαντήσει ξανά ο
Υπουργός.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Και εδώ θα µου επιτρέψετε, σας παρακαλώ, να εκφράσω
αυτό που είπε ο συνάδελφός µου κ. Παντούλας, αφού µπορώ και
οφείλω να µιλήσω όχι µόνο για τον εαυτό µου, αλλά και για λο-
γαριασµό της Κοινοβουλευτικής Οµάδας στην οποία ανήκω, την
Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, ότι η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ δεν αντιλαµβάνεται τον εαυτό της ως υπη-
ρέτη της αστικής τάξης. Η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ
αντιλαµβάνεται τον εαυτό της ως υπηρέτη του ελληνικού λαού. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
το λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Για ένα λεπτό, κύριε
Λαφαζάνη. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Αναπληρωτά Υπουργέ, την
ώρα που κάνετε ένα πραξικόπηµα διάλυσης αυτής της χώρας,
εσείς περί άλλα τυρβάζετε. Κουρελιάζετε το Σύνταγµα, κουρε-
λιάζετε τον Κανονισµό της Βουλής, κουρελιάζετε την ίδια τη δη-
µοκρατία. Μας γυρίζετε στις χειρότερες µέρες που έχει γνωρίσει
ποτέ αυτή η χώρα. Δεν απαντάτε επ’ αυτών, τα οποία είναι τα
µείζονα θέµατα. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Μου επιτρέπετε να σας απαντήσω; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα µου απαντήσετε. Θέλω να
κάνω άλλη µία παρέµβαση. 

Πέραν αυτού, µας είπατε ότι θα αναπληρώσετε τις απώλειες
των ασφαλιστικών ταµείων.

ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ: Εδώ και ένα µήνα. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εφ’ όσον, λοιπόν, προτίθεστε να

αναπληρώσετε τις απώλειες, γιατί κουρεύετε τα οµόλογά τους;
Γιατί τα κουρεύετε; Δεν µου λέτε, όµως, πώς θα τις αναπληρώ-
σετε. Θα τους δώσετε χρήµατα, όπως δίνετε στις τράπεζες, 40
εκατοµµύρια ευρώ, για να κρατήσουν οι ιδιώτες τραπεζίτες τον
έλεγχο των τραπεζών τους; Αυτό θα κάνετε µε τα ασφαλιστικά
ταµεία; Αυτό θα κάνετε; Ληστεία κάνετε στα ασφαλιστικά ταµεία
και τα οδηγείτε στη χρεοκοπία. Όλα πρέπει να χρεοκοπήσουν σε
αυτήν τη χώρα, προκειµένου να παίρνουν τα λεφτά τους οι πι-
στωτές, οι δανειστές, το χρηµατιστικό κεφάλαιο. 

Τέλος, εδώ εγείραµε µερικές ενστάσεις σχετικά µε τις εται-
ρείες τις οποίες επιλέξατε για να σας διευκολύνουν σε κρίσιµες
–υποτίθεται- λειτουργίες του ΟΔΔΗΧ. Δεν υπάρχουν δυνατότη-
τες διαγωνισµών για επιλογή αυτών των εταιρειών; Δεν µπορεί
να υπάρξουν προκηρύξεις, να αναζητήσετε δηλαδή –εφ’ όσον
είναι απαραίτητο- την καλύτερη δυνατή λύση µε το µικρότερο
δυνατό τίµηµα; 

ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ: Έχουν ειπωθεί αυτά, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Λαφαζάνης θέλει

να τα επαναλάβει. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε. 

Θεωρείτε θετική και θεµιτή τη διαδικασία να κάνετε τις αναθέ-
σεις και να έρθετε ύστερα µε νοµοθετικές ρυθµίσεις να τις κα-
λύψετε; Είναι σωστή αυτή η διαδικασία, είναι θεµιτή και πρέπει
να την κάνουµε παντού; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
το λόγο. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Δεν τοποθετήθηκα στο ερώτηµα και καλώς ο κ. Λαφαζάνης
πήρε την πρωτοβουλία και τοποθετήθηκε επ’ αυτού, διότι ο κ.
Παπαδηµούλης µε ρώτησε κάποια στιγµή «τι προτίθεστε να κά-
νετε;». 

Ειλικρινά, δεν ξέρω πού τα βρίσκει κάθε φορά τα πραξικοπή-
µατα και τις παραβιάσεις του Συντάγµατος ο κ. Λαφαζάνης! Έχω
περίπου δύο χρόνια που είµαι σ’ αυτήν τη θέση, είτε µε την ιδιό-
τητα του Υφυπουργού, είτε µε την ιδιότητα του Αναπληρωτή και
ειλικρινά µπορώ να σας φτιάξω ένα λεξιλόγιο, που είναι το λεξι-
λόγιο Λαφαζάνη, διότι αυτές οι εκφράσεις τις οποίες χρησιµο-
ποιεί, είναι επαναλαµβανόµενες. Κάθε φορά βλέπει µπροστά του
ένα κοινοβουλευτικό πραξικόπηµα! Κάθε φορά βλέπει παρα-
βίαση του Συντάγµατος! Κάθε φορά βλέπει παραβίαση των δια-
δικασιών που προβλέπονται µέσα από το Κοινοβούλιο!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τα έχετε παραβιάσει όλα!
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Απαντώ, λοιπόν, ευθέως και καθαρά στο ερώτηµα που
έθεσε ο κ. Παπαδηµούλης.

Κύριε Παπαδηµούλη, σε ένα µεγάλο βαθµό η πρωτοβουλία
που θα πάρει η Κυβέρνηση για την κατάθεση του νοµοσχεδίου,
στο οποίο αναφέρεστε, είναι συνάρτηση των αποφάσεων του Eu-
rogroup. Είναι πολύ ξεκάθαρο αυτό το οποίο σας λέω, διότι
αυτές οι αποφάσεις είναι αυτές που καθορίζουν εάν θα έχουµε
τη δυνατότητα να το καταθέσουµε ή όχι. Γι’ αυτό είπα προηγου-
µένως ότι δεν µπορούµε ερήµην των θεσµικών πιστωτών, των θε-
σµικών εταίρων, να πάρουµε κάποια πρωτοβουλία, διότι δεν θα
έχει νόηµα να πάρεις αυτήν την πρωτοβουλία, αν δεν υπάρχει
θετική απόφαση από το Eurogroup! Γι’ αυτό σας είπα ότι θα ήταν
παράταιρο από τη δική µας πλευρά να πάρουµε µία οποιαδήποτε
πρωτοβουλία και να πούµε «παίρνουµε τη νοµοθετική πρωτοβου-
λία, χωρίς να έχουν παρθεί οι αποφάσεις οι οποίες είναι κρίσιµες
και καθοριστικές».

Σε ό,τι αφορά τα ταµεία, αφού επανέρχεστε, κύριε Λαφαζάνη,
γιατί προφανώς κρίνατε ότι δεν ήταν επαρκής η στάση της Κυ-
βέρνησης, θα αξιολογήσετε τη στάση της Κυβέρνησης σε ό,τι
αφορά την προστασία των ταµείων, όταν έρθουν οι ανάλογες
ρυθµίσεις και τότε θα µπορέσουµε να κάνουµε µία ολοκληρω-
µένη συζήτηση για το εάν η στάση την οποία επιδεικνύει η Κυ-
βέρνηση είναι υπεύθυνη και πραγµατικά οδηγεί στην αναπλή-
ρωση των απωλειών που θα καταγράψουν τα ταµεία.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κηρύσσεται περαι-

ωµένη η συζήτηση επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικο-
νοµικών: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου
«Κατεπείγοντα µέτρα εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου
Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015 και του Κρατικού Προ-
ϋπολογισµού έτους 2011» και της Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου «Ρυθµίσεις κατεπειγόντων θεµάτων εφαρµογής του ν.
4024/2011 «Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις, ενιαίο µισθολόγιο – βαθ-
µολόγιο, εργασιακή εφεδρεία και άλλες διατάξεις εφαρµογής
του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής
2012-2015» και των Υπουργείων Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Εσωτερικών, Οικονοµικών, Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων που αφορούν την εφαρµογή
του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής
2012-2015» και άλλες διατάξεις.».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ : Δεκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της Πράξης Νοµο-
θετικού Περιεχοµένου «Κατεπείγοντα µέτρα εφαρµογής του
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Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-
2015 και του Κρατικού Προϋπολογισµού έτους 2011» και της
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις κατεπειγόντων
θεµάτων εφαρµογής του ν. 4024/2011 «Συνταξιοδοτικές ρυθµί-
σεις, ενιαίο µισθολόγιο – βαθµολόγιο, εργασιακή εφεδρεία και
άλλες διατάξεις εφαρµογής του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δη-
µοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015» και των Υπουργείων Διοι-
κητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
Εσωτερικών, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής και Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των που αφορούν την εφαρµογή του µεσοπρόθεσµου πλαισίου
δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015» και άλλες διατάξεις.»
έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ : Δεκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο

πρώτο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Γίνεται δεκτό το άρθρο δεύτερο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ : Δεκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο

δεύτερο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Γίνεται δεκτό το άρθρο τρίτο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ : Δεκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο

τρίτο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Γίνεται δεκτό το άρθρο τέταρτο όπως τροποποιήθηκε από τον

κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ : Δεκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο τέ-

ταρτο έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό
κατά πλειοψηφία.

Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό 733 και ειδικό
166 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ : Δεκτή, δεκτή.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 733 και ειδικό 166 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ : Δεκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύ-

ρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κατεπείγοντα
µέτρα εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµι-
κής Στρατηγικής 2012-2015 και του Κρατικού Προϋπολογισµού
έτους 2011» και της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθ-
µίσεις κατεπειγόντων θεµάτων εφαρµογής του ν. 4024/2011
«Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις, ενιαίο µισθολόγιο - βαθµολόγιο, ερ-
γασιακή εφεδρεία και άλλες διατάξεις εφαρµογής του µεσοπρό-
θεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015» και
των Υπουργείων Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης, Εσωτερικών, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Παιδείας, Δια Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων που αφορούν την εφαρµογή του µεσο-
πρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015»
και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία επί της αρχής
και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.46’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 10 Φεβρουαρίου 2012 και
ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
της υπ’ αριθµ. 17/8/23-1-2012 επίκαιρης επερώτησης των Ανε-
ξάρτητων Βουλευτών κ.κ. Θεοδώρας Μπακογιάννη, Ελευθερίου
Αυγενάκη, Χρήστου Μαρκογιαννάκη και Γεωργίου Κοντογιάννη
προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε την αύξηση του παραεµπο-
ρίου και του λαθρεµπορίου.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       
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